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SÉANCE PLÉNIÈRE PLENUMVERGADERING 
 

du 

 

MERCREDI 20 JUILLET 2022 

 
Soir 

 
______ 

 

 

van 

 

WOENSDAG 20 JULI 2022 

 
Avond 

 
______ 

 
 
La séance est ouverte à 19 h 52 et présidée par Mme Eliane Tillieux, présidente. 
De vergadering wordt geopend om 19.52 uur en voorgezeten door mevrouw Eliane Tillieux, voorzitster. 
 
La présidente: La séance est ouverte. 
De vergadering is geopend. 
 
Une série de communications et de décisions doivent être portées à la connaissance de la Chambre. Elles 
seront reprises sur le site web de la Chambre et insérées dans le compte rendu intégral de cette séance ou 
son annexe. 
Een reeks mededelingen en besluiten moeten ter kennis gebracht worden van de Kamer. U kan deze terug-
vinden op de webstek van de Kamer en in het integraal verslag van deze vergadering of in de bijlage ervan. 
 
Ministre du gouvernement fédéral présent lors de l'ouverture de la séance: 
Aanwezig bij de opening van de vergadering is de minister van de federale regering: 
Frank Vandenbroucke. 
 

Wetsontwerpen en -voorstel 

Projets et proposition de loi 

 

01 Projet de loi modifiant la loi du 22 avril 2019 relative à la qualité de la pratique des soins de santé 

(2786/1-7) 

01 Wetsontwerp tot wijziging van de wet van 22 april 2019 inzake de kwaliteitsvolle praktijkvoering in 

de gezondheidszorg (2786/1-7) 
 
Discussion générale 
Algemene bespreking 
 
La discussion générale est ouverte. 
De algemene bespreking is geopend 
 

01.01  Robby De Caluwé, rapporteur: Ik verwijs naar het schriftelijk 

verslag, mevrouw de voorzitster. 
 

01.01  Robby De Caluwé, rappor-

teur: Je renvoie au rapport écrit. 
 

01.02  Frieda Gijbels (N-VA): Mijnheer de minister, beste collega's, we 

mogen ons gelukkig prijzen in een ontwikkeld land te leven met een 
goed ontwikkelde gezondheidszorg, voorlopig althans, zolang die be-
taalbaar blijft. We leiden zeer goede artsen, tandartsen, verpleegkundi-
gen en andere zorgverstrekkers op. We mogen ervan uitgaan dat die 
zorgverstrekkers het beste met hun patiënten voorhebben en dat de 
grote meerderheid van hen streeft naar de hoogst haalbare kwaliteits-
volle gezondheidszorg. 
 
Dat neemt niet weg dat er toezicht op mag en zelfs moet worden ge-
houden om de patiënten te beschermen en om te waken over de  

01.02 Frieda Gijbels (N-VA): Jus-

qu'au 1er juillet 2022, le contrôle 
des prestataires de soins de santé 
était assuré par les commissions 
médicales provinciales (CMP), mais 
la loi qualité de 2019 a mis un terme 
à leur existence. Nous trouvons dès 
lors totalement inacceptable que le 
projet de loi à l'examen ait bénéficié 
de la procédure spéciale de traite-
ment urgent, car le gouvernement 
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volksgezondheid. Tot voor kort fungeerden de provinciale geneeskun-
dige commissies als controleorganen van de gezondheidszorgberoe-
pen en zij deden hun best met de beperkte middelen die hun werden 
toebedeeld. 
 
Wij zijn het er volledig mee eens dat er aan die kwaliteitscontrole ge-
sleuteld mocht worden. Wij zijn het er echter veel minder mee eens dat 
voorliggend wetsontwerp de speciale procedure van urgente behande-
ling verdiende. Het was immers geen nieuws dat de provinciale genees-
kundige commissies op 1 juli 2022 zouden ophouden te bestaan, want 
dat was al sinds 2019 geweten, toen de kwaliteitswet werd aangeno-
men. Het gaat dus niet om een onvoorziene, onverwachte gebeurtenis 
die de urgente behandeling van het wetsontwerp zou kunnen rechtvaar-
digen. Onderhavig wetsontwerp heeft dus, zoals wel vaker gebeurt, de 
urgentie gekregen van de meerderheid, omdat de regering te laat actie 
heeft ondernomen. Dat is jammer, want zo holt men het concept van de 
urgentie volledig uit. 
 
Wanneer de provinciale geneeskundige commissies afgeschaft worden 
en vervangen worden door iets nieuws, dan is het belangrijk dat het 
nieuwe orgaan beter en performanter is en past in een eerlijk en degelijk 
toekomstbestendig systeem. De vraag is of de Toezichtcommissie aan 
die voorwaarde zal voldoen. Het is goed dat door de wijziging in het 
wetsontwerp maatregelen door de kamers van de Toezichtcommissie 
genomen zullen worden en niet door de minister, zoals in het oorspron-
kelijke ontwerp was bepaald. 
 
We zijn wel ongerust dat de controle van de zorgverstrekkers wordt uit-
gevoerd door inspecteurs die zelf niet noodzakelijkerwijze zorgverstrek-
ker zijn of zelfs geen band hebben met de gecontroleerde beroeps-
groep. Dat is toch een heel duidelijke breuk met de werkwijze van de 
provinciale geneeskundige commissies, waarbij de controleurs zelf 
zorgverstrekkers moesten zijn. Wij zijn er niet zeker van dat de breuk 
met die traditie een verbetering betekent. 
 
Helemaal verontrust zijn wij door het feit dat dezelfde inspecteurs op 
eigen houtje initiatief kunnen nemen. Ook al beslissen zij niet over de 
strafmaat, zij kunnen het de praktijk van de zorgverstrekker wel bijzon-
der moeilijk maken. Zij kunnen een ingrijpende impact hebben op de 
praktijkvoering. 
 
Er wordt ook geen melding gemaakt van een gedragscode of van in-
spectieprocedures voor de inspecteurs, terwijl dat volgens ons toch een 
conditio sine qua non zou moeten zijn. De inhoud kan wel in een huis-
houdelijk reglement worden vastgelegd, maar het principe moet volgens 
ons zeker in een dergelijk wetsontwerp worden opgenomen. 
 
Natuurlijk moet de drempel om klacht in te dienen, voldoende laag zijn. 
Maar wij moeten er ook over waken dat er geen klachten op een on-
doordachte manier of onterechte klachten tegen de zorgverstrekkers 
worden ingediend, al is het maar met het oog op de continuïteit van de 
zorg, die vandaag meer dan ooit een aandachtspunt is. Wij menen dan 
ook dat het beter ware geweest dat er een beperkte financiële drempel 
zou worden ingebouwd, waarvan de kosten weliswaar volledig recupe-
reerbaar zouden zijn wanneer de klacht gegrond blijkt te zijn. 
 
Voorts vinden wij dat er te weinig evenwicht is tussen controleur en 

connaît la situation depuis suffisam-
ment longtemps, mais il s'est mis au 
travail trop tard. 
 
La question est de savoir si la rem-
plaçante des CMP, la Commission 
fédérale de contrôle de la pratique 
des soins de santé, sera meilleure 
et plus performante et si elle résis-
tera mieux à l'épreuve du temps. Il 
est positif que les chambres de 
cette Commission de contrôle pren-
dront finalement des mesures, mais 
il nous paraît inquiétant que le con-
trôle des prestataires de soins 
pourra être effectué par des inspec-
teurs qui ne devront pas être eux-
mêmes des prestataires de soins ni 
même avoir un quelconque lien 
avec le groupe professionnel con-
trôlé. Ce qui nous inquiète le plus, 
c'est que ces inspecteurs pourront 
prendre eux-mêmes des initiatives 
et ainsi exercer une influence consi-
dérable sur la pratique des soins de 
santé. Il n'est pas non plus fait men-
tion d'un code de conduite ou de 
procédures d'inspection pour les 
inspecteurs. 
 
Le seuil fixé pour porter plainte doit 
être suffisamment bas, mais nous 
devons éviter les plaintes non fon-
dées. Cela serait possible en recou-
rant à un seuil financier limité, qui 
serait récupéré au cas où la plainte 
s'avérerait fondée. En outre, un 
prestataire de soins devrait pouvoir 
être entendu automatiquement, à 
moins qu'il ne le souhaite pas. Nous 
déposerons à nouveau notre amen-
dement à ce sujet. 
 
Par ailleurs, ce projet de loi est diffi-
cilement conciliable avec la néces-
sité de flexibiliser les métiers des 
soins et, partant, avec la révision de 
la loi sur l'exercice des soins de 
santé, qui constitue pourtant une 
condition requise pour que le métier 
reste stimulant et en même temps 
praticable. 
 
En outre, le projet de loi ne permet-
tra pas de vérifier la connaissance 
linguistique des prestataires de 
soins de santé et c'est une occasion 
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zorgverstrekker. Een zorgverstrekker zou volgens ons automatisch ge-
hoord moeten kunnen worden, terwijl hij volgens het wetsontwerp een 
aanvraag moet indienen gehoord te worden. Uiteraard mag een derge-
lijk voorrecht de procedure niet blokkeren. Als een zorgverstrekker niet 
gehoord wil worden, zou het proces gewoon verder moeten lopen. Wij 
hebben daarvoor een amendement ingediend in de commissie. Wij zul-
len dat hier opnieuw doen. 
 
Ik merk namens mijn fractie ook op dat door het toezicht op de wettige 
uitoefening van de zorgberoepen conform de wet betreffende de uitoe-
fening van de gezondheidszorgberoepen (WUG), het wetsontwerp wel 
op gespannen voet komt te staan met de noodzaak van flexibilisering 
van de zorgberoepen, en dus van een herziening van de WUG, die no-
dig is om zorgtaken te kunnen delegeren. Dat is volgens ons een nood-
zakelijke voorwaarde om de zorg uitdagend en tegelijk werkbaar te hou-
den. Zo wordt er expliciet gesproken over de onwettige uitoefening van 
bepaalde zorgtaken. Wij moeten er zeker over waken dat een en ander 
een flexibilisering van de zorg en een kerntakendebat voor de verschil-
lende zorgberoepen niet in de weg staat. 
 
Ook vinden wij het een gemiste kans dat er in het wetsontwerp geen 
expliciete bevoegdheid is opgenomen om de taalkennis van zorgver-
strekkers te controleren. Mijnheer de minister, u verwees in het debat in 
de commissie naar de toekomstige bevoegdheid van de Federale Com-
missie voor toezicht op de praktijkvoering in de gezondheidszorg om 
ook controle uit te oefenen op de naleving van de wet betreffende de 
rechten van de patiënt, rechten die onder andere betrekking hebben op 
taalkennis. Dat stuk zal echter ook nu nog niet in werking treden. Wij 
kunnen er ook niet zeker van zijn of en wanneer dat wel het geval zal 
zijn, en dat terwijl sommige zorgverstrekkers, onder andere die uit an-
dere landen instromen, slechts op een gebrekkige taalkennis kunnen 
bogen. Er stromen tegenwoordig bijvoorbeeld meer buitenlandse tand-
artsen in dan eigen tandartsen, dus toezicht daarop is wel degelijk nu 
nodig. Taalkennis is trouwens zeker niet alleen belangrijk in het kader 
van een toegankelijke zorg en dus van patiëntenrechten, maar ook voor 
de kwaliteit van de zorg, want alleen bij een duidelijke en empathische 
communicatie is goede gezondheidszorg mogelijk. 
 
U geeft overigens aan dat u voor de controle op de uitvoering van de 
wet betreffende de rechten van de patiënt zult wachten op de bevindin-
gen van de hoorzittingen in het Parlement. Ik kan alleen maar hopen 
dat dat geen slinkse manier is om een en ander uit te stellen onder de 
vlag van het respect voor de democratie en het Parlement. U zult be-
grijpen dat wij daar ondertussen stevige bedenkingen bij hebben. Wij 
hebben in de loop van het debat al betreurd dat er opnieuw weinig re-
kening is gehouden met de input van de verschillende zorgberoepbe-
oefenaars. 
 
Tot slot zullen wij de amendementen die wij in de commissie hebben 
ingediend, vandaag opnieuw voorleggen. Het gaat om negen amende-
menten, die volgens ons voor een stuk tegemoetkomen aan onze be-
zorgdheden omtrent de toekomstige werking van de Federale Commis-
sie voor toezicht op de praktijkvoering in de gezondheidszorg en aan de 
bezorgdheden die op het terrein leven. Zij gaan met name over het au-
tomatische hoorrecht van gecontroleerden, de opleiding van de inspec-
teurs, de schrapping van het eigen initiatief voor inspecteurs, het han-
teren van een gedragscode en inspectieprocedure door de inspecteurs, 
het expliciet opnemen van de mogelijkheid tot het controleren van de 

manquée. Par ailleurs, la compé-
tence de contrôle du respect de la 
loi sur les droits des patients, dont la 
connaissance linguistique fait éga-
lement partie, n'entrera en vigueur 
qu'ultérieurement, mais nous  
ignorons quand exactement. Cette 
mesure est incontestablement né-
cessaire, notamment en raison du 
grand flux entrant de prestataires de 
soins de santé étrangers. La con-
naissance linguistique est non seu-
lement importante pour les droits 
des patients, mais aussi pour des 
soins de santé de qualité. Le mi-
nistre veut attendre les auditions au 
Parlement. Nous espérons qu'il ne 
s'agit pas d'un moyen détourné 
d'obtenir un report. 
 
Enfin, nous regrettons également 
qu'une fois de plus, il n'ait pas été 
tenu compte de l'apport des diffé-
rentes professions de santé. Nous 
allons re-déposer nos neuf amende-
ments, dont certains répondent à 
nos préoccupations. 
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taalkennis en de invoering van een beperkte financiële drempel. 
 
Ik rond af. Gelet op onze bedenkingen zullen wij ons bij de stemming 
over het ontwerp onthouden. 
 

01.03  Dominiek Sneppe (VB): Mijnheer de minister, u vroeg eens te 

meer de urgentie voor een wetsontwerp dat al veel langer klaar had 
moeten zijn. Artikel 88 van de wet van 22 april 2019 legt immers voor 
onder meer de bepalingen met betrekking tot de Toezichtcommissie 
een inwerkingtreding vast op 1 juli 2022. Tussen april 2019 en 
1 juli 2022 liggen drie jaar. U komt dan met het ontwerp naar het Parle-
ment wanneer het eigenlijk al te laat is. Begrijpe wie begrijpen kan. 
 
U begint uw algemene toelichting met te stellen dat in vergelijking met 
andere Europese landen 1 % van de actieve gezondheidszorgbeoefe-
naars een of andere tekortkoming vertoont waarvoor de tussenkomst 
van een geneeskundige commissie nodig is. Ook al is dat maar een 
klein percentage, het is nog altijd een procent te veel. 
 
De provinciale geneeskundige commissies worden afgeschaft. Daar 
zijn wij niet gelukkig mee. Mijn partij heeft het niet erg voor welke vorm 
ook van herfederalisering. Bovendien zult u door de afschaffing van de 
provinciale commissies niet genoeg inspecteurs hebben om zaken die 
mislopen, te controleren. 
 
Wij betreuren dat er niet in compensaties is voorzien wanneer iemand 
ten onrechte schuldig is bevonden. U argumenteerde in de commissie 
dat de betrokkenen altijd naar een burgerlijke rechtbank kunnen stap-
pen om een compensatie af te dwingen. Dat is natuurlijk juist, maar u 
maakt het wel heel gemakkelijk om iemand schuldig te verklaren en al-
dus het visum te ontnemen. Indien de schuldigverklaring echter niet no-
dig blijkt, voorziet u niet in compensaties. Het slachtoffer moet dan zelf 
maar een procedureslag starten voor de burgerlijke rechtbank. Dat zijn 
voor ons twee maten en twee gewichten. 
 
De bevoegdheden van de Toezichtcommissie worden uitgebreid. Ik ci-
teer u: "Een heel belangrijke bijkomende bevoegdheid is de controle op 
de onwettige uitoefening, indien zware gevolgen voor de patiënten of 
de volksgezondheid worden gevreesd." In de commissie heb ik al be-
klemtoond dat het behoorlijk subjectief is, wanneer er zware gevolgen 
worden gevreesd. Waar zijn de wetenschappelijke bewijzen die achter 
een dergelijke bewering moeten staan? Vrees is een subjectief gevoel, 
dat in onze ogen ook kan leiden tot machtsmisbruik. 
 
Gelet op de lotgevallen van zorgbeoefenaars die kritisch staan tegen-
over het gevoerde coronabeleid, lijkt onze vrees voor machtsmisbruik 
zeker gerechtvaardigd. 
 
Mijnheer de minister, om het met uw woorden te zeggen: ik vrees dat 
het ontwerp, zeker de passage over de sancties en de administratieve 
boetes, geschreven is in het kielzog van de verplichte vaccinatie in de 
zorg. U zult inderdaad te weinig inspecteurs hebben om al de covidvac-
cinatieweigeraars te sanctioneren. Het zullen er geen duizenden zijn, 
maar veeleer tienduizenden. Lang geleden stonden u en onze samen-
leving nog buiten te applaudisseren voor de mensen in de zorg, maar 
nu wilt u ze schorsen, sanctioneren en beboeten. Zoals Bredero al zei, 
het kan verkeren. 
 

01.03 Dominiek Sneppe (VB): 

Conformément à la loi du 22 avril 
2019, les dispositions relatives à la 
commission de contrôle devaient 
entrer en vigueur dès le 1er juillet 
2022. Pourtant, rien n'a progressé 
durant trois ans et aujourd'hui, le mi-
nistre demande l'urgence. C'est in-
compréhensible. 
 
Selon le ministre, 1 % des profes-
sionnels des soins de santé actifs 
présente l’un ou l’autre manque-
ment nécessitant l'intervention 
d’une commission de contrôle. Or, 
les CMP ont été supprimées. Nous 
déplorons cette forme de refédérali-
sation. En outre, nous manquerons 
d'inspecteurs pour contrôler tout le 
monde. 
 
Le ministre indique que toute per-
sonne qui serait accusée à tort 
pourra toujours s'adresser à un tri-
bunal civil, mais il s'agit d'une pro-
cédure lourde. Nous regrettons 
qu'aucune compensation ne soit 
prévue dans pareils cas. 
 
Les compétences de la commission 
de contrôle seront étendues. Ainsi, 
la commission contrôlera l’exercice 
illégal de la médecine en cas de 
crainte de "conséquences graves 
pour les patients". Cette formulation 
est subjective et peut conduire à 
des abus de pouvoir. Pourquoi ne 
demande-t-on pas de preuves 
scientifiques? 
 
Les vicissitudes connues par les 
professionnels des soins de santé 
critiques à l'égard de la politique 
menée dans la lutte contre le coro-
navirus ont déjà démontré le bien-
fondé d'une certaine crainte d'abus 
de pouvoir. 
 
Bien entendu, la qualité des soins 
doit faire l'objet d'une surveillance. 
Nous ne sommes pas non plus op-
posés à la création d'une commis-
sion de surveillance, mais nous 
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Voor u mij en mijn partij weer wil framen, wil ik nog het volgende mee-
geven. Natuurlijk moet de kwaliteit van de zorgverlening en de zorg wor-
den bewaakt en natuurlijk moeten de rotte appels eruit. Ik wil nogmaals 
beklemtonen dat we niet tegen de Toezichtcommissie zijn, maar dat we 
sceptisch staan tegenover de uitbreiding ervan en tegenover de maat-
regelen die ze kan nemen. Er moet inderdaad een instantie zijn die 
zorgbeoefenaars bij de les houdt en, indien nodig, op het matje roept, 
en de patiënt mag geen of zo weinig mogelijk gevaar lopen, maar ik zie 
de uitbreiding veeleer als de bewapening van inspecteurs voor de 
vloedgolf aan schorsingen die eraan komt ten gevolge van het wetsont-
werp inzake de verplichte vaccinatie in de zorg. 
 
Het Vlaams Belang doet niet mee aan die heksenjacht, die al volop aan 
de gang is en die er enkel toe leidt dat zorgbeoefenaars geen of weinig 
therapeutische vrijheid hebben en al zeker niet kritisch mogen zijn over 
het door u gevoerde beleid. Kritische, wakkere zorgbeoefenaars wor-
den nu al met gemak gek verklaard en u wilt dat nog gemakkelijker ma-
ken. Als u echt met de zorg en de continuïteit begaan bent, slaat u nu 
een nederig mea culpa, mea maxima culpa voor de stress en de onze-
kerheid die u de zorgbeoefenaars bezorgt en hebt bezorgd. Niet alleen 
hangt het zwaard van Damocles hen boven het hoofd door de verplichte 
vaccinatie, maar u brengt bovendien uw leger van inspecteurs in ge-
reedheid om de dissidente stemmen kalt zu stellen. We zullen uw wets-
ontwerp dus niet steunen. 
 

sommes sceptiques quant à l'exten-
sion de ses compétences. Il semble 
que, ce faisant, le ministre entend 
surtout armer les inspecteurs en 
vue de la vague de suspensions à 
venir lors de la mise en œuvre de la 
vaccination obligatoire dans les 
soins. Il y aura certes trop peu d'ins-
pecteurs pour sanctionner tous les 
professionnels des soins de santé 
qui refusent de se faire vacciner, 
mais ce projet témoigne tout de 
même d'une méfiance à l'égard de 
nos prestataires de soins. 
 
Le Vlaams Belang ne participe pas 
à cette chasse aux professionnels 
des soins de santé, qui entraîne la 
perte de leur liberté thérapeutique et 
les empêche désormais d'émettre 
quelque critique que ce soit sur la 
politique menée. C'est pourquoi 
nous ne soutiendrons pas ce projet 
de loi. 
 

01.04  Gitta Vanpeborgh (Vooruit): Mevrouw de voorzitster, collega's, 

de wet dateert van vorige legislatuur. Het overgrote deel van die wetge-
ving trad reeds in werking op 1 januari 2022. Vandaag is het de beurt 
aan een aantal resterende bepalingen, met name de na te leven proce-
dures van de locoregionale anesthesie, in casu de uitvoering van be-
paalde gewone oogheelkundige ingrepen, maar ook bij tandartsen, als 
ik het me goed herinner.  
 
Daarnaast bevat de wet ook alle bepalingen met betrekking tot de sa-
menstelling en de werking van de federale Toezichtcommissie. Dat is 
een heel belangrijke commissie, die de zorgbeoefenaars voortaan ef-
fectief kan controleren, hun zorgpraktijk kan verbeteren en desnoods, 
mevrouw Sneppe, ook kan sanctioneren. Ik kom daar nog op terug. De 
commissie kan ook de patiënt horen en zijn/haar rechten beschermen. 
Dat is toch heel belangrijk.  
 
Binnen dat kader wil ik even terugkomen op een aantal essentiële wij-
zigingen betreffende de Toezichtcommissie. Het wetsontwerp voorziet 
niet alleen in de oprichting van een Nederlandstalige en Franstalige 
multidisciplinaire kamer, maar ook in de mogelijke ontdubbeling van 
deze kamers en in de oprichting van gespecialiseerde werkgroepen. 
Dat is goed en absoluut nodig, als men bedenkt dat elke kamer ook 
telkens de vijf huidige provinciale geneeskundige commissies dient te 
vervangen.  
 
Daarnaast voorziet het wetsontwerp ook in een bijkomend budget, ten 
belope van 391.000 euro jaarlijks, in extra gevormd en erkend perso-
neel, alsook in de uitbreiding van bevoegdheden. Ik vind het meldens-
waardig dat in dat opzicht ook controle zal uitgeoefend worden op de 
onwettige praktijken, vooral wanneer er voor ernstige gevolgen voor de 
patiënt of voor de volksgezondheid gevreesd wordt.  
 
In dat opzicht is ook het toezicht op de wet betreffende de rechten van 

01.04  Gitta Vanpeborgh (Vooruit): 

La loi du 22 avril 2019 est déjà en-
trée en grande partie en vigueur le 
1er janvier 2022. Le projet de loi à 
l'examen règle certaines disposi-
tions résiduelles ainsi que le fonc-
tionnement et la composition de la 
Commission fédérale de contrôle de 
la pratique des soins de santé. 
Cette commission sera à même de 
contrôler les prestataires de soins, 
d'améliorer la pratique des soins de 
santé et, si nécessaire, de sanction-
ner les praticiens. En outre, la com-
mission pourra entendre le patient 
et protéger ses droits. Le projet de 
loi prévoit la création d'une chambre 
multidisciplinaire néerlandophone 
et d'une chambre francophone ainsi 
que de groupes de travail spéciali-
sés. Ces chambres remplaceront 
les commissions médicales provin-
ciales. 
 
Par ailleurs, un budget supplémen-
taire de 391 000 euros est prévu 
chaque année, du personnel sup-
plémentaire sera engagé et les 
compétences seront élargies. Une 
surveillance sera notamment mise 
en place pour déceler les pratiques 
illégales, en particulier si l'on peut 
craindre des conséquences graves 
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de patiënt meldenswaardig. Ik blik even terug op de hoorzittingen over 
patiëntenrechten. Daar hebben we gehoord hoe belangrijk en noodza-
kelijk dat toezicht is. Die taak wordt aan de Toezichtcommissie toebe-
deeld.  
 
Overigens is het positief dat, naast de zorgverstrekkers, ook de patiën-
ten zullen deel uitmaken van de Toezichtcommissie.  
 
Het wetsontwerp voorziet ook in de mogelijkheid om de sanctionering 
van zorgbeoefenaars te verfijnen door bijvoorbeeld een verbeterplan in 
het leven te roepen. Dat is dus geen harde sanctionering en daar wordt 
ook op gewezen. Een andere optie is om het visum niet meteen in te 
trekken, maar aan bepaalde voorwaarden te koppelen. Last but not 
least zijn er ook administratieve boetes voor het geval zorgbeoefenaars 
weigeren mee te werken aan het onderzoek of als ze de sancties niet 
naleven. Het is dus wel belangrijk, mevrouw Sneppe, dat niet alleen de 
klagers worden gehoord, maar ook de zorgbeoefenaars. 
 
Kortom, voor ons komt het wetsontwerp tegemoet aan de noden en ver-
eisten, maar vooral aan de praktische bekommernissen op het terrein. 
Het is een wetsontwerp dat ongetwijfeld kan en zal bijdragen aan een 
nog betere en kwaliteitsvollere zorg. Het heeft ook de toets van de pro-
cureurs-generaal doorstaan. Alle raden van zorgbeoefenaars, uitgezon-
derd van de acupuncturisten – maar dat was voor andere redenen – 
hebben eveneens groen licht gegeven. 
 
Voorts werden heel wat vragen in de commissie zeer uitvoerig, concreet 
en wat ons betreft bevredigend, door de minister beantwoord. De kwes-
tie van de inspecteurs werd door de collega's van de N-VA nogmaals 
op tafel gelegd. De minister heeft daarover gezegd dat het over ge-
vormde inspecteurs gaat. Over de kwestie van de financiële kosten in 
het geval een klacht ongegrond zou zijn, zei de minister – en ik treed 
hem daarin bij – dat zoiets mensen zal ontraden om alsnog een klacht 
in te dienen. De taalkennis hoort zeker ook thuis in de wet betreffende 
de rechten van de patiënt en dat kan ook aan bod komen in de resolutie 
die we in de commissie, hopelijk samen, vorm zullen geven. 
 
Nu een kritische noot om af te sluiten. De grote uitdaging bestaat er wel 
in om deze commissie op termijn goed te laten samenwerken met tal 
van andere bemiddelings- en klachteninstanties, en er op die manier 
voor te zorgen dat patiënten, maar ook zorgbeoefenaars, terechtkomen 
bij de juiste instantie voor de juiste opdracht, klacht of bemiddeling. Wij 
hopen in ieder geval dat de uitvoeringsbesluiten zo snel mogelijk vol-
gen, zodat de wetgeving operationeel kan zijn tegen 1 januari 2023 en 
de minister zo kan worden ontlast van de dringende zaken, aangezien 
de provinciale geneeskundige commissies inmiddels per 1 juli 2022 ef-
fectief werden opgeheven.  
 

pour le patient ou pour la santé pu-
blique. La commission de contrôle 
veillera aussi au respect de la loi re-
lative aux droits du patient. 
 
Outre des prestataires de soins, des 
patients siégeront dans la commis-
sion de contrôle. 
 
Les possibilités de sanction seront 
affinées. Par exemple, la  
commission pourra proposer un 
plan d'amélioration aux profession-
nels des soins de santé ou lier cer-
taines conditions à leur visa. Les 
professionnels des soins de santé 
qui refuseront de coopérer ou qui ne 
respecteront pas les sanctions en-
courront une amende administra-
tive. Tant les plaignants que les pro-
fessionnels des soins de santé se-
ront entendus. 
 
Le projet de loi à l'examen répond 
aux préoccupations pratiques des 
acteurs de terrain et contribuera 
sans aucun doute à une meilleure 
qualité des soins. Il a reçu l'aval des 
procureurs généraux et tous les 
conseils des professionnels des 
soins de santé – à l'exception du 
conseil des acuponcteurs – ont 
donné leur feu vert.  
 
Le ministre a également répondu en 
commission aux inquiétudes de la 
N-VA. Il garantit qu'il s'agira d'ins-
pecteurs formés. La contribution fi-
nancière non récupérable en cas de 
plainte non fondée dissuadera les 
patients de déposer ce genre de 
plaintes. La question des connais-
sances linguistiques ressortit à la loi 
relative aux droits du patient ou à la 
proposition de résolution que nous 
traiterons en commission. 
 
La commission devra toutefois être 
en mesure de collaborer efficace-
ment avec les autres instances de 
médiation et de traitement des 
plaintes, afin que les patients et les 
professionnels de la santé se tour-
nent en toutes circonstances vers 
l'instance adéquate.  
 
Nous espérons que les arrêtés 
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d'exécution suivront le plus rapide-
ment possible, afin que la loi puisse 
entrer en vigueur le 1er janvier 2023 
et que le ministre soit déchargé des 
affaires urgentes, étant donné que 
les commissions médicales provin-
ciales ont été supprimées le 1er juil-
let. 
 

01.05  Catherine Fonck (Les Engagés): Madame la présidente, mon-

sieur le ministre, chers collègues, je n'aborderai évidemment pas ce 
dossier comme je l'ai fait en commission. Je voudrais juste mettre le 
focus sur un certain nombre de points qui seront importants dans l'ap-
plication de cette loi relative à la qualité de la pratique de santé. Vous 
me permettrez d'aborder six points, pour certains rapidement – je vous 
rassure, chers collègues. 
 
Le premier aspect, monsieur le ministre, c'est le fait que vous fassiez le 
choix, avec cette majorité, de diviser une commission fédérale, en tout 
cas une commission unique de contrôle, en une chambre francophone 
et une chambre néérlandophone. 
 
À mes questions en commission en première et deuxième lectures, il a 
été répondu que l'arrêté royal que vous allez prendre corrigera cela par-
tiellement en permettant d'avoir un système de chambres réunies. Pour 
moi, c'est une évidence. Comme je vous l'avais dit en commission, 
l'unité de jurisprudence est importante. Cette disposition, c'est mieux 
que rien. Je retiens cependant qu'à l'avenir, un ministre – pas nécessai-
rement vous – pourra modifier tout cela par un simple arrêté royal. Il 
conviendra d'être vigilant. Ce n'est peut-être pas nécessairement la 
meilleure idée qui soit de ne pas l'avoir prévu textuellement dans le pro-
jet de loi; c'eût alors été plus clairement bétonné que dans un arrêté 
royal. 
 
Deuxièmement, je voudrais attirer votre attention sur la faisabilité. Pour-
quoi? Parce qu'il est prévu de recruter six inspecteurs, ce qui n'est pas 
beaucoup, d'autant plus qu'ils ne seront pas tous inspecteurs. De plus, 
jusqu'à aujourd'hui, les inspecteurs étaient des professionnels de la 
santé, ce qui ne sera plus nécessairement le cas à l'avenir. Un certain 
nombre de questions se posent quant aux contrôles qu'ils seront ame-
nés à effectuer. Il faudra donc, là aussi, être vigilant. L'évaluation devra 
également porter sur cet aspect afin de corriger le tir, le cas échéant. 
 
Troisièmement, comme je vous l'ai déjà dit en commission, monsieur le 
ministre, votre détricotage de la commission actuelle lorsqu'elle doit 
prendre une décision définitive au sujet des prestataires de soins me 
pose problème. La loi telle qu'elle existe aujourd'hui prévoit que, lors de 
décisions dont les conséquences peuvent être majeures – en pratique, 
cela peut mener à l'impossibilité pour un prestataire de soins de conti-
nuer à travailler –, il y avait l'obligation, au sein de la commission qui 
statue, d'avoir des professionnels de la santé appartenant à la même 
profession que le professionnel pour lequel une décision doit être prise. 
Cela donne des garanties, notamment en matière de droit de la défense 
du professionnel de la santé concerné. De plus, le fait de couler la com-
position minimale obligatoire permet de renforcer la sécurité juridique 
au niveau de la décision qui sera rendue par la chambre concernée. 
Ces aspects sont, à mes yeux, importants.  
 

01.05  Catherine Fonck (Les En-

gagés): Ik zou zes punten aan de 
orde willen stellen in verband met 
de toepassing van die wet inzake de 
kwaliteitsvolle praktijkvoering in de 
gezondheidszorg.   
 
Het eerste aspect betreft de keus 
van de regering om de toezichtcom-
missie op te splitsen in een Fransta-
lige kamer en een Nederlandstalige 
kamer. In mijn ogen is de eenheid 
van rechtspraak evenwel belangrijk. 
Er werd mij geantwoord dat het ko-
ninklijk besluit dat u zult uitvaardi-
gen daar deels aan tegemoet zal 
komen via de mogelijkheid van een 
stelsel met verenigde kamers. Dat is 
beter dan niets, maar ik noteer dat 
een en ander gewijzigd kan worden 
bij een gewoon koninklijk besluit; 
het was beter geweest als men die 
bepaling in de wet had verankerd.  
 
Ten tweede zou ik uw aandacht wil-
len vestigen op de uitvoerbaarheid. 
Vooreerst omdat zes inspecteurs nu 
niet meteen veel is. Bovendien wa-
ren de inspecteurs tot dusver altijd 
gezondheidszorgbeoefenaars, wat 
in de toekomst niet meer noodzake-
lijkerwijs het geval zal zijn.  
 
Ten derde heb ik bedenkingen bij de 
manier waarop u de commissie op 
het vlak van haar samenstelling uit-
holt ingeval zij een definitieve be-
slissing moet nemen over de zorg-
verleners. De wet die momenteel 
van kracht is, strekt er inderdaad toe 
dat voor beslissingen die grote ge-
volgen kunnen hebben, de commis-
sie samengesteld moet zijn uit ge-
zondheidszorgbeoefenaars die tot 
dezelfde beroepsgroep behoren als 
degene over wie er een beslissing 
genomen wordt, wat bepaalde ga-
ranties biedt. Het lijkt me problema-
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Le choix que vous avez fait me pose donc problème, notamment pour 
ce qui concerne l'évaluation qui sera faite par cette commission de con-
trôle et, surtout, par les chambres néerlandophone et francophone. Il 
faudra être attentif à cet aspect des choses, en espérant qu'entre-
temps, des décisions problématiques n'auront pas été prises avec des 
recours en raison d'une composition minimale qui ne serait pas effective 
et sans aucune représentation de la profession du professionnel con-
cerné.  
 
Quatrièmement, il y a un chevauchement entre la fonction et la mission 
de cette commission de contrôle et tout ce qui concerne les droits du 
patient. Il y a un chevauchement entre cette commission et la commis-
sion fédérale représentant les droits du patient. Certes, il ne s'agit pas 
toujours de la commission fédérale. En effet, l'essentiel des interven-
tions auprès des médiateurs des droits du patient ne se fait pas au ni-
veau de la commission fédérale mais au sein même de chaque hôpital, 
chaque hôpital comptant un médiateur droits du patient. 
 
Il y a un chevauchement car il est artificiel de dire que, dans tel cas, ce 
sera la commission de contrôle qui sera compétente, et dans l'autre, le 
médiateur droits du patient ou la commission fédérale droits du patient. 
Dans la vie réelle de tous les jours, il n'y a pas de séparation clear-cut 
entre ce qui pourrait relever d'une commission ou d'un médiateur droits 
du patient. Selon moi, il faudra des interactions entre les différents in-
tervenants de la commission et des médiateurs. Il importe que les uns 
préviennent les autres et qu'ils se tiennent au courant mutuellement, 
pour éviter un télescopage qui ne se fera pas nécessairement au profit 
des droits du patient. Or, il me semble que c'est cela qui doit être notre 
objectif prioritaire. 
 
Cinquièmement, j'en viens aux prestations avec anesthésie qui inter-
viennent en dehors de l'hôpital. Cela concerne les dentistes et les oph-
talmologues. Lors de la deuxième lecture, vous avez expliqué qu'ils de-
vaient mettre par écrit une procédure générale, qui n'est pas spécifique 
par patient. Celle-ci ne doit pas non plus prévoir, si un problème de 
santé sévère survenait chez un patient lors d'une anesthésie locorégio-
nale, quel hôpital doit intervenir. Vraisemblablement, en pratique, les 
choses ne se passeront pas comme ça. 
 
J'ai entendu ce que vous avez dit lors de la deuxième lecture. Ceci 
étant, j'ai réexaminé les travaux préparatoires de février 2019 et la mi-
nistre qui vous précédait, Mme De Block disait ceci, s'agissant des 
prestations avec anesthésie en dehors de l'hôpital. Je lis ce qui figure 
dans le rapport: "Il sera nécessaire que le praticien, qui doit pratiquer 
des anesthésies, conclue un accord de coopération pour envoyer son 
patient d'urgence à l'hôpital en cas de complication, par exemple, lors-
qu'un patient doit être amené d'urgence à l'hôpital. La mesure n'est pas 
d'application pour les dentistes ou les ophtalmologues."  
 
Un virage complet est donc amorcé. En effet, il faudra maintenant une 
procédure en cas de complication. La mesure est par ailleurs rétroactive 
au 1er janvier 2022. Or, sur base du texte précédent des travaux prépa-
ratoires, les dentistes et les ophtalmologues ne devaient pas appliquer 
la mesure. Je pense qu'il va y avoir, vu ce changement, un manque 
d'information. Il conviendra donc d'informer les dentistes et les ophtal-
mologues du fait qu'ils doivent mettre cette procédure générale écrite 
en place. Ils doivent également être informés des éléments qui doivent 
figurer dans cette procédure; chacun d'entre eux doit savoir ce qu'il a à 

tisch indien er een beslissing geno-
men zou worden zonder dat de be-
roepsgroep van de betrokken zorg-
verlener op enigerlei wijze vertegen-
woordigd is. 
 
Voorts bestaat er een overlapping 
tussen de opdracht van de toezicht-
commissie en alles wat te maken 
heeft met de patiëntenrechten, 
waarvoor de federale commissie die 
ze vertegenwoordigt, alsook de om-
budsman voor de patiëntenrechten 
in elk ziekenhuis instaan. Die over-
lapping vloeit voort uit het feit dat die 
verdeling kunstmatig is. De verschil-
lenden instanties moeten elkaar  
informeren om zulke botsingen, die 
schadelijk zijn voor de patiënten-
rechten, te voorkomen. 
 
De prestaties voor anesthesie bui-
ten de ziekenhuizen hebben betrek-
king op de tandartsen en de oftal-
mologen. Zij moeten schriftelijk een 
algemene procedure vaststellen, 
waarbij er geen rekening gehouden 
wordt met ernstige problemen bij 
een plaatselijke verdoving.  
 
In het kader van de voorbereidende 
werkzaamheden van februari 2019 
heeft minister De Block gezegd dat 
een beroepsbeoefenaar die een an-
esthesie buiten het ziekenhuis moet 
uitvoeren, een samenwerkingsover-
eenkomst moet sluiten om zijn pati-
ent in geval van complicaties met 
spoed naar het ziekenhuis te laten 
overbrengen. De maatregel is niet 
van toepassing op tandartsen en 
oogartsen. Bovendien geldt de 
maatregel met terugwerkende 
kracht tot 1 januari 2022. De voor-
bereidende teksten hadden echter 
geen betrekking op tandartsen en 
oogartsen. Deze zullen ervan in 
kennis gesteld moeten worden dat 
zij deze schriftelijke procedure moe-
ten volgen om problemen te voorko-
men met betrekking tot complicaties 
die zich tussen 1 januari 2022 en 
vandaag zouden hebben voorge-
daan. 
 
Daarenboven nemen de administra-
tieve lasten voor zorgverstrekkers 
voortdurend toe. Ze besteden er te 
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faire. Il faut que, rétroactivement, personne n'ait de souci suite à un pro-
blème qui serait survenu avec un patient au cours de la période entre 
le 1er janvier 2022 et aujourd'hui. 
 
J'en viens au dernier point que je considère comme important.  
 
Monsieur le ministre, je profite de nos échanges pour dire que les 
charges administratives ne cessent d'augmenter. L'État ainsi que les 
différents gouvernements et les différents niveaux de pouvoir ne font 
qu'augmenter les charges administratives pour les prestataires de 
soins. Je me permets de répéter qu'il est crucial d'alléger les charges 
administratives des soignants. Ils y passent trop de temps, beaucoup 
trop d'heures. Ils ont beaucoup d'autres choses à faire et d'abord et 
avant tout être en contact avec le patient, ce qui sera bien plus profitable 
à la qualité des soins et à la relation avec le patient. C'est un appel que 
je vous lance. Nous avons dans ce texte le fameux "portfolio". De nom-
breux commentaires me reviennent du terrain à son sujet. Et ce n'est 
qu'un exemple parmi d'autres. 
 
Pour toutes ces raisons, nous nous abstiendrons sur ce texte et nous 
serons particulièrement attentifs et vigilants sur sa mise en œuvre, sur 
les arrêtés d'exécution et sur l'impact sur la qualité des soins et sur l'en-
semble des soignants concernés.  
 

veel tijd aan ten nadele van de kwa-
liteit van de zorg en de relatie met 
de patiënt. 
 
Om die redenen zullen wij ons ont-
houden, maar wij blijven alert op de 
tenuitvoerlegging.  
 

01.06  Sophie Rohonyi (DéFI): Monsieur le ministre, ce projet de loi 

consacre enfin la création effective d'un organe essentiel: la commis-
sion fédérale de contrôle de la pratique des soins de santé. Si je dis 
"enfin" c'est parce que si la loi du 22 avril 2019 relative à la qualité de la 
pratique des soins de santé prévoyait la création de cette fameuse com-
mission, aucune entrée en vigueur anticipée n'avait été prévue pour 
cette partie. 
 
On voit également que dans sa mouture actuelle, cette même loi ne 
permet toujours pas à la commission de fonctionner pour deux raisons 
principales. Premièrement, parce qu'il n'est pas possible de fonctionner 
avec une commission composée d'une seule chambre d'expression 
française et d'une seule chambre d'expression néerlandaise. Deuxiè-
mement, parce que la commission fédérale de contrôle ne dispose pas 
de moyens financiers et humains suffisants, je pense en particulier aux 
inspecteurs chargés d'effectuer les contrôle sur le terrain. 
 
Une modification des dispositions concernées était donc indispensable 
pour garantir que les diverses missions de la commission telles que le 
traitement des dossiers, l'enquête sur une plainte, l'audition des intéres-
sés, les discussions des résultats de l'enquête puissent être correcte-
ment assurées. 
 
C'est la raison pour laquelle nous saluons la création d'une chambre 
multidisciplinaire néerlandophone et d'une chambre multidisciplinaire 
francophone qui pourront se dédoubler en fonction de la charge de tra-
vail. Au regard de l'intensité de cette charge de travail, le Roi pourra 
déterminer qu'une ou plusieurs chambres multidisciplinaires franco-
phones et/ou néerlandophones soient instituées au sein de la commis-
sion de contrôle. Les chambres multidisciplinaires pourront en outre 
créer des groupes de travail spécialisés auxquels pourront être confiées 
des tâches relatives à la préparation des dossiers. 
 
En commission, je m'étais inquiétée du rôle effectif, du pouvoir de ces 

01.06  Sophie Rohonyi (DéFI): Met 

dit ontwerp wordt de Federale Com-
missie voor toezicht op de praktijk-
voering in de gezondheidszorg op-
gericht. De wet van 22 april 2019 
voorzag al in de oprichting ervan, 
zonder dat er een inwerkingtreding 
werd bepaald.  
 
Diezelfde wet stelt de commissie 
nog altijd niet in staat om te functio-
neren. Het is immers niet mogelijk 
om te functioneren met een enkele 
Franstalige kamer en een enkele 
Nederlandstalige kamer en boven-
dien heeft de toezichtcommissie on-
voldoende middelen. De betrokken 
bepalingen moesten derhalve ge-
wijzigd worden.  
 
Wij zijn dus blij met de oprichting 
van een Nederlandstalige en een 
Franstalige multidisciplinaire kamer, 
die zich indien nodig kunnen ont-
dubbelen. De multidisciplinaire ka-
mers zullen werkgroepen kunnen 
oprichten waaraan de voorbereiding 
van de dossiers kan worden toever-
trouwd.  
 
Ik was ongerust met betrekking tot 
hun effectieve rol, maar u ant-
woordde me dat die werkgroepen 
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groupes de travail et de la répartition des compétences entre ces der-
niers et les différentes chambres. Monsieur le ministre, vous m'avez ré-
pondu que ces groupes de travail allaient uniquement aider à la prépa-
ration des dossiers et qu'ils n'auraient aucun pouvoir décisionnel, en 
espérant que ce rôle dévolu aux groupes de travail sera suffisant pour 
décharger les chambres. 
 
Un autre aspect a priori positif du projet réside dans la libération de 
moyens budgétaires nécessaires au recrutement de plusieurs inspec-
teurs et auquel j'ai fait référence tout à l'heure. A priori, parce qu'en 
commission, là aussi, vous avez précisé qu'il s'agissait de 391 000 eu-
ros supplémentaires, sur base structurelle, dans le cadre du budget de 
cette année, ce qui servira entre autres au recrutement de six inspec-
teurs. La question reste ouverte de savoir si six inspecteurs suffiront. 
 
Je m'en inquiète encore aujourd'hui et j'espère que vous pourrez me 
rassurer à ce sujet. En effet, si, certes, on permet le dédoublement des 
chambres, si, certes, on augmente également les budgets, les compé-
tences de la commission sont en parallèle étendues. 
 
Une large compétence est ainsi attribuée aux inspecteurs en matière 
de préparation des dossiers. Une compétence supplémentaire, très im-
portante, concerne le contrôle de l'exercice illégal en cas de crainte de 
conséquences graves pour les patients ou pour la santé publique de 
manière générale. Parmi les autres pouvoirs supplémentaires se trouve 
l'évaluation des circonstances qui présentent un risque pour les patients 
et la santé publique dans la pratique, ainsi que du respect des droits 
des patients. La question subsiste de savoir si les moyens de soutien 
apportés par votre projet de loi permettront d'assurer correctement les 
missions ainsi dévolues de manière complémentaire à la commission. 
 
Monsieur le ministre, chers collègues, vous aurez compris que mon 
groupe soutiendra ce projet de loi malgré les quelques inconnues qui 
subsistent, à propos desquelles j'espère que M. le ministre pourra lever 
le voile. Il n'en demeure pas moins que nous serons très attentifs à la 
concrétisation du rôle primordial qui est ainsi dévolu à la commission. 
 

geen enkele beslissingsbevoegd-
heid zouden hebben.  
 
Met dit ontwerp wordt er een budget 
uitgetrokken voor de aanwerving 
van meerdere inspecteurs: 
391.000 euro extra op structurele 
basis voor zes inspecteurs. Zal dat 
echter volstaan, gezien de moge-
lijke ontdubbeling van de kamers en 
de uitbreiding van de bevoegdhe-
den van de commissie?  
 
De inspecteurs zullen een ruime be-
voegdheid hebben om de dossiers 
voor te bereiden. Een bijkomende 
bevoegdheid is de controle op de il-
legale uitoefening in geval van ern-
stige gevolgen voor de patiënten of 
de volksgezondheid, de evaluatie 
van de risico-omstandigheden voor 
de patiënten en de volkgezondheid 
en de eerbiediging van de patiën-
tenrechten. Zullen de door uw ont-
werp aangereikte middelen vol-
staan? 
 
Mijn fractie zal dit ontwerp steunen, 
maar wij blijven zeer alert op de con-
crete invulling van de rol van de toe-
zichtcommissie.  
 

01.07  Laurence Zanchetta (PS): Madame la présidente, monsieur le 

ministre, chers collègues, comme nous l'avons fait en commission, nous 
allons soutenir ce projet de loi qui devrait enfin permettre à la Commis-
sion fédérale de contrôle des prestataires de soins de santé de fonc-
tionner. Lorsque nous avions voté ici même cette loi relative à la qualité 
de la pratique des soins en 2019, mon groupe s'était montré assez cri-
tique notamment concernant cette Commission fédérale de contrôle car 
nous avons douté du dispositif mis en place alors. Ce que nous souhai-
tions, c'était la mise en place d'une structure multidisciplinaire qui pour-
rait garantir la qualité des soins aux patients en surveillant la pratique, 
le travail des prestataires de santé. Avec les modifications proposées 
dans ce projet, nous estimons aller dans la bonne direction avec des 
procédures définies, claires et transparentes y compris vis-à-vis des 
prestataires concernés puisqu'une attention est clairement accordée 
aux droits de la défense. 
 
Par ailleurs, la commission mise en place pourra également contrôler le 
respect des droits des patients sur lesquels nous avons eu l'occasion 
d'échanger longuement ces dernières semaines au sein de la notre 
commission. On l'a bien compris lors de ces auditions que nous avons 

01.07  Laurence Zanchetta (PS): 

We zullen dit ontwerp, dat de Fede-
rale Commissie voor toezicht op de 
zorgverleners in staat zal stellen te 
werken, steunen. In 2019 stond mijn 
fractie kritisch tegenover die com-
missie, omdat ze twijfels had bij de 
ingevoerde regeling. We hadden 
een multidisciplinaire structuur ge-
wild die de kwaliteit van de zorg zou 
waarborgen door toe te zien op het 
werk van de zorgverleners. Deze 
tekst is een stap in de goede richting 
met transparante procedures waar-
bij er rekening gehouden wordt met 
de rechten van verdediging.  
 
De commissie zal toezicht houden 
op de eerbiediging van de patiën-
tenrechten. Uit de hoorzittingen in 
de commissie kwam duidelijk naar 
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menées, la question du dépôt de plainte, de la médiation et des sanc-
tions doit être modernisée. C'est dans ce cadre que devra s'intégrer 
cette commission de contrôle. Une bonne information des patients sur 
les possibilités qui s'offrent à eux lorsqu'ils devront porter plainte devra 
être prévue et nous ne manquerons pas d'insister sur ce point dans les 
recommandations que nous allons formuler prochainement en commis-
sion. Enfin, cette commission de contrôle pourra également suspendre 
un professionnel de soins en cas de crainte de conséquences graves 
pour les patients ou la santé publique. C'est évidemment essentiel 
puisque les commissions provinciales qui vont disparaître prochaine-
ment avaient justement cette compétence. 
 
Je ne serai pas plus longue aujourd'hui. Nous serons évidemment at-
tentifs à la manière dont fonctionnera cette commission au fil du temps 
et nous verrons alors si des améliorations à la législation doivent encore 
être apportées. C'est la confrontation à la pratique qui nous en dira plus. 
 

voren dat de modernisering van de 
klachtenprocedure, de bemiddeling 
en de sancties nodig was, wat de 
bestaansreden voor de toezicht-
commissie vormt. Patiënten zullen 
geïnformeerd moeten worden over 
de mogelijkheden in geval van een 
klacht en we zullen daarop aandrin-
gen in de aanbevelingen die binnen-
kort geformuleerd zullen moeten 
worden. 
 
Tot slot zal de toezichtcommissie 
een beroepsbeoefenaar kunnen 
schorsen indien gevreesd wordt 
voor ernstige gevolgen voor de pati-
enten of de volksgezondheid.  
 
We zullen toezien op de werking 
van die commissie en nagaan of de 
wet verbeterd kan worden.  
 

01.08 Minister Frank Vandenbroucke: Mevrouw de voorzitster, ge-

achte Kamerleden, de leden van de commissie voor Gezondheid, die 
hier opnieuw het woord hebben genomen, weten dat wat voorligt een 
bijzonder belangrijk wetsontwerp is, waarover grondig werd gediscussi-
eerd. Het is bijzonder belangrijk omdat het gaat over iets wat fundamen-
teel is in onze gezondheidszorg, namelijk dat wij de kwaliteit van de 
praktijk van gezondheidszorgbeoefenaars echt moeten kunnen garan-
deren. 
 
Daartoe is enkele jaren geleden de kwaliteitswet tot stand gekomen, 
een erg belangrijk werk uit de vorige legislatuur. Volgens mij is iedereen 
het erover eens dat die kwaliteit op alle mogelijke manieren hooggehou-
den moet worden. Heel recent werden we in de actualiteit nog gecon-
fronteerd met een zeer extreme situatie, namelijk een arts-pediater die 
onder verdenking van zedenfeiten kwam te liggen. We weten niet of de 
verdenking waarheid is; daarover kunnen we geen uitspraak doen, want 
een verdenking betekent niet dat iemand schuldig is. Die kwestie heeft 
wel veel beroering veroorzaakt en maakt meteen duidelijk dat het nodig 
is om inzake zorgbeoefenaars snel te kunnen optreden, zodra er een 
verdenking begint te rusten op een persoon, zodra er een probleem lijkt 
te zijn dat van belang is voor het vertrouwen in de zorgbeoefenaar en 
zodra er een probleem zou kunnen ontstaan voor de kwaliteit van de 
zorgverlening. 
 
De mooie principes van de kwaliteitswet hadden nood aan een vertaling 
om ze in de praktijk ook echt mogelijk te maken. Aan een heel mooie 
wetgeving met goede principes hebben we namelijk niets als we niet in 
staat zijn om die om te zetten in tastbare praktijken op het terrein. Dat 
veronderstelt onder meer het toezicht. Dat regelen wij met voorliggend 
wetsontwerp. Op dat vlak gaat het echt om een grondige hervorming 
ten aanzien van wat oorspronkelijk was opgenomen in de kwaliteitswet, 
en meer nog, ten aanzien van de traditionele structuur in ons land. 
 
Mevrouw Sneppe heeft verwezen naar de provinciale geneeskundige 
commissies. Welnu, het is u misschien onbekend dat die al bestaan 
sinds 1818. In dat opzicht gaat het dus om een zeer Belgische instelling. 

01.08  Frank Vandenbroucke, mi-

nistre: Il s'agit d'un projet de loi très 
important, car il traite d'un aspect 
fondamental de notre système de 
soins de santé, à savoir que nous 
devons être en mesure de garantir 
la qualité de la pratique des profes-
sionnels de la santé. La loi sur la 
qualité des soins a été élaborée 
voici quelques années à cette fin. 
 
Tous les moyens possibles doivent 
être mis en œuvre pour maintenir 
cette qualité à un niveau élevé. 
Ainsi, les soupçons dont un méde-
cin pédiatre a fait l'objet récemment 
montrent clairement qu'il est néces-
saire de pouvoir agir rapidement 
dès lors qu'un problème de con-
fiance semble se poser à l'égard 
d'un professionnel de la santé. 
 
Les beaux principes de la loi sur la 
qualité des soins devaient être tra-
duits dans la pratique. Cette pra-
tique présuppose, entre autres, la 
supervision. Il s'agit en l'occurrence 
d'une réforme en profondeur par 
rapport à ce qui était initialement 
prévu dans la loi qualité et, plus en-
core, par rapport à la structure tradi-
tionnelle de notre pays. 
 
Les Commissions médicales provin-
ciales existent depuis 1818 et leur 
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De provinciale geneeskundige commissies hebben in hun functionering 
uiteraard een belangrijke evolutie gekend, want wat ze deden in 1818, 
is niet wat ze vandaag doen. We spreken echter wel over een instelling 
die meer dan tweehonderd jaar oud is. 
 
Soms moet dan eens kritisch tegen het licht gehouden worden of die 
instelling nog goed kan functioneren. Als zo'n instelling vervangen wordt 
door een nieuwe instelling, wat wordt gedaan met de federale Toezicht-
commissie, dan moet die werkbaar worden gemaakt. Daarnaast moet 
er worden geïnvesteerd in de werking ervan. Ook moet die instelling 
natuurlijk slagkrachtig gemaakt worden. Ik zal niet herhalen wat daar 
allemaal over gezegd is, maar de leden van de commissie hebben hier 
enkele punten aangehaald. Deze instelling wordt werkbaar doordat we 
een Nederlandstalige en een Franstalige kamer installeren, doordat we 
werkgroepen mogelijk maken, doordat we het zelfs mogelijk maken om 
in de toekomst, als de werklast te zwaar zou zijn, deze kamers verder 
te ontdubbelen en doordat we sterk investeren in de bijkomende wer-
king. De overheid gaat ook echt belangrijke bijkomende middelen in-
vesteren in hun werking.  
 
We maken het ook mogelijk dat inspecteurs deze commissie ondersteu-
nen met inspectietaken. Daarvoor moeten deze personen niet per se 
altijd zelf zorgbeoefenaars zijn, zoals gezegd in de commissie. Voor de 
vaststelling dat iemand bijvoorbeeld onwettig de geneeskunde uitoe-
fent, moet de inspecteur niet zelf een zorgbeoefenaar zijn. Het is in deze 
tijden zo al moeilijk om zorgbeoefenaars te rekruteren waar ze nodig 
zijn. Daarom hebben we ervoor gekozen dat inspecteurs niet noodza-
kelijk zelf zorgbeoefenaars moeten zijn. Dat is niet nodig. Dat zorgt er-
voor dat die commissie werkbaar wordt en dat ze slagkracht krijgt. Me-
vrouw Gijbels, ik begrijp wat u daarover gezegd hebt, maar het zijn uit-
eindelijk de kamers die beslissen. Het is de federale Toezichtcommissie 
die beslist, niet die inspecteurs. Dat is essentieel. De inspecteurs voe-
ren een soort van voorbereidend werk uit. Dat is ook mijn antwoord op 
uw amendement.  
 
Mevrouw Vanpeborgh haalde aan dat er een gradatie van optreden is 
met sancties, maar ook met bepaalde voorwaarden verbonden aan het 
verder uitoefenen van de praktijk, bijvoorbeeld bij een verslaafde die 
niet meer zal mogen werken met bepaalde middelen of die alleen maar 
zal mogen werken in samenwerking met iemand anders. Er komen ook 
verbeterplannen. We voorzien in een fijnmazige manier van optreden 
wanneer het niet goed gaat. 
 
Het is effectief de wil van de regering om een nieuw apparaat te hebben 
waarmee men op een multidisciplinaire en correcte manier slagkrachtig 
en snel kan optreden, want dat is echt nodig. 
 
Met betrekking tot de multidisciplinariteit, is het niet zo dat iemand van 
een welbepaalde discipline aanwezig zal zijn wanneer iemand van een 
discipline zich moet komen verantwoorden. Dat is natuurlijk wel zo. Me-
vrouw Gijbels heeft haar zorgen hierover geuit. Er is wel iets fundamen-
teels in heel ons bestel, met name het hoorrecht. Mensen hebben het 
recht om gehoord te worden. Dat is hier duidelijk aanwezig. Als u kijkt 
naar het geheel van de bepalingen in artikel 54 in samenhang met de 
bestaande rechtspraak, dan ziet u dat het hoorrecht van degene die 
zich moet verantwoorden duidelijk geregeld is. Dat lijkt mij ook belang-
rijk. 
 

fonctionnement a évolué énormé-
ment. Ces organes sont désormais 
remplacés par la Commission fédé-
rale de contrôle. Il faudra la rendre 
pragmatique et efficace en investis-
sant dans son fonctionnement. 
Nous mettons en place une 
chambre d'expression néerlandaise 
et une chambre d'expression fran-
çaise et prévoyons la possibilité de 
créer des groupes de travail. Si la 
charge de travail devenait trop 
lourde, ces chambres pourraient 
être dédoublées. Par ailleurs, nous 
investirons intensivement dans leur 
fonctionnement complémentaire. 
 
Nous prévoyons la possibilité que 
des inspecteurs appuient cette com-
mission en assumant des tâches 
d'inspection. Ces inspecteurs ne 
devront pas toujours être eux-
mêmes des professionnels de la 
santé. Il est en effet déjà difficile, à 
l'heure actuelle, de recruter des pro-
fessionnels des soins là où ils sont 
requis. Cela permettra à cette com-
mission de fonctionner efficacement 
et lui garantira une capacité d'action 
suffisante. C'est au final la Commis-
sion fédérale de contrôle qui déci-
dera et non les inspecteurs. Les ins-
pecteurs effectueront uniquement le 
travail préparatoire. 
 
L'intervention se fera selon une gra-
dation au niveau des sanctions, 
mais aussi au niveau des conditions 
liées à la poursuite de l'exercice de 
la profession médicale. Des plans 
d'amélioration seront également 
élaborés. Nous prévoyons ainsi la 
possibilité d'agir de façon très ciblée 
en cas de dysfonctionnements. 
 
Cette Commission fédérale de con-
trôle est un nouvel instrument per-
mettant d'intervenir adéquatement, 
fermement et rapidement dans un 
contexte multidisciplinaire. 
 
Il ne faut pas croire qu'un praticien 
d'une certaine discipline sera pré-
sent lorsqu'un autre prestataire 
d'une discipline sera appelé à se 
justifier. Le droit d'être entendu, qui 
est fondamental dans toutes nos 
structures, est clairement prévu 



CRIV 55 PLEN 201 20/07/2022  

 

CHAMBRE-4E SESSION DE LA 55E LEGISLATURE 2021 2022 KAMER-4E ZITTING VAN DE 55E ZITTINGSPERIODE 

 

13 

Mevrouw Gijbels, ik denk dat u terecht de nadruk op taalkennis legt. 
Een zorgbeoefenaar moet goed kunnen communiceren, dus ook in een 
taal die begrijpelijk is voor de patiënt. Ik situeer dat momenteel meer in 
de wet betreffende de rechten van de patiënt. 
 
Dat brengt mij bij een volgend punt dat u hebt aangehaald. U hoopt dat 
er geen uitstel komt. Neen, ik heb de leden van de commissie gezegd 
dat de regering de wet betreffende de rechten van de patiënt, die na 
20 jaar echt aan vernieuwing toe is, wil hervormen op basis van aanbe-
velingen van het Parlement. Ik hoop dat die aanbevelingen er spoedig 
zullen komen. Ik weet dat de discussie daarover nog aan de gang is. 
Die aanbevelingen zouden de basis voor een modernisering van de wet 
betreffende de rechten van de patiënt moeten vormen. Taal en kennis 
zitten daar voor mij ook bij. 
 
Het is inderdaad de bedoeling om de federale Toezichtcommissie mee 
verantwoordelijk te maken voor het toezicht op de wet betreffende de 
rechten van de patiënt. 
 
Mevrouw Vanpeborgh en mevrouw Fonck hebben in dat bredere ver-
band iets gezegd wat ik onderschrijf: de samenhang tussen de be-
staande controle op de wet betreffende de rechten van de patiënt, de 
lokale en federale bemiddelingsmogelijkheden, en wat hier voorligt, is 
delicaat en belangrijk. Daarover moet verder nagedacht worden. Me-
vrouw Fonck, ik wil het voorbeeld herhalen dat ik ook in de commissie 
heb gegeven. Waarom is er een samenhang? Neem dat een arts in een 
relatie met de patiënt iets doet wat die patiënt verkeerd vindt op basis 
van zijn patiëntenrechten, dan zal de wet betreffende de rechten van de 
patiënt worden ingeroepen en zullen daaraan procedures kunnen wor-
den gekoppeld. Als die arts dat voortdurend doet, als die arts voortdu-
rend slordig is met zijn dossiers, dan heeft hij een probleem met de 
kwaliteit van zijn praktijk. Dan wordt hij uiteindelijk geconfronteerd met 
de kwaliteitswet, hoop ik. Dat is de brede samenhang waarin u die din-
gen moet zien. Het voorbeeld is waarschijnlijk te eenvoudig. Ik ben het 
ermee eens dat dit moet groeien, maar daar willen we naartoe.  
 

dans ce dispositif. Je renvoie à cet 
égard à l'article 54 et à la jurispru-
dence.  
 
Mme Gijbels met l'accent, à juste 
titre, sur les connaissances linguis-
tiques. Un praticien doit être en me-
sure de bien communiquer, et ce 
dans une langue compréhensible 
pour le patient. Actuellement, je si-
tue davantage cet aspect dans la loi 
sur les droits du patient. Le gouver-
nement désire réformer cette loi, qui 
a bien besoin d'une mise à jour vingt 
ans après son entrée en vigueur, 
sur la base des recommandations 
du Parlement. J'espère que ces der-
nières me seront transmises rapide-
ment. Les aspects linguistiques et la 
communication en feront très certai-
nement partie. L'objectif consiste 
également à confier le contrôle de la 
loi sur les droits du patient à la Com-
mission fédérale de contrôle. 
 
Je considère la cohérence entre le 
contrôle actuel sur la loi relative aux 
droits des patients, les possibilités 
de médiation à l'échelon local et fé-
déral et ce dont nous discutons à 
présent, comme délicate et impor-
tante. Il convient en tout cas de 
poursuivre la réflexion à cet égard. 
Prenons l'exemple d'un médecin 
qui, dans le cadre de la relation 
avec son patient, pose un acte que 
ce patient estime abusif par rapport 
à ses droits en tant que patient. 
Dans ce cas, la loi relative aux droits 
des patients pourra être invoquée et 
des procédures pourront s'ensuivre. 
Si ce médecin néglige constamment 
ses dossiers, il est évident qu'il y a 
un problème au niveau de la qualité 
de sa pratique. En fin de compte, il 
sera confronté à la loi qualité. Voilà 
la cohérence générale que je sou-
haite atteindre. 
 

Madame Fonck, d'abord sur l'uniformité de la "jurisprudence" de cette 
commission, vous avez raison. Mais pour des raisons de faisabilité, il 
faut, d'une part, envisager un dédoublement des chambres (néerlando-
phone et francophone), il faut des groupes de travail, et, de l'autre, ga-
rantir aussi une certaine uniformité dans l'approche. Comme vous l'avez 
dit, l'arrêté royal précisera la façon dont cette unité, dans l'approche, 
sera garantie par la coopération des présidents, par un bureau, toute 
une série d'éléments que j'ai précisés lors du débat en commission. 
 

Enerzijds zegt men dat er ter wille 
van de haalbaarheid een Neder-
landstalige en een Franstalige ka-
mer moeten worden ingesteld. An-
derzijds moet er een zekere unifor-
miteit gewaarborgd worden. In het 
koninklijk besluit zal er verduidelijkt 
worden hoe de eenvormige aanpak 
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Quant à la problématique de la procédure pour les dentistes et ophtal-
mologues, je crains qu'il y ait quand même quelques malentendus. Je 
me suis moi-même basé, avec le gouvernement, non seulement sur la 
loi "qualité", que l'on va ici rendre praticable sur le terrain, mais aussi 
sur les travaux préparatoires. Sincèrement, on a toujours dit que la pra-
tique de l'anesthésie loco-régionale était soumise à toute une série de 
conditions, entre autres des procédures précises. Et vous avez raison 
de citer, dans les travaux préparatoires, un accord de coopération, une 
convention avec un hôpital en cas de complications, mais en revanche, 
il a toujours été clairement stipulé, d'abord pour les dentistes, que 
même si ce qu'ils font ne relève pas de l'anesthésie loco-régionale, ils 
doivent aussi disposer d'une procédure en cas de problème. Cela n'a 
jamais été précisé. C'était extrêmement clair, de même que je peux citer 
aussi ce qui a été dit à ce sujet dans les travaux préparatoires de la 
législation existante, où l'on s'est référé au deuxième alinéa de l'ar-
ticle 15, qui implique en fait que tout un chacun, y inclus le dentiste, qui 
recourt à l'anxiolyse ou à l'anesthésie, doit disposer d'une procédure au 
cas où des problèmes émergeraient. 
 
Cela n'a jamais été précisé, mais c'était très clair. À vrai dire, rien ne 
change en la matière. Il est simplement indiqué que le même régime 
s'applique aux ophtalmologues. L'avantage de ce débat – et je vous en 
remercie très sincèrement – est que vos questions m'ont permis d'éclai-
rer ce que cela voulait dire. Pour ma part, en tout cas, j'ai tenu à préciser 
que la procédure dont doivent disposer le dentiste et l'ophtalmologue 
en ce cas n'est ni très élaborée ni très détaillée, de même qu'elle n'im-
plique pas de convention avec un hôpital particulier. Elle est évidem-
ment générique et ne s'applique pas patient par patient. 
 
J'ai aussi souligné que la logique du texte implique évidemment que, si 
le dentiste ou l'ophtalmologue doit prouver qu'il est concerné par cette 
procédure, celle-ci doit être écrite. Ce n'est pas mentionné littéralement 
dans le dispositif, car il est simplement question d'une procédure, mais 
il tombe sous le sens qu'elle soit écrite, quand bien même le document 
ne serait pas très étoffé. Au demeurant, l'exposé des motifs l'indique. 
 
En bref, le même régime s'applique aux dentistes et aux ophtalmo-
logues. Rien ne change donc pour les premiers. La mesure est déjà 
appliquée depuis le 1er janvier. J'estime que l'avantage de notre débat 
est que nous avons pu ainsi en éclairer la signification. Dans mon chef, 
la logique veut que ce soit une pièce écrite, même si elle n'est ni détail-
lée ni étoffée, et qu'elle ne doit pas être rédigée en fonction de chaque 
cas individuel. Enfin, cette procédure ne nécessite pas qu'une conven-
tion soit conclue avec un hôpital spécifique. 
 

bewerkstelligd kan worden, bijvoor-
beeld door de samenwerking tussen 
de voorzitters of door een bureau. 
 
Voor de procedure voor de tandart-
sen of de oftalmologen hebben we 
ons gebaseerd op de wet inzake de 
kwaliteitsvolle praktijkvoering en op 
de voorbereidende werkzaamhe-
den. De locoregionale anesthesie 
vereist specifieke procedures en 
een overeenkomst met een zieken-
huis voor het geval er complicaties 
optreden. Ook al valt tandheelkun-
dige zorg niet onder de locoregio-
nale anesthesie, tandartsen moeten 
wel kunnen terugvallen op een pro-
cedure in geval van problemen.  
 
In feite verandert er op dat vlak 
niets. Er wordt alleen gespecificeerd 
dat het over dezelfde regeling als 
voor oogartsen gaat. De procedure 
is niet erg uitgewerkt, ze is alge-
meen en er is geen overeenkomst 
met een bepaald ziekenhuis voor 
nodig. Het is logisch dat het over 
een schriftelijke procedure gaat, zo-
dat men een bewijs kan overleggen. 
Dankzij het debat konden de punt-
jes op de i gezet worden. 
 

Voorzitster, ik meen dat ik daarmee de belangrijkste elementen gege-
ven heb. Ik kijk nog even of ik iets heb overgeslagen, maar ik denk het 
niet. 
 
Mevrouw Sneppe, als u patiënten de kosten laat vergoeden voor eender 
welke klacht waarmee zij een van de kamers van de federale Toezicht-
commissie willen aanspreken, vormt dat toch een serieuze drempel. Ik 
meen echt niet dat wij dat mogen doen. Wij moeten toch werken in het 
belang van de patiënten, alle patiënten, ook patiënten die misschien 
over zeer weinig persoonlijke middelen beschikken. 
 
Ik vind dit een heel belangrijk ontwerp. Het wordt hier tegen het einde 
van de vergadering op een drafje in een kort debat behandeld, maar de 

Je souhaite également indiquer à 
Mme Sneppe que facturer des 
coûts au patient dans le cadre d'une 
plainte déposée auprès de l'une des 
chambres de la Commission fédé-
rale de contrôle pourrait dissuader 
les patients de porter plainte. Nous 
ne pouvons donc pas procéder de la 
sorte. 
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zorgkwaliteit garanderen is van wezenlijk belang. 
 

01.09  Steven Creyelman (VB): Mijnheer de minister, ik weet dat het 

al laat is en dat de vermoeidheid misschien toeslaat, maar wat u net 
aan mevrouw Sneppe toewees, was eigenlijk een amendement van de 
N-VA. 
 

01.09  Steven Creyelman (VB): 

Pour éviter tout malentendu, la pro-
position que le ministre vient d'attri-
buer à Mme Sneppe comporte un 
amendement de la N-VA. 
 

01.10 Minister Frank Vandenbroucke: Dat zal dan wel zo zijn. Ik was 

waarschijnlijk verstrooid. Waarom zou ik zoiets durven denken? Ik zou 
niet denken dat de N-VA zoiets ergs zou voorstellen, maar goed. 
 

01.10  Frank Vandenbroucke, mi-

nistre: J'étais probablement distrait. 
Comment oserais-je par ailleurs 
penser que la N-VA aurait l'audace 
de formuler une telle proposition? 
 

01.11  Catherine Fonck (Les Engagés): Monsieur le ministre, je vous 

remercie pour vos réponses. Je ne reviens pas sur tous les points que 
j'ai évoqués. Je pense que le message était clair. 
 
Pour les dentistes et maintenant les ophtalmologues, on a dit "oui"; on 
a dit "non"; on a dit "comme ça", etc. Les choses sont clarifiées mainte-
nant sur le plan réglementaire. Je voudrais simplement suggérer que 
l'on puisse clarifier, par exemple via les organisations professionnelles. 
Il faut que ce soit limpide pour tout le monde. Il faut que chaque presta-
taire de soins sache ce qu'il doit effectivement réaliser. Il faut peut-être 
aussi que les organisations professionnelles proposent un soutien via 
un modèle, un canevas de cette procédure générale en cas de pro-
blème avec un patient. Je pense que ce serait plus simple pour les pres-
tataires de soins et, en cas de contrôle des inspecteurs, cela permettrait 
aussi d'éviter des interprétations à géométrie variable. 
 

01.11  Catherine Fonck (Les En-

gagés): We hebben verduidelijking 
gekregen over de regelgeving in ge-
val van een ziekenhuisopname van 
een patiënt na complicaties. Ik stel 
voor om de zorgverstrekkers bij-
voorbeeld via de beroepsverenigin-
gen te informeren over de proce-
dure, misschien door hun een mo-
del te verstrekken. Zo zou men ook 
kunnen voorkomen dat de inspec-
teurs een en ander op een verschil-
lende manier interpreteren.  
 

01.12  Frieda Gijbels (N-VA): Mijnheer de minister, u zegt dat die taal-

kennis zeer belangrijk is voor een zorgverstrekker opdat die op een 
goede manier met een patiënt zou kunnen communiceren, maar ik vind 
het vreemd dat u dit louter in het kader van het patiëntenrecht ziet. Vol-
gens mij is dat onlosmakelijk verbonden met de zorgkwaliteit, zeker om-
dat dat aspect expliciet in het voorontwerp van dit wetsontwerp was op-
genomen. Nu is dat aspect echter verdwenen en ik vraag me af 
waarom. U verwijst telkens naar de toekomstige bevoegdheid om toe-
zicht te kunnen houden op de wet betreffende de rechten van de patiënt, 
waarin het aspect van de taalkennis verweven zou zijn. Het is jammer 
dat dit aspect niet in het wetsontwerp werd opgenomen, want mijns in-
ziens is dat essentieel voor de kwaliteit van de zorg. 
 
Wat de locoregionale anesthesie voor oftalmologen en tandartsen be-
treft, waarop collega Fonck daarnet nog terugkwam, vindt u het vanzelf-
sprekend dat die procedure bestaat en dat er voor hen niets verandert. 
U hebt in de commissie beloofd contact op te nemen met de beroeps-
verenigingen om een en ander te verduidelijken. Voor de mensen van 
de beroepsverenigingen van de tandartsen waarmee ik heb gesproken, 
was het helemaal niet duidelijk wat hiermee werd bedoeld. 
 

01.12  Frieda Gijbels (N-VA): Si le 

ministre considère que les connais-
sances linguistiques sont très im-
portantes pour qu'un prestataire de 
soins puisse bien communiquer 
avec un patient, je trouve étrange 
qu'il n'aborde cette question que 
dans le contexte des droits des pa-
tients. En effet, selon moi, cet as-
pect est inextricablement lié à la 
qualité des soins, d'autant plus qu'il 
était explicitement mentionné dans 
l'avant-projet. Aujourd'hui, cepen-
dant, cet aspect a disparu. Pour-
quoi?  
 
Les associations professionnelles 
de dentistes auxquelles j'ai parlé ne 
savent pas du tout ce que l'on en-
tend exactement par "anesthésie lo-
corégionale" pour les ophtalmo-
logues et les dentistes. 
 

01.13  Dominiek Sneppe (VB): Mijnheer de minister, wanneer ik zeg 

geen fan te zijn van die herfederalisering op het vlak van gezondsheids-
zorg, verwijst u naar het ontstaan van die provinciale commissies in 
1818. Ik heb weer iets bijgeleerd vandaag. Dat 1818 Belgisch zou zijn, 
dat moet u mij toch eens uitleggen, want België is pas in 1831 ontstaan. 

01.13  Dominiek Sneppe (VB): Le 

ministre a fait référence à la création 
de ces Commissions médicales pro-
vinciales en 1818. À cette époque, 
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Laten we zeggen dat het iets erg Nederlands was, wat voor ons beter 
was. 
 

pour autant que je sache, la Bel-
gique n'existait pas encore. 
 

01.14 Minister Frank Vandenbroucke: Mevrouw de voorzitster, ik wil 

graag nog even reageren op mevrouw Gijbels en mevrouw Fonck.  
 
In de memorie van toelichting bij de wet die in 2019 tot stand is geko-
men, stond het volgende: "De verstrekkingen van de tandarts zijn uitge-
sloten van de definitie van locoregionale anesthesie. De daaraan ver-
bonden vereisten zouden de tandartspraktijk onwerkbaar maken (onder 
andere aanwezigheid van anesthesist). Evenwel zijn ook bij deze ver-
strekkingen kwaliteitsgaranties noodzakelijk. De bepaling van het 
tweede lid van artikel 15 heeft tot gevolg dat ook de tandarts moet be-
schikken over een procedure voor het geval zich problemen voordoen."  
 
Het voordeel van het debat – ik dank u daarvoor – is dat wij dat hebben 
gepreciseerd. Uw suggestie, mevrouw Fonck, mevrouw Gijbels, om 
daarover in dialoog te gaan met de beroepsverenigingen is een goede 
suggestie. Ik denk dat wij dat moeten doen op basis van het debat dat 
wij hebben gehad en in het belang van het veld. Het was inderdaad een 
besluit van Oranje om de provinciale geneeskundige commissies op te 
richten – dat was inderdaad pre-Belgisch – maar het heeft België toch 
lang overleefd. 
 

01.14  Frank Vandenbroucke, mi-

nistre: Dans l'exposé des motifs de 
la loi de 2019, il est précisé que les 
prestations dentaires sont exclues 
de la définition de l’anesthésie loco-
régionale étant donné que les exi-
gences inhérentes à celle-ci ren-
draient impossible la pratique de 
l’art dentaire. Pour ces prestations 
également, des garanties de qualité 
sont toutefois nécessaires et le den-
tiste doit disposer d'une procédure 
en cas de problèmes. Le débat nous 
a permis de préciser ce point. La 
suggestion d'aborder ce sujet avec 
les associations professionnelles 
est judicieuse. 
 
En ce qui concerne les Commis-
sions médicales provinciales, elles 
ont en effet été créées sous le ré-
gime de Guillaume d'Orange. 
 

La présidente: Quelqu'un demande-t-il encore la parole? (Non) 
Vraagt nog iemand het woord? (Nee) 
 
La discussion générale est close. 
De algemene bespreking is gesloten. 
 
Discussion des articles 
Bespreking van de artikelen 
 
Nous passons à la discussion des articles. Le texte adopté par la commission sert de base à la discussion. 
(Rgt 85, 4) (2786/6) 
Wij vatten de bespreking van de artikelen aan. De door de commissie aangenomen tekst geldt als basis voor 
de bespreking. (Rgt 85, 4) (2786/6) 
 
Le projet de loi compte 30 articles. 
Het wetsontwerp telt 30 artikelen. 
 
*  *  *  *  * 
Amendements déposés: 
Ingediende amendementen: 
Art. 3 
  • 10 – Frieda Gijbels cs (2786/7) 
Art. 7 
  • 11 – Frieda Gijbels cs (2786/7) 
Art. 8/1(n) 
  • 12 – Frieda Gijbels cs (2786/7) 
Art. 9 
  • 13 – Frieda Gijbels cs (2786/7) 
Art. 11 
  • 14 – Frieda Gijbels cs (2786/7) 
Art. 13 
  • 15 – Frieda Gijbels cs (2786/7) 
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Art. 14 
  • 16 – Frieda Gijbels cs (2786/7) 
Art. 17 
  • 17 – Frieda Gijbels cs (2786/7) 
Art. 26/1(n) 
  • 18 – Frieda Gijbels cs (2786/7) 
*  *  *  *  * 
 
Conclusion de la discussion des articles: 
Besluit van de artikelsgewijze bespreking: 
 
Réservés: les amendements et les articles 3, 7, 9, 11, 13, 14 et 17. 
Aangehouden: de amendementen en de artikelen 3, 7, 9, 11, 13, 14 en 17. 
 
Adoptés article par article: les articles 1 à 2, 4 à 6, 8, 10, 12, 15, 16, 18 à 30. 
Artikel per artikel aangenomen: de artikelen 1 tot 2, 4 tot 6, 8, 10, 12, 15, 16, 18 tot 30. 
*  *  *  *  * 
 
La discussion des articles est close. Le vote sur les amendements et les articles réservés ainsi que sur l'en-
semble aura lieu ultérieurement. 
De bespreking van de artikelen is gesloten. De stemming over de aangehouden amendementen, de aange-
houden artikelen en over het geheel zal later plaatsvinden. 
 

Scrutin 

Geheime stemming 

 

02 Autorité de protection des données – Propositions de la commission de la Justice relative à la levée 

de mandat de deux membres du comité de direction – Résultat du scrutin 

02 Gegevensbeschermingsautoriteit – Voorstellen van de commissie voor Justitie met betrekking tot 

de opheffing van het mandaat voor twee leden van het directiecomité – Uitslag van de geheime stem-
ming 
 
L'ordre du jour appelle le résultat du scrutin relatif à la levée de mandat de Mme Charlotte Dereppe et de 
M. David Stevens, membres du comité de direction de l'Autorité de protection des données. 
Aan de orde is de uitslag van de stemmingen met betrekking tot de opheffing van het mandaat voor mevrouw 
Charlotte Dereppe en de heer David Stevens, leden van het directiecomité van de Gegevensbeschermings-
autoriteit. 
 
En ce qui concerne la levée de mandat de Mme Charlotte Dereppe: 
Met betrekking tot de opheffing van het mandaat van mevrouw Charlotte Dereppe: 
 

Ja 104 Oui 
Nee 17 Non 
Onthoudingen 1 Abstentions 
Totaal 122 Total 

 
Vu que la majorité des membres a adopté les propositions de la commission de la Justice, le mandat de 
Mme Charlotte Dereppe est levé. 
Aangezien de meerderheid van de leden de voorstellen van de commissie voor Justitie heeft aangenomen, 
is het mandaat van mevrouw Charlotte Dereppe opgeheven. 
 
En ce qui concerne la levée de mandat de M. David Stevens: 
Met betrekking tot de opheffing van het mandaat van de heer David Stevens: 
 

Ja 102 Oui 
Nee 19 Non 
Onthoudingen 1 Abstentions 
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Totaal 122 Total 

 
Vu que la majorité des membres a adopté les propositions de la commission de la Justice, le mandat de 
M. David Stevens est levé. 
Aangezien de meerderheid van de leden de voorstellen van de commissie voor Justitie heeft aangenomen, 
is het mandaat van de heer David Stevens opgeheven. 
 
Cette décision sera portée à la connaissance de l'Autorité de protection des données ainsi qu'aux intéressés. 
Deze beslissing zal ter kennis worden gebracht van de Gegevensbeschermingsautoriteit en van de betrok-
kenen. 
 

Wetsontwerpen en -voorstel (voortzetting) 

Projets et proposition de loi (continuation) 

 

03 Projet de loi modifiant diverses dispositions relatives à la maîtrise de l'offre des professions des 

soins de santé (2801/1-8) 

03 Wetsontwerp tot wijziging van diverse bepalingen betreffende de aanbodsbeheersing van gezond-

heidszorgberoepen (2801/1-8) 
 
Discussion générale 
Algemene bespreking 
 
La discussion générale est ouverte. 
De algemene bespreking is geopend. 
 
De rapporteurs, mevrouw Merckx en mevrouw Van Peel, verwijzen naar 
het schriftelijk verslag. 
 

Mme Merckx et Mme Van Peel, rap-
porteurs, renvoient au rapport écrit.  
 

03.01  Valerie Van Peel (N-VA): Mijnheer de minister, u zult waarschijn-

lijk vinden dat ik in herhaling val. In dit dossier klopt dat ook wel. Ik heb 
soms ook het gevoel dat ik terecht ben gekomen in Groundhog day. Het 
lijkt elke keer opnieuw hetzelfde verhaaltje, terwijl we nu op een punt 
zijn gekomen dat niet meer te overstijgen valt.  
 
Het voordeel is wel dat ik bij u wat minder het gevoel zal hebben dat u 
in herhaling valt, want u bent in dit dossier toch wel wat gedraaid met 
de wind. Zeker als we er eerdere uitspraken van u in andere hoedanig-
heden zouden bijnemen, dan is wat u vandaag durft te verdedigen on-
gezien. Het gebeurde zelfs tussen twee commissies. Ik heb u nog mee-
gemaakt in een commissie over dit dossier, waar u heel stoer zei: "Met 
mij zal het gedaan zijn, die Franstalige onwil om in dit dossier over de 
Vlamingen heen te gaan. Ik ga responsabiliseringsmechanismen indie-
nen." Twee weken later was er het zogenaamde historische compromis 
waarbij u immens veel moeite zou moeten doen om nog meer toe te 
geven dan u heeft gedaan.  
 
U doet heel vaak alsof ik met mijn kritiek spijkers op laagwater zoek. U 
goochelt ook met cijfers, waardoor het soms lijkt dat u problemen oplost 
met dit akkoord. Gisteren kreeg u echter op de valreep ook nog eens 
de halve Vlaamse medische wereld over u heen. Die e-mail zal ook wel 
in uw mailbox beland zijn. Dat zijn de mensen van wie u mij steeds zegt 
dat ze allemaal akkoord gaan en u verwijt mij dan dat ik er anders over 
durf te denken. Het blijkt toch niet helemaal het geval te zijn. Domus 
Medica spreekt, terecht trouwens, van een zeer eenzijdig akkoord met 
de Franstaligen. Het ASGB, het Vlaams Artsensyndicaat, de specialis-
ten in opleiding, de VGSO, ze verzetten zich allemaal terecht en luid-
keels tegen dit zogenaamd historisch akkoord en ze roepen ons zelfs 

03.01 Valerie Van Peel (N-VA): Ce 

dossier se répète à l'infini même si 
le ministre a parfois fini par tourner 
comme une girouette. En commis-
sion, il a d'abord promis très ferme-
ment qu'il en finirait avec la mau-
vaise volonté francophone et qu'il 
imposerait des mécanismes de res-
ponsabilisation. Après le compromis 
prétendument historique intervenu 
deux semaines plus tard, il devait 
déjà consentir un effort considé-
rable pour faire encore plus de con-
cessions qu'il n'en avait déjà faites. 
Et hier, il a encore subi in extremis 
le courroux de la moitié du monde 
médical flamand, qui ne s'est pas 
rallié à ce compromis aussi unani-
mement que le ministre ne le laisse 
entendre régulièrement. Nombre 
d'éminentes associations et organi-
sations flamandes ont en effet dé-
noncé ouvertement l'accord et nous 
appellent même à enclencher une 
procédure en conflit d'intérêts. Une 
telle procédure sera toutefois peu 
utile. Il faut alors se concerter avec 
le gouvernement flamand, ce que le 
ministre Vandenbroucke a déjà fait 
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op om een belangenconflict in te dienen.  
 
Op zich begrijp ik hun vraag. Natuurlijk, de clou die zij niet kennen en 
die ik via de interne banen in onze partij wel ken, is dat een belangen-
conflict in dezen weinig nut zou hebben. Het enige wat men met een 
belangenconflict op termijn realiseert, is dat men rond de tafel moet 
gaan zitten. U wordt dan als minister verplicht om rond de tafel te gaan 
zitten over dit dossier met de Vlaamse regering.  
 
U hebt dat echter al gedaan, zelfs meermaals, op hun vraag. Zij hebben 
namelijk van bij het begin hun kritieken heel duidelijk, zowel schriftelijk 
als mondeling, aan u doorgegeven. Ze merkten echter dat u deze blijk-
baar steeds in de vuilnisbak gooide wanneer u de vergadering verliet. 
Dat staat in groot contrast met wat u doet tijdens uw vergaderingen met 
de Franstalige collega's, want van deze vergaderingen zijn alle papieren 
goed bewaard en aanvaard. 
 
Een belangenconflict is in deze zaak dus enigszins nutteloos, want dan 
gaat u namelijk gewoon opnieuw aan tafel zitten, zoals u dat zo goed 
kunt. U zult dan de Vlaamse regering laten zeggen wat ze te zeggen 
heeft, waarna u gewoon verdergaat met wat u bezig was. Dat zullen we 
dus niet doen, want dat zou een slag in het water zijn. 
 
Het is onvermijdelijk dat er tegen dit akkoord juridische stappen zullen 
komen. Ik weet niet uit welke hoek ze zullen komen, maar ze zullen 
zeker komen. Ik zal zo meteen uitleggen waarom ik denk dat deze za-
ken te winnen zijn, maar ik zal eerst even teruggaan naar de vorige 
legislatuur. Toen hadden we namelijk na vele jaren een Zweeds ak-
koord bereikt over dit dossier. Dat was redelijk moeilijk en ik heb het van 
op de eerste rij meegemaakt. U zult het straks zeggen, maar ik zal het 
nu reeds zeggen: dat akkoord heeft niet gewerkt. Het Zweedse akkoord 
was echter uitgebalanceerd en correct. Dat was het soort akkoord waar-
bij men alle belangen naast elkaar zette.  
 
Men had toen terecht begrepen dat de Planningscommissie in het ver-
leden verkeerde cijfers had gebruikt en alles niet genoeg had afgewo-
gen. Tijdens de vorige legislatuur had men ook al door dat er wel meer 
artsen nodig zouden zijn in de toekomst. Het akkoord bevatte echter 
naast de voorwaarde van de invoering van een ingangsexamen langs 
Franstalige kant – iets wat er uiteindelijk niet gekomen is – ook een soort 
afbetaling van het overtal uit het verleden.  
 
Dat is in dit dossier niet onbelangrijk. Als men namelijk weet dat er een 
enorm onevenwicht bestaat tussen het aantal artsen in de Franstalige 
gemeenschap en in Vlaanderen, is het ook logisch dat men dat histori-
sche overtal meeneemt naar de volgende jaren. Daar was een akkoord 
over en het werd in de wet ingeschreven, hoewel dat niet evident was. 
Het is belangrijk dat ik dat vandaag aanhaal, want dat is natuurlijk wat 
u nu zonder enige gêne onderuit zult halen. 
 
Ik ben heel benieuwd hoe het verhaal ditmaal zal aflopen. Vorige keer 
hebben wij immers gezien dat de belofte van het ingangsexamen niet 
heeft standgehouden. Vervolgens hebben wij gezien hoe mevrouw De 
Block binnen haar toenmalige bevoegdheid voor het uitvaardigen van 
de KB's voor de RIZIV-nummers gewoon stante pede altijd heeft gewei-
gerd de gevolgen die het akkoord bevatte, te laten uitvoeren. Dat hebt 
u evenmin gedaan de voorbije jaren. 
 

si souvent sans se préoccuper le 
moins du monde, par la suite, des 
critiques. Tout cela contraste singu-
lièrement avec son attitude lors des 
réunions organisées avec les fran-
cophones. 
 
Une action en justice sera inévita-
blement menée contre cet accord. 
Dans le gouvernement précédent, 
après de nombreuses années, nous 
étions parvenus, sur cette question, 
à un accord suédois équilibré et cor-
rect qui n'a pas fonctionné, mais 
dans lequel tous les intérêts étaient 
réconciliés. On s'est alors rendu 
compte à juste titre que la Commis-
sion de planification avait utilisé, 
dans le passé, des chiffres erronés 
et n'avait pas suffisamment pesé le 
pour et le contre. Sous la législature 
précédente, nous nous sommes 
également rendu compte qu'il fau-
drait davantage de médecins à 
l'avenir. Toutefois, outre la condition 
d'un examen d'entrée en langue 
française – qui ne s'est finalement 
pas concrétisée – l'accord prévoyait 
également une réduction de l'excé-
dent du passé pour éliminer 
l'énorme déséquilibre en matière de 
médecins. Le ministre sape de ma-
nière éhontée tout ce qui était 
prévu. 
 
Je suis très impatiente de voir com-
ment cela va se dérouler. La der-
nière fois, l'examen d'entrée promis 
a été abandonné. L'ex-ministre De 
Block a refusé de mettre en œuvre 
les suites de l'accord. Le ministre 
Vandenbroucke réduit même toute 
l'histoire à néant. Il applique un pa-
ramètre de la Commission de plani-
fication selon lequel les médecins 
francophones travaillent moins. La 
Commission de planification en con-
clut que les francophones ont be-
soin de davantage de numéros 
INAMI. Il n'est pas tenu compte du 
fait que les médecins travaillent 
moins au sud du pays parce qu'ils 
sont en surnombre dans certaines 
spécialités. Ils travaillent encore 
trop puisqu'il y a surconsommation. 
Cette surconsommation était préci-
sément la raison pour laquelle le 
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Wat zij echter niet deed en u wel doet, is het hele verhaal compleet met 
de grond gelijkmaken. U maakt gebruik van een parameter die u via de 
Planningscommissie erin hebt gekregen en waarin wordt gesteld dat 
aan Franstalige kant door de artsen minder wordt gewerkt. Daaruit con-
cludeert zowel de Planningscommissie als uzelf dat de Franstaligen 
meer nummers nodig hebben. Daarbij wordt geen rekening gehouden 
met het feit dat in het geval van een overtal in bepaalde specialiteiten 
het nogal logisch is dat de artsen minder werken. Zij werken nog altijd 
te veel, want de overconsumptie is navenant. Zij laten patiënten terug-
komen voor het zoveelste overbodige MRI-onderzoek, teneinde zeker 
hun kost te verdienen. Kijk trouwens eens terug naar de reden waarom 
de contingentering ooit is ingevoerd. Dát was de reden. 
 
Er wordt aan Franstalige kant dus minder gewerkt, omdat er minder pa-
tiënten zijn. Uw conclusie is dat zij in dat geval meer nummers nodig 
hebben. Dat is een vreemde conclusie, die u echter goed uitkomt. Dat 
laat u immers toe de grote toegevingen te doen. Wat doet u immers 
voor de eerste keer in 25 jaar? Daarop mag u trots zijn met uw verleden 
als Vlaams minister van Onderwijs, die daar toen uitspraken over deed, 
zoals: "Indien dat onevenwicht nooit wordt rechtgezet, kan Vlaanderen 
dat niet tolereren." Wat doet u echter? U zal voor de eerste keer in 
25 jaar in het dossier niet alleen in de praktijk, wat al vaak is gebeurd, 
maar ook in de wet de verdeling per bevolkingsaantal tussen de twee 
gemeenschappen loslaten. Voor het eerst in 25 jaar zal u wettelijk een 
pure discriminatie organiseren ten opzichte van de Vlaamse artsen, de 
Vlaamse studenten en de Vlaamse burgers. Voor dezelfde nood aan 
gezondheidszorg aan beide kanten van het land bepaalt u dat Vlaande-
ren minder artsen nodig heeft. 
 
Het is hier toch wel een fantastisch land. Vooral de partijen die zo van 
België schijnen te houden, kunnen zich de vraag stellen of, wanneer het 
erop aankomt, iedereen gelijk is voor de wet. Nee, dat hoeft niet voor 
wie Vlaming is. Dat is exact wat u in het voorliggende dossier doet. 
 
Ik zie de collega's van de PVDA kijken. Niet collega Merckx, want zij is 
mijn uiteenzetting wellicht allang beu. Ik heb het in de commissie ge-
zegd, maar u was er niet, dus ik herhaal het even. Ik waardeer uw recht-
lijnigheid, want wat u in dit dossier vraagt, is niet die discriminatie die uit 
dit akkoord komt. U pleit voor de afschaffing van de contingentering. Dat 
is een rechtlijnig standpunt, dat tenminste nog eerlijk is langs beide  
kanten. Ik ben het er helemaal niet mee eens. We hebben dat niet voor 
niets ingevoerd. Dat heeft met de kwaliteit van de opleiding en van de 
gezondheidszorg te maken, maar wat u vraagt, is tenminste juridisch 
correct en men kan niet zeggen dat de ene er slechter aan toe is dan 
de andere. Dus chapeau daarvoor. Dat respect kan ik dus niet voor u 
opbrengen, mijnheer de minister, want u verdedigt in de commissie het 
principe van de aanbodsbeheersing, maar u laat het aan de ene kant 
van de taalgrens wel compleet los. U geeft een generaal pardon voor 
de afgelopen 25 jaar en u verschuilt zich daarvoor achter de Plannings-
commissie. Dat vind ik een minister onwaardig. 
 
Tegelijkertijd doet u dan ook nog eens aan cherrypicking in het akkoord 
van de Planningscommissie. Dat akkoord was er onder de voorwaarde 
dat er ook een responsabiliseringsmechanisme zou worden ingebouwd. 
Dat staat daar duidelijk in. Dat was trouwens dat ene puntje dat de col-
lega's van cd&v in het regeerakkoord hadden gekregen, maar dat be-
staat nu niet meer. Collega's van cd&v, u moet dan maar voor uzelf 
bekijken wat daarvan dan nog allemaal het nut is. 

système de quotas avait été ins-
tauré. L'étrange conclusion selon la-
quelle les médecins travaillent 
moins du côté francophone parce 
qu'il y a moins de patients et qu'il 
faut donc plus de numéros, permet 
au ministre de faire d'importantes 
concessions. Lorsqu'il était ministre 
flamand de l'Enseignement, il a dé-
claré un jour que la Flandre ne pou-
vait tolérer que le déséquilibre ne 
soit pas rectifié. Aujourd'hui, il aban-
donne, dans la législation, la répar-
tition entre les communautés basée 
sur le critère démographique. Pour 
la première fois en 25 ans, on ins-
taure une discrimination légale à 
l'égard des médecins flamands. Se-
lon le ministre, il faut moins de mé-
decins en Flandre, alors que les be-
soins en soins de santé sont les 
mêmes qu'en Wallonie. 
 
Mme Merckx est au moins plus di-
recte: elle demande la suppression 
pure et simple du contingentement. 
Je ne partage pas cette position, 
mais celle-ci a le mérite d'être juridi-
quement correcte et je la respecte. 
En revanche, l'action du ministre ne 
m'inspire aucun respect étant 
donné qu'il défend le principe de la 
maîtrise de l'offre tout en lâchant 
complètement la bride d'un seul 
côté de la frontière linguistique. 
Cette attitude est indigne d'un mi-
nistre fédéral. 
 
Par ailleurs, il ne prend que ce qui 
l'intéresse dans l'accord de la Com-
mission de planification. Celle-ci 
avait clairement exprimé la néces-
sité d'établir un mécanisme de res-
ponsabilisation. Le cd&v avait ob-
tenu que ce point figure dans l'ac-
cord de gouvernement. Le méca-
nisme de responsabilisation est le 
premier élément à avoir disparu de 
l'accord. En commission, le ministre 
a déclaré qu'il mettrait en place ce 
mécanisme de responsabilisation si 
en définitive, la Communauté fran-
çaise n'instaurait pas de numerus 
fixus. Cette attitude est tout à fait hi-
larante! 
 
Cette attitude est par ailleurs très 
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Dat responsabiliseringsmechanisme waarover u de week ervoor nog 
heel stoere taal sprak, is het eerste dat sneuvelde in uw akkoord, mijn-
heer de minister. Toen ik u daarmee confronteerde in de commissie, 
was uw antwoord hilarisch. "Maar, mevrouw Van Peel, onderschat mij 
niet. Als de Franse Gemeenschap dan toch niet zou doorgaan met de 
numerus fixus, dan voer ik dat responsabiliseringsmechanisme alsnog 
in." Dat is hilarisch. Dat zijn diezelfde coalitiepartners die u in de zak 
hebben gezet, maar die u in de commissie zullen steunen om uw straf 
opnieuw uit te spreken? Dat vind ik grappig. Dat is toch een gespeelde 
naïviteit, die u wat onwaardig is. 
 
Bovendien is de Planningscommissie al jaren naar het compromis, dat 
wars is van elke wetenschappelijke onderbouwing, geduwd. Ten be-
wijze, toen het wat heet onder uw voeten werd, begon u te verkondigen 
dat u ze een nieuwe opdracht hebt gegeven. Plots zegt u tegen de Plan-
ningscommissie dat ze toch nog eens moeten onderzoeken of dat on-
evenwicht wel correct is. We hebben net in de wet beslist dat dat on-
evenwicht voor eeuwig zal worden aangehouden. Het zou grappig zijn 
als het niet zo schrijnend was. 
 
U maakt komaf met 25 jaar aan volledige onwil aan Franstalige zijde om 
een wet uit te voeren die men federaal mee had goedgekeurd. Dezelfde 
Planningscommissie, waar u zich graag achter verschuilt, heeft ook cij-
fers vrijgegeven. Uit die cijfers blijkt dat de Franse Gemeenschap sinds 
2004 maar liefst 2.233 artsen te veel liet beginnen, boven de toege-
kende quota. Per 10.000 inwoners zijn er daardoor in Franstalig België 
21,3 artsen aan de slag. In Vlaanderen zijn dat er 14,9 op 10.000 inwo-
ners. Dat wil dus zeggen dat de Franse Gemeenschap voor dezelfde 
gezondheidszorg een derde meer artsen per kop nodig heeft. Dat is 
toch niet weinig, maar dat is geen punt voor u. U verkoopt dat zelfs al 
compleet logisch, maar dat is het niet. U hebt er ook geen gedegen 
uitleg voor, behalve dat de Planningscommissie dat heel fatsoenlijk 
heeft beslist. U hebt daar geen uitleg voor. U hebt in de commissie ook 
niet geantwoord op mijn vraag daarover. Het is natuurlijk niet uit te leg-
gen. 
 
Uw coalitiepartners zullen het ontwerp zo meteen echter braaf mee 
goedkeuren. Van cd&v valt mij dat ten zeerste tegen. Vroeger stonden 
we zij aan zij in dit dossier, maar tijden veranderen. Men zal dat braaf 
mee goedkeuren, ondanks de duidelijke roep uit de sector van gisteren 
nog. Het verhaal dat u de jongste weken in de pers hebt proberen te 
verkopen, verkocht u wel goed. Iedereen trapt erin, aangezien het dos-
sier wat te ingewikkeld is voor de gemiddelde journalist. U zegt dat u 
hiermee de artsentekorten zult oplossen. Dat is natuurlijk je reinste on-
zin. We spreken vandaag over de studenten die ten vroegste over 8 jaar 
zullen afstuderen. Bovendien zegt niks in het akkoord dat de Waalse 
studenten niet zullen blijven kiezen voor de populaire richtingen waar-
voor er in Franstalig België nu al een gigantisch overtal is, zoals ze het 
al decennialang doen. Als u als minister van Volksgezondheid de min-
der populaire richtingen niet aantrekkelijker maakt, blijft het probleem 
onopgelost. 
 
U hoopt nu af te zijn van heel het dossier met de uitleg dat u het artsen-
tekort oplost, maar het grappige is dat zo meteen mijn Franstalige col-
lega's zullen zeggen dat zij te weinig huisartsen hebben. Zij hebben 
nooit quota gehad. Zij hebben nooit ingangsexamens gehad. Men kan 
hier dus toch niet doen alsof de voorgestelde tekst de oplossing is voor 

naïve. Cela fait des années qu'on in-
cite la Commission de planification 
à opter pour des solutions de com-
promis. Le ministre lui-même lui a 
confié une nouvelle mission lorsqu'il 
a senti que la situation devenait trop 
périlleuse pour lui. Il a demandé à la 
Commission de planification de re-
vérifier si le déséquilibre était réel. 
Toutefois, nous décidons aujour-
d'hui d'ancrer ce déséquilibre dans 
la loi, et ce à perpétuité! La Commis-
sion de planification estime qu'en 
Belgique francophone, il y a un tiers 
de médecins en plus par habitant. 
Le ministre essaie de nous faire 
croire que cette situation est lo-
gique, alors qu'elle ne l'est pas du 
tout et le ministre ne peut d'ailleurs 
pas fournir d'explication à cet égard. 
 
Le fait que le cd&v a également 
l'intention d'adopter cette loi me dé-
plait au plus haut point. Auparavant, 
nous travaillions côte à côte dans ce 
dossier. À présent, l'on  nous pré-
sente cela comme une manière de 
remédier aux pénuries de méde-
cins. C'est insensé. On parle aujour-
d'hui d'étudiants qui n'obtiendront 
leur diplôme que dans huit ans, 
dans le meilleur des cas. Il se peut 
très bien que les étudiants wallons 
continuent d'opter pour les filières 
populaires. Si le ministre n'améliore 
pas l'attrait des filières moins popu-
laires, le problème persistera. 
 
Le ministre espère se débarrasser 
de ce dossier en affirmant qu'il règle 
ainsi le problème de la pénurie de 
médecins. Le côté amusant de la si-
tuation, c'est que les parlementaires 
francophones affirmeront aussitôt 
qu'ils n'ont justement pas assez de 
généralistes. Ils n'ont évidemment 
jamais connu les quotas ni les exa-
mens d'entrée. Comment le projet à 
l'examen pourrait-il remédier à la 
pénurie de médecins, tant en 
Flandre qu'en Wallonie? Nous de-
vrons hélas encore souvent revenir 
sur ce dossier. 
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het artsentekort in Vlaanderen of in Wallonië. Maar goed, u hebt geluk 
met de journalisten. 
 
Mijnheer de minister, in alle eerlijkheid, ik heb er begrip voor dat u hoopt 
nu verlost te zijn van dit dossier, want ik zou hierover na 20 of 25 jaar 
ook liever niet meer moeten communiceren. Ik waarschuw u echter na 
dit beschamend akkoord: die kat komt weer, en ik dus spijtig genoeg 
ook. Dus tot de volgende keer, alvast vóór 2024. 
 

03.02  Patrick Prévot (PS): Madame la présidente, monsieur le mi-

nistre, chers collègues, comme nous l'avons fait en commission, nous 
soutiendrons évidemment ce projet de loi qui transpose partiellement 
l'accord conclu concernant les numéros INAMI avec les entités fédérées 
en mai dernier. Ce projet est indispensable pour les étudiants qui sou-
haitent entamer leurs études en médecine et en dentisterie puisqu'il fixe 
le nombre de numéros INAMI respectivement disponibles pour 2028 et 
2029.  
 
Pour mon groupe, l'accord de mai dernier est un accord historique. J'en-
tends que tout le monde n'est pas d'accord, et on n'arrivera plus à con-
cilier les différents points de vue. Je répète pourtant que c'est un accord 
historique et un accord indispensable pour sécuriser tous les étudiants 
en leur garantissant un numéro INAMI au terme de leurs études, en leur 
garantissant tout simplement de pouvoir exercer leur métier. Je parle 
de tous les étudiants, ceux en cours de cursus mais également ceux 
qui terminent leurs études et ceux qui les entament. 
 
Cet accord était également indispensable pour l'avenir de nos soins de 
santé, pour leur accessibilité à l'ensemble des citoyens, une accessibi-
lité qui est chère à notre formation politique. Que l'on arrête de dire que 
plus de médecins signifie surconsommation de soins! La réalité, ce sont 
les pénuries, notamment chez les médecins généralistes actuellement 
présents dans certaines communes en Wallonie mais également en 
Flandre et dans certains quartiers bruxellois. La réalité, ce sont aussi 
les délais beaucoup trop longs pour décrocher un rendez-vous chez 
certains spécialistes.  
 
Ce projet de loi transpose aujourd'hui partiellement l'accord conclu afin 
de permettre à chaque entité, notamment la Fédération Wallonie-
Bruxelles, de prendre également des initiatives qui lui appartiennent sui-
vant un calendrier précis qui a été établi entre les différentes parties. 
Ainsi, comme prévu, un concours d'entrée sera mis en place dès 2023 
par la Fédération Wallonie-Bruxelles. Monsieur le ministre, comme je 
l'ai dit en commission, il faudra fixer des nouveaux quotas pour 2024, 
2025, 2026 et 2027 afin de garantir, comme le prévoit l'accord, l'octroi 
d'un numéro INAMI à tous les étudiants qui réussiront leur parcours uni-
versitaire en médecine. Ce sera la prochaine étape. 
 
Il faudra également pouvoir se baser sur les véritables besoins de la 
population (l'objectivation) pour fixer les futurs quotas via une planifica-
tion intelligente et non plus se baser sur cette bête clé de population de 
la Cour des comptes qui avait d'ailleurs été tant décriée sous la précé-
dente législature. Les besoins des patients et des médecins évoluent; il 
faut en tenir compte.  
 
Monsieur le ministre, nous serons très attentifs à ce que tous éléments 
du protocole d'accord conclu soient mis en œuvre.  
 

03.02  Patrick Prévot (PS): Wij zul-

len dit wetsontwerp steunen, dat 
voorziet in een gedeeltelijke omzet-
ting van het met de deelgebieden 
gesloten akkoord over de RIZIV-
nummers. Dat is hoogstnoodzake-
lijk voor de studenten geneeskunde 
en tandheelkunde, omdat op die 
manier het aantal beschikbare 
RIZIV-nummers voor 2028 en 2029 
vastgesteld wordt.  
 
Dankzij dit historische akkoord zijn 
alle studenten verzekerd van een 
RIZIV-nummer wanneer ze afstude-
ren. Het akkoord was ook van be-
lang voor de toegankelijkheid van 
de gezondheidszorg, een thema dat 
de PS na aan het hart ligt. Een gro-
ter aantal artsen staat niet gelijk met 
medische overconsumptie. De rea-
liteit is dat er een artsentekort is en 
het te lang duurt vooraleer men bij 
bepaalde specialisten een afspraak 
kan krijgen.  
 
Dit akkoord stelt met name de 
Franse Gemeenschap in staat om 
initiatieven te nemen zoals de orga-
nisatie van een toegangsexamen 
vanaf 2023. Voor de jaren van 2024 
tot 2027 zullen er nieuwe quota 
vastgesteld moeten worden, op ba-
sis waarvan alle studenten die sla-
gen voor hun studies geneeskunde 
gegarandeerd een RIZIV-nummer 
toegekend krijgen.  
 
Aangezien de behoeften van de pa-
tiënten en de artsen evolueren, 
moet men ze objectiveren en de 
quota baseren op een weldoor-
dachte planning en niet langer op de 
verguisde bevolkingssleutel van het 
Rekenhof. We zullen er heel nauw-
lettend op toezien dat alle onderde-
len van het protocolakkoord uitge-
voerd worden. 
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Pour terminer mon intervention, je me réfèrerai à ce vous avez dit en 
commission où vous avez parlé "d'un modèle de coopération durable 
basée sur la confiance mutuelle".  
 
Comme je l'ai précisé au début de mon intervention, nous soutiendrons 
ce projet de loi.  
 

U hebt gewaagd van een duurzaam 
samenwerkingsmodel dat op we-
derzijds vertrouwen berust. We zul-
len dit wetsontwerp uiteraard steu-
nen.  
 

03.03  Dominiek Sneppe (VB): Mijnheer de minister, in de commissie 

hebben wij de discussie ten gronde gevoerd, dus die zal ik hier niet 
overdoen. Ik maak wel nog even ons standpunt duidelijk, want in de 
commissie leek u het niet te begrijpen of niet te willen begrijpen, dat laat 
ik in het midden. 
 
Ik ga even terug in de tijd, meer bepaald naar 1997: "Franstaligen en 
Nederlandstaligen in België sluiten een federaal akkoord af waarin het 
aantal artsen dat in de toekomst een RIZIV-nummer zal krijgen, bepaald 
wordt." Dat is de zogenaamde contingentering, de artsenquota. Vlaan-
deren schikt zich daar netjes naar en volgt de afspraken die in dat ak-
koord staan. De Franstaligen daarentegen doen dat niet. Met hun sys-
tème de lissage hebben de Franstaligen al meermaals een voorschot 
genomen op de toekomstige RIZIV-nummers. Het gevolg is dat momen-
teel meer dan 1.500 RIZIV-nummers in overtal aan Franstalige afgestu-
deerde artsen en tandartsen werden uitgereikt. Met andere woorden, er 
zijn 30 % meer Franstalige artsen en zelfs 43 % meer Franstalige spe-
cialisten actief in verhouding tot het bevolkingsaantal dan in Vlaande-
ren. 
 
Ondertussen zijn we in 2022, de tijd gaat snel. Minister Frank Vanden-
broucke zou een oplossing aanreiken in het dossier. Maar wat zien we? 
Uit de voorliggende tekst met de voorgestelde communautaire verdeel-
sleutel van de artsenquota kan niet opgemaakt worden welke commu-
nautaire verdeelsleutel de Planningscommissie in de toekomst zal han-
teren voor de verdeling van de artsenquota. In de commissievergade-
ring heb ik daarnaar gevraagd, maar ik kreeg er geen antwoord op. 
Mijnheer de minister, misschien weet u het nu wel en kunt u daarover 
klaarheid scheppen. 
 
De activiteitsgraad van de artsen in beide gemeenschappen wordt nu 
blijkbaar, volgens de voorliggende tekst, gebruikt om de klassieke 
60/40-verdeelsleutel op basis van het bevolkingsaantal te wijzigen. 
Franstalige artsen werken minder dan hun Nederlandstalige collega's. 
Men moet het maar durven te zeggen, maar het zijn feiten. Erger nog, 
mijnheer de minister, u betonneert dat verschil in uw wet. Dat betekent 
voor Vlaamse artsen een slechtere work-life balance. Vlamingen wer-
ken harder en worden daarvoor gestraft, Walen werken minder en wor-
den daarvoor beloond. Dat kan alleen maar België zijn. De hardwer-
kende Vlaming mag in het artsendossier dan ook letterlijk worden ge-
nomen. 
 
Mijnheer de minister, u hebt een akkoord, of beter gezegd, u zou een 
akkoord hebben. Eigenlijk mag ik zeggen dat u helemaal geen akkoord 
hebt. Immers, uw stok achter de deur, het zogezegde responsabilise-
ringsmechanisme, werd geschrapt. U hebt geen enkele garantie dat de 
Franstaligen in dit land uw akkoord nu wel zullen uitvoeren. Wat zij in 
de voorbije 25 jaar eigenlijk vertikten, daarvan bent u overtuigd dat zij 
het nu wel zullen doen. Misschien voor uw mooie ogen? Ik weet het niet. 
U zou beter moeten weten. Het akkoord stoelt op vertrouwen. Dat zei u 
zelf in de commissie. Het vertrouwen, in onderhavig dossier dat 25 jaar 

03.03  Dominiek Sneppe (VB): En 

1997, les francophones et les néer-
landophones ont conclu un accord 
définissant le nombre de médecins 
qui pourraient obtenir un numéro 
INAMI. La Flandre respecte scrupu-
leusement ce contingentement 
alors que les francophones ne le 
font pas. Résultat: 1 500 numéros 
INAMI en trop ont été décernés à 
des médecins et dentistes franco-
phones à la fin de leurs études. 
 
En 2022, M. Vandenbroucke désire 
trouver une solution pour ce dos-
sier. Toutefois, il n'est pas possible, 
sur la base du texte, de savoir 
quelle clé de répartition communau-
taire la Commission de planification 
appliquera à l'avenir pour répartir 
les quotas de médecins. Le ministre 
pourra peut-être clarifier ce point 
aujourd'hui. Manifestement, le taux 
d'activité des médecins dans les 
deux communautés est utilisé à la 
place de la clé classique 60/40 fon-
dée sur les données démogra-
phiques. Les médecins franco-
phones travaillent moins que les 
médecins néerlandophones. Cette 
différence est à présent fixée dans 
la loi. Le médecin flamand, qui se 
tue au travail, est sanctionné tandis 
que le médecin wallon, dont le 
rythme de travail est moins soutenu, 
est récompensé. 
 
En fait, il ne s'agit absolument pas 
d'un accord, parce que le méca-
nisme de responsabilisation a été 
supprimé, de sorte que nous 
n'avons plus aucune garantie que 
les francophones mettront bien cet 
accord en œuvre. En commission, 
le ministre a déclaré que cet accord 
reposait sur la confiance, mais cela 
fait 25 ans que les francophones re-
fusent obstinément de respecter les 
règles. Pourquoi donc le feraient-ils 
tout à coup? Dans l'accord de gou-
vernement, il est bravement affirmé 
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aansleept, is volkomen zoek. Met andere woorden, u hebt niets bereikt. 
 
Uw onderhandelingen met de Franse Gemeenschap over de quota wa-
ren geen onderhandelingen. Bij onderhandelingen doet elke partij wat 
water bij de wijn om tot een compromis te komen. Hier deed maar één 
partij water bij de wijn, zoveel water dat die helemaal niet meer naar 
wijn smaakt. 
 
In uw regeerakkoord schreef u nog stoer dat u korte metten zou maken 
met de artsenquota. Men kreeg de kans tot januari 2022. Die termijn 
werd uiteraard verlengd, want de deadline werd niet gehaald. En als die 
quota er niet kwamen, zou u sanctiemaatregelen nemen; het responsa-
biliseringsmechanisme, weet u wel. 
 
U zou sanctiemaatregelen nemen, mocht de Franse Gemeenschap niet 
tot een akkoord komen. Maar kijk, u hoeft geen sanctiemaatregelen te 
nemen, want er is zogezegd een akkoord. 
 
Een van de argumenten die onze Franstalige collega's ons steeds voor 
de voeten gooien, is het tekort aan huisartsen. Collega Prévot deed het 
daarnet nog en straks zal collega Merckx zijn voorbeeld waarschijnlijk 
volgen. Maar het tekort lost men niet op door de quota niet na te leven. 
Dat blijkt toch. 25 jaar lang werden de quota niet nageleefd en toch zijn 
er tekorten. Dat probleem lost men op door de subquota aan te passen 
en door de studenten te motiveren te kiezen voor knelpuntspecialismen 
zoals huisarts, geriater en psychiater. 
 
Collega's, de subquota worden bepaald door de gemeenschappen. U, 
Franstalige collega's van de PS, Ecolo, en de MR, hebt de sleutel in 
handen, maar u gebruikt hem niet. U moet zelf de verantwoordelijkheid 
nemen, maar u doet het niet. Liever profiteert u van de letterlijk hard-
werkende Vlaming. 
 
Maar goed, niet getreurd, wij bieden u een oplossing aan. Wilt u per se 
geen quota? Van ons mag dat. Dan moet u echter uw verantwoordelijk-
heid nemen en het zelf betalen. Splits dan de sociale zekerheid, dan 
zijn we ineens verlost van dit en vele andere scheefgetrokken dossiers.  
 
Mijnheer de minister, zoals u ondertussen wel zult weten, zullen wij uw 
ontwerp niet goedkeuren. Dat is niet zo omdat wij tegen quota zijn, in-
tegendeel. De quota werden in het leven geroepen met als doel over-
consumptie van de gezondheidszorg te vermijden, goede opleidingen 
te verzekeren en de kwalitatieve zorg voor de patiënt te waarborgen. 
Vlaanderen heeft dit al 25 jaar begrepen. Is dat een leuke boodschap 
om de studenten te brengen? Neen. Is het een noodzakelijke bood-
schap? Ja. 
 
De prijs die wordt betaald voor dit zogenaamde akkoord is bijzonder 
hoog. De opgebouwde Franstalige overtallen uit het verleden worden 
kwijtgescholden, de verdeling van de quota op basis van bevolkings-
aantal wordt losgelaten en er komt geen federaal responsabiliserings-
mechanisme, wat nochtans in het regeerakkoord staat. Er is maar één 
goede oplossing in heel dit verhaal, mijnheer de minister. Ik zeg het nog 
eens, splits de sociale zekerheid. Laat Wallonië zelf het overtal betalen 
in de plaats van dit weer op de hardwerkende Vlaming af te schuiven. 
 
Mijnheer de minister, mevrouw de voorzitter, collega's, hiermee heb ik 
voldoende redenen opgesomd om ons stemgedrag te verklaren. Wij 

qu'il y aura des sanctions si l'on ne 
parvient pas à un accord. Ce ne 
sera pas nécessaire, étant donné 
que nous sommes prétendument 
parvenus à un accord.  
 
Les francophones avancent tou-
jours l'argument selon lequel les 
quotas sont inutiles, étant donné la 
pénurie de généralistes. On ne ré-
soudra pas le problème en ne res-
pectant pas les quotas, mais bien 
en adaptant les sous-quotas de gé-
néralistes. Cela relève toutefois de 
la compétence des Communautés. 
Les francophones doivent prendre 
leurs responsabilités mais ils préfè-
rent profiter des laborieux Fla-
mands. S'ils ne veulent vraiment 
pas de ces quotas, ils n'ont qu'à 
scinder la sécurité sociale et payer 
eux-mêmes la facture.  
 
Nous ne soutiendrons pas ce projet. 
Non pas parce que nous serions op-
posés aux quotas. Ces quotas ont 
été instaurés pour lutter contre la 
surconsommation médicale et pour 
garantir la qualité des formations et 
des soins aux patients. La Flandre 
les applique déjà depuis 25 ans. 
Cette méthode n'est peut-être pas 
agréable pour les étudiants, mais 
elle est nécessaire. 
 
Le prix payé pour ce soi-disant ac-
cord est particulièrement élevé. Les 
surplus du passé sont effacés, la ré-
partition des quotas sur la base des 
statistiques démographiques est 
abandonnée et le mécanisme de 
responsabilisation promis dans l'ac-
cord de gouvernement ne verra pas 
le jour. 
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zullen nog een amendement indienen, dat door de heer Creyelman zal 
worden toegelicht.  
 

03.04  Daniel Bacquelaine (MR): Monsieur le ministre, chers col-

lègues, nous apporterons notre soutien à ce projet de loi puisqu'il s'ins-
crit dans le récent accord conclu entre le gouvernement fédéral et le 
gouvernement de la Fédération Wallonie-Bruxelles. C'est un accord qui 
démontre notamment toute l'importance de la concertation et de la col-
laboration interfédérale. 
 
Comme vous le savez, les compétences en matière de santé sont peu 
ou prou réparties entre divers niveaux de pouvoir. Il est nécessaire à un 
certain moment de trouver des accords. Cette concertation a été voulue 
par le ministre fédéral en charge de la Santé, d'une part, mais elle a été 
voulue aussi par la ministre en charge de l'Enseignement supérieur et 
des Hôpitaux universitaires de la Fédération Wallonie-Bruxelles, Valérie 
Glatigny. 
 
Il s'agit de fixer les prochains quotas de médecins et de dentistes res-
pectivement pour 2028 et 2027. Nous nous réjouissons que cette évo-
lution rencontre l'intérêt des patients, des étudiants et des prestataires 
de soins. Cela prend d'ailleurs tout son sens dans le cadre des discus-
sions que nous menons actuellement par ailleurs sur les droits du pa-
tient. 
 
La planification de l'offre médicale est nécessaire pour plusieurs rai-
sons, me semble-t-il. La première raison, celle que j'invoque régulière-
ment, est la suivante. Tout d'abord, notre système universitaire et hos-
pitalier, qui est destiné notamment à former les médecins, n'est pas iné-
puisable. Nous devons donc toujours maintenir une capacité de forma-
tion de qualité. J'insiste là-dessus, parce qu'on ne peut pas multiplier à 
l'infini les assistants et les professeurs d'université. On ne peut pas mul-
tiplier à l'infini le nombre de lits universitaires. On ne peut pas multiplier 
à l'infini et sur commande des patients pour que les étudiants puissent 
bénéficier d'un nombre suffisant de malades sur lesquels ils pratiquent 
des diagnostics et pour lesquels ils font des propositions thérapeu-
tiques. À un moment donné, il faut une adéquation entre l'offre de for-
mation et le nombre d'étudiants dans nos facultés universitaires. Pour 
moi, c'est le premier critère, parce qu'il serait évidemment extrêmement 
problématique de laisser sortir des médecins qui n'auraient pas eu la 
possibilité de faire des stages de qualité et d'apprendre réellement leur 
métier. 
 
La deuxième raison relative à cette nécessité de planification, c'est que 
nous devons faire correspondre l'offre médicale aux besoins en matière 
de qualité sanitaire globale dans l'ensemble du pays. Pour ce faire, il 
faut évidemment objectiver les besoins de santé, la qualité des soins 
nécessaires et faire en sorte que l'offre médicale générale puisse ré-
pondre aux besoins en matière de santé. C'est le deuxième objectif. 
 
Alors, je ne suis pas de ceux qui disent que, globalement, il y aurait une 
pénurie de médecins en Fédération Wallonie-Bruxelles. Je ne pense 
pas que ce soit tout à fait exact. Je pense qu'il y a un problème de ré-
partition des médecins sur le territoire de la Wallonie notamment et qui 
n'est pas du tout le même territoire du point de vue de la densité que 
celui de la Communauté flamande. Il faut quand même se rendre 
compte qu'on est dans un problème de densité qui est totalement diffé-
rent et que, si on veut maintenir une accessibilité aux soins dans toutes 

03.04  Daniel Bacquelaine (MR): 

Dit wetsontwerp volgt op het re-
cente akkoord dat met de regering 
van de Franse Gemeenschap ge-
sloten werd, waaruit het belang van 
interfederaal overleg en interfede-
rale samenwerking blijkt. Gelet op 
de verdeling van de bevoegdheden 
inzake gezondheid is het sluiten van 
overeenkomsten noodzakelijk. Zo-
wel de federale minister van Volks-
gezondheid als de minister van Ho-
ger Onderwijs en Universitaire Zie-
kenhuizen van de Franse Gemeen-
schap waren vragende partij voor 
dat overleg. 
 
De eerstvolgende artsen- en tand-
artsenquota voor 2028 en 2027 zijn 
in het belang van patiënten, studen-
ten en zorgverstrekkers. De plan-
ning van het medische aanbod is 
noodzakelijk. Ons universiteits- en 
ziekenhuissysteem is niet onuitput-
telijk, en de opleidingskwaliteit moet 
dan ook op peil worden gehouden. 
Er kunnen niet tot in het oneindige 
assistenten en hoogleraren bijko-
men, evenmin als bedden of patiën-
ten voor de studenten om te leren 
diagnoses te stellen en therapeuti-
sche behandelingen voor te stellen. 
Het is noodzakelijk dat het oplei-
dingsaanbod en het aantal studen-
ten aan universitaire faculteiten op 
elkaar afgestemd zijn om de kwali-
teit van de stages te waarborgen en 
ervoor te zorgen dat artsen in spe 
het beroep echt kunnen aanleren. 
 
Om het medische aanbod af te 
stemmen op de behoeften in het 
hele land moeten de gezondheids-
behoeften geobjectiveerd worden. 
Ik beweer niet dat er een artsente-
kort is in de Franse Gemeenschap, 
er is veeleer een probleem met de 
spreiding van artsen over Wallonië, 
waar de densiteit anders is dan in 
Vlaanderen. Om de zorg toeganke-
lijk te houden in provincies zoals 
Luxemburg of het zuiden van Na-
men, moet er voor een betere sprei-
ding gezorgd worden. 
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les régions de la Wallonie, en ce compris dans des provinces comme le 
Luxembourg, le Sud-Namurois ou comme le sud du Hainaut, il est né-
cessaire de faire en sorte que cette répartition soit plus adéquate par 
rapport à l'accessibilité des patients à des soins de qualité. 
 
La troisième raison pour laquelle la planification est, à mon sens, né-
cessaire, c'est la sécurité juridique des étudiants. Il faut que les étu-
diants qui s'engagent dans la filière des études de médecine n'aient pas 
sans cesse au-dessus de leur tête une épée de Damoclès quant à la 
possibilité d'obtenir en fin de cursus un titre professionnel et le droit 
d'exercer leur métier pour lequel ils se sont engagés et pour lequel, en 
général, ils ont consacré des efforts extrêmement soutenus. 
 
Je crois vraiment que cette planification est nécessaire pour ces trois 
raisons: lever l'incertitude dont sont victimes beaucoup d'étudiants au-
jourd'hui, faire en sorte que la qualité de la formation soit assurée et 
faire en sorte que l'offre médicale réponde aux besoins de soins objec-
tivés. 
 
C'est la raison pour laquelle ce projet est important. En plus, il procède 
d'une certaine loyauté fédérale qui nous semble nécessaire lorsque l'on 
aborde l'ensemble de la problématique des soins de santé dans notre 
pays. 
 
L'augmentation des quotas pour les années à venir est une avancée 
significative. Je rappelle les chiffres: 744 pour la Fédération Wallonie-
Bruxelles, 1 104 pour la Communauté flamande; 106 pour les dentistes 
en Fédération Wallonie-Bruxelles et 181 pour la Communauté fla-
mande. Il y a bien évidemment une urgence puisque ce projet fixe les 
quotas à 2028 pour les médecins et 2027 pour les dentistes. De plus, 
le projet de loi met fin à la résorption des excédents du passé, en tout 
cas jusqu'au seuil de 505. 
 
Je rappelle que, lorsque la Commission de planification fixe les quotas 
ou fait une proposition de quotas, elle prend en compte dans sa mé-
thode de calcul la résorption des excédents antérieurs, puisque évidem-
ment les excédents antérieurs font en sorte qu'il y a des médecins qui 
ont été diplômés, qui sont sur le "marché" de la santé dans la Région 
où ils ont été diplômés. Cette Commission de planification prend en 
compte, dans sa méthode de calcul, ces médecins. Il ne s'agit donc pas 
d'un cadeau, comme essaient de le faire croire certains, c'est simple-
ment une prise en compte, dans la méthode de calcul, d'une réalité qui 
s'est accumulée au cours des dernières années. 
 
Pour fixer à temps les quotas de l'année qui suit, ces derniers sont dé-
terminés à titre exceptionnel par la loi, et non par un arrêté royal. C'est 
évidemment nécessaire, car si cela avait été concrétisé par un arrêté, 
le quota n'aurait pu être que de 505 pour la Fédération Wallonie-
Bruxelles, un élément que le même texte supprime dans la loi. Il faut 
aussi informer le plus rapidement possible les étudiants des nouveaux 
quotas. 
 
Vous l'aurez compris, chers collègues, ce texte est un pas supplémen-
taire dans la concrétisation de l'accord conclu il y a peu entre le gouver-
nement fédéral et le gouvernement de la Fédération Wallonie-Bruxelles. 
L'organisation du concours d'entrée est prise en compte par la Fédéra-
tion Wallonie-Bruxelles puisque la deuxième lecture a déjà eu lieu et 

De planning is nodig voor de rechts-
zekerheid van de studenten. Wie 
aan een geneeskundestudie begint, 
moet erop kunnen rekenen dat er op 
het einde van de rit een beroepstitel 
in het verschiet ligt, en dat hij of zij 
het recht zal hebben om het beroep 
uit te oefenen waarvoor men zich zo 
zeer ingespannen heeft. 
 
Dit is een belangrijk wetsontwerp, 
dat voortvloeit uit een noodzakelijke 
federale loyaliteit voor de gezond-
heidszorg. 
 
De verhoging van de quota betekent 
een significante vooruitgang: 
744 artsen en 106 tandartsen in de 
Franse Gemeenschap; 1.104 art-
sen en 181 tandartsen in de 
Vlaamse Gemeenschap. In het 
wetsontwerp worden de artsen-
quota voor 2028 en de tandartsen-
quota voor 2027 vastgesteld. Er 
wordt een einde gemaakt aan de af-
bouw van overtallen uit het verleden 
tot op de drempelwaarde van 505. 
Wanneer de Planningscommissie 
quota voorstelt, houdt ze daarbij re-
kening met de afbouw van de over-
tallen uit het verleden. Dat is geen 
cadeau, zoals sommigen willen 
doen geloven, maar de realiteit die 
de jongste jaren cumulatief tot stand 
gekomen is. 
 
Om de quota voor het daaropvol-
gende jaar op tijd vast te stellen 
worden deze uitzonderlijk bij wet be-
paald en niet bij koninklijk besluit. 
Men moet de studenten snel over 
de nieuwe quota informeren. In 
deze tekst krijgt het met de Franse 
Gemeenschap gesloten akkoord 
concreet gestalte. De organisatie 
van een toelatingsexamen door de 
Franse Gemeenschap, die momen-
teel het voorwerp van een tweede 
lezing uitmaakt, wordt voor 2023 ge-
pland. Er werd een spijkerharde ver-
bintenis aangegaan. Ik ben blij dat 
er voor de studenten een einde ge-
maakt wordt aan de onzekerheid.  
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que ce concours d'entrée sera bel et bien organisé en 2023. Un enga-
gement très ferme a été pris à ce sujet. Je me réjouis que nous puis-
sions sortir nos étudiants de l'incertitude en leur assurant une sécurité 
juridique. Ils pourront donc disposer d'un numéro INAMI à la fin de leurs 
études et pourront ainsi exercer leur profession. 
 

03.05  Catherine Fonck (Les Engagés): Il faut dire la vérité derrière les 

chiffres. Vous comparez toujours le 505 pour la Communauté française 
à ce nouveau quota de 744. Mais vous comparez des pommes et des 
poires puisque vous comparez le quota de maintenant avec celui de la 
sortie 2028.  
 
Quel était le quota de médecins prévu en 2028? Ce serait alors une 
comparaison juste et correcte. C'était 711. La réalité est que la propo-
sition de la Commission de planification était pour 2028 de 711 et vous 
la faites passer à 744. En fait, il y a 33 numéros INAMI de plus. Du côté 
néerlandophone, le quota prévu par la Commission de planification était 
de 1 058 en 2028; aujourd'hui, dans l'accord, il est de 1 104, soit 46 mé-
decins en plus. Quand on dit qu'il faut tout dire… 
 
Évidemment, on peut aussi comparer les quotas d'il y a dix ans ou ceux 
prévus pour dans 25 ans. Mais il faut comparer les quotas d'une même 
année, sinon cela n'a aucun sens et cela ne tient pas la route. Cela 
gonfle le chiffre que vous dites avoir obtenu; la réalité est qu'il passe 
de 711 à 744, ni plus ni moins. 
 

03.05  Catherine Fonck (Les En-

gagés): Men moet de waarheid ach-
ter de cijfers onder ogen zien. U ver-
gelijkt het huidige quotum van 
505 met de 744 van 2028. Voor 
2028 was het voorstel van de Plan-
ningscommissie echter 711! Er zijn 
dus maar 36 bijkomende RIZIV-
nummers. Aan Nederlandstalige 
kant was er voorzien in 1.058 en het 
akkoord voorziet er in 1.104, dus 
46 artsen meer. Aangezien een en 
ander elk jaar evolueert, heeft het 
geen enkele zin om de quota van 
verschillende jaren met elkaar te 
vergelijken, tenzij om de cijfers op te 
pompen.  
 

03.06  Sofie Merckx (PVDA-PTB): Beste mensen, u heeft het allemaal 

gehoord, de N-VA is zeer boos. Er is een misdaad gepleegd in België. 
Er zijn 2.000 artsen te veel afgestudeerd in Wallonië. Zijn dat te veel 
artsen ten opzichte van de behoeften op het terrein of de behoeften van 
de patiënten? Neen, het zijn te veel artsen in functie van een politiek 
akkoord dat 25 jaar geleden gesloten is. Misschien moeten we dus van-
daag de beslissing van 25 jaar geleden in vraag stellen, in plaats van te 
stellen dat dit hersteld moet worden. De situatie is problematisch, zowel 
in Vlaanderen als in Wallonië, wat het aanbod aan artsen en de behoef-
ten van de patiënten betreft. 
 
Jullie zijn grote fans van het plannen van artsen, jullie hebben je aan 
alle quota gehouden, gedurende al die jaren. Hoe komt het dan dat er 
in Vlaanderen een tekort is? Wat de Vlamingen doen, doen ze normaal 
gezien toch beter? De subquota zijn Vlaamse materie. Maar goed, dat 
in vraag stellen is natuurlijk te veel gevraagd van de N-VA en het 
Vlaams Belang. U zit volledig vast in uw verhaal en u gaat door met 
karikaturen van artsen in Wallonië die niets anders doen dan met hun 
vingers draaien en scans voorschrijven.  
 
Toevallig ben ik zelf een Vlaming. Na mijn studies geneeskunde ben ik 
via een stage in Wallonië gaan werken, waar ik nu al 20 jaar werk. Ik 
heb u ook uitgenodigd, mevrouw Van Peel, om te komen vaststellen dat 
de realiteit toch helemaal anders is dan u ze voorstelt.  
 
Het erge en het trieste aan het hele betoog is dat het heel vaak gaat 
over politieke spelletjes en akkoorden, maar bijzonder weinig over de 
noden van de patiënten en de artsen op het terrein zelf, en over de 
asociale selectie die er in Vlaanderen al sinds jaren is en die er nu ook 
aankomt in Wallonië. 
 
Het gaat zeer weinig over de mensen die het vandaag de dag zowel in 

03.06  Sofie Merckx (PVDA-PTB): 

Le groupe N-VA est clairement en 
colère. Il assimile à un crime d'État 
le fait qu'il y a 2 000 médecins diplô-
més de trop en Wallonie, en vertu 
d'un accord politique conclu il y a 
25 ans. Nous sommes censés re-
mettre cet accord en question au 
lieu de vouloir le restaurer mais la N-
VA et le Vlaams Belang font une 
fixette sur ces fameux médecins 
wallons surnuméraires qui, d'après 
leurs caricatures, ne font que se 
tourner les pouces et prescrire des 
scanners. Mais cet argument fait 
partie des basses manœuvres et 
des ententes politiques mesquines. 
Il ne concerne absolument pas les 
besoins des patients et des méde-
cins sur le terrain ni les années de 
sélection asociale. 
 
Tout bien considéré, le plus gros 
problème est la pénurie de méde-
cins, y compris en Flandre, et, en 
raison de l'âge avancé des méde-
cins, ce problème ne fera que s'ag-
graver dans dix ou vingt ans. En 
outre, la population vieillit et la pro-
fession de médecin se complexifie. 
La médecine à la prestation aug-
mente également la popularité des 



 20/07/2022 CRIV 55 PLEN 201 
 

CHAMBRE-4E SESSION DE LA 55E LEGISLATURE 2021 2022 KAMER-4E ZITTING VAN DE 55E ZITTINGSPERIODE 

 

28 

Vlaanderen als in Wallonië moeilijk hebben om een arts te vinden. Dat 
is volgens mij het grootste probleem, met name het tekort aan artsen. 
Dat zal vooral in de toekomst een groot probleem worden. Daarom is 
het belangrijk om de quota aanzienlijk te verhogen. Meer dan 40 % van 
de artsen is ouder dan 50 jaar. Over 10, 15 of 20 jaar zullen we met 
zware problemen te kampen hebben als er zo weinig artsen instromen.  
 
Daar komt dan nog de vergrijzing van de bevolking bij.  
 
Ook de pathologieën en het beroep van arts zijn complexer dan 20 jaar 
geleden. Artsen vullen hun beroep vandaag anders in. Daarnaast is er 
ook het probleem van de prestatiegeneeskunde, waardoor bepaalde 
rendabele specialiteiten nog altijd populairder zijn dan andere speciali-
teiten. Volgens ons moet dat toelatingsexamen op de schop zodat het 
aantal artsen toeneemt. 
 
De Planningscommissie doet haar best, maar uiteindelijk worden de 
quota veel te weinig gebaseerd op de noden in het werkveld en dat moet 
worden aangepast. Op dat vlak treden we de N-VA-fractie bij. Wij zijn 
tegen die quota op zich en daarom zal de PVDA-PTB-fractie zich ook 
onthouden bij de stemming straks. Mijnheer de minister, u hebt beslist 
om de artsenquota over een periode van 6 jaar met 10 % te laten stij-
gen, maar dat is veel te weinig voor ons. We hebben dan ook een amen-
dement ingediend om daar 30 % aan toe te voegen. Dat is een haalbare 
eerste stap in de goede richting voor de faculteiten geneeskunde.  
 
Het toelatingsexamen wordt steeds meer in vraag gesteld, niet alleen 
door de PVDA, maar ook door de mensen op het terrein, zoals Dirk 
Devroey van de faculteit Geneeskunde en Farmacie van de VUB en 
Stefan Teughels van Domus Medica. Volgens uw new deal moeten er 
niet veel meer huisartsen zijn, maar dienen ze zich anders te organise-
ren. Ik volg die argumentatie maar deels, want u wil onder andere ook 
een deel van het takenpakket van huisartsen aan verpleegkundigen 
overdragen. Op korte termijn is dat zeker geen oplossing, rekening hou-
dend met de personeelstekorten en het gebrek aan structurele oplos-
singen in de sector. 
 
De Franstalige collega's zeggen dat er eindelijk een einde zal komen 
aan de saga van de RIZIV-nummers en dat de studenten juridische ze-
kerheid zullen hebben, maar dat is eigenlijk niet waar, want het is een 
politiek akkoord dat dus steeds weer voor problemen kan zorgen. 
Daarom hebben we opnieuw het amendement ingediend om te garan-
deren dat elke student aan het einde van zijn studie een RIZIV-nummer 
krijgt. 
 
Tot slot wou ik het nog even hebben over het zeer lage slaagpercentage 
voor het ingangsexamen. In Vlaanderen hebben 5.000 kandidaat-stu-
denten geneeskunde meegedaan aan het ingangsexamen, maar er wa-
ren slechts 1.463 kandidaten geslaagd en de jury heeft dan extra pun-
ten toegekend, zodanig dat er 1.279 studenten kunnen beginnen. Zo 
wordt er rekening gehouden met het opgetrokken quotum waarover wij 
hier beslissen. In Wallonië waren er 5.486 kandidaten voor het ingangs-
examen, van wie er slechts 333 werden toegelaten. Onder hen zijn er 
slechts 234 Belgen, omdat ook meer dan 100 Fransen hebben deelge-
nomen die nadien zullen terugkeren naar hun land. Dat is dus een zeer 
laag slaagpercentage van slechts 6 %.  
 
Wij hebben u daarover ondervraagd, mijnheer de minister. Wij zouden 

spécialités rentables. Les quotas ne 
sont donc pas suffisamment fondés 
sur les besoins. Nous nous abstien-
drons lors du vote car nous sommes 
contre les quotas. Le ministre veut 
augmenter les quotas de médecins 
de 10 % sur six ans, mais c'est bien 
trop peu de notre point de vue. Dans 
notre amendement, nous visons les 
30 %. 
 
On se pose de plus en plus de ques-
tions concernant l'examen d'entrée, 
et ce, tant du côté du PTB que des 
acteurs de terrain. Il est partielle-
ment exact que les généralistes de-
vraient se réorganiser, mais transfé-
rer une partie des tâches aux infir-
miers, comme le propose le mi-
nistre, ne constitue assurément pas 
une solution à brève échéance. 
 
D'après les collègues franco-
phones, les étudiants bénéficient 
enfin de la sécurité juridique mais 
cet accord reste un accord politique. 
Notre amendement vise à garantir 
que chaque étudiant se verra attri-
buer un numéro INAMI à la fin de 
son cursus. 
 
Enfin, le taux de réussite à l'examen 
d'entrée est terriblement faible. On 
pourrait presque soupçonner un 
complot. Le ministre dit qu'il n'est 
pas compétent en la matière, or le 
fait de savoir quels médecins prati-
queront plus tard sur le terrain et 
quelle sélection est organisée, est 
bien de sa compétence. Cette sé-
lection est asociale et sexiste. 
 
Nous nous abstiendrons lors du 
vote. 
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er bijna een complot in kunnen zien, dat mevrouw Glatigny u wil tonen 
dat zij slechts zeer weinig studenten wil toelaten. U zei dat dit uw be-
voegdheid niet is, maar ik ben het daar niet mee eens. Natuurlijk is dat 
strikt gezien niet uw bevoegdheid, maar welke artsen er later op het 
terrein zullen komen en welke selectie wij doen, is wel uw bevoegdheid. 
Als men ziet hoe asociaal en seksistisch die selectie is – het is immers 
naar boven gekomen dat de multiplechoicevragen veel nadeliger zijn 
voor vrouwelijke dan mannelijke kandidaten – denk ik dat u zich daar 
als minister van Volksgezondheid toch over kunt uitspreken. Wij zullen 
ons dan ook onthouden bij de stemming over het wetsontwerp. 
 

03.07  Gitta Vanpeborgh (Vooruit): Mevrouw de voorzitster, ik zou mij 

eerst tot mevrouw Van Peel willen richten.  
 
U bent uw uiteenzetting zo mooi begonnen met meteen te stellen dat u 
"tot vervelens toe en tot uw grote frustratie" in herhaling zou vallen. U 
richtte zich daarbij tot de minister, maar ik voelde mij ook aangesproken. 
Ik zal u dan ook antwoorden: ook ik zal – allicht tot uw grote frustratie 
en tot vervelens toe – in herhaling vallen. Ik zeg dat heel bewust, met 
de stille hoop dat er toch een kentering zou komen in jullie mindset na 
25 jaar patstelling. 
 
Collega's, ik wil graag benadrukken dat niemand nog kan ontkennen 
dat het huisartsentekort vandaag een reëel probleem is en dat het mor-
gen allicht nog een reëler probleem zal zijn. Dat geldt – en daarover 
hebben een aantal collega's gelijk – voor heel België, niet enkel voor 
Vlaanderen. Veel huisartsen komen ook op bijna pensioengerechtigde 
leeftijd en het is duidelijk dat de jongere generatie huisartsen terecht 
kiest voor een gezonder evenwicht tussen hun werk- en privéleven. Dat 
heeft als gevolg dat men anderhalve jonge huisarts nodig heeft om een 
oudere huisarts te vervangen.  
 
Daarom wil de minister van Volksgezondheid met dit wetsontwerp en 
middels engagementen van de deelstaten aansturen op een stevige 
toename van het aantal op te leiden huisartsen. De quota worden ver-
hoogd en dat is een belangrijk punt. Die flinke globale verhoging, die 
gebaseerd is op verfijnde berekeningen van de federale Planningscom-
missie, zal ervoor zorgen dat de quota aan de zorgbehoeften voldoen. 
Ik hoor trouwens een aantal collega's steeds vragen stellen bij de bere-
kening en ik vind dat eigenlijk een kaakslag voor de leden van de Plan-
ningscommissie. Bovendien heeft de regering beslist om er 10 % bo-
venop te doen. 
 
Daarnaast zijn er de engagementen van de deelstaten. Mevrouw Van 
Peel, dat betekent ook de invoering van het vergelijkende ingangsexa-
men in het Franstalig onderwijs en hopelijk ook een betere spreiding in 
heel België, want ook in Vlaanderen is dat een probleem. Dat verfijnde 
en nieuwe rekenmodel van de federale Planningscommissie, dat ook 
rekening houdt met het wegwerken van het historische overtal aan 
Franstalige zijde, moet ervoor zorgen dat het aantal opgeleide huisart-
sen de komende decennia in het hele land is verzekerd. Dat is belangrijk 
voor alle inwoners. 
 
De artsenquota zorgen al meer dan een kwarteeuw voor een patstelling. 
Vandaag kunnen wij die patstelling, dat vervelende hoofdstuk dat u tot 
vervelens toe hier herhaalt en in de commissie hebt herhaald, mits de 
nodige goede politieke wil afsluiten en een nieuw hoofdstuk aanvangen. 

03.07  Gitta Vanpeborgh (Vooruit): 

Personne ne niera que la pénurie de 
médecins généralistes est un réel 
problème, qui s'amplifiera à l'avenir. 
Il en va ainsi dans toute la Belgique, 
y compris en Flandre. Nombre de 
médecins généralistes sont proches 
de l'âge de la retraite et la jeune gé-
nération de médecins généralistes 
opte, à juste titre, pour un équilibre 
plus sain entre le travail et la vie pri-
vée. C'est pourquoi le ministre de la 
Santé publique entend, par ce projet 
de loi et par l'intermédiaire d'enga-
gements des entités fédérées, aug-
menter les quotas sur la base de 
calculs détaillés de la Commission 
de planification fédérale. Le gouver-
nement décide de prévoir une 
marge supplémentaire de 10 %. 
Toutes ces mesures doivent faire en 
sorte qu'il y ait suffisamment de mé-
decins généralistes formés dans 
l'ensemble du pays pour les pro-
chaines décennies. 
 
Aujourd'hui, nous pouvons sortir de 
l'impasse dans laquelle nous nous 
trouvons depuis plus d'un quart de 
siècle. Nous entamons un nouveau 
chapitre basé sur un accord avec la 
Communauté française, un accord 
important pour la qualité de la for-
mation, de la profession et des 
soins. Cet accord permet de rectifier 
les déséquilibres historiques et pré-
voit une meilleure adaptation aux 
besoins de soins. Nous soutien-
drons donc le projet de loi. 
 
Mme Van Peel a également parlé 
de la résistance massive du monde 
médical flamand, qui envisage 
d'invoquer un conflit d'intérêts, mais 
je m'interroge à ce sujet. En tout 
cas, je n'ai pas reçu ce courriel. 
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Voor ons is dat een heel goed hoofdstuk, dat is gebaseerd op een ak-
koord met de Franse Gemeenschap, om net zoals in Vlaanderen het 
vergelijkende ingangsexamen in te voeren, wat positief is gebleken. U 
geeft dat zelf aan. Het is ook heel belangrijk voor zowel de kwaliteit van 
de opleiding als voor de kwaliteit van het beroep en de beroepsuitoefe-
ning en, niet te vergeten, voor de kwaliteit van de zorg. Het is ook een 
hoofdstuk dat is gebaseerd op een nieuw en verfijnd rekenmodel, dat 
komaf maakt met de onevenwichten die in die 25 jaar zijn ontstaan. Zij 
zullen worden hersteld en, beter nog, worden afgestemd op de huidige 
zorgbehoeften. 
 
Om die redenen hebben wij destijds in amendement nr. 33 artikel 69 
laten schrappen in de wet houdende diverse bepalingen inzake gezond-
heid. Om die reden zullen wij vandaag ook volmondig het voorliggende 
wetsontwerp steunen. 
 
U sprak over de Vlaamse medische wereld, die zich massaal verzet en 
oproept tot een belangenconflict. Er zouden ook juridische stappen wor-
den gezet tegen het dossier. Ik heb die mail echter niet in mijn mailbox 
ontvangen. Ik heb hem ook niet ontvangen op het moment waarop de 
meerderheid amendement nr. 33 op tafel heeft gelegd. Ik stel mij daar 
dus vragen bij. 
 
Bovendien moeten we ons niet laten vangen door alleen het issue van 
quota en aantallen. Eigenlijk is het hele huisartsenprobleem en -tekort 
een verhaal dat veel verder gaat dan quota en aantallen. Dat is ook een 
kwestie van goede taakverdeling, van administratieve ontlasting, van 
gezonde spreiding van tandartsen en huisartsen, van andere praktijkor-
ganisaties, van samenwerking, van digitalisering, van nieuwe zorgvor-
men en ook van financieringsmodellen. Om die reden is Vooruit wel bij-
zonder opgezet met de new deal voor de huisartsen en de huisartsen-
praktijken die de minister op 17 juni 2022 op tafel heeft gelegd, met 
name de opzet van de werkgroep, onder leiding van de professoren Ann 
Van den Bruel en Jean-Luc Belche, met een sterke vertegenwoordiging 
van jonge huisartsen en wetenschappers om een nieuwe organisatie en 
een financieringsmodel uit te werken.  
 
Met het oog op de toenemende vergrijzing en de zorgbehoeften moeten 
we niet alleen meer mensen aantrekken, maar we moeten ze vooral ook 
aan boord kunnen houden. Dat veronderstelt een zeer goede zorgplan-
ning met voldoende en hoge quota, maar ook subquota. Dat is geen 
federale verantwoordelijkheid, maar een verantwoordelijkheid van de 
deelstaten. Dat veronderstelt ook vooral dat er geluisterd wordt naar het 
terrein.  
 
Ik hoop van harte dat we dit hoofdstuk van 25 jaar kunnen afsluiten en 
een nieuw hoofdstuk kunnen beginnen. 
 
Mevrouw Van Peel, ik betreur dat u op deze manier over dat debat 
spreekt. Ik betreur nog meer dat u, net zoals de collega's aan uw rech-
terzijde, twee taalgemeenschappen tegen elkaar blijft opzetten. Dat is 
dan ook uw bestaansreden. Bij ons is dat solidariteit. 
 

La pénurie de médecins généra-
listes n'est pas non plus qu'une 
question de quotas et de nombres, 
elle touche également à d'autres as-
pects tels qu'une bonne répartition 
des tâches, un allègement adminis-
tratif et des modèles de finance-
ment. Nous nous réjouissons dès 
lors du nouvel accord du ministre et 
de la création du groupe de travail. 
Nous devons attirer davantage de 
personnes, mais également les 
maintenir à bord. Cela suppose une 
bonne planification des soins avec 
des quotas, mais aussi des sous-
quotas, qui sont de la responsabilité 
des entités fédérées. 
 
Je déplore que Mme Van Peel et 
ses collègues de la droite conti-
nuent de dresser deux communau-
tés linguistiques l'une contre l'autre. 
Telle est évidemment la raison 
d'être de son parti, alors que la soli-
darité est la raison d'être de notre 
parti. 
 

03.08  Catherine Fonck (Les Engagés): Madame la présidente, mon-

sieur le ministre, chers collègues, certains ont déjà évoqué – chacun 
l'interprète à sa manière – la pénurie, tant de médecins généralistes que 
d'un certain nombre de spécialistes, pénurie qui touche la Wallonie 
(quasi une commune sur deux), les quartiers bruxellois ainsi que la 

03.08  Catherine Fonck (Les En-

gagés): Het tekort aan huisartsen 
en bepaalde specialisten, dat zich in 
het hele land voordoet, werd al aan-
geroerd. De opleiding tot huisarts 
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Flandre (183 communes sur 308). 
 
Aussi, votre accord, monsieur le ministre, je le vois avec beaucoup 
d'inquiétude. C'est vraiment le maître-mot que je veux faire passer ce 
soir. Inquiétude pour l'organisation des soins de santé, parce que 
six années d'études sont nécessaires pour être médecin généraliste 
plus trois années de spécialisation, soit neuf ans de formation; pour un 
médecin spécialiste, le plus souvent, ce sera six années, plus cinq ou 
six ans pour la majorité des spécialisations, soit onze ou douze années 
d'études. Donc, avoir de nouveaux médecins prend du temps. Nous 
disposons d'un certain nombre d'indicateurs plutôt inquiétants en la ma-
tière. 
 
Nous sommes en Belgique, au niveau de l'Union européenne, la démo-
graphie médicale la plus âgée. Nous allons dans les prochaines années 
perdre 20 000 médecins en raison de départs à la retraite. Aujourd'hui, 
dans certaines communes, les gardes médicales sont extrêmement dif-
ficiles à assumer. Dans certaines communes, tout médecin généraliste 
qui part à la retraite dans un an ou deux cherche un assistant en forma-
tion ou un remplaçant, un confrère et ne le trouvant pas, des patients 
risquent donc d'être désœuvrés. 
 
Nous avons, sur le terrain, des hôpitaux qui engagent les services – très 
chers d'ailleurs – d'agences qui ont pignon sur rue et qui recrutent à 
l'étranger des médecins avec des packages all in pour les faire venir en 
Belgique parce qu'ils ne trouvent pas de médecins spécialistes à enga-
ger. C'est cela la réalité que nous devons voir et prendre en considéra-
tion, en tant que responsables politiques. Si nous ne voyons pas cela, 
si nous ne prenons pas cela en compte, si nous n'anticipons pas, de-
main et après-demain, oui, que ce soit en Flandre – et je le dis en pre-
mier –, que ce soit à Bruxelles ou en Wallonie, nous risquons de devoir 
faire face à un certain nombre de difficultés encore plus importantes. Et 
cela, ce n'est pas la qualité des soins de santé pour les patients. Non, 
ce n'est pas la qualité des soins de santé pour les patients!  
 
Votre accord est, à mes yeux, un mauvais accord, pas tellement pour 
ce qui est de la garantie d'un numéro INAMI aux médecins et aux den-
tistes diplômés, qui a toujours été une évidence jusqu'à présent. Oui, il 
ne manquerait plus que cela, qu'on n'aille pas donner un numéro INAMI 
à quelqu'un qui a passé autant d'années, parfois même un peu plus, 
pour se former! Et ce serait encore plus paradoxal et complètement 
abscons que les médecins et que les dentistes qui se forment dans une 
université européenne en dehors de la Belgique reçoivent, eux, après 
validation du diplôme bien sûr, automatiquement un numéro INAMI, 
quel que soit le nombre. Qu'ils soient un, dix ou cent, peu importe, ils 
reçoivent automatiquement un numéro INAMI. Quel paradoxe! Quelle 
discrimination à rebours de nos jeunes Belges qui sont médecins, den-
tistes ou qui sont dans leur parcours professionnel!  
 
D'ailleurs, la Commission de planification dit et redit combien il est com-
plètement ridicule et totalement illogique de continuer à avoir en Bel-
gique un système de contingentement alors même que les Européens 
non belges reçoivent automatiquement un numéro INAMI. 
 
Cela fait plusieurs années que la Commission de planification le répète, 
mais vous refusez de l'entendre et balayez cet argument d'un revers de 
la main. Vous persistez, alors même que vous êtes pleinement capable 
d'y répondre.  

duurt 9 jaar en de opleiding tot spe-
cialist minstens 11 jaar. De indicato-
ren zijn zorgwekkend. België is een 
van de landen waar de leeftijd van 
de artsen het hoogst ligt. In som-
mige gemeenten is het bijzonder 
moeilijk om huisartsenwachtdien-
sten te organiseren. Huisartsen die 
binnenkort met pensioen gaan, vin-
den geen vervanger.  
 
In werkelijkheid zijn er ziekenhuizen 
die agentschappen veel geld beta-
len om artsen in het buitenland te 
gaan rekruteren, omdat ze geen 
specialisten meer in België vinden. 
Als verantwoordelijke politici mogen 
we de ogen daar niet voor sluiten. 
Dat is niet de zorgkwaliteit die wij 
willen. Uw akkoord is een slecht ak-
koord. 
 
Er is natuurlijk het hoofdstuk over de 
garantie van een RIZIV-nummer 
voor gediplomeerde artsen en tand-
artsen. Het zou er trouwens nog 
maar aan mankeren dat men ie-
mand die jaren gestudeerd heeft in 
België geen RIZIV-nummer toekent, 
terwijl artsen met een diploma van 
een Europese universiteit automa-
tisch een RIZIV-nummer krijgen, on-
geacht hoeveel het er zijn. Wat een 
staaltje van discriminatie van onze 
jonge Belgen! De Planningscom-
missie heeft verklaard dat het bela-
chelijk is om in België een contin-
genteringssysteem te behouden, 
terwijl Europeanen met een andere 
dan de Belgische nationaliteit auto-
matisch een RIZIV-nummer krijgen. 
 
U noemde dit een historisch ak-
koord, en legde de nadruk op het 
bijkomende aantal practici. Dit is 
voor de Franse Gemeenschap ech-
ter geen stijging van 505 naar 744, 
maar voor het jaar 2028 van 
711 naar 744, dus 33 RIZIV-num-
mers meer, en voor de Vlaamse Ge-
meenschap van 1.058 naar 1.104, 
dus 46 nummers meer. Voor de 
Franse Gemeenschap ligt dat een 
heel stuk lager dan het aantal stu-
denten dat toegelaten wordt tot de 
eerste bachelor geneeskunde: mo-
menteel zijn er ongeveer 1.100 stu-
denten ingeschreven, maar in 2028 
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Je vous ai entendu en commission et dans les médias, lorsque l'accord 
avait été conclu, dire combien il était historique, en insistant sur le 
nombre de médecins et de dentistes supplémentaires. Que disent réel-
lement les chiffres? D'abord, il ne s'agit pas de passer d'un quota de 
505 à 744 pour la Communauté française, mais de passer d'un quota 
pour l'année 2028 – celle dont nous parlons – de 711 – j'ai les chiffres 
sous les yeux et je puis vous donner tous les rapports de la Commission 
de planification – à 744. Cela signifie une augmentation – je vous rap-
pelle les pénuries, quand même… – de 33 numéros INAMI pour les mé-
decins. Du côté de la Communauté flamande, il était prévu 1 058 nu-
méros INAMI en 2028. Ils passent à 1 104 – soit une augmentation de 
46 numéros INAMI. Il s'agit de données factuelles. 
 
Reconnaissons, chers collègues, alors que vous parlez d'un accord his-
torique, que c'est de loin inférieur au nombre d'étudiants qui ont été ad-
mis annuellement en Communauté française. Je détiens l'intégralité des 
chiffres. Quel est le nombre d'étudiants en médecine actuellement en 
première année de bachelier – qui est commune médecine-dentiste-
rie –, du côté de la Communauté française? Il y en a 1 227, dont 1 100 
sont inscrits en médecine. À quelques unités près, c'est le même 
nombre qui apparaît au cours des dernières années. Dès lors, on va 
passer d'environ 1 100-1 200 inscrits à 744 en 2028.  
 
C'est la décision que vous prenez. J'entends régulièrement certains par-
tis valider la réalité des pénuries sur le terrain, la réalité dans les hôpi-
taux, la réalité des engagements des médecins à l'étranger. Pourtant, 
ce sont les décisions que vous prenez dans ce dossier fondamental 
pour les patients et pour la garantie de soins de santé de qualité. 
 
Par ailleurs, certains disent qu'il faut limiter à 744 parce qu'il faut garder 
la capacité de formation de qualité. Bien sûr, il faut une formation de 
qualité. Ils étaient 4 500 à se présenter cette année du côté de la Com-
munauté française pour passer l'examen d'entrée. Il ne peut évidem-
ment pas y en avoir 4 500 en première année. Il y en a aujourd'hui un 
peu plus de 1 000 et quand on garantit une bonne qualité de formation, 
cet argument ne tient guère la route.  
 
Le dernier élément que je voudrais apporter concerne la façon dont se 
comportent les autres pays de l'Union européenne. J'ai déjà eu l'occa-
sion de l'expliciter en commission mais je voudrais le redire ici parce 
que ce sont des données qui doivent nous interpeller et qui n'ont en rien 
été prises en considération par la commission de planification. 
 
Vingt mille médecins vont partir à la retraite dans les années qui vien-
nent et 44 % des médecins ont plus de 55 ans. La moyenne de l'Union 
européenne est de 34 % seulement. Donc, en Belgique les médecins 
sont beaucoup plus âgés que dans les autres pays de l'Union euro-
péenne.  
 
S'agissant du nombre de médecins par mille habitants, la Belgique est 
l'avant-dernier pays de l'Union européenne, largement en dessous de 
la moyenne européenne et de l'OCDE. 
 
La Belgique est un des seuls pays où le nombre de médecins n'a pas 
augmenté entre 2000 et 2019, à l'inverse de quasiment tous les autres 
pays de l'Union européenne. 
 

zullen er dat maar 744 meer zijn.  
 
Voor sommigen moet het aantal be-
perkt blijven tot 744, om de kwaliteit 
van de opleiding te handhaven. Ik 
denk dat 1.000 realistisch zou zijn. 
 
In België is 44 % van de artsen ou-
der dan 55 jaar, tegen 34 % in de 
EU. België heeft het op één na laag-
ste aantal artsen per 1.000 inwo-
ners in Europa. Het is een van de 
weinige landen waar het aantal art-
sen tussen 2000 en 2019 niet geste-
gen is. 
 
De Planningscommissie heeft in de 
door u bestelde studie geen reke-
ning gehouden met die elementen. 
 
We moeten een kwaliteitsvolle en 
toegankelijke gezondheidszorg met 
meer artsen garanderen. Ik dien op-
nieuw een amendement in dat ik in 
de commissie toegelicht heb, ten-
einde te anticiperen op de door de 
Planningscommissie geplande ver-
hogingen in de toekomst. Men moet 
nu anticiperen op het feit dat er heel 
wat artsen met pensioen zullen 
gaan en de behoeften van de pati-
enten ondervangen. Als de toestand 
er in de toekomst op achteruitgaat 
ten gevolge van capaciteitstekorten, 
zult u daarvoor een grote verant-
woordelijkheid dragen. In het licht 
van de duur van de opleiding mag 
men niet te laat reageren. 
 
Ik zal blijven pleiten voor een spoe-
dige herziening van dat akkoord en 
voor een verhoging van de quota, 
opdat een goede toegang tot de ge-
zondheidszorg voor de patiënten 
gewaarborgd blijft.  
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Ces éléments n'ont pas été pris en compte par la Commission de pla-
nification à qui vous avez demandé, monsieur le ministre, de faire une 
étude pour l'avenir. On dispose pourtant de l'ensemble des données. 
Compte tenu de l'ensemble des points que j'ai voulu mettre ici en évi-
dence, je peux bien évidemment en développer d'autres plus largement, 
ainsi que d'autres aspects, mais ceux-ci me semblent être les éléments 
les plus interpellants. 
 
Oui, nous avons besoin de garantir des soins de santé de qualité, ac-
cessibles, avec un nombre plus important de médecins. C'est la raison 
pour laquelle j'avais développé, en commission, un amendement pour 
anticiper les augmentations prévues pour la suite par la Commission de 
planification. Je le redépose ici. Permettre dès maintenant un coup d'ac-
célérateur, c'est anticiper les départs à la retraite de très nombreux mé-
decins; c'est aussi permettre simplement de répondre aux besoins des 
patients. À mes yeux en tout cas, ce sont d'abord et avant tout les pa-
tients qui doivent être au cœur de nos décisions. 
 
Oui, effectivement, vous avez balayé cet amendement d'un revers de 
la main. Vous restez sur votre accord. Je vais être honnête: je n'en dou-
tais pas. Mais je voulais aujourd'hui vous dire que si, dans les années 
à venir, la situation se dégrade sur le terrain et que nous ne sommes 
plus en capacité, sur le plan médical, de répondre correctement aux 
patients, vous porterez sur le plan politique une très importante respon-
sabilité. Réagir tardivement, c'est évidemment aller dans le mur, vu le 
nombre d'années nécessaires pour garantir la formation et des méde-
cins généralistes et des médecins spécialistes. 
 
Oui, chers collègues, vous l'aurez compris, je suis inquiète. Je peux 
vous assurer que je continuerai à plaider encore et encore pour que 
vous revoyiez cet accord rapidement, pour que vous prévoyiez dès l'an-
née prochaine – je sais que vous ne le ferez pas ici, je ne me fais pas 
d'illusions – un rehaussement très clair des quotas et que vous ayez 
surtout à cœur d'avant tout garantir un accès correct des patients aux 
soins dans tous les domaines. Je parle de la première ligne et des dif-
férentes spécialisations en pénurie. Je vous remercie. 
 

03.09  Sophie Rohonyi (DéFI): Madame la présidente, monsieur le mi-

nistre, chers collègues, ce projet de loi est un peu le dénouement de la 
saga des numéros INAMI qui a débuté à votre initiative, en novembre 
dernier, avec le dépôt de votre fameux projet de loi n° 2320 qui conte-
nait, en son sein, perdu parmi toute une série de dispositions, son ar-
ticle 69 qui donnait une base légale à votre gouvernement pour instau-
rer un verrou individuel après la réussite de ces études longues et diffi-
ciles que sont les études de médecine, et donc après l'obtention d'un 
diplôme.  
 
Fort heureusement, cet article n'a pas pu être adopté en raison de la 
pression de l'opposition, mais aussi et surtout – il faut le souligner – 
grâce à la mobilisation des étudiants qui vous ont envoyé des lettres, 
des pétitions, des demandes de rencontre et qui ont organisé une ma-
nifestation aux portes de votre cabinet. Cette mobilisation a fort heureu-
sement eu raison de cet article puisque nos collègues de la majorité ont 
finalement suivi nos amendements qui visaient à abroger cet article et 
ont accepté de le retirer de ce projet de loi. En fait, cet article ne se 
justifiait plus, à partir du moment où le fédéral et la Fédération Wallonie-
Bruxelles avaient fini par trouver un accord sur ces fameux quo-
tas INAMI. C'était le 29 avril dernier.  

03.09  Sophie Rohonyi (DéFI): In 

uw wetsontwerp 2320, weggestopt 
te midden van vele andere bepa-
lingen, verleende artikel 69 een wet-
telijke grondslag aan de invoering 
van een individuele grendel na het 
behalen van een geneeskundedi-
ploma. Onder druk van de oppositie 
en dankzij de mobilisatie van de stu-
denten werd dat artikel uit het wets-
ontwerp geschrapt. Het was niet 
langer gerechtvaardigd na het in 
april bereikte akkoord over de 
RIZIV-quota, dat enige vooruitgang 
mogelijk maakt. 
 
De nieuwe methode voor de bere-
kening van de quota is gestoeld op 
de objectivering van de behoeften 
en de reële activiteit van de zorgver-
leners, de verhoging tot 744 RIZIV-
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Pour être de bon compte, cet accord contient certaines avancées. Tout 
d'abord, il y a la nouvelle méthode de calcul des quotas basée sur l'ob-
jectivation des besoins du terrain et donc sur l'activité réelle des soi-
gnants. Ensuite, il y a le passage, en 2028, pour la Fédération Wallonie-
Bruxelles, à 744 numéros INAMI au lieu des 505 actuellement en vi-
gueur et des 711 initialement prévus en 2028, et une augmentation  
similaire pour la Flandre. Enfin, il y a l'assurance pour les actuels étu-
diants en médecine d'obtenir un numéro INAMI à la fin de leur cursus, 
avec cette précision importante: "Les excédents par rapport aux quotas 
seront orientés par les Communautés prioritairement vers les spéciali-
tés en pénurie dont la liste sera établie au sein de la Conférence inter-
ministérielle Santé." La demande de Mme Sneppe visant à mieux ré-
partir les médecins en fonction des besoins a donc bien été rencontrée 
à travers cet accord tant pour les étudiants qui suivent déjà leur cursus 
en médecine que pour les futurs étudiants. 
 
Ce projet de loi entérine donc l'augmentation de ces numéros INAMI 
pour les deux grandes Communautés du pays. C'est en cela que je 
m'inscris en faux par rapport à ce qui a été dit tout à l'heure par ma 
collègue de la N-VA, à savoir qu'il ne s'agit ici en aucun cas d'une con-
cession envers une seule Communauté mais bien de bon sens. Du bon 
sens au bénéfice de tous les Belges, de tous les patients, compte tenu 
de la pénurie de médecins qui touche tout le pays. 
 
Je ne parle pas de l'offre de médecins que l'on vint à constater en 1997, 
comme y a fait référence ma collègue du Vlaams Belang, mais de l'offre 
de médecins d'aujourd'hui en 2022 et qui a, malheureusement, dû être 
mise en exergue par la crise sanitaire. Imaginez une seule seconde le 
bilan humain si les quotas INAMI avaient été respectés à la lettre 
comme vous le souhaitez et comme vous ne cessez de le répéter. 
 
Je me souviens des auditions que nous avons eues en commission 
spéciale Covid, auxquelles certains d'entre vous ont assisté, et des 
constats qui ont été rappelés par l'Agence flamande des soins et de la 
santé, Zorg en Gezondheid, à savoir, notamment, que trois communes 
flamandes sur quatre sont pauvres en médecins généralistes. 
 
C'est un constat qui ne fait que s'aggraver au regard du vieillissement 
de la population et, forcément, du vieillissement des médecins, ce qui a 
pour conséquence très claire que les comorbidités augmentent de 
même que les maladies chroniques. 
 
Vous ne pouvez pas, dans le dossier des pensions qui nous a occupés 
cet après-midi, dire que nous devons agir pour garantir des pensions 
dignes à nos retraités qui, par ailleurs, seront toujours plus nombreux 
au regard du vieillissement de la population et, ensuite, ne pas tenir 
compte de ce même vieillissement de la population quand il s'agit de 
définir les besoins en médecins. C'est totalement incohérent. En plus 
de cela, c'est hypocrite parce que, comme je vous l'ai déjà dit, le gou-
vernement flamand aussi n'a pas toujours respecté les quotas INAMI. 
Je fais référence notamment à une décision qui a été prise en 2019 par 
le ministre de l'Enseignement supérieur flamand de votre propre parti, 
la N-VA, M. Ben Weyts, d'aller au-delà des quotas au motif suivant. Je 
le cite en néerlandais pour être sûre d'être comprise: 
 

nummers voor de Franse Gemeen-
schap in plaats van de huidige 505 
en een gelijkaardige verhoging voor 
Vlaanderen, en tenslotte de verze-
kering voor de geneeskundestuden-
ten dat ze op het einde van hun op-
leiding een RIZIV-nummer krijgen. 
Overschotten ten opzichte van de 
quota zullen bij voorrang georiën-
teerd worden naar specialismen 
met een tekort: op die manier zullen 
de artsen beter in functie van de be-
hoeften verdeeld worden.  
 
Het is geen kwestie van toegevin-
gen doen aan één enkele gemeen-
schap, maar van gezond verstand 
ten voordele van alle patiënten, 
waarbij er rekening gehouden wordt 
met het artsentekort in heel het 
land. Volgens Zorg en Gezondheid 
zijn er in drie op de vier Vlaamse ge-
meenten te weinig huisartsen, een 
balans die gelet op de vergrijzing 
van de bevolking en de artsen zelf 
nog grotere proporties zal aanne-
men en gepaard gaat met een toe-
name van de comorbiditeit en het 
aantal chronische ziekten.  
 
De Vlaamse regering heeft de 
RIZIV-quota niet altijd geëerbiedigd: 
minister Weyts heeft zelf gevraagd 
om ze te overschrijden.  
 

"De federale quota voorzien slechts in 929 kandidaat-artsen en 136 Selon lui, les quotas ne suffisaient 
pas pour répondre aux besoins en 
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kandidaat-tandartsen, maar dit is te weinig om de zorgnoden in Vlaan-
deren op te vangen". 
 

soins de la Flandre. 
 

Mais ça évidemment, jamais la N-VA ne s'en est expliquée. C'est tou-
jours plus facile de critiquer les francophones et plus facile de commu-
nautariser un dossier qui mérite franchement tellement mieux. Je ferme 
la parenthèse, et je reviens à vous, monsieur le ministre. 
 
Présenter cet accord, concrétisé aujourd'hui dans ce projet de loi, 
comme étant historique, comme vous l'avez fait ainsi que certains de 
mes collègues de la majorité, ce n'est pas correct. C'est d'ailleurs la 
raison pour laquelle il nous laisse un goût sérieusement amer. Pour-
quoi? Parce qu'il ne fait que reprendre les quotas déterminés par la 
Commission de planification pour 2028, à savoir 711 en Communauté 
française et 1 058 en Communauté flamande, mais en les augmentant 
timidement de dix petits pour-cent. C'est ce qu'a dû préciser tout à 
l'heure notre collègue, Mme Fonck.  
 
En d'autres termes, nous aurons une augmentation de seulement 
33 médecins en Communauté française et d'à peine 46 médecins en 
Flandre. Non seulement, c'est manifestement insuffisant pour faire face 
à la pénurie de médecins, mais cela démontre que le calcul de la Com-
mission de planification n'est pas optimal. Sinon, pourquoi faudrait-il 
corriger aujourd'hui et sans doute à l'avenir encore ces quotas? 
 
Alors oui, la Commission de planification aurait déjà affiné sa méthode 
de calcul dans le cadre de la détermination des quotas de 2028 
puisque, pour parvenir aux quotas proposés, elle a déjà tenu compte de 
toute une série de facteurs, comme le déplacement de la demande en 
soins vers les groupes d'âge les plus élevés – j'y ai fait référence tout à 
l'heure – ou encore la baisse du niveau d'activité des médecins.  
 
Sauf que l'on admet implicitement que ces facteurs sont insuffisants 
puisqu'il est déjà prévu que la Commission de planification devra da-
vantage affiner à l'avenir sa méthode de calcul pour la détermination 
des quotas de 2029 en y intégrant notamment – elle a raison de le 
faire – une analyse approfondie, la prise en compte de l'impact d'une 
épidémie sur l'offre de médecins généralistes ou encore une analyse 
internationale comparative de l'offre de médecins et plus particulière-
ment de médecins généralistes. 
 
Monsieur le ministre, pourquoi ne pas avoir déjà inclus ces deux élé-
ments pour les quotas de 2028? Pourquoi devoir attendre 2029 étant 
donné qu'il est évident que le calcul sera sensiblement différent si l'on 
y intègre ces deux éléments? Ne pouvait-on l'anticiper? 
 
Si cet accord nous laisse également un goût foncièrement amer, c'est 
aussi en raison de la contrepartie à la suppression du verrou fédéral qui 
est et qui reste totalement déséquilibré. Cette contrepartie, c'est l'ins-
tauration d'un concours d'entrée aux études de médecine en Fédération 
Wallonie-Bruxelles. Ce concours est présenté dans ce projet de loi 
comme remplissant un objectif de bonne planification de l'offre médi-
cale, devant elle-même garantir la qualité des soins de santé dans l'inté-
rêt, je cite, "des patients, des prestataires de soins et des étudiants". 
 
Monsieur le ministre, chers collègues de la majorité, comment osez-
vous prétendre qu'un concours, dont on sait pertinemment qu'il est in-

De N-VA heeft daar echter nooit 
tekst en uitleg over gegeven. Het is 
gemakkelijker om kritiek te leveren 
op de Franstaligen en een dossier in 
de communautaire sfeer te trekken, 
ook al helpt men de zaak daarmee 
niet vooruit.  
 
In dit akkoord worden de quota die 
door de Planningscommissie voor 
2028 vastgesteld werden simpel-
weg overgenomen en met een 
schamele 10 % opgetrokken. Voor 
de Franse Gemeenschap komen er 
met andere woorden 33 artsen bij 
en in Vlaanderen 46. De bereke-
ningsmethode van de Plannings-
commissie blijkt niet optimaal te zijn. 
De Planningscommissie heeft bo-
vendien geprobeerd om die me-
thode te verfijnen door rekening te 
houden met verscheidene factoren, 
zoals de verschuiving van de zorg-
vraag naar de hogere leeftijdscate-
gorieën of de daling van het activi-
teitsniveau van de artsen. Er zijn al 
plannen om de berekeningsme-
thode voor de quota van 2029 nog 
verder te verfijnen, waardoor men 
impliciet te kennen geeft dat het 
werk niet af is. Het is de bedoeling 
om de effecten van een epidemie op 
het huisartsenaanbod of een inter-
nationaal vergelijkende analyse van 
het aanbod in de berekening op te 
nemen. Waarom werden die ele-
menten niet meteen opgenomen in 
de berekening voor 2028?  
 
Dat akkoord heeft een bittere na-
smaak vanwege de compensatie 
voor de afschaffing van de federale 
grendel: de invoering van een toela-
tingsexamen voor de opleiding ge-
neeskunde in de Franse Gemeen-
schap. Dat examen wordt voorge-
steld als een instrument voor de 
planning van het medische aanbod, 
in het belang van patiënten, zorg-
verleners en studenten. Hoe kan 
men beweren dat een onrechtvaar-
dig, elitair examen dat voorbijgaat 
aan het artsentekort in hun belang 
zou kunnen zijn? We zullen dan ook 
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juste, je dirais même élitiste, qui ne tient pas compte des capacités d'ap-
prentissage des étudiants, ni surtout de la pénurie de médecins, soit 
institué dans leur intérêt? Comment osez-vous prétendre qu'un tel con-
cours pourra contribuer à l'amélioration de la qualité des soins de santé 
lorsque, dans le même temps, nos hôpitaux sont complètement sur-
chargés? C'est la raison pour laquelle, précisément, nous soutiendrons 
l'amendement qui a été présenté à l'instant par Mme Fonck, qui vise à 
doubler, pour l'année 2028, le nombre supplémentaire prévu de numé-
ros INAMI. 
 
Par ailleurs, je tiens à souligner une certaine hypocrisie, lorsque vous 
tentez, monsieur le ministre, de nous rassurer en affirmant qu'avec 
toutes les balises qui sont contenues dans l'accord interfédéral, les étu-
diants seront assurés d'obtenir leur numéro INAMI. Il n'en est malheu-
reusement rien. En effet, si la responsabilisation semble aujourd'hui être 
passée aux mains des Communautés, qui doivent donc instaurer ce fa-
meux concours d'entrée, l'accord précise en réalité que, dans le cas où 
l'une des deux entités fédérées venait à ne pas respecter cet accord, le 
mécanisme de responsabilisation fédéral, contenu dans votre accord 
de gouvernement et donc soutenu par les sept partis de la Vivaldi, sera 
de nouveau appliqué. 
 
Cela a pour conséquence que l'épée de Damoclès qui, effectivement 
monsieur Bacquelaine, pèse aujourd'hui sur les étudiants, n'est toujours 
pas évacuée. Au contraire, elle persiste. Monsieur le ministre a d'ail-
leurs eu l'occasion de le rappeler en commission. À ce sujet, ma-
dame Van Peel, vous devriez être contente, satisfaite et même recon-
naissante de voir que le chantage qui était initialement contenu dans 
l'article 69 du projet de loi de M. le ministre a finalement été réintégré 
dans l'accord. 
 
Vous l'avez dit, vous avez écouté à ce sujet M. le ministre et, en com-
mission, vous avez trouvé cette garantie absurde, hilarante – hilarisch 
pour reprendre vos mots. Sincèrement, trouvez-vous hilarant le fait que 
de plus en plus de nos concitoyens doivent attendre des mois pour ob-
tenir un rendez-vous chez le médecin? Trouvez-vous hilarant qu'en rai-
son de cette situation, il y a des concitoyens qui n'ont pas pu dépister 
un cancer à temps? Trouvez-vous hilarant que, de par ce fait-là, ils ont 
dû voir leur opération parfois vitale reportée? Personnellement, je 
trouve cela tout sauf hilarant. 
 
Pour conclure, je me devais de faire le lien avec la réforme globale du 
financement des hôpitaux qui a beaucoup occupé nos travaux en com-
mission, avec des auditions très intéressantes et dont ce texte ne cons-
titue qu'un premier pas. Le problème, c'est que faute de direction claire 
quant aux choix qui seront opérés par le gouvernement, beaucoup de 
zones d'ombre subsistent malheureusement encore, notamment le fi-
nancement des hôpitaux en tant que tel, le remplacement et le renfor-
cement du nombre de médecins spécialistes ou encore l'augmentation 
du nombre de médecins dans les communes peu desservies actuelle-
ment. Ce qui est sûr, par contre, c'est que l'on continue à côté de cela 
à casser toujours plus la vocation de futurs médecins. En témoigne en-
core le taux de réussite en chute libre des candidats à l'examen d'entrée 
en médecine et en dentisterie, pas plus tard que la semaine dernière. 
Pour toutes ces raisons, mon parti DéFI ne pourra pas apporter son 
soutien à ce projet de loi. 
 
Je vous remercie. 

het amendement van me-
vrouw Fonck steunen, dat ertoe 
strekt het aantal extra RIZIV-num-
mers voor 2028 te verdubbelen. 
 
De minister beweert dat de studen-
ten, met alle waarborgen die in het 
interfederale akkoord ingebouwd 
zijn, gegarandeerd hun RIZIV-num-
mer zullen krijgen, maar dat is niet 
het geval. In het akkoord is bepaald 
dat indien een van beide gemeen-
schappen zich er niet aan zou hou-
den, het federale responsabilise-
ringsmechanisme opnieuw van toe-
passing zal zijn. De chantage 
waarin artikel 69 van het ontwerp 
voorzag, werd op die manier op-
nieuw in het akkoord opgenomen. 
 
Mevrouw Van Peel vond die garan-
tie absurd, hilarisch. Kan ze erom 
lachen dat men maanden moet 
wachten om een afspraak te krijgen 
bij een arts of dat een operatie die 
van levensbelang is, uitgesteld 
wordt? 
 
Deze tekst is slechts een eerste 
stap in de richting van de algemene 
hervorming van de ziekenhuisfinan-
ciering. Bij gebrek aan een duide-
lijke beleidslijn van de regering be-
staat er nog altijd onduidelijkheid 
over de ziekenhuisfinanciering an 
sich, de vervanging en de verster-
king van de artsen-specialisten of 
de verhoging van het aantal artsen 
in de gemeenten waar er nu een art-
sentekort is. Anderzijds worden roe-
pingen de grond in geboord, zoals 
blijkt uit het sterk dalende percen-
tage van kandidaten die slagen voor 
het toegangsexamen voor genees-
kunde en voor tandheelkunde.  
 
Om al die redenen kunnen we dit 
wetsontwerp niet steunen. 
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03.10  Steven Creyelman (VB): Mevrouw de voorzitter, collega's, voor-

aleer ons amendement toe te lichten, reageer ik even op de uitspraak 
van mevrouw Vanpeborgh dat de collega's van de N-VA en van het 
Vlaams Belang moeten stoppen met de twee gemeenschappen in on-
derhavig dossier tegen elkaar op te zetten. Collega, ik verwacht beter 
van u. Eigenlijk zegt u dat de flitspaal die iemand flitst die te snel rijdt op 
de autostrade, haat zaait. U noemt het tweedracht zaaien als iemand 
vaststelt dat bepaalde afspraken niet worden nageleefd en daarop kri-
tiek heeft. Dat is nogal kort door de bocht. 
 
Wat ons amendement betreft, de tekst kent een hele geschiedenis met 
heel wat kilometers op de teller. Origineel was de tekst als amendement 
ingediend op het wetsontwerp houdende diverse bepalingen inzake de 
gezondheidszorg, stuk nr. 2320. Mevrouw Vanpeborgh verwees er al 
naar. De tekst werd eruit gehaald via amendement nr. 33 om dan door 
twee onverlaten van het Vlaams Belang weer als amendement te wor-
den ingediend en vervolgens te worden weggestemd. Hier is het weer, 
die kat kwam weer, zoals collega Van Peel daarstraks zei. Over een kat 
met zeven levens gesproken. De tekst zal ons nog wel een tijdje ach-
tervolgen. 
 
Collega's, ik vertel u niks nieuw, want de tekst is helemaal niet nieuw. 
De tekst beoogt nog steeds hetzelfde, namelijk de invoering van het 
federale responsabiliseringsmechanisme om de betrokken actoren, de 
deelstaten, ertoe aan te zetten om de juiste quota na te leven. 
 
Moet men ons amendement vrezen? Ik richt mij vooral tot de Franstalige 
collega's. Nee, wij zijn van mening van niet. Er is namelijk een historisch 
akkoord gesloten met de trouwens ongrondwettelijke federatie Wallo-
nië-Brussel en dat historisch akkoord zal door iedereen worden nage-
leefd, althans volgens de minister. 
 
Los daarvan vraag ik mij af waarom een aantal collega's onder ons 
daarvoor een bijna panische angst hebben. Ik weet niet waarom, want 
dat is helemaal niet nodig, toch niet als iedereen woord houdt. Het 
amendement treedt enkel in werking als de akkoorden en de afspraken 
over de artsenquota niet worden nageleefd. 
 
Aangezien iedereen aan de andere kant van de taalgrens op zijn plech-
tig communiezieltje ondertussen al beloofd heeft dat men die wel zal 
naleven, heeft ons amendement, zelfs als u het goedkeurt, totaal geen 
effect. Zodoende hoeft u zich op geen enkele manier geviseerd te voe-
len. Wie de akkoorden en afspraken naleeft, draagt geen gevolgen van 
ons amendement; wie ze niet naleeft, draagt wel gevolgen. Het amen-
dement is voor niemand een bedreiging. 
 
Meer zelfs, eigenlijk is het amendement een kans voor iedereen, voor 
cd&v, voor Open Vld en zelfs voor Vooruit, om een stok achter de deur 
te houden, meer bepaald voor wanneer een of andere deelstaat het niet 
zo nauw neemt met de quota. Wij weten allemaal dat dat niet zal ge-
beuren. Toch vind ik het geen slecht idee om die stok achter de deur te 
houden. Zeker gelet op de geschiedenis van het dossier, waarbij er toch 
zowat 25 jaar, een kwarteeuw lang, aan Franstalige kant woordbreuk 
werd gepleegd, vind ik het niet onintelligent om toch een stok achter de 
deur te houden. Wie aan Vlaamse zijde iets heeft geleerd uit die 25-
jarige geschiedenis, kan bijna niet anders dan ons amendement goed 
te keuren. 

03.10  Steven Creyelman (VB): 

Selon Mme Vanpeborgh, nous 
montons les Communautés les 
unes contre les autres, mais nous 
ne faisons que rappeler que cer-
tains accords ne sont pas respec-
tés.  
 
Notre amendement a déjà parcouru 
un très long chemin et semble avoir 
neuf vies, comme les chats. Le texte 
poursuit toujours le même objectif: 
introduire un mécanisme fédéral de 
responsabilisation afin d'inciter les 
entités fédérées à respecter les 
quotas. Les francophones doivent-
ils en avoir peur? Non, car ce méca-
nisme ne serait activé que si les 
règles sont enfreintes. 
 
Cet amendement offre une occa-
sion au cd&v, à l'Open Vld et même 
à Vooruit de disposer d'un moyen 
de pression au cas où une entité fé-
dérée ne respecterait pas les quo-
tas. Après un quart de siècle de pro-
messes rompues du côté franco-
phone, ce n'est pas inintelligent. 
Ceux qui, du côté flamand, ont tiré 
les leçons de l'histoire, ne peuvent 
guère faire autrement qu'approuver 
notre amendement. 
 
Pour les élus wallons, l'amende-
ment est une occasion de montrer 
qu'ils n'ont aucune mauvaise inten-
tion concernant les quotas de mé-
decins. Donnez-nous une raison de 
vous faire confiance et approuvez-
le. 
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Het amendement is niet alleen voor onze Vlaamse vrienden een uitge-
lezen kans, maar ook voor onze goede Waalse vrienden. Wij bieden 
hun namelijk de kans om aan te tonen dat zij geen snode plannen heb-
ben met de artsenquota, een kans om te bewijzen dat het hen menens 
is met het historische akkoord van onze goede vriend, minister Vanden-
broucke. 
 
Beste Waalse collega's, geef ons dus een reden om u te vertrouwen en 
keur straks, in alle fierheid en in alle overtuiging dat u het akkoord zult 
naleven, het amendement goed. 
 

03.11  Frank Vandenbroucke, ministre: Madame la présidente, je vais 

réagir synthétiquement en cinq points. Ce projet important mérite un 
peu de réflexion. Premièrement, pourquoi planifier l'offre médicale? 
Deuxièmement, comment la planifier? Troisièmement, quel est à pré-
sent le résultat concret de cet exercice? J'y apporterai une observation 
simple. Quatrièmement, qui a présenté ces résultats? Enfin cinquième-
ment et très brièvement, il sera question de la médecine générale. 
 
Pourquoi planifier? M. Bacquelaine l'a clairement exprimé. Il convient 
de le faire pour trois raisons essentielles. D'abord, il faut garantir la qua-
lité des formations, la capacité des universités d'offrir des formations de 
qualité. Ensuite, il faut s'assurer de la qualité des métiers: ni trop ni trop 
peu, mais bien le juste milieu. Enfin, la qualité des soins doit être main-
tenue, de manière à pouvoir couvrir les besoins des patients. Nous ne 
nous situons pas dans un marché, mais dans un système de solidarité 
qui s'organise. Cela requiert la planification de l'offre. Si l'on parvient à 
la planifier correctement et adéquatement, de manière maîtrisée, tous 
les étudiants qui commencent cette formation pourront accéder à la pro-
fession et recevoir leur numéro INAMI. Oui, madame! Si c'est organisé 
de façon correcte! 
 
Ensuite, comment planifier? 
 

03.11 Minister Frank Vanden-

broucke: Dit belangrijke ontwerp 
verdient enige reflectie. Planning is 
nodig om de kwaliteit van de oplei-
dingen, van de beroepen en van de 
zorg te garanderen. We bevinden 
ons niet in een markt, maar in een 
systeem van solidariteit dat een 
planning van het aanbod vereist. Als 
dat systeem adequaat is, krijgen 
alle studenten die met de opleiding 
starten, toegang tot het beroep en 
krijgen ze een RIZIV-nummer.  
 

Ik wil toch even terugkomen op iets wat in mijn ogen fundamenteel is. 
Als wij het erover eens zijn dat wij te maken hebben met gezondheids-
zorg in een federaal land, waar de bevoegdheid voor onderwijs en op-
leiding volledig bij de deelstaten ligt, terwijl de gezondheidszorg voor 
een groot stuk federaal gefinancierd wordt en ook federaal wordt geor-
ganiseerd, niet als een vrije markt maar als een sociaal systeem, geba-
seerd op solidariteit, dan moeten wij de planning voor een deel baseren 
op afspraken over onderwijs die wij maken met de deelstaten. Wij moe-
ten daar evenwichtige afspraken over maken. Er moet wederzijds ver-
trouwen zijn dat de planning goed georganiseerd en beheerd wordt. Dat 
is essentieel. 
 
Ik meen eerlijk gezegd dat het woord historisch niet te gemakkelijk ge-
bruikt mag worden, maar op dit vlak hebben wij met deze regering wel 
iets historisch bereikt. 
 
Men gebruikt hier het woord responsabilisering op een eigenaardige 
manier. Ik vind eerlijk gezegd, mevrouw Van Peel, dat er iets vreemds 
zit in uw betoog. De beste manier om te responsabiliseren, is dat men 
de ministers van Onderwijs responsabiliseert in de volle bevoegdheid 
die hun eigen is, en dat men daar federaal afspraken over maakt. 
 
Ik heb in de commissie overigens gezegd dat als twee onafhankelijke 

Nous vivons dans un État fédéral, 
où l'éducation et l'enseignement 
sont des matières relevant entière-
ment de la compétence des entités 
fédérées, tandis que les soins de 
santé sont, en majeure partie, finan-
cés par le fédéral et organisés à ce 
niveau, sur la base du principe de 
solidarité. C'est pourquoi la planifi-
cation doit reposer sur des accords 
équilibrés avec les entités fédérées 
en ce qui concerne ces matières. Il 
est essentiel que nous nous fas-
sions confiance mutuellement quant 
à la bonne organisation et gestion 
de la planification. À cet égard, le 
gouvernement est parvenu à un 
équilibre historique.  
 
Mme Van Peel donne une étrange 
interprétation au concept de "res-
ponsabilisation", son souhait étant 
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landen – het onafhankelijke Vlaanderen en de onafhankelijke Franse 
Gemeenschap – zouden beslissen om samen de financiering van de 
ziekteverzekering op te zetten, zij dat zouden doen zoals wij het hier 
doen. Zij zouden zeggen dat onderwijs een bevoegdheid is van de af-
zonderlijke staten, maar dat zij voor een solidaire financiering van de 
ziekteverzekering samen afspraken moeten maken over de maatrege-
len die het onderwijs neemt om te zorgen voor een goed aanbod aan 
zorgbeoefenaars. Zij zouden dat precies zo doen. 
 
Het is dan ook heel vreemd dat u voortdurend zegt dat responsabilise-
ring alleen kan betekenen dat men die bevoegdheid wegneemt van de 
ministers van Onderwijs en dat men een en ander federaal controleert. 
Dat kan, als men er geen afspraken over kan maken. Dat is echter ab-
soluut second best. First best is responsabiliseren met respect voor de 
bevoegdheden. Dat is wat wij hier doen, wij maken daar afspraken over. 
  
Ik begrijp u eerlijk gezegd niet goed wat dat betreft. 
 
Ik kom bij mijn derde punt. Wat is nu het concrete resultaat dat voorligt? 
Dit is een heel eenvoudig ontwerp. Daar staan cijfers in. Ik richt mij op-
nieuw tot mevrouw Van Peel. U hebt gezegd dat het ingewikkeld is. Dat 
vind ik verrassend. U hebt gezegd dat het zodanig ingewikkeld is dat u 
en ik het begrijpen, maar de rest niet. Het is echter heel eenvoudig. 
Neem uw rekenmachine. U hebt gezegd dat voor de eerste keer in 
25 jaar Vlaanderen niet krijgt wat het moet krijgen als men kijkt naar de 
bevolkingscijfers. 
 
Voor de eerste keer in 25 jaar, schande, we worden gediscrimineerd, 
we krijgen niet wat we volgens de bevolkingscijfers zouden moeten krij-
gen. Neem echter uw rekenmachine. In 2028 zouden aan Franstalige 
kant 850 artsen en tandartsen aan een opleiding kunnen beginnen en 
aan Vlaamse kant 1.285. Opgeteld zijn dat er 2.135. Die 1.285 Vlaamse 
jonge mensen die aan de basisopleiding kunnen beginnen, dat is 
60,2 % van het totaal. 
 
U hebt letterlijk gezegd dat dit voor de eerste keer in 25 jaar zo is. Ont-
kent u dat te hebben gezegd? U zult nu iets anders zeggen. Wat u zegt, 
klopt niet. 
 

de priver les ministres de l'Éduca-
tion de leurs compétences et d'exer-
cer un contrôle fédéral. Or, la meil-
leure façon d'agir est de responsa-
biliser les ministres de l'Éducation 
dans le respect de leurs pleines 
compétences et de conclure des ac-
cords fédéraux en la matière. 
 
Le projet est très simple et est basé 
sur des chiffres. Mme Van Peel a af-
firmé que pour la première fois en 
25 ans, la Flandre ne recevrait pas 
son dû si l'on se fondait sur les sta-
tistiques démographiques. Il n'en 
est rien. En 2028, 850 futurs méde-
cins et dentistes pourraient com-
mencer leur formation du côté fran-
cophone, contre 1 285, ou 60,2 % 
côté flamand. 
 

03.12  Valerie Van Peel (N-VA): Mijnheer de minister, als ik ergens niet 

tegen kan, dan is het dat u hier de intellectueel uithangt, terwijl u vlakaf 
liegt. U hebt datzelfde spelletje gespeeld in de commissie. Ik zal het u 
nog eens uitleggen, maar wat ik uitleg, weet u zelf ook. Dat is wat ik u 
kwalijk neem. U hebt uw collega van uw eigen partij blijkbaar ook ver-
keerd ingelicht, want hij heeft hier bepaalde zaken verkondigd. Met alle 
respect, u moet wel bij de feiten blijven. U neemt uw rekenmachine, u 
zegt dat u het hebt berekend in de commissie en dat u uitkomt op 60/40. 
 
Vandaag berekend, met wat de Planningscommissie vindt, dat met de 
huidige stand van zaken van 2.233 artsen meer aan de ene kant dan 
aan de andere kant, men daarbovenop met 60/40 werkt. Berekenen vol-
gens bevolkingsaantal, zoals de Zweedse regering had gedaan, bete-
kent dat men een nulpunt heeft. Men zegt dat er per kop evenveel art-
sen nodig zijn. Dat is met andere woorden de 60/40-verdeling. En wat 
heeft Zweeds toen gezegd? Dat wil zeggen dat men 25 jaar met een 
top van 505 zit om af te betalen om dat echt op 60/40 te krijgen. Dat is 
volgens bevolkingsaantal. 
 

03.12  Valerie Van Peel (N-VA): Je 

reproche au ministre de jouer le 
même petit jeu mensonger qu'en 
commission. Il arrive à une clé 
60/40, avec une situation dans la-
quelle une région compte 2 233 mé-
decins de plus que l'autre! Un calcul 
basé sur la démographie, comme 
celui pratiqué en son temps par la 
coalition suédoise, implique de par-
tir d'un point zéro et de déterminer 
le nombre de médecins nécessaires 
par habitant. Voilà comment il con-
vient de réaliser une répartition 
60/40. Sous la coalition suédoise, 
ce calcul impliquait un maximum de 
505 médecins pendant 25 ans pour 
revenir à une répartition 60/40.  
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Hier een intellectueel oneerlijke uitleg geven op basis van cijfers, alsof 
u dat vandaag niet lost, getuigt van weinig respect. U bent slimmer dan 
dat. Ik haat het als u zo denigrerend doet! Dat is typisch u! U bent hier 
intellectueel oneerlijk! Anders kent u uw dossier niet, wat nog erger zou 
zijn. 
 

03.13 Minister Frank Vandenbroucke: We zullen zien wat er in het 

verslag staat, maar u hebt gezegd dat de bevolkingsaantallen in de ver-
deling voor de eerste keer in 25 jaar niet worden gerespecteerd.  
 

 

03.14  Valerie Van Peel (N-VA): (…) 

 

 

03.15 Minister Frank Vandenbroucke: Wacht eens even. Wind u niet 

te veel op. U hebt dat gezegd. De verhouding is 60 % tegenover 40 %. 
Ter illustratie van uw punt hebt u gezegd dat het schandalig is dat ik de 
berekeningssleutel van het Rekenhof niet respecteer. U durft dat nu niet 
meer te zeggen, want u weet ook wat daarop volgt. Ik heb u reeds uit-
gelegd dat indien men die grote Vlaamse overwinning, het respecteren 
van die berekeningssleutel van het Rekenhof, zou toepassen,  
Vlaanderen in die verdeling zou verliezen. Men wint niet. Het is geen 
ingewikkeld dossier, het is een eenvoudig dossier.  
 

03.15  Frank Vandenbroucke, mi-

nistre: Selon Mme Van Peel, il est 
scandaleux que je ne respecte pas 
la clé de calcul de la Cour des 
comptes. Toutefois, si cette clé de-
vait être appliquée, la Flandre serait 
perdante dans la répartition.  
 

03.16  Valerie Van Peel (N-VA): (…) 

 

 

03.17 Minister Frank Vandenbroucke: Dat zijn de feiten.  

 
Overigens – als u nog wil luisteren – is het bijzonder interessant dat de 
Vlaamse regering in de door haarzelf georganiseerde planning voor de 
subquota voor de vier specialiteiten zich baseert op de cijfers van de 
federale Planningscommissie. Ik zal u zo dadelijk herinneren aan een 
paar zaken die u daarover hebt gezegd. De Vlaamse regering gebruikt 
die cijfers. Het globale cijfer dat men hanteert om het aantal studenten 
vast te leggen dat op de toelatingsproef mag slagen, stemt perfect over-
een met dit cijfer. Er is dus iets eigenaardigs aan uw betoog. Er klopt 
iets niet.  
 
Wie stelt die cijfers voor? Het zou goed zijn dat de verdachtmakingen 
hier stoppen. Mevrouw de voorzitster, dat is voor mij een zeer funda-
menteel punt en hoewel het reeds laat is, wil ik dat toelichten. In een 
federaal land, waar men afspraken moet maken met respect voor ieders 
bevoegdheden, is iets als een federale Planningscommissie noodzake-
lijk. Mevrouw Van Peel, u zegt dat ik erin ben geslaagd dit erdoor te 
duwen door de Planningscommissie onder druk te zetten. 
 
De Planningscommissie bestaat uit Vlaamse en Franstalige experten 
en de methode die deze cijfers oplevert, is unaniem goedgekeurd, ook 
door de Vlaamse experten. Jonas Brouwers, een van de Vlaamse ex-
perten die u zeer goed kent, zei on the record een paar maanden gele-
den om de Franstaligen te overtuigen – want zij waren niet overtuigd 
van de cijfers – dat de methode wetenschappelijk perfect is. Hij zei dat 
zolang de Franstaligen niet akkoord gingen. Toen de Franstaligen ak-
koord gingen, is hij misschien van idee veranderd. Als Vlaamse en 
Franstalige experten samen een methode uitwerken, maar het zint u 
niet, zult u dan voortdurend zeggen dat ik dat heb gemanipuleerd en dat 
ik daar iets heb ingeduwd?  
 
Dat verklaart overigens ook waarom bijvoorbeeld de rectoren van de 
grote Vlaamse universiteiten absoluut willen dat het ontwerp wordt 

03.17 Frank Vandenbroucke, mi-

nistre: Le gouvernement flamand 
base sa propre planification des 
sous-quotas pour les quatre spécia-
lités sur les chiffres de la Commis-
sion de planification. Le raisonne-
ment de Mme Van Peel est donc 
boiteux. 
 
Il faut en finir avec les insinuations. 
Dans un État fédéral, où des ac-
cords doivent être conclus dans le 
respect des compétences de cha-
cun, une Commission de planifica-
tion fédérale est nécessaire. 
 
Selon Mme Van Peel, j'aurais fait 
pression sur la Commission de pla-
nification. Celle-ci est composée 
d'experts flamands et franco-
phones, et la méthode utilisée pour 
aboutir à ces chiffres a été approu-
vée à l'unanimité. Le projet recueille 
un large soutien notamment auprès 
des universités flamandes et du pré-
sident de Domus Medica. 
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goedgekeurd. Dat is niet uit gebrek aan Vlaamsgezindheid, maar zij wil-
len dat het ontwerp wordt goedgekeurd. Het toeval wil dat ik juist voor 
ik naar hier kwam, via de telefoon nog een overleg had met de voorzitter 
van Domus Medica en die wil dat eigenlijk ook, omdat het ontwerp niet 
zo slecht is.  
 
Madame Rohonyi, quelle est ma demande vis-à-vis de la Commission 
de planification? En fait, je lui demande de travailler davantage sur la 
base empirique de la méthode en affinant l'estimation qu'elle fait des 
besoins des jeunes professionnels et des futurs professionnels en ce 
qui concerne leur taux d'activité et ce que signifie pour eux la qualité de 
leur métier. Je lui ai donc demandé de réaliser une étude approfondie 
sur le degré d'activité que veulent les médecins de l'avenir. C'est essen-
tiel dans un processus de planification. Je lui ai également demandé 
d'approfondir les comparaisons internationales. Il me semble normal de 
le lui demander mais cela ne signifie pas que la méthode actuelle n'est 
pas correcte; elle doit être affinée. 
 

Mevrouw Rohonyi, de vraag die ik 
tot de Planningscommissie richt, is 
te sleutelen aan de empirische ba-
sis van de berekeningsmethode, 
door de raming van de noden van 
de jonge en toekomstige beroeps-
beoefenaars op het stuk van de ac-
tiviteitsgraad te verfijnen. De inter-
nationale vergelijkingen moeten ook 
verder uitgediept worden. Dat wil 
niet zeggen dat de huidige methode 
niet correct is, wel dat ze verfijnd 
moet worden.  
 

Als wij elkaar in dit land, waar de bevoegdheden op verschillende ni-
veaus liggen, willen respecteren en afspraken met elkaar willen maken, 
dan kan men de federale Planningscommissie niet voortdurend ver-
dacht maken, als het resultaat toevallig niet uitkomt met wat u denkt dat 
het zou moeten zijn. Ik heb met handen en voeten uitgelegd, niemand 
is in staat om dat te ontkennen, dat met de werkzaamheden van de 
Planningscommissie helemaal geen spons over het verleden wordt ge-
veegd. Dat kan men helemaal niet aantonen. 
 
Waar gaat het over? Mevrouw Merckx en anderen hebben dit al aange-
stipt. Uiteindelijk gaat het om de vraag wat de toekomst van de verschil-
lende gezondheidsberoepen is. Daar is planning maar een klein ele-
ment in. Het tweede belangrijke element is een goede verdeling. Wij 
vragen aan de deelstaten – dat is niet onze bevoegdheid, maar het was 
wel een deel van het gesprek en er werd positief op gereageerd – om 
minstens 50 % van de jonge mensen die binnen 6 jaar uit de basisop-
leiding zullen komen naar de huisartsgeneeskunde te oriënteren. Als 
men dat cijfer vergelijkt met wat het enkele jaren geleden was, dan ziet 
men een zeer belangrijke expansie richting huisartsgeneeskunde. 
 
Men moet meer geriaters en jeugdpsychiaters opleiden. Wij weten dat. 
Dat is ook een deel van het planningsverhaal. Dat is een bevoegdheid 
van de deelstaten, maar daarover overleggen wij. Inderdaad, de huis-
artsgeneeskunde moet beter georganiseerd en meer ondersteund wor-
den. Zowel de deelstaten als de federale overheid moeten nadenken 
over wat ze kunnen doen om een goede spreiding van de huisartsen 
over het hele grondgebied te krijgen. Dat is absoluut zo. Daarmee ben 
ik het helemaal eens. 
 
Dat is de reden waarom ik niet zo enthousiast ben over een amende-
ment dat ertoe strekt om die cijfers hier gewoon te verdubbelen. Laat 
ons nu eens werken met wat de federale Planningscommissie voorstelt. 
Laat ons daarvan vertrekken. Mij lijkt dat ernstig werk. Laat ons er vooral 
voor zorgen dat de huisartsgeneeskunde en de geneeskunde in het al-
gemeen goed en doelmatig worden georganiseerd, op een duurzame 
manier, die beantwoordt aan de behoeften van de jonge mensen en de 
mensen die aan het beroep beginnen. Daarover gaat het hier. 
 

Si nous voulons conclure des ac-
cords mutuels dans ce pays, où les 
pouvoirs se situent à différents ni-
veaux, nous ne pouvons nous per-
mettre de nourrir constamment des 
suspicions à l'égard de la Commis-
sion de planification lorsque le ré-
sultat ne convient pas à l'une des 
parties. Je mets quiconque au défi 
de démontrer que l'intervention de 
la Commission de planification fait 
en sorte qu'on passe l'éponge sur le 
passé. En fin de compte, il s'agit de 
savoir quel sera l'avenir des diffé-
rentes professions de la santé. La 
planification n'en est qu'une petite 
partie.  
 
En outre, il importe d'assurer une 
bonne répartition. Nous demandons 
aux entités fédérées d'aiguiller vers 
la médecine générale au moins 
50 % des jeunes qui sortiront de la 
formation de base dans les six pro-
chaines années. Il importe égale-
ment de former davantage de gé-
riatres et de pédopsychiatres. Cette 
compétence relève des entités fé-
dérées, mais nous menons une 
concertation à ce sujet. Tant les en-
tités fédérées que les autorités fé-
dérales doivent réfléchir à la ma-
nière dont elles peuvent parvenir à 
une bonne répartition des médecins 
généralistes sur l'ensemble du terri-
toire. C'est pourquoi un amende-
ment visant à doubler simplement 
ces chiffres ne m'enthousiasme 
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Ik denk dat wat we doen inderdaad historisch is, maar we mogen dat 
woord niet te veel gebruiken. 
 

guère. Travaillons plutôt sur la base 
des propositions de la Commission 
de planification. Je pense que ce 
que nous faisons est effectivement 
historique, même s'il faut éviter 
d'utiliser ce mot à la légère. 
 

Après 25 ans de tensions, de zizanie, de querelles, nous mettons fin à 
celles-ci sur la base d'un rendez-vous clair. On nous a dit, ici, que le 
gouvernement de la Fédération Wallonie-Bruxelles ne tiendrait jamais 
ses promesses, que nous étions naïfs. Mais le décret qui doit organiser 
le numerus fixe a déjà été approuvé en seconde lecture, c'est fait. Et 
maintenant, vous allez dire que ce ne sera jamais voté. Je le sais, c'est 
votre fonds de commerce. Moi, j'ai un autre fonds de commerce: je crois 
qu'il faut faire bouger les choses, qu'il faut réformer. Ce n'est pas de 
répéter que les autres vont nous trahir, qu'il ne faut pas les croire. Nous 
avons déjà des résultats. Et, donc, je crois que le texte que nous allons 
voter ici est historique. Je vous remercie. 
 

We maken een eind aan 25 jaar 
spanningen en onenigheid op basis 
van een duidelijke afspraak. Vol-
gens sommigen zou de regering 
van de Franse Gemeenschap haar 
beloften niet nakomen, maar het de-
creet tot vaststelling van de nume-
rus clausus werd goedgekeurd. Nu 
zult u zeggen dat het nooit door het 
Parlement aangenomen zal wor-
den: dat is uw handelsmerk. Zelf wil 
ik dingen in gang zetten en hervor-
men. We hebben al resultaten ge-
boekt. En de tekst die we hier zullen 
goedkeuren is historisch.  
 

03.18  Valerie Van Peel (N-VA): Ik repliceer kort, want u houdt uw be-

weringen vol, ook al is een en ander ten zeerste bij de haren getrokken. 
 
Ten eerste, u hebt een akkoord met de Franse Gemeenschap. Hebt u 
ook een akkoord met de Vlaamse regering? Neen, maar dat kan u niet 
zoveel schelen. Dat snap ik wel, gelet op de samenstelling van de coa-
litie. U hebt een akkoord met de Franse Gemeenschap en niet met de 
Vlaamse regering. 
 
U zegt voortdurend dat Vlaanderen krijgt wat het nodig heeft. Dat klopt. 
Ik heb nooit iets anders beweerd. Ik ben niet kwaad over de quota die 
Vlaanderen krijgt. Ik ben kwaad over wat men aan de andere kant doet. 
De Vlaamse regering is dat ook. Zij heeft met alle coalitiepartners, niet 
alleen de N-VA, u een duidelijke nota bezorgd met haar opmerkingen 
aan u. U hebt die volstrekt naast u neergelegd. 
 
U werpt op dat de universiteiten heel blij zijn. Natuurlijk zijn de universi-
teiten blij. Zij krijgen gewoon meer studenten. Zij zijn echt niet bezig met 
de manier waarop de gezondheidszorg in het land verder georgani-
seerd wordt. Daar zijn de artsenverenigingen mee bezig. Die artsenver-
enigingen, waaronder Domus Medica, zijn niet blij. Die hebben u giste-
ren een persbericht gestuurd met een duidelijke boodschap. En het zal 
wel zijn dat u de heer Van Giel hebt gebeld, maar alleszins heeft hij 
gisteren de duidelijke boodschap meegegeven dat hij niet akkoord gaat. 
Hij eist dat de Vlaamse regering een belangenconflict inroept. U be-
weert dat dat niet klopt, maar u kunt beweren wat u wil. De zon bestaat 
ook niet overdag; die komt 's nachts op en overdag schijnt de maan en 
u kunt hier van alles komen verkondigen. Hoe dan ook, die boodschap 
is rondgestuurd naar ieder van ons, naar de pers en naar uw kabinet. 
 
Ten tweede, u verweet mij eens te meer om de Planningscommissie ter 
discussie te stellen. Blijkbaar valt er niets tegen experten in te brengen, 
tenminste als ze zeggen wat u goed uitkomt. Ik heb de vivaldiregering 
al op een andere manier met experten weten om te gaan. Het grappige 
is wel, ook al noemt u de Planningscommissie perfect en vraagt u zich 

03.18 Valerie Van Peel (N-VA): Le 

ministre a un accord avec la Com-
munauté française mais pas avec le 
gouvernement flamand. Il affirme 
sans cesse que la Flandre obtiendra 
ce dont elle a besoin mais le quota 
en Flandre ne me pose aucun pro-
blème. Ce qui se passe dans l'autre 
Communauté, bien.  
 
Le gouvernement flamand a envoyé 
une note avec des remarques mais 
le ministre l'a tout simplement igno-
rée. Et les universités se réjouissent 
évidemment, puisqu'elles vont pou-
voir accueillir plus d'étudiants. Par 
contre, l'on se réjouit moins du côté 
des associations de médecins, 
chargées de se pencher sur l'orga-
nisation future des soins de santé. 
Elles l'ont clairement fait savoir hier 
au travers d'un communiqué de 
presse, y compris Domus Medica. 
Leur revendication est que le gou-
vernement flamand devrait invoquer 
un conflit d'intérêts.  
 
En ce qui concerne la ritournelle re-
lative à la Commission de planifica-
tion, si ce que disent les experts a 
l'heur de plaire au ministre, il semble 
qu'il n'y ait rien à redire. La Vivaldi a 
déjà traité les experts autrement 
dans le passé. Le ministre supprime 
le mécanisme de responsabilisation 
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af waarom ik daar kritiek op heb, dat u de Planningscommissie helemaal 
niet volgt. U schrapt de voorwaarde die de Planningscommissie in haar 
compromis had ingeschreven, namelijk het responsabiliseringsmecha-
nisme. Bovendien doet u er 10 % bij. Zo goed vindt u de oefening dan 
toch niet, blijkbaar. Dat doet u natuurlijk om uw verhaaltje te kunnen 
vertellen dat u het huisartsentekort aan het oplossen bent, terwijl het 
daarbij gaat om studenten die pas over 8 jaar afstuderen. In de media 
werkt dat, maar dat is natuurlijk je reinste onzin. 
 
Ten derde zegt u terecht dat het uw bevoegdheid niet is en dat u in de 
goede gesprekken met de Franstalige collega's – met de Vlaamse col-
lega's zijn uw gesprekken niet zover gekomen, want zij gingen niet ak-
koord – hebt aangegeven dat ze naar 50 % huisartsen moeten gaan. Zij 
hebben geantwoord dat zij dat zouden doen. 
 
Hoe zullen zij dat doen? Zullen ze studenten dwingen om voor huisart-
senij te kiezen? Het huisartsentekort heeft namelijk te maken met het 
onaantrekkelijk worden van die specialiteit. Het heeft te maken met het 
verdienmodel bij de verschillende specialiteiten, laten we een kat im-
mers een kat noemen. Dat heeft te maken met de keuzes die studenten 
maken. Dat heeft ook te maken met het feit dat huisartsgeneeskunde 
alsmaar oninteressanter wordt, doordat er alsmaar meer administratie 
bij komt kijken, wat nog dramatischer werd tijdens de coronaperiode. 
Heel wat artsen zijn toen ook gestopt. Het heeft ook te maken met het 
feit dat u te lang hebt getalmd met het opzetten van een hele organisatie 
van zorgverstrekkers rond de huisartsenij, om de job opnieuw interes-
sant te maken. Die oorzaken zou u moeten wegwerken om het huisart-
sentekort te lenigen. 
 
En u stelt uw tekst nu voor alsof dat de oplossing is voor het huisartsen-
tekort? Wat beslist u eigenlijk vandaag? Vlaanderen blijft met quota wer-
ken zoals altijd. Wallonië zal er misschien ook ooit wel eens krijgen, 
gesteld dat het er zich deze keer aan houdt. Daar zou u het huisartsen-
tekort mee oplossen. Dat moet u mij eens uitleggen. U zult dus in prin-
cipe uw quota naar beneden helpen. 
 
Uw redenering klopt helemaal niet. U gooit die ertussen omwille van de 
communicatie. Op het einde van de discussie blijft de vaststelling dat u 
helemaal geen akkoord hebt met de medische wereld in Vlaanderen. U 
hebt geen akkoord met de Vlaamse regering. U hebt een akkoord met 
uw vivaldicoalitiepartners en met de Franse Gemeenschap. U hebt dat 
akkoord, omdat u plat op de buik bent gegaan, omdat u een overtal van 
2.300 artsen pardonneert en omdat u voor de toekomst parameters laat 
vastleggen die de vork van het huidige onevenwicht alleen maar zal 
vergroten. 
 
Mijnheer de minister, ik heb, om af te ronden, slechts één vraag voor u. 
Ik heb ze u ook in de commissie gesteld. Ik ben dus heel benieuwd of u 
na een nachtje slapen alsnog een antwoord op mijn vraag hebt. Kunt u 
voor uw antwoord eens niet verwijzen naar de Planningscommissie en 
als verantwoordelijke minister, die de beslissing neemt en zich niet ach-
ter experts verschuilt, aan de Vlaamse burger, de Vlaamse arts en de 
Vlaamse student eens uitleggen waarom Wallonië meer artsen nodig 
heeft dan Vlaanderen voor dezelfde gezondheidszorg en waarom u 
exact dat in een wet inschrijft? Leg dat uit. 
 

que la Commission de planification 
avait introduit dans son compromis. 
Qui plus est, il ajoute encore 10 % 
pour pouvoir affirmer qu'il s'attelle à 
résoudre le problème de la pénurie 
de généralistes – 10 % de plus pour 
des étudiants qui ne termineront 
leurs études que dans 8 ans! 
 
Comment, d'ailleurs, obliger les étu-
diants à opter pour la médecine gé-
nérale? Le problème est que cette 
discipline est peu attrayante, 
compte tenu du modèle de revenus 
et de la charge administrative. Pour 
de nombreux médecins généra-
listes, la période du Covid-19 a été 
la goutte d'eau qui a fait déborder le 
vase. Ensuite, le ministre a trop 
longtemps tergiversé avant d'amé-
liorer l'attractivité du métier en met-
tant en place toute une organisation 
de prestataires de soins autour de 
ces généralistes. Voilà la façon dont 
il aurait dû faire face à la pénurie de 
médecins généralistes. La Flandre 
continuera à travailler avec des quo-
tas et la Wallonie pourrait égale-
ment en avoir un jour, à condition 
que, cette fois-ci, elle respecte les 
accords conclus. En fin de compte, 
tout se résume au fait que le mi-
nistre n'a pas d'accord avec le 
monde médical ou le gouvernement 
flamand, mais uniquement avec ses 
partenaires de coalition et la Com-
munauté française, parce qu'il 
ferme les yeux sur un excédent de 
2 300 médecins et parce qu'il per-
met la fixation de paramètres qui ne 
feront qu'accroître le déséquilibre 
actuel. 
 
Le ministre peut-il expliquer au ci-
toyen flamand, au médecin flamand 
et à l'étudiant flamand pourquoi la 
Wallonie a besoin de plus de méde-
cins que la Flandre pour les mêmes 
soins de santé, et pourquoi il inscrit 
cela dans la loi? 
 

03.19  Steven Creyelman (VB): Mijnheer de minister, ik wil u graag nog 

een vraag stellen die ik u in de commissie ook al gesteld heb. Ik heb die 

03.19  Steven Creyelman (VB): Je 

répète ma question que j'avais déjà 
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passage de afgelopen dagen nog eens herbeluisterd, maar – met alle 
respect – ik heb geen antwoord kunnen ontwaren. De vis is vakkundig 
verdronken. 
 
Ik kom nog eens terug op die vraag. U zegt dat de Planningscommissie 
een bepaald aantal artsen dat mag starten, toewijst aan Vlaanderen en 
Wallonië en dat de overschotten die in het verleden zijn opgebouwd en 
waarnaar mevrouw Van Peel ook al verwees, elk jaar opnieuw gecom-
penseerd zouden worden. Wat echter als men zich jaar na jaar niet 
houdt aan het aantal dat men toegewezen krijgt door de Planningscom-
missie? Hoe zult u het respect voor dat quotum afdwingen?  
 
U zei toen ook dat u een akkoord had. Ik zei toen dat we echter al 25 jaar 
een akkoord hebben, waarna ik vroeg of u iets meer had dan dat. U 
hebt dan een kwartier uitleg gegeven, maar ik heb met alle respect geen 
antwoord kunnen ontwaren in de woordenbrij. Zoals ik de zaken zie, 
hebt u voor de quota eigenlijk geen garantie en voor de subquota geen 
bevoegdheid. Ik zou graag weten hoe u dat zal afdwingen als een of 
andere vermaledijde deelstaat de afspraak bijvoorbeeld niet zou nako-
men en het akkoord aan zijn laars zou lappen.  
 
Antwoord nu alstublieft niet dat ons land nu eenmaal zo in elkaar zit en 
dat we elkaar moeten vertrouwen om akkoorden te maken en ons aan 
de afspraken te houden. Dat doen we immers al 25 jaar en we hebben 
al 25 jaar hetzelfde resultaat. 
 

posée au ministre en commission, 
mais dans sa réponse, il a habile-
ment noyé le poisson. Que se 
passe-t-il si, année après année, le 
quota attribué par la Commission de 
planification n'est pas respecté? 
Comment le ministre va-t-il faire res-
pecter ce quota? En commission, il 
a dit qu'il avait obtenu un accord à 
ce sujet, mais cela fait 25 ans que 
nous avons des accords. Pourquoi 
devraient-ils soudainement être res-
pectés? 
 

03.20  Dominiek Sneppe (VB): Mijnheer de minister, ik zal er niet te 

veel woorden meer aan vuilmaken, want de standpunten liggen toch ver 
uit elkaar.  
 
U hebt dus een akkoord dat gebaseerd is op vertrouwen en dat bijge-
volg eigenlijk geen akkoord is. We weten namelijk wat 25 jaar vertrou-
wen betekent. Dat betekent eigenlijk niets in dit land. Er is geen enkele 
mogelijkheid om bij woordbreuk sancties te treffen, dat is hier ook al 
voldoende gezegd. Het fameuze artikel 69 is er namelijk uitgewipt en 
zal er niet meer in komen, aangezien u geen meerderheid zult vinden 
indien het nodig zou zijn. Dat zal nodig zijn, want u heeft zich laten be-
lazeren. De toekomst zal het uitwijzen. Ik hoop dat u gelijk hebt, maar 
ik vrees ervoor. 
 
De Vlaamse medische wereld vraagt dat de Vlaamse regering een be-
langenconflict inroept tegen deze wet. Ik begrijp dat collega Van Peel 
dit geen goed idee vindt, maar het staat wel in het Vlaamse regeerak-
koord. Dat eist een correcte verdeling van de RIZIV-nummers tussen 
de gemeenschappen en een oplossing voor de overtallen die in het ver-
leden door de Franse Gemeenschap zijn opgebouwd. 
 
Mevrouw Vanpeborgh, twee taalgemeenschappen tegen elkaar opzet-
ten, dat is hier helemaal niet aan de orde, wij geven hier gewoon de 
realiteit weer. Wat gemeenschappen tegen elkaar opzetten betreft, daar 
heeft uw minister wel een handje van weg als we de coronacrisis bekij-
ken. 
 
Het Vlaams Belang steunt de vraag van de Vlaamse medische vereni-
gingen om een belangenconflict in te roepen. Jammer genoeg is het nu 
reces en zal de Vlaamse regering waarschijnlijk niet veel meer doen. 
We stellen dit maar vast. We zullen dit dossier uiteraard met argusogen 
opvolgen. Mijnheer de minister, nogmaals, ik hoop dat u gelijk hebt, 

03.20  Dominiek Sneppe (VB): Le 

ministre a donc conclu un accord 
basé sur la confiance. Nous savons 
depuis 25 ans ce que signifie la con-
fiance dans ce pays: rien. En outre, 
aucune sanction n'est possible en 
cas de manquements à la parole 
donnée, car le fameux article 69 a 
été supprimé. 
 
Le ministre s'est fait rouler dans la 
farine. Espérons qu'il aura raison 
après tout. L'avenir nous le dira. Le 
monde médical flamand demande 
au gouvernement flamand d'intro-
duire une procédure en conflit 
d'intérêts contre cette loi. L'accord 
de gouvernement flamand exige 
une répartition correcte des numé-
ros INAMI et une solution pour les 
excédents historiques du côté fran-
cophone. Il ne s'agit pas de monter 
deux communautés l'une contre 
l'autre – c'était d'ailleurs justement 
ce que faisait le ministre durant la 
crise sanitaire. Nous soutenons la 
demande des associations médi-
cales flamandes. 
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maar ik vrees ervoor.  
 

03.21  Sofie Merckx (PVDA-PTB): Mijnheer de minister, u spreekt van 

een historisch akkoord. Een klein beetje extra studenten laten instro-
men is absoluut niet genoeg, dat is absoluut niet historisch. Het zou 
historisch zijn als u een grotere instroom zou organiseren, zowel in het 
Zuiden als in het Noorden van het land, en jongeren echt zou aanmoe-
digen om in de zorg te stappen. Dat zou een antwoord zijn op de be-
hoeften van de patiënten en van de zorgverleners, die de toekomst van-
daag niet rooskleurig inzien. 
 
Mevrouw Van Peel, u jubelt hier omdat er eventueel een akkoord is. Dat 
is koren op uw molen, maar ik heb u heel weinig horen praten over de 
patiënten. Zij verdienen echt wel beter dan uw politieke spelletjes. 
 

03.21  Sofie Merckx (PVDA-PTB): 

Permettre l'arrivée de quelques étu-
diants supplémentaires n'est pas 
suffisant pour parler d'un accord his-
torique. Organiser l'afflux d'un plus 
grand nombre d'étudiants et encou-
rager les jeunes à opter pour les 
soins de santé, voilà ce que je qua-
lifierais d'historique. Mme Van Peel 
n'a d'ailleurs pas beaucoup parlé 
des patients. Ceux-ci méritent 
mieux que de petits jeux politiques. 
 

La présidente: Quelqu'un demande-t-il encore la parole? (Non) 
Vraagt nog iemand het woord? (Nee) 
 
La discussion générale est close. 
De algemene bespreking is gesloten. 
 
Discussion des articles 
Bespreking van de artikelen 
 
Nous passons à la discussion des articles. Le texte adopté par la commission sert de base à la discussion. 
(Rgt 85, 4) (2801/1) 
Wij vatten de bespreking van de artikelen aan. De door de commissie aangenomen tekst geldt als basis voor 
de bespreking. (Rgt 85, 4) (2801/1) 
 
Le projet de loi compte 5 articles. 
Het wetsontwerp telt 5 artikelen. 
 
*  *  *  *  * 
Amendements déposés: 
Ingediende amendementen: 
Art. 1/1(n) 
  • 6 – Sofie Merckx (2801/8) 
Art. 1/2(n) 
  • 7 – Sofie Merckx (2801/8) 
Art. 3 
  • 3 – Catherine Fonck (2801/8) 
  • 5 – Sofie Merckx (2801/8) 
Art. 4/1(n) 
  • 4 – Steven Creyelman cs (2801/8) 
*  *  *  *  * 
 
Conclusion de la discussion des articles: 
Besluit van de artikelsgewijze bespreking: 
 
Réservés: les amendements et l’article 3. 
Aangehouden: de amendementen en het artikel 3. 
 
Adoptés article par article: les articles 1, 2, 4 et 5. 
Artikel per artikel aangenomen: de artikelen 1, 2, 4 en 5. 
*  *  *  *  * 
 
La discussion des articles est close. Le vote sur les amendements et l'article réservés ainsi que sur l'ensemble 
aura lieu ultérieurement. 
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De bespreking van de artikelen is gesloten. De stemming over de aangehouden amendementen, het aange-
houden artikel en over het geheel zal later plaatsvinden. 
 

04 Proposition de loi modifiant l'arrêté royal du 18 avril 1974 déterminant les modalités générales d'exé-

cution de la loi du 4 janvier 1974 relative aux jours fériés, en ce qui concerne le remplacement du 21 juil-
let en tant que jour férié légal par les jours fériés des communautés (1466/1-4) 

04 Wetsvoorstel tot wijziging van het koninklijk besluit van 18 april 1974 tot bepaling van de algemene 

wijze van uitvoering van de wet van 4 januari 1974 betreffende de feestdagen, voor wat betreft de ver-
vanging van 21 juli als wettelijke feestdag door de feestdagen van de gemeenschappen (1466/1-4) 
 
Proposition déposée par: 
Voorstel ingediend door: 
Barbara Pas, Tom Van Grieken. 
 
La commission des Affaires sociales, de l'Emploi et des Pensions propose de rejeter cette proposition de loi. 
(1466/4) 
De commissie voor Sociale Zaken, Werk en Pensioenen stelt voor dit wetsvoorstel te verwerpen. (1466/4) 
 

Conformément à l'article 88 du Règlement, l'assemblée plénière se prononcera sur cette proposition de rejet 
après avoir entendu le rapporteur et, éventuellement, les auteurs. 
Overeenkomstig artikel 88 van het Reglement spreekt de plenaire vergadering zich uit over dit voorstel tot 
verwerping, na de rapporteur en eventueel de indieners te hebben gehoord. 
 
Mevrouw Vanrobaeys, rapporteur, verwijst naar het schriftelijk verslag 
 

Mme Vanrobaeys, rapporteur, ren-
voie au rapport écrit. 
 

04.01  Barbara Pas (VB): Mevrouw de voorzitster, ondanks het gevor-

derde uur wil ik het toch over een vakantiedag hebben, want ik vermoed 
dat veel collega's momenteel al met vakantie in het achterhoofd zitten. 
Een van de weinige lichtpuntjes in het 97 bladzijden tellende regeerak-
koord is dat men het er binnen deze regering over eens was dat de 
deelstaten zelf hun feestdag zouden mogen kiezen. Het zal u niet ver-
wonderen dat ik voor de uitvoering van die passage van het regeerak-
koord zeer regelmatig de bevoegde minister naar een stand van zaken 
heb gevraagd. Het eerste anderhalf jaar kreeg ik van minister Der-
magne wel de bevestiging dat het inderdaad de deelstaten zou toeko-
men, dat zij aan zet waren om op dat vlak een keuze te maken, maar 
er was nog geen initiatief genomen, tot dit voorjaar. 
 
Helaas heeft de minister voor zijn initiatief niet eerst overlegd met de 
deelstaten waarvan hij zelf verklaarde dat het hen toekwam om die 
keuze te maken, maar hij had een ontwerp van koninklijk besluit klaar. 
Dat ontwerp hebben we niet gezien, maar wel het advies van de Natio-
nale Adviesraad op dat koninklijk besluit. Uit dat advies bleek toch wel 
een absurde keuze. De minister koos er in zijn ontwerp-KB namelijk 
voor om de exploitatiezetel van de werkgever als criterium te gebruiken. 
Dat zorgt natuurlijk voor absurde toestanden, bijvoorbeeld als de hon-
derdduizend pendelaars die in Brussel komen werken, zowel uit het 
Vlaams als uit het Waals Gewest, hun betaalde feestdag zouden krijgen 
op de dag van het Irisfeest, een dag die voor die pendelaars geen en-
kele betekenis heeft. 
 
Ik heb de minister enkele weken geleden nog eens naar een stand van 
zaken gevraagd en ondertussen had hij wel de deelstaatregeringen 
aangeschreven met de vraag naar hun mening. Via een vraag van mijn 
collega Chris Janssens in het Vlaams Parlement heb ik begrepen dat 
minister-president Jan Jambon ondertussen wel al zijn voorkeur heeft 
laten blijken, maar de antwoorden van de andere deelstaatregeringen 

04.01  Barbara Pas (VB): L'accord 

de gouvernement prévoit que les 
entités fédérées pourront détermi-
ner elles-mêmes leurs jours fériés. 
J'ai interrogé sur ce point, à plu-
sieurs reprises, le ministre compé-
tent. Au printemps dernier, le mi-
nistre, M. Dermagne, avait enfin 
préparé un projet d'arrêté royal. Il ne 
s'était toutefois pas concerté avec 
les entités fédérées. De plus, il res-
sortait clairement de l'avis rendu par 
le Conseil National du Travail con-
cernant cet arrêté royal que le mi-
nistre avait opéré un choix absurde. 
En effet, il avait retenu comme cri-
tère le siège d'exploitation de l'em-
ployeur. Cela signifierait que les tra-
vailleurs faisant la navette vers 
Bruxelles bénéficieraient d'un jour 
de congé payé le jour de la Fête de 
l'Iris, alors que celle-ci ne revêt 
pourtant aucune signification pour 
ces navetteurs. Entre-temps, le mi-
nistre a adressé aux entités fédé-
rées un courrier les invitant à expri-
mer leur avis sur ce point. Le mi-
nistre-président flamand, Jan Jam-
bon, a déjà répondu. 
 
Si nous devons attendre l'avis des 
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zijn nog niet binnen. Als wij daarop moeten wachten, kan het natuurlijk 
nog wel even duren. Voor dit jaar is het alweer te laat. 
 
Men kan nochtans niet zeggen dat de Vlaming niet veel geduld heeft 
gehad in deze. Ik meen dat het op 10 juli 26 jaar geleden was dat er in 
het Vlaams Parlement unaniem een resolutie werd goedgekeurd waar-
bij men de Vlaamse regering verzocht bij de federale overheid aan te 
dringen op een volwaardige erkenning van 11 juli als betaalde feestdag. 
 
Ik meen dat het na 26 jaar, nu het eindelijk in een federaal regeerak-
koord staat, het moment is om hieraan effectief uitvoering te geven, via 
het voorstel dat wij hebben ingediend en dat alle lof heeft gekregen van 
de Raad van State en van allerhande adviesorganen. Het komt zelfs 
tegemoet aan de voorwaarde die door het regeerakkoord werd opge-
legd, dat het zonder budgettaire meerkosten zou gebeuren. Wij stellen 
voor 21 juli te ruilen voor de deelstaatfeestdagen. Dat zou als bijkomend 
voordeel hebben, mevrouw de voorzitster, dat wij niet meer op een uur 
als dit zouden moeten vergaderen, maar dat wij gewoon op 21 juli zou-
den kunnen voortdoen, om de werkzaamheden een beetje fatsoenlijker 
te spreiden. 
 
Collega's, ik reken op jullie steun om dit wetsvoorstel niet te verwerpen. 
Het is de uitvoering van het regeerakkoord waaraan jullie nu eindelijk 
gevolg zouden kunnen geven. Ik wil eindigen met een citaatje. Ik zie dat 
de betrokken collega er jammer genoeg niet is. Ik citeer uit een toe-
spraak van 19 februari 2003, naar aanleiding van Vlaanderen 
Feest 2003. Toen was een zekere Patrick Dewael minister-president 
van de Vlaamse regering. Toen, bijna 20 jaar geleden, maakte hij zich 
hard dat men zo snel mogelijk van 11 juli een betaalde feestdag wou 
maken. 
 
Nu weet ik dat in de politiek "zo snel mogelijk" en "onverwijld" allemaal 
zeer relatief zijn. Toch wil ik hem even citeren. Hij zei, in 2003: "Vorig 
jaar had ik graag ter gelegenheid van de 700ste verjaardag één zaak 
geregeld gezien: de erkenning van 11 juli als officiële en betaalde vrije 
dag. Dat is toen spijtig genoeg niet gelukt. Het voorstel kreeg tegenkan-
ting, ook aan Vlaamse zijde, waar de werkgevers zich verzetten. Het 
werd deskundig begraven in de Nationale Arbeidsraad, een federaal 
adviesorgaan. Het ziet er niet naar uit dat het daar voor de verkiezingen 
nog uit zal opstaan. Daarom zal ik dit voorstel, indien mijn partij mag 
deelnemen aan de federale coalitiebesprekingen, na de verkiezingen 
van 18 mei op de onderhandelingstafel brengen." Dat zei Patrick De-
wael in 2003. 
 
Het is negentien jaar later dan toch gelukt om het op de onderhande-
lingstafel te brengen, maar helaas laat de uitvoering nu op zich wachten. 
Daar kunt u iets aan doen door straks bij de stemmingen tegen de ver-
werping van dit voorstel te stemmen en zo zult u ervoor zorgen dat alle 
gemeenschappen volgend jaar een eigen betaalde Vlaamse feestdag 
kunnen vieren. 
 

autres entités fédérées, cela pour-
rait encore durer un certain temps. 
Le 10 juillet dernier, cela faisait 
26 ans que le Parlement flamand 
avait adopté une résolution invitant 
le gouvernement flamand à insister 
auprès du fédéral pour qu'il recon-
naisse pleinement le 11 juillet 
comme jour férié payé. 
 
Nous avons déposé une proposition 
parce qu'il est temps de passer à la 
mise en œuvre. Notre proposition a 
reçu des éloges du Conseil d'État et 
de divers organes consultatifs. Elle 
n'entraîne pas de surcoûts budgé-
taires puisque nous proposons de 
remplacer le 21 juillet par les jours 
fériés des entités fédérées. 
 
Je vous demande de ne pas rejeter 
notre proposition, qui met en pra-
tique un élément de l'accord de gou-
vernement. En 2003, le ministre-
président flamand de l'époque, 
M. Dewael, avait déclaré que le 
11 juillet devait devenir un jour férié 
payé dès que possible. Il a promis 
de mettre ce dossier sur la table lors 
des négociations post-électorales. 
Dix-neuf ans plus tard, c'est chose 
faite, mais aujourd'hui, la mise en 
œuvre se fait attendre. En votant 
notre proposition, nous permettrons 
aux Communautés de célébrer leur 
propre jour férié payé dès l'année 
prochaine. 
 

La présidente: Plus personne ne peut prendre la parole. 
Geen andere spreker mag het woord nemen. 
 

Le vote sur la proposition de rejet de cette proposition de loi aura lieu ultérieurement. 
De stemming over het voorstel tot verwerping van dit wetsvoorstel zal later plaatsvinden. 
 

Interpellations 
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Interpellaties 

 

05 Interpellations jointes de 

- Sander Loones à Alexander De Croo (premier ministre) sur "Les signaux d'alarme concernant le bud-
get ignorés par le gouvernement De Croo" (55000312I) 
- Kurt Ravyts à Eva De Bleeker (Budget et Protection des consommateurs) sur "Les signaux d'alarme 
budgétaire contenus dans le récent rapport du Comité de monitoring" (55000313I) 
- Sofie Merckx à Eva De Bleeker (Budget et Protection des consommateurs) sur "Le rapport du Comité 
de monitoring commandé par le gouvernement concernant le budget" (55000315I) 

05 Samengevoegde interpellaties van 

- Sander Loones aan Alexander De Croo (eerste minister) over "Het negeren van de alarmbellen over de 
begroting door de regering-De Croo" (55000312I) 
- Kurt Ravyts aan Eva De Bleeker (Begroting en Consumentenbescherming) over "De budgettaire knip-
perlichten in het recente begrotingsrapport van het Monitoringcomité" (55000313I) 
- Sofie Merckx aan Eva De Bleeker (Begroting en Consumentenbescherming) over "Het begrotingsrap-
port dat de regering aan het Monitoringcomité heeft gevraagd" (55000315I) 
 

05.01  Sander Loones (N-VA): Mevrouw de voorzitster, collega's, ik 

weet dat u al andere zaken in gedachten hebt en ik weet ook dat hier 
geldt dat er omzichtig moet worden omgesprongen met interpellaties. 
Dat is een mening die ik deel. Het is een traditie die deze legislatuur niet 
door elke fractie even nauw wordt genomen, maar u moet het mij ver-
geven. Op een moment dat alle specialisten aan de alarmbel trekken 
over de begroting, op een moment dat wij in deze plenaire vergadering 
hebben gezien dat de premier door de partij die de minister van Finan-
ciën levert, wordt gesommeerd om naar zijn kookpotten terug te keren, 
op een moment dat zowat elke partijvoorzitter kritiek heeft geleverd op 
de premier, moet u ons vergeven dat wij het belangrijk achten om vol-
doende aandacht te vragen voor de begroting en om daarover een in-
terpellatie in te dienen. 
 
Ik begin met het bedanken van de fractievoorzitters, en dan heel speci-
fiek de fractievoorzitters van de meerderheid. Ik had zelf voorgesteld 
om deze interpellatie gisterenavond te houden, zodat dit het ritme niet 
zou verstoren, want op woensdagavond zou iedereen ongetwijfeld zeg-
gen dat het al lang genoeg heeft geduurd, dat ze willen stemmen en 
naar huis gaan. De fractievoorzitters van de meerderheid zeiden echter 
dat mijn interpellatie over de begroting zó belangrijk is en dat ze net 
voor de stemming zal worden ingepland, op een moment waarop ieder-
een geïnteresseerd is en er veel volk in de zaal zit. Ik wil de collega's-
fractieleiders van de meerderheid daarvoor bedanken. 
 
U hebt gelijk. Het gaat over een heel belangrijk thema, de begroting. 
Deze interpellatie gaat niet alleen over een belangrijk thema, maar komt 
ook op een interessant moment. Het is een interessant moment omdat 
de regering aan de helft zit. De regering is op 1 oktober 2020 van start 
gegaan. Tenzij er vervroegde verkiezingen komen, zijn de volgende 
verkiezingen in 2024. U zit dus aan de helft. We hebben twee seizoenen 
van Vivaldi gehad en er zijn er nog twee te gaan. Op een dergelijk mo-
ment past het wel om een analyse te maken, om te kijken wat we ervan 
hebben gemaakt en wat dat kan geven voor de tweede helft. 
 
Weten hoe het zit met uw regering is eigenlijk niet bijzonder moeilijk. 
Om te weten hoe het zit met uw regering, moet men niet in het Parle-
ment zitten. Om te weten hoe het met uw regering en met de begroting 
gaat, moet men de krant lezen. Dat is wat ik elke dag doe. Ik begin elke 
dag met La Libre Belgique, een bijzonder goed geïnformeerde krant. 

05.01  Sander Loones (N-VA): À 

l'heure où tous les spécialistes tirent 
la sonnette d'alarme au sujet du 
budget, à l'heure où le premier mi-
nistre est sommé par le parti qui lui 
fournit le ministre des finances de 
"retourner à ses casseroles", à 
l'heure où presque tous les prési-
dents de parti formulent des cri-
tiques à l'encontre du premier mi-
nistre, il nous semble nécessaire 
d'attirer l'attention sur le budget.  
 
Je remercie les présidents de 
groupe de la majorité. Je voulais dé-
velopper mon interpellation hier, 
mais ils l'ont jugée si importante 
qu'elle a été programmée avant les 
votes, à un moment où tout le 
monde est présent. Maintenant 
donc. 
 
À moins que des élections antici-
pées ne soient organisées, le gou-
vernement en fonction est aujour-
d'hui à mi-parcours. C'est le bon 
moment pour procéder à une ana-
lyse. Quiconque souhaite savoir 
comment se portent le gouverne-
ment et le budget, devrait lire La 
Libre Belgique. Ce quotidien est très 
bien informé, grâce surtout à ses 
bonnes relations avec le MR. Le 
gouvernement De Croo atteint péni-
blement sa troisième saison et 
"Rien ne va plus", selon les journa-
listes. Ils ne sont pas les seuls à 
penser de la sorte. La Commission 
européenne, l'OCDE, le FMI, le Bu-
reau fédéral du Plan, la Banque na-
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Mevrouw de staatssecretaris, uw regering is een zeef. We kunnen real-
time meelezen wat er allemaal wordt beslist, niet het minst omdat de 
MR goede contacten heeft met La Libre Belgique. 
 
In de krant lezen we voortdurend hoe het er in uw regering aan toegaat. 
Het sijpelt ook door in andere kranten, bijvoorbeeld in De Tijd. De rege-
ring-De Croo sleept zich naar haar derde seizoen. In september wacht 
de volgende clash achter de schermen. Groot cynisme. Rien ne va plus. 
Dat zijn conclusies van de journalisten en de expertencommentaren. 
 
Ze zijn niet alleen. Er zijn ook de budgettaire conclusies van de specia-
listen, die u kent, mevrouw de staatssecretaris. Er is de diagnose van 
de Europese Commissie, van de OESO, van het IMF, van het Federaal 
Planbureau, van de Nationale Bank, van het Rekenhof, sinds vorige 
week ook van 22 vooraanstaande Vlaamse en Franstalige economen, 
sinds vorige week ook van het Monitoringcomité en sinds dit weekend 
ook van de Hoge Raad van Financiën. We hebben geluk, want alle na-
tionale en internationale experts zeggen hetzelfde. Het werk dat u afle-
vert is – ik citeer – financieel onhoudbaar. 
 
De Europese vergelijkingen tonen ook dat u zowat de slechtste begro-
ting van de hele Europese Unie aflevert. 
 
Dan past het om een interpellatie in te dienen, omdat we weten dat er 
ook een motie aan wordt gekoppeld. Minstens is dat een motie van aan-
beveling. Collega's, mevrouw de staatssecretaris, ik zou drie aanbeve-
lingen willen doen. 
 
Ten eerste, het gaat niet goed. Deze regering en vooral deze begroting 
is ziek. Als men wil genezen, mevrouw de staatssecretaris, is het al-
lereerste wat men moet doen, erkennen dat men ziek is. Dit land en 
deze begroting zijn ziek. De staatsschuld gaat exploderen naar 115,9 % 
volgens het Monitoringcomité, dat zijn cijfers van vorige week, en mo-
gelijk zelfs 130 % in 2027 volgens de Nationale Bank. 
 
De premier insinueert hier dan: het is allemaal niet zo erg, dat komt door 
de eenmalige uitgaven wegens Oekraïne, corona en inflatie. Dat is al-
lemaal eenmalig. Dat zal voorbijgaan. In het rapport van het Monitoring-
comoité staat echter het tegenovergestelde. 
 
Volgend jaar zal er een tekort van 20 miljard euro zijn; 16,5 miljard euro 
daarvan is structureel en heeft niets te maken met de eenmalige maat-
regelen. Dat is 82 % van het tekort. In 2027 zal dat 99,7 % van het tekort 
zijn. Dan zal er een tekort van 29 miljard euro zijn en 99,7 % daarvan 
heeft niets te maken met de tijdelijke maatregelen, corona of Oekraïne.  
 
Omdat het land in serieuze problemen zit, is mijn eerste vraag, mevrouw 
de staatssecretaris, of u dat kunt bevestigen. Bevestigt u dat het pro-
bleem structureel is en dat u uw collega's in de regering daar ondertus-
sen van hebt overtuigd? Bevestigt u dat wij Europees achteraan benge-
len en dat het land en de begroting ziek zijn? 
 
Ten tweede, ik ben een man van de zee en zit dikwijls op het strand, 
dus geef ik aan alle kinderen de wijze raad om te stoppen wanneer zij 
een diepe put hebben gegraven en het gevaarlijk wordt. Als men een 
diepe put heeft gegraven, moet men niet nog dieper gaan graven. Wij 
stellen echter vast dat de regering dat wel doet. U doet dat zowel op het 
vlak van de uitgaven als van de inkomsten. Wat de inkomsten betreft, 

tionale, la Cour des comptes, le Co-
mité de monitoring, le Conseil supé-
rieur des Finances et de nombreux 
économistes sont tous d'accord 
pour dire que le travail présenté par 
le gouvernement n'est pas tenable 
sur le plan financier. C'est à peu 
près le pire budget de toute l'UE. 
 
Je déposerai tout à l'heure une mo-
tion de recommandation. J'entends 
formuler trois recommandations. Le 
gouvernement et le budget sont mal 
en point. La dette publique va explo-
ser. D'après le premier ministre, 
cette situation est due à des dé-
penses non récurrentes mais, selon 
le Comité de monitoring, la plus 
grande partie du déficit est structu-
relle. La secrétaire d'État admet-elle 
le caractère structurel du problème 
et en a-t-elle déjà convaincu ses 
collègues au sein du gouverne-
ment? Confirme-t-elle que nous 
sommes à la traîne à l'échelon eu-
ropéen et que le pays et son budget 
sont malades? 
 
Il n'est pas judicieux de creuser da-
vantage le gouffre lorsqu'il est déjà 
béant, or c'est exactement ce que 
fait le gouvernement tant sur le plan 
des dépenses que du côté des re-
cettes. La secrétaire d'État mettait 
encore en garde, voici quelques se-
maines, contre le fait que la part des 
fonds européens revenant à notre 
pays diminuerait si les réformes me-
nées par le gouvernement demeu-
rent trop timides. De grandes ré-
formes nous avaient été annoncées 
mais le gouvernement vient nous 
présenter un accord sur les pen-
sions qui ne tient pas la route sur le 
plan budgétaire. Le gouvernement 
produit du bricolage et prend à 
l'égard de l'Europe des engage-
ments qu'il ne tient pas. Les jour-
naux et tous les experts s'expriment 
clairement. Le gouvernement alour-
dit la facture des pensions au lieu de 
l'alléger. La secrétaire d'État a indi-
qué dans un tweet que le Bureau fé-
déral du Plan doit encore calculer le 
coût de la réforme des pensions 
mais, selon la ministre des Pen-
sions, ces calculs sont sur la table 
depuis plusieurs semaines déjà. 
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zei u twee weken geleden in een artikel in De Standaard dat de regering 
moet oppassen, omdat zij minder geld zal krijgen van de Europese Unie 
voor de coronasteun en omdat dat in de toekomst nog minder zal zijn 
als de regering te weinig hervormt. Wij stellen vast dat er op het vlak 
van hervormingen van alles is beloofd – het plan van staatssecretaris 
Dermine, plannen inzake de pensioenen die serieus zouden worden 
aangepakt – maar u levert nu een pensioenakkoord af dat gewoon geen 
koers houdt.  
 
Ik heb niets moeten opzoeken, het stond in alle kranten vandaag. 
Het Laatste Nieuws schrijft over "Een boemelhervorming die onze pen-
sioenen niet betaalbaarder maakt". Het Nieuwsblad schrijft het vol-
gende: "Alleen de PS is echt tevreden. Veel animo vind je niet meer in 
de regering. Enkel de PS is in zijn nopjes. Zelfs premier Alexander 
De Croo vindt dat het eigenlijk meer mocht zijn." La Libre Belgique, mijn 
favoriete krant, heeft het over "Les coulisses d'un accord mini mini", 
Le Soir over "La réforme inaboutie, pas de grande réforme, une réfor-
mette".  
 
De regering levert prutswerk af en u hebt gewaarschuwd dat dat als 
gevolg zal hebben dat wij nog minder geld zullen krijgen van de Euro-
pese Commissie op het vlak van de coronasteun – uw woorden, letterlijk 
in de krant. De regering doet beloftes aan Europa die niet worden inge-
lost. De kranten en alle experten zijn er duidelijk over. Ik kan nog heel 
wat pensioenexperten citeren. Stijn Baert, bijvoorbeeld, spreekt over 
een schijnvertoning en dé ontgoocheling uit zijn carrière. Bart Van 
Craeynest – dat is een antwoord op mevrouw Depraetere – zegt dat de 
regering de pensioenfactuur verzwaart. U zou die moeten verlichten – 
dat is wat werd beloofd aan Europa – maar u verzwaart de pensioen-
factuur met 2 miljard euro. 
 
Vandaar een tweede reeks vragen. 
 
Zal u dat rechttrekken? U hebt in een tweet gezegd dat de pensioen-
hervorming nog doorgerekend moet worden door het Federaal Planbu-
reau, maar de adjunct-kabinetschef van de minister van Pensioenen 
zegt dat de berekeningen al weken op tafel liggen. De minister van Pen-
sioenen zegt dat het berekend is, u zegt van niet. Het is bijzonder om 
op die manier aan politiek te doen. U insinueert zelfs dat het akkoord 
nog bijgestuurd kan worden. Is de hervorming berekend of niet? Is er 
nog een mogelijkheid dat het pensioenakkoord zal worden bijge-
schaafd? 
 
De derde en laatste aanbeveling is hervorm, hervorm, hervorm. We 
konden allemaal lezen in de kranten hoe u uw mooiste blauwe outfit 
hebt aangetrokken om naar een barbecue te gaan, om toch maar dui-
delijk te maken dat Open Vld met ambitie aan tafel zat. We stellen ech-
ter vast dat het een mini-arbeidsdeal is geworden. We stellen vast dat 
het een pensioenhervorming ultralight is geworden, die er zelfs voor 
zorgt dat de facturen nog verder zullen stijgen. De kranten zijn er alvast 
niet over te spreken. 
 
Hoe zal u ervoor zorgen dat de hervormingsbeloftes wel worden inge-
lost? Hoe zal u ervoor zorgen dat de begroting eindelijk serieus wordt 
genomen? U hebt in de commissie letterlijk gezegd dat de begrotings-
besprekingen zullen worden opgestart in de maand juli. De eerste mi-
nister heeft die belofte herhaald aan mij op 14 juni in de commissie. Ik 
zie er echter niks van. 

Qu'en est-il en fin de compte? Est-il 
encore possible de parfaire l'accord 
sur les pensions? 
 
La dernière recommandation que je 
veux formuler à l'attention du gou-
vernement est qu'elle doit lancer 
des réformes. La secrétaire d'État a 
beau se montrer très ambitieuse, 
les réformes sur la table se limitent 
à un minideal pour l'emploi et une 
miniréforme des pensions, qui ne 
feront qu'augmenter davantage les 
factures. Comment la secrétaire 
d'État fera-t-elle en sorte que les 
promesses de réformes soient te-
nues et qu'on prenne enfin au sé-
rieux les défis budgétaires? En 
commission, la secrétaire d'État et 
le premier ministre ont déclaré que 
les discussions budgétaires débute-
ront en juillet, mais je n'en vois au-
cun signe. Que valent les pro-
messes si elles ne sont pas suivies 
de résultats sur le terrain? 
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Wat zijn uw beloftes nog waard wanneer wij geen resultaten zien op het 
terrein? 
 

05.02  Kurt Ravyts (VB): Mevrouw De Bleeker, dank u dat u op dit late 

uur nog komt luisteren naar een andere figuur uit de Ilias – ik ben blij 
dat hier nog parlementsleden met een goede kennis van de antieke cul-
tuur zitten –, het epos over de Trojaanse oorlog. Ik ben vandaag, in een 
tijd dat we tegelijkertijd man en vrouw moeten zijn, namelijk Cassandra, 
de dochter van koning Priamos, die met slecht nieuws komt. Volgens 
het Monitoringcomité dreigt het Belgische tekort tegen 2027 op te lopen 
tot het astronomische cijfer van 33 miljard euro, 5,1 % van het bruto 
binnenlands product bij ongewijzigd beleid, omgerekend 28 miljard euro 
voor dit jaar. 
 
Bij de start van de regering was het doel om het begrotingstekort tegen 
2024 terug te dringen tot 3,5 % van het bbp. Het Monitoringcomité 
spreekt nu over 4,8 % van het bbp. Bovendien is het probleem structu-
reel: 23 miljard euro van het verwachte tekort van 26,1 miljard in 2023 
is structureel en is niet veroorzaakt door de corona- en de Oekraïnecri-
sis. 
 
Mevrouw De Bleeker, wat denkt u van de brandbrief van een twintigtal 
economen van verschillende obediëntie, die alarm sloegen over de bud-
gettaire toestand van dit land? Ze hadden het dan over het houdbaar-
heidstekort en over een noodzakelijke besparing op termijn van 44 mil-
jard euro. Voorts verklaarden ze ons officieel lid van de Club Medlan-
den. Dus niet alleen wegens een wijzigend klimaat, maar ook wegens 
de cijfers zitten we nu lekker in het zuiden van Europa. Mevrouw de 
staatssecretaris, wat is uw reactie hierop? 
 
Sinds maandagnacht blijkt ook dat deze legislatuur geen volwaardige 
hervorming biedt. Ik kijk weer naar de heer Geens, want als het over 
hervormingen gaat, komen we weer dicht in zijn buurt. Daar zeggen we 
misschien nog wel iets over. U twitterde dat het Federaal Planbureau 
de zaken nog moest doorrekenen, om dan bij te sturen waar nodig. 
 
Mevrouw de staatssecretaris, ik heb het woord al eens gebruikt en 
vraag u om er niet kwaad over te worden, maar u bent de amechtigste 
van de amechtigen. Vrij vertaald, de PS lacht u vierkant uit. Een toepas-
selijke Franstalige uitdrukking zal ik zeker niet gebruiken, maar het eer-
ste deel van die Franstalige uitdrukking is zelfs flatterend voor u. Het is 
een raadseltje, ik zal de uitdrukking zeker niet gebruiken. 
 
De voorwaarde van een effectieve tewerkstelling om een minimumpen-
sioen te verkrijgen, wordt nu voorgesteld als een liberale trofee, de libe-
rale trofee van 5.000 werkdagen. Tja, de heer Mahdi, nieuw cd&v-voor-
zitter, twitterde: "Wanneer je dagen en nachten nodig hebt om sommi-
gen te overtuigen dat 20 jaar werken een absolute minimumvoorwaarde 
is, dan weet je genoeg." 
 
Mevrouw de staatssecretaris, er zijn dus niet alleen knipperlichten en 
alarmen, maar ook nevelen over de financiële toestand van dit land. 
 
Dan heb ik het nog niet gehad over de communautaire realiteit van het 
voorstel van blauwdruk van minister Van Peteghem en ook de commu-
nautaire realiteit van het pensioenakkoord, in feite een minipensioenak-
koord, op maat gesneden van de mensen rond collega Laaouej. Men 

05.02  Kurt Ravyts (VB): Le déficit 

budgétaire ne cesse d'augmenter, 
alors que lors de son entrée en 
fonction, le gouvernement avait 
l'intention de réduire le déficit bud-
gétaire. Le problème est en outre 
structurel. Que pense la secrétaire 
d'État de la requête pressante d'une 
vingtaine d'économistes sur la si-
tuation budgétaire de ce pays? Se-
lon eux, nous faisons à présent offi-
ciellement partie des pays du Club 
Med. 
 
Aujourd'hui, il apparaît clairement 
qu'il n'y aura pas d'autres véritables 
réformes au cours de cette législa-
ture. La secrétaire d'État a tweeté 
que le Bureau fédéral du Plan devait 
encore faire des calculs, afin de pro-
céder à des ajustements si néces-
saire. Le PS se moque d'elle. En-
suite, il y a la réalité communautaire 
de l'épure du ministre des Finances 
et de l'accord sur les pensions taillé 
sur mesure pour le PS. Même notre 
collègue Koen Geens a déclaré 
qu'aucune véritable réforme ne pou-
vait être menée à bien avec ce gou-
vernement. (Le temps de parole de 
M. Ravyts est écoulé et son micro 
est coupé) 
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zegt daar: laat de Vlaamse honden maar blaffen, de karavaan trekt 
voorbij. 
 
Dat brengt mij opnieuw bij collega Geens, die heel wijze woorden heeft 
gezegd: "Met deze regering kunnen er geen echte hervormingen wor-
den uitgevoerd." Ik vermeld ook mevrouw Vanpeborgh van de Vooruit-
fractie. 
 
De voorzitster: Mijnheer Ravyts, uw spreektijd zit erop. 
 

05.03  Sofie Merckx (PVDA-PTB): Mevrouw de staatssecretaris, het 

begrotingstekort loopt volgens de voorspellingen op. Dat is te wijten aan 
een aantal externe factoren, maar het tekort is ook een structureel pro-
bleem. Sommige mensen die mij hier zijn voorgegaan, roepen om her-
vormingen en besparingen op kap van de gewone mensen. U doet 
zulke uitspraken zelf ook regelmatig in de media. Ik wil benadrukken dat 
de N-VA en het Vlaams Belang vinden dat de pensioenen van de wer-
kende mensen best nog wat lager mogen zijn. Jullie hebben het zelf net 
gezegd. 
 
Mevrouw de staatssecretaris, de rekening moet kloppen. U kunt een 
euro maar één keer uitgeven. Indien u één euro wil uitgeven, moet daar 
ook één euro aan inkomsten tegenover staan. Op dat vlak zijn we het 
eens, maar daar eindigt het dan ook. Zij die steeds roepen om budget-
taire orthodoxie, spreken schande over elke euro die wordt gespen-
deerd aan zieken of gepensioneerden. Wij horen hen echter niet als het 
gaat over miljarden euro extra uitgaven voor militaire doeleinden of de 
vele cadeaus aan de patrons. 
 
Jullie hebben in de Zweedse regering met de taxshift de onderfinancie-
ring van onze sociale zekerheid georganiseerd, om vervolgens de rech-
ten van de mensen in vraag te stellen. In de cijfers van het Monitoring-
comité staat immers ook dat de taxshift in 2027 verantwoordelijk zou 
zijn voor 9 miljard euro in de sociale zekerheid. U zei trouwens dat u de 
loonsubsidies zou analyseren, want globaal gezien zou die verlaging 
van sociale bijdragen tegen 2023 al 22 miljard euro bedragen, waardoor 
de sociale zekerheid minder inkomsten heeft. Ik wil graag weten of jullie 
daar al mee begonnen zijn. 
 
Er wordt ook opgeroepen tot hervormingen. Het is eigenlijk wel erg dat 
we vandaag een van de rijkste landen van de wereld zijn, maar dat onze 
mensen niet op een waardige leeftijd met pensioen kunnen gaan. 
 
Ik wil ook nog iets zeggen over de belastinghervorming die hier wordt 
voorgesteld. Er wordt namelijk gezegd dat de lasten op arbeid verlaagd 
zullen worden. Dat wordt dan wel gecompenseerd met btw-verhogin-
gen. Wat men dus meer aan loon zal hebben, zal men moeten gebrui-
ken aan de kassa van de supermarkt, aan de pomp of om de energie-
factuur te betalen.  
 
Mevrouw de minister, wat echt een taboe is, iets waar het nooit over 
gaat, is de plaats waar we het geld kunnen halen. Hoewel, het is eigen-
lijk geen taboe, op 1 mei wordt er af en toe wel over gesproken. We 
kunnen het geld echter halen waar het zit. Het moet namelijk gezegd 
worden, het is geen crisis voor iedereen. Er werden hier een aantal 
krantenartikels geciteerd door de heer Loones, die misschien De Stan-
daard gelezen heeft. Daarin stond namelijk ook een artikel met als titel 
"Multinationals immuun voor inflatie en oorlog". Barco, ArcellorMittal, 

05.03  Sofie Merckx (PVDA-PTB): 

Si le déficit budgétaire s'accroît en 
raison d'un certain nombre de fac-
teurs externes, il constitue égale-
ment un problème structurel. Les 
orateurs précédents ont appelé à 
des réformes et des économies aux 
dépens des citoyens ordinaires. La 
N-VA et le Vlaams Belang estiment 
que les pensions pourraient encore 
être réduites. 
 
Les comptes doivent être exacts. 
Un euro ne peut être dépensé 
qu'une seule fois et les dépenses 
doivent être compensées par des 
recettes. Ceux qui en appellent à 
l'orthodoxie budgétaire, crient au 
scandale à chaque euro consacré 
aux malades ou aux retraités, se 
font silencieux lorsqu'il est question 
des milliards dépensés à des fins 
militaires ou encore des nombreux 
cadeaux faits aux employeurs. La 
coalition suédoise a organisé le 
sous-financement de la sécurité so-
ciale. La réduction des cotisations 
sociales se traduit par de moindres 
recettes pour la sécurité sociale. 
Ces subsides salariaux devaient 
faire l'objet d'une analyse. Le gou-
vernement s'y est-il déjà attelé?  
 
Des appels sont lancés en faveur de 
réformes. Il est grave de constater 
que dans un des pays les plus 
riches du monde, les citoyens ne 
peuvent pas prendre leur retraite à 
un âge décent. 
 
La réforme fiscale qui est proposée 
vise à réduire les charges sur le tra-
vail et à compenser cette adaptation 
par une hausse de la TVA. En re-
vanche, les débats ne portent ja-
mais sur la question de savoir où al-
ler chercher cet argent. Ce n'est pas 
la crise pour tout le monde. Comme 
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Solvay, BASF en Volvo doen het bijvoorbeeld vandaag allemaal zeer 
goed. We kunnen hun dus een eerlijke bijdrage vragen, maar er is ook 
plaats voor loonsverhogingen. U hebt het namelijk altijd over de arbeids-
graad, maar als we de lonen van de mensen verhogen, hebben we ook 
meer bijdragen voor de sociale zekerheid. Dat staat echter nooit in jullie 
oplossingenboekje. 
 
Een tweede plaats waar we geld kunnen halen, naast de winsten dus, 
is bij de overwinsten. In de energiesector zijn er nu bijvoorbeeld veel 
overwinsten. Zullen deze belast worden of niet? 
 
Vervolgens hebben we ook nog de miljardairs en miljonairs. Zij gaan er 
ook op vooruit sinds de coronacrisis. Alleen al in België hadden we 
20 jaar geleden één miljardair. Vandaag zijn het er 37. We zouden hun 
ook om een bijdrage kunnen vragen, maar dat heb ik ook niet zien staan 
in de blauwdruk van de heer Van Peteghem.  
 
Belastingontduiking en het onderbrengen van geld in belastingparadij-
zen vormen ook een groot probleem. Dat gaat over 266 miljard euro, 
maar ook dat krantenartikel wordt hier natuurlijk niet geciteerd.  
 
Mijn vraag aan u is dus wat u zult doen om de begroting in evenwicht te 
brengen. Zult u, wat de sociale zekerheid betreft, kijken naar de loon-
subsidies en de effecten van de taxshift? Zult u kijken naar de overwin-
sten? Zult u de personen belasten die geld hebben, of zult u het geld 
weer bij de werkende mensen halen?  
 

le quotidien De Standaard l'a évo-
qué dans un titre, les multinatio-
nales sont immunisées contre 
l'inflation et la guerre. Elle pour-
raient pourtant fournir une contribu-
tion équitable. Par ailleurs, il est 
aussi possible d'augmenter le mon-
tant des contributions à la sécurité 
sociale par une hausse des sa-
laires. Or je n'entends jamais évo-
quer cette solution. Outre les béné-
fices, les surprofits peuvent égale-
ment générer des recettes. Ces sur-
profits seront-ils oui ou non impo-
sés? Quant aux milliardaires et aux 
millionnaires, dont la situation s'est 
encore améliorée depuis la crise sa-
nitaire, je ne vois pas leur contribu-
tion dans le projet du ministre Van 
Peteghem. L'article paru dans la 
presse sur la fraude fiscale et sur le 
transfert d'argent dans des paradis 
fiscaux pour un montant de 266 mil-
liards d'euros n'a pas été cité dans 
cet hémicycle. La secrétaire d'État 
envisage-t-elle cette piste pour ra-
mener le budget à l'équilibre ou va-
t-elle à nouveau aller chercher l'ar-
gent chez les citoyens qui travail-
lent? 
 

05.04 Staatssecretaris Eva De Bleeker: Dames en heren Kamerleden, 

het rapport van het Monitoringcomité is een belangrijk instrument in ons 
begrotingsbeleid. Het is noodzakelijk dat wij een objectief beeld krijgen 
van de toestand van de overheidsfinanciën. Het nieuwe rapport van het 
Monitoringcomité verbergt de uitdagingen niet waar wij de komende ja-
ren voor staan. Het beeld is niet rooskleurig. De situatie is ernstig. De 
vooruitzichten zijn zelfs in negatieve zin aangepast ten opzichte van de 
vorige versie. 
 
De redenen zijn bekend. Er is de vertraging van de economische groei 
en de ontspoorde inflatie, mee gevoed door de oorlog in Oekraïne. Die 
remmen het economische herstel na de coronacrisis af. Ja, een deel 
van ons tekort in 2022 is nog steeds te wijten aan de tijdelijke maatre-
gelen die werden genomen om de koopkracht van de bevolking te on-
dersteunen en om de directe impact van de Oekraïnecrisis op te van-
gen. 
 
Maar het Monitoringcomité maakt daarnaast vooral duidelijk wat de 
structurele uitdagingen zijn waar wij voor staan in de komende vijf jaar. 
Wij hadden een structureel tekort vóór de coronacrisis. Dat structureel 
tekort is er na de coronacrisis nog altijd. Dit tekort zal in de komende 
jaren structureel verslechteren door de stijgende impact van de vergrij-
zing en de oplopende rentelasten. 
 
Bij ongewijzigd beleid verslechtert het saldo van de federale overheid 
en de sociale zekerheid met maar liefst 1 % van het bruto binnenlands 
product op vijf jaar tijd. Onze rentelasten lopen op met 0,6 % van het 

05.04  Eva De Bleeker, secrétaire 

d'État: Grâce au rapport du Comité 
de monitoring, nous disposons d'un 
aperçu objectif de la situation des fi-
nances publiques. La situation n'est 
pas brillante. Le ralentissement de 
la croissance économique et le dé-
rapage de l'inflation, en partie dus à 
la guerre en Ukraine, freinent la re-
lance économique après la crise du 
coronavirus. 
 
Une partie du déficit budgétaire peut 
toujours être imputée aux mesures 
temporaires prises pour sauvegar-
der le pouvoir d'achat et pour faire 
face à la crise ukrainienne, mais les 
défis structurels des cinq pro-
chaines années ne sont pas diffé-
rents de ceux d'avant la crise sani-
taire et vont même s'accroître à la 
suite du vieillissement de la popula-
tion et de l'augmentation des 
charges d'intérêts. À politique in-
changée, les pouvoirs fédéraux et la 
sécurité sociale évolueront vers un 
déficit de 4,5 % du produit intérieur 
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bruto binnenlands product op vijf jaar tijd. En de pensioenuitgaven en 
de gezondheidszorguitgaven stijgen met maar liefst 1,6 % van het bruto 
binnenlands product in de komende jaren. Wij gaan volgens het rapport 
van het Monitoringcomité bij ongewijzigd beleid naar een tekort van 
4,5 % van het bruto binnenlands product voor de federale overheid en 
de sociale zekerheid. 
 
Dat zijn stevige cijfers waar men niet naast kan kijken. De vraag was of 
ik dat bevestig. Ja, ik bevestig dat. Ontkennen dat er een structureel 
overheidstekort is, is hetzelfde als de klimaatopwarming ontkennen. Dat 
gaat niet. De gevolgen zullen zich manifesteren en dat gebeurt vaak 
sneller dan men verwacht. 
 
We zullen de komende jaren dus systematisch budgettaire inspannin-
gen moeten leveren, ook in de begrotingsopmaak van 2023. We kunnen 
en moeten daarbij ook naar de lange termijn kijken. Daarom gaan we 
hiermee na de zomer onmiddellijk verder aan de slag. De noodzakelijke 
maatregelen zullen worden uitgewerkt. De voorbije weken hebben hier-
over al vergaderingen in de beleidscellen plaatsgevonden. Daarbij wer-
den de vaste en variabele besparingsinspanningen geëvalueerd. De re-
alisaties werden overlopen en er werd bekeken of de nodige maatrege-
len werden genomen om de opbrengst te verzekeren. 
 
Mijnheer Loones, u vroeg of er reeds stappen zijn ondernomen om de 
begrotingsopmaak van 2023 politiek te bespreken. Op die vraag kan ik 
bevestigend antwoorden. Zelfs gisteren nog in het kernkabinet heb ik 
de huidige stand van zaken van de werkzaamheden na de technische 
bilaterales gerapporteerd. Ik heb ook een toelichting gegeven bij de be-
langrijkste cijfers uit het rapport van het Monitoringcomité. Ook de bud-
gettaire uitdagingen die we in het najaar moeten aanpakken, heb ik 
klaar en duidelijk geschetst. 
 
Ik geef toe dat het geen opbeurende boodschap was. Het bewustzijn 
over de ernst van de budgettaire situatie is zeker aanwezig in de rege-
ring. Er zijn heel wat onzekerheden en uitdagingen aangehaald: de in-
dexeringen, de hoge inflatiecijfers, het aandeel van de energiekosten 
hierin, het al dan niet voorzien in een Oekraïneprovisie in 2023, de hy-
potheses die we daarvoor in aanmerking moeten nemen, het al dan niet 
opnemen van corona-uitgaven in de basiskredieten, het niet langer 
voorzien in een coronaprovisie – dat zal u misschien plezieren –, de 
RRF-middelen die we van Europa minder zullen ontvangen, het Euro-
pese voorzitterschap dat met kosten gepaard gaat en een aantal dos-
siers die momenteel in het Overlegcomité worden behandeld en die u 
allemaal kent. Het is maar een greep uit de onderwerpen die na de zo-
mer verder zullen worden uitgediept. 
 
Ook de moeilijkere onderwerpen zijn aan bod gekomen. Het is namelijk 
zo dat niet iedere minister even ver staat met zijn of haar realisaties van 
de vaste en variabele inspanningen die tot nu toe reeds beslist werden. 
Ik heb hen dan ook opgeroepen om verder te werken om tegen septem-
ber de cijfers te kunnen updaten. Indien de besliste doelstelling budget-
tair niet kan worden gerealiseerd, dan heb ik gevraagd om met voor-
stellen te komen die budgettair equivalent zijn. 
 
De start is genomen. Na de zomervakantie zullen de werkzaamheden 
hervat worden. In september doen we nog een update van de hypothe-
ses naar aanleiding van de economische begroting van het Planbureau. 

brut. 
 
Dans les prochaines années, nous 
devrons donc fournir systématique-
ment des efforts budgétaires, égale-
ment dans l'élaboration du budget 
2023. Après l'été, nous nous y attel-
lerons sans retard. Ces dernières 
semaines, les cellules stratégiques 
ont évalué les efforts d'économies 
fixes et variables et hier, j'ai pré-
senté un état des lieux en Conseil 
des ministres restreint. Le gouver-
nement est tout à fait conscient de 
la gravité de la situation budgétaire. 
Les sujets difficiles ont aussi été 
abordés, tels que les efforts que 
tous les ministres doivent fournir in-
dividuellement. S'ils n'y parviennent 
pas d'ici septembre, ils devront me 
présenter des propositions budgé-
taires équivalentes. La mise à jour 
du Bureau du plan sera ensuite 
prise en compte dans les chiffres du 
Comité de monitoring. Le traitement 
simultané des années 2023 et 2024 
a également fait l'objet d'un 
échange de vues en Conseil des mi-
nistres restreint. 
 
Le travail se poursuit donc en cou-
lisses. Ce travail sera, en outre, né-
cessaire pour pouvoir relever les 
défis budgétaires structurels qui 
nous attendent. Chacun autour de 
la table en est conscient.  
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Die update zal dan ook doorgerekend worden in de cijfers van het Mo-
nitoringcomité van september. In jaren van stabiele macro-economi-
sche parameters liggen de resultaten tussen juli en september normaal 
gezien niet zo ver uit elkaar. Dit jaar zou dat gerust anders kunnen zijn, 
aangezien de economische groeicijfers ook op Europees niveau moge-
lijk in zwaar weer komen en de inflatiecijfers voorlopig nog hoog blijven.  
 
Ook op uw vraag betreffende het gelijktijdig behandelen van de jaren 
2023 en 2024 kan ik bevestigend antwoorden. De gedachtewisseling is 
binnen de kern gevoerd om deze twee begrotingsjaren al dan niet ge-
lijktijdig te behandelen. Achter de schermen wordt er voortgewerkt. Dat 
zal ook nodig zijn om de begrotingsuitdagingen die grotendeels structu-
reel van aard zijn het hoofd te kunnen bieden. Het besef rond de tafel 
groeit dat iedereen zijn bijdrage zal moeten leveren als we de aangroei 
van de schuld, waarover u het ook hebt gehad, willen afremmen. 
 
Ik kom tot de doelstelling van deze regering, mevrouw Merckx. 
 
Le gouvernement fédéral ne s'est pas fixé d'objectif budgétaire fixe dans 
le cadre de l'accord gouvernemental, mais il s'est engagé à faire un 
effort supplémentaire en fonction de la croissance économique. Le pro-
gramme de stabilité tient compte d'un effort variable annuel supplémen-
taire de 0,2 % du PIB pour l'entité 1. Pour réaliser cet effort, il faudra 
élaborer des mesures, ce qui se fera en septembre. Il est donc trop tôt 
pour anticiper.  
 
En ce qui concerne les nouveaux impôts, je ne peux que vous renvoyer 
à l'accord de gouvernement qui stipule qu'aucune nouvelle taxe ne sera 
introduite, sauf dans le cadre des discussions budgétaires où les équi-
libres convenus sont respectés (recettes, dépenses et divers), et dans 
le respect des travailleurs, des entrepreneurs et des épargnants. 
 

De regering heeft geen vastomlijnde 
begrotingsdoelstelling bepaald, 
maar wel een bijkomende inspan-
ning vastgesteld die afhangt van de 
groei. Het stabiliteitsprogramma 
houdt rekening met een jaarlijkse 
variabele inspanning van 0,2 % van 
het bbp voor entiteit 1, wat betekent 
dat er in september maatregelen 
nodig zullen zijn. 
 
Het regeerakkoord voorziet niet in 
nieuwe belastingen, tenzij in het ka-
der van de begrotingsbesprekingen, 
met inachtneming van de evenwich-
ten tussen werknemers, onderne-
mers en spaarders. 
 

Er is ook gesproken over de hervormingen tijdens de huidige legislatuur. 
U weet dat ik al lang aandring op hervormingen, omdat zij de belang-
rijkste bijdrage leveren aan onze werkgelegenheidsgraad. Nieuwe ar-
beidsmarkthervormingen, fiscale hervormingen en bijkomende pensi-
oenhervormingen dienen daarop gericht te zijn. 
 
Deze pensioenhervorming is een eerste stap. Ze maakt werken meer 
lonend door het toekennen van een pensioenbonus. Ze maakt dat men-
sen effectief gewerkt moeten hebben om recht te hebben op een mini-
mumpensioen. Dat het laatstgenoemde nog niet het geval was, was een 
systeemfout die voor onrechtvaardigheid zorgde. De huidige regering 
zet die systeemfout en die onrechtvaardigheid eindelijk recht. Dat is iets 
waarin de vorige regering jammer genoeg niet is geslaagd. Dat is nu 
wel gelukt. 
 
Het is inderdaad nog maar een eerste stap. De uitdaging is groot en de 
wereld blijft veranderen. Wij zullen dus verder moeten veranderen. 
Vooruitgang vergt voortdurende verandering. Het is dan ook evident dat 
er nog hervormingen zullen moeten komen. Er bestaat evenwel geen 
hervorming die alle andere hervormingen overbodig maakt. 
 
Ik wil nog een laatste punt kwijt over de hervormingen. Door sommigen 

Je réclame des réformes depuis 
longtemps, car elles constituent la 
contribution la plus importante à 
notre taux d'emploi. La réforme des 
pensions constitue un premier pas, 
avec un bonus de pension qui rend 
la prolongation de la vie active plus 
rémunératrice et la correction de 
l'erreur systémique qui garantit qu'il 
faut avoir effectivement travaillé 
pour avoir droit à une pension mini-
male. Le gouvernement précédent 
n'y est pas parvenu. 
 
Nous devons continuer à réformer. 
Certains suggèrent que le gouver-
nement élabore des plans dans le 
vide, mais les décisions sont prises 
sur la base de données. Il n'est ce-
pendant pas aisé d'induire des 
changements de comportement. 
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werd er gesuggereerd dat de regering maar wat in het ijle plannen zit te 
maken. Dat klopt natuurlijk niet. Er zijn beslissingen genomen op basis 
van data verzameld door de Pensioendienst. Gedragswijzigingen, die 
met de huidige pensioenhervorming beoogd worden, zijn echter com-
plex. Daarom is op vraag van mijzelf en andere collega's in het akkoord 
opgenomen dat de maatregelen nog eens extra zullen worden doorge-
rekend door het Planbureau. 
 
Ik heb daarnet al aangegeven dat nog bijkomende hervormingen nodig 
zijn. 
 
In het verleden zijn heel wat zaken gepasseerd zonder een dergelijke 
bepaling. De oppositie heeft daar terecht kritiek op gegeven. Die inge-
bouwde veiligheid verdient naar mijn mening meer appreciatie dan de 
bewust foute interpretaties die eraan worden gegeven. 
 
Los van de hervormingen verifiëren wij bij elke begrotingsoefening de 
stand van zaken met betrekking tot de vaste en de variabele inspanning, 
teneinde na te gaan of die realistisch is dan wel of er bijkomende maat-
regelen nodig zijn of eventueel alternatieve maatregelen dienen te wor-
den voorgelegd. Dat is de voorbije weken al overlopen in de werkgroep. 
 
Het Monitoringcomité geeft de stand van zaken van de uitgaven en de 
inkomsten en van de verwachtingen. Zij moeten ons een realistisch 
beeld geven van de startbasis voor onze begrotingsopmaak. Meten is 
weten, daar sta ik heel sterk achter. 
 
Het lijkt me straf dat u ervan uitgaat dat een dergelijk comité inkomsten 
zou overschatten of onderschatten. Het geeft enkel aan waar de politiek 
nog verdere beslissingen dient te nemen om de vooropgezette doelen 
waar te maken.  
 
Want een budget is meer dan cijfers. Het is een weergave van de waar-
den en de ambities van deze regering. Wij als regering hebben ambitie. 
Wij nemen onze verantwoordelijkheid op, wij hebben dat tijdens de co-
ronacrisis gedaan en we zullen dat blijven doen. In de moeilijke tijden 
die nog zullen komen, zullen we dat blijven doen. We zullen op basis 
van het Monitoringcomité de beslissingen nemen die nodig zijn. Ik kan 
dus met andere woorden besluiten dat deze regering de uitdagingen 
niet alleen durft te benoemen, maar ze ook durft en zal aanpakken. 
 

Par conséquent, l'accord compre-
nait une disposition selon laquelle 
les mesures seraient recalculées 
par le Bureau de planification. Ce 
verrou de sécurité mérite d'être 
mieux apprécié que les interpréta-
tions délibérément incorrectes qui 
en sont faites. 
 
Lors de chaque exercice budgé-
taire, nous examinons si des me-
sures supplémentaires sont néces-
saires. Le Comité de monitoring fait 
le point sur les dépenses et les re-
cettes, ainsi que sur les prévisions. 
Après tout, "mesurer, c'est savoir". 
Partir du principe que les recettes 
sont soit gonflées soit sous-esti-
mées me paraît un peu fort. Un bud-
get est bien davantage, en effet, 
que des chiffres. Il traduit également 
les valeurs et les ambitions du gou-
vernement. Et ce gouvernement ne 
manque pas d'ambitions. Il prend 
ses responsabilités et continuera à 
le faire. Ce gouvernement n'ose pas 
seulement nommer les défis; il ose 
également les relever. 
 

05.05  Sander Loones (N-VA): Mevrouw de staatssecretaris, ik hoop 

oprecht dat iedereen in deze zaal goed heeft geluisterd. Het beeld dat 
u hebt geschetst, is niet alleen ernstig maar zelfs dramatisch. Datgene 
waarop wij afstevenen met de overheidsfinanciën is onhoudbaar. Dat 
zeggen alle specialisten en dat bevestigde u ook net.  
 
Mevrouw de staatssecretaris, uw woorden zijn juist, het probleem is dat 
niemand naar u lijkt te luisteren, ook niet in de regering. Wij horen uw 
woorden, maar wij zien geen daden. U zegt dat u er na de zomer echt 
aan gaat beginnen, maar wij hebben dat vorig jaar al eens gehoord. 
Toen had u beloofd dat er een oefening van 3 miljard euro zou komen, 
maar het resultaat was een oefening van een paar 100 miljoen euro, 
omdat u pas na de zomer bent begonnen. U declameert de woorden, 
maar wij zien de daden niet volgen.  
 
U zegt dat binnen de regering het bewustzijn toeneemt dat de situatie 
ernstig is, maar in het Parlement doen de eerste minister en minister 

05.05  Sander Loones (N-VA): La 

secrétaire d'État brosse un tableau 
dramatique: nous nous dirigeons 
vers une situation intenable. Toute-
fois, personne ne l'écoute et aucun 
acte n'est posé. Selon la secrétaire 
d'État, le gouvernement passerait 
réellement à l'action après l'été, 
mais elle avait déjà affirmé cela l'an-
née dernière. Un effort budgétaire 
de 3 milliards d'euros serait con-
senti, mais le gouvernement s'est fi-
nalement contenté de quelques 
centaines de millions. 
 
Le premier ministre et le ministre 
Dermagne font comme si le taux 
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Dermagne alsof het met de arbeidsmarkt nog nooit zo goed is gegaan, 
dat er geen enkel probleem is en België probleemloos naar een tewerk-
stellingsgraad van 80 % zal gaan, terwijl de experts zeggen dat wij mis-
schien 74 % zullen halen in 2027 en u er dus niet komt. Hoe kunt u dan 
zeggen dat zij de urgentie inzien? Staatssecretaris Dermine, die moet 
onderhandelen met Europa, zegt in het Parlement letterlijk dat hij blij is 
dat België minder centen krijgt van de Europese Unie. Daarnet verde-
digde u zelf het activerende karakter van deze minipensioenhervor-
ming. Hoe kunt u geloofwaardig spreken in de regering en doorduwen 
als u zelf doet alsof deze pensioenhervorming de oplossing is, een her-
vorming die ervoor zorgt dat de kostprijs van het systeem met 2 miljard 
euro zal toenemen?  
 
De regering doet alsof er twee Thatchers in zitten. Er is volgens de heer 
Mahdi een warme Iron Lady, namelijk staatssecretaris voor Asiel en Mi-
gratie de Moor, en u bent ook een Iron Lady. Het zou het begin van een 
goede mop kunnen zijn, een kluchtje: een warme Iron Lady, een Iron 
Lady en Alexander De Croo zitten samen in een regering. Het ergste 
van alles is dat wat wij hier alle dagen moeten beleven en wat u doet 
met het belastinggeld van de mensen inderdaad een klucht is.  
 
The lady's not for turning. Mevrouw de staatssecretaris, we zien u in dit 
Parlement constant pirouettes maken. In de pers zegt u echter het ene 
en hier doet u het andere, net als de regering. There is no such thing as 
public money; there is only taxpayers' money. Het zijn de belastingbe-
talers die uw feestje betalen, de mensen die hard werken en belastingen 
betalen en die zien dat er gesold wordt met hun inkomsten, dat ermee 
wordt gestrooid alsof het een lieve lust is. Dat is het probleem, maar de 
vakantie begint en ik wil mild zijn. Kunt u daar iets aan doen? Natuurlijk 
niet. Dit is België, dit land is geboren middelmatigheid. Het doet er niet 
toe wie dit land probeert te besturen, het zal altijd middelmatig zijn. Zelfs 
de meest belgicistische regering ooit is dat momenteel aan het bewij-
zen. 
 
Het is op, rien ne va plus. Er zijn geen ernstige hervormingen meer mo-
gelijk in dit land, met geen enkele regering, ook niet met een belgicisti-
sche regering. Dat is het probleem van het socialisme en van uw rege-
ring. Op een bepaald moment blijkt dat al het geld is uitgegeven. You 
eventually run out of other people's money. Vooral het geld van de Vla-
mingen wordt door u uitgegeven. 
 
Mevrouw de staatssecretaris, het breekpunt nadert. Het wordt tijd voor 
iedereen om te kiezen. Voor ons is het alvast duidelijk: we want our 
money back. Dat is de reden waarom wij vandaag een motie van aan-
beveling indienen in dit Parlement, zodat de urgentie van deze begro-
ting eindelijk ernstig wordt genomen en u hier niet met riedeltjes komt, 
maar wel met cijfers en tabellen die juist en transparant zijn, die de be-
lastingbetaler duidelijk maken waar zij precies voor staan, in lijn met 
onder andere de bemerkingen van het Monitoringcomité, zodat deze 
regering de begroting eindelijk eens ernstig neemt. 
 

d'emploi de 80 % était à notre por-
tée alors que selon les experts, 
nous atteindrons au mieux 74 %. Le 
secrétaire d'État Dermine dit même 
se réjouir de voir que la Belgique re-
cevra moins de fonds européens! 
Comment Mme De Bleeker peut-
elle alors prétendre dans cet hémi-
cycle que le gouvernement est de 
plus en plus conscient de la gravité 
de la situation? Quelle est sa crédi-
bilité lorsqu'elle vient défendre elle-
même le caractère activateur de la 
réforme des pensions, alors que 
celle-ci va enchérir le coût du ré-
gime des pensions de 2 milliards 
d'euros? 
 
On prétend que ce gouvernement 
compte deux Thatcher, la Thatcher 
chaleureuse qui est la secrétaire 
d'État De Moor et la Dame de fer qui 
est la secrétaire d'État De Bleeker. 
Quelle farce! The lady's not for tur-
ning. Mais Mme De Bleeker fait 
constamment des pirouettes: au 
Parlement, elle fait le contraire de 
ce qu'elle dit dans les médias. There 
is no such thing as public money. 
Ce sont toujours les contribuables 
qui paient les pots cassés. Bien sûr, 
la secrétaire d'État n'y peut rien, car 
la Belgique est le pays de la médio-
crité innée. Peu importe qui dirige le 
pays, des réformes sérieuses n'y 
sont plus possibles.  
 
You eventually run out of other peo-
ple's money. Lorsque tout l'argent 
aura été dépensé, surtout l'argent 
des Flamands, le point de rupture 
arrivera. Ensuite, il sera temps de 
choisir. Pour nous, c'est clair: we 
want our money back. C'est pour-
quoi nous déposons aujourd'hui une 
motion de recommandation, dans 
laquelle nous demandons au gou-
vernement de présenter des chiffres 
et des tableaux au Parlement et de 
prendre enfin le budget au sérieux. 
 

05.06  Maggie De Block (Open Vld): Mevrouw de voorzitster, ik dien 

een eenvoudige motie in, na de motie van de heer Loones. Ze wordt 
ondertekend door alle fractievoorzitters van de vivaldicoalitie. Ik vraag 
meteen de urgentie. (Instemming) 
 

05.06  Maggie De Block (Open 

Vld): Je demande l'urgence pour le 
vote sur la motion pure et simple 
que j'ai déposée avec les autres 
chefs de groupe de la majorité. (As-
sentiment) 
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05.07  Kurt Ravyts (VB): Mevrouw De Bleeker, u zegt dat er wel dege-

lijk een sense of urgency aanwezig is. Ik durf dat te betwijfelen. U zegt 
dat er achter de schermen zeer hard gewerkt wordt. U zou beter wat 
meer voor de schermen komen en niet alleen in de kranten en op Ra-
dio 1, maar ook hier in het Parlement en vooral in de regering. U kent 
ongetwijfeld ook de schepen van Diest, de heer Vande Reyde, Vlaams 
parlementslid. Hij zegt iets wat hier nog niet aan bod is gekomen. "Het 
verschil in schulden tussen de regio's is onhoudbaar aan het worden." 
Hij waarschuwt ervoor dat die verschillen nog zullen worden versterkt 
door de oplopende rentelasten op de schuld. Daar hebben we nog niet 
te veel over gesproken; u hebt dat probleem eventjes aangehaald. 
Vroeg of laat zal er weer een bail-out of een financiële reddingsoperatie 
komen vanuit de federale overheid. De beleggers in Waalse leningen 
en ratingbureaus houden daar nu al rekening mee. Zoniet zouden de 
risicopremie en de rente voor Wallonië nog hoger liggen. Zet de heer 
Vande Reyde, een progressieve Open Vld'er uit Diest, met die uitspraak 
ook de Vlamingen en de Walen tegen mekaar op? 
 
Ik rond af. Mevrouw De Bleeker, kent u de oerversie van The Planet of 
the Apes uit 1968? Astronaut Taylor, gespeeld door Charlton Heston, 
zakt op de laatste minuut van de film in de Atlantische Oceaan. Hij ziet 
het Vrijheidsbeeld liggen en zegt het volgende: "You blew it up, damn 
you! God damn you all to hell." Als we hiermee verder doen, zullen de 
toekomstige generaties over ons hetzelfde zeggen. 
 

05.07  Kurt Ravyts (VB): Selon la 

secrétaire d'État, on est bien cons-
cient de l'urgence de la situation, 
mais j'ose en douter. M. Maurits 
Vande Reyde, échevin d'Open Vld à 
Diest et membre du Parlement fla-
mand, affirme que la différence des 
dettes entre les régions devient in-
tenable. Et il prévient que ces diffé-
rences vont s'accentuer encore en 
raison de la hausse des charges 
d'intérêt. Les investisseurs et les 
agences de notation tiennent déjà 
compte d'une future opération de 
sauvetage financier par le gouver-
nement fédéral, sinon la prime de 
risque pour les prêts wallons serait 
encore plus élevée. 
 
Je conclurai par les mots légen-
daires de Charlton Heston à la fin du 
film La planète des singes (1968): 
"You blew it up! Ah, damn you! God 
damn you all to hell." C'est ce que 
les générations futures diront de 
nous. 
 

05.08  Sofie Merckx (PVDA-PTB): Beste collega's, ik wens u allen al-

vast een fijne vakantie en ik zal, om u plezier te doen, proberen om mijn 
vijf minuten spreektijd niet volledig te gebruiken. 
 
Mevrouw de staatssecretaris, u hebt gezegd dat iedereen inspanningen 
moet leveren. Wanneer ik hoor welke concrete voorstellen u op tafel 
legt, stel ik vast dat u de gewone mensen wilt doen betalen. Welke in-
spanningen vraagt u van de winstgevende bedrijven? Welke inspannin-
gen vraagt u van de Belgische miljonairs? Welke inspanningen vraagt 
u van belastingontduikers? Welke inspanningen vraagt u van de ener-
giereuzen, die zeer veel winst maken? Al die profiteurs zet u uit de wind! 
We kwamen afgelopen maand met 80.000 mensen op straat. De ko-
mende herfst zullen wij opnieuw op straat komen met de werkende 
mensen, omdat wij de rekening niet willen betalen. 
 

05.08  Sofie Merckx (PVDA-PTB): 

La secrétaire d'État affirme que cha-
cun devra fournir des efforts. Je 
constate cependant que dans les 
propositions concrètes qu'elle for-
mule, ce sont surtout les citoyens 
ordinaires qui vont trinquer, alors 
que les entreprises bénéficiaires, 
les millionnaires, les fraudeurs fis-
caux et les géants de l'énergie ne 
sont pas visés. En automne, des 
milliers de manifestants descende-
ront à nouveau dans la rue, car les 
travailleurs refusent de payer cette 
facture.  
 

Moties 
Motions 
 
De voorzitster: Tot besluit van deze bespreking werden volgende moties ingediend. 
En conclusion de cette discussion les motions suivantes ont été déposées. 
 
Een eerste motie van aanbeveling werd ingediend door de heer Sander Loones en luidt als volgt: 
"De Kamer, 
gehoord de interpellaties van de heren Sander Loones en Kurt Ravyts en mevrouw Sofie Merckx 
en het antwoord van de staatssecretaris voor Begroting en Consumentenbescherming, toegevoegd aan de 
minister van Justitie en Noordzee, 
- overwegende de alarmbellen die werden geluid op 14 juli door het Monitoringcomité en 22 Vlaamse en 
Franstalige topeconomen;  
- overwegende de waarschuwingen over de houdbaarheid van de overheidsfinanciën die het afgelopen jaar 
al werden gedaan door de Europese Commissie, de OESO, het IMF, het Planbureau, de Nationale Bank van 
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België en het Agentschap van de Schuld; 
- overwegende dat het tekort van de federale overheid 29 miljard euro zal bedragen in 2027, waarvan 
28,9 miljard euro structureel tekort;  
- overwegend dat het tekort nog groter is dan de regering-De Croo doet uitschijnen, aangezien inkomsten 
worden overschat en uitgaven worden onderschat; 
- overwegende het uitblijven van belangrijke en ingrijpende hervormingen die het structurele tekort zouden 
kunnen verbeteren;  
- overwegende het regeerakkoord dat stelt dat er jaarlijks een vaste inspanning van 0,2 % en een variabele 
inspanning afhankelijk van de economische situatie zal worden doorgevoerd; 
vraagt de regering 
- om de situatie ernstig te nemen en samen met de regeringsleden werk te maken van de nodige hervormin-
gen die het tekort wel degelijk kunnen verbeteren;  
- om de 'lucht' uit de begroting te halen, door de overschatte inkomsten, zoals de digitaks en niet-onder-
bouwde inkomsten uit fraudebestrijding, niet op te nemen in de begroting;  
- om de kosten op te nemen in de begroting die realistisch gezien nodig zullen zijn, zoals deze voor COVID-
19 en Oekraïne;  
- om de kosten op te nemen die volgen uit het zelf uitgezette beleid;  
- om niet te wachten tot september om de politieke besluitvorming te starten voor de begrotingsopmaak 2023, 
maar al in juli werk te maken van het definiëren en invullen van de vaste en variabele inspanning;  
- om minstens de begrotingsambitie in het regeerakkoord na te leven en te herbevestigen, aangezien de 
situatie nog precairder is dan bij de start van de legislatuur; 
- om wat verder in de toekomst te kijken en de inspanning voor 2024 ook dit jaar vast te klikken." 
 
Une première motion de recommandation a été déposée par M. Sander Loones et est libellée comme suit: 
"La Chambre, 
ayant entendu les interpellations de MM. Sander Loones et Kurt Ravyts et Mme Sofie Merckx 
et la réponse de la secrétaire d'État au Budget et à la Protection des consommateurs, adjointe au ministre de 
la Justice et de la Mer du Nord, 
- considérant les signaux d'alarme envoyés par le Comité de monitoring et par 22 économistes flamands et 
francophones le 14 juillet; 
- considérant les avertissements relatifs à la viabilité des finances publiques qui ont déjà été émis l'année 
passée par la Commission européenne, l'OCDE, le FMI, le Bureau du Plan, la Banque nationale et l'Agence 
de la Dette; 
- considérant qu'en 2027, le déficit de l'État fédéral atteindra 29 milliards d'euros, dont 28,9 milliards d'euros 
de déficit structurel; 
- considérant que le déficit est encore plus important que ce que laisse entendre le gouvernement De Croo, 
puisque les recettes sont surestimées et les dépenses, sous-estimées; 
- considérant l'absence de réformes importantes et approfondies susceptibles de réduire le déficit structurel; 
- considérant que l'accord de gouvernement prévoit qu'un effort fixe annuel de 0,2 % sera consenti, ainsi 
qu'un effort variable dépendant de la situation économique; 
demande au gouvernement  
- de prendre la situation au sérieux et de mettre en place, avec les membres du gouvernement, les réformes 
nécessaires susceptibles de réduire effectivement le déficit; 
- de retirer les éléments inutiles du budget et dès lors, de ne pas inscrire au budget les recettes surestimées 
telles que la Digitax et les recettes non étayées découlant de la lutte contre la fraude; 
- d'inscrire au budget les coûts dont il est réaliste de penser qu'ils devront être consentis, tels que ceux liés 
au Covid-19 et à l'Ukraine; 
- d'inscrire au budget les coûts découlant de la politique mise en œuvre par le gouvernement lui-même; 
- de ne pas attendre jusqu'au mois de septembre pour lancer le processus de décision politique relatif à la 
confection du budget 2023 et de définir et préciser les efforts fixe et variable dès le mois de juillet; 
- de respecter et reconfirmer au minimum les ambitions budgétaires énoncées dans l'accord de gouverne-
ment, étant donné que la situation est encore plus précaire qu'au début de la législature; 
- de regarder un peu plus loin dans le futur et de fixer cette année également l'effort pour 2024." 
 
Een tweede motie van aanbeveling werd ingediend door mevrouw Sofie Merckx en luidt als volgt: 
"De Kamer, 
gehoord de interpellaties van de heren Sander Loones en Kurt Ravyts en mevrouw Sofie Merckx 
en het antwoord van de staatssecretaris voor Begroting en Consumentenbescherming, toegevoegd aan de 
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minister van Justitie en Noordzee, 
- gelet op het verslag van het Monitoringcomité dat op 14 juli 2022 gepubliceerd werd en waarin staat dat het 
tekort zou uitkomen op 5,1 % van het bbp in 2022;  
- gelet op de doelstelling om het begrotingstekort terug te dringen tot 3,5 % in 2024, die de regering aange-
kondigd had bij haar aantreden; 
- gelet op de verklaringen van de staatssecretaris in de krant L’Echo van 15 juli en haar pleidooi voor nieuwe 
besparingsmaatregelen; 
- gelet op de positieve standpunten die vijf van de zeven regeringspartijen (PS, Vooruit, Ecolo, Groen en 
cd&v) enkele dagen voor 1 mei innamen met betrekking tot het belasten van grote vermogens en van over-
winsten;  
- gelet op het CREG-rapport van februari waarin het bestaan van overwinsten bevestigd wordt, evenals de 
mogelijkheid om die te belasten; 
- overwegende dat de vrijstellingen van bedrijfsvoorheffing een historisch niveau bereiken, namelijk 4,1 mil-
jard euro, en overwegende dat de regering zich ertoe verbonden had die vrijstellingen tegen het licht te hou-
den, teneinde ze te beperken; 
vraagt de regering 
- haar doelstelling met betrekking tot het overheidstekort te verduidelijken en te garanderen dat die doelstel-
ling geen instrument is om nieuwe besparingsmaatregelen ten koste van de burgers door te voeren; 
- een vermogensbelasting en een belasting op de overwinsten van degenen die profiteren van deze crisis in 
te voeren;  
- de taxshift van de regering-Michel, waardoor de sociale zekerheid bijna 9 miljard euro zal mislopen tegen 
2027, te herzien; 
- de vakbonden de vrijheid te bieden om loononderhandelingen te voeren door de wet van 1996 te herzien, 
teneinde loonsverhogingen mogelijk te maken en bijgevolg een stijging van de ontvangsten uit sociale bijdra-
gen om de sociale zekerheid te financieren." 
 
Une deuxième motion de recommandation a été déposée par Mme Sofie Merckx et est libellée comme suit: 
"La Chambre, 
ayant entendu les interpellations de de MM. Sander Loones et Kurt Ravyts et Mme Sofie Merckx 
et la réponse de la secrétaire d'État au Budget et à la Protection des consommateurs, adjointe au ministre de 
la Justice et de la Mer du Nord, 
- considérant le rapport du Comité de monitoring publié le 14 juillet 2022 qui indique que le déficit s’élèverait 
à 5,1 % du PIB en 2022; 
- considérant l’objectif de 3,5 % de déficit en 2024 affiché par le gouvernement lors de son entrée en fonction; 
- considérant les déclarations de la secrétaire d’État dans le journal L’Écho du 15 juillet et son appel pour de 
nouvelles mesures d’austérité; 
- considérant les prises de position de cinq des sept partis du gouvernement (PS, Vooruit, Ecolo, Groen, et 
CD&V) à quelques jours du 1er mai en faveur d’une taxe sur les grandes fortunes et d’une taxe sur les sur-
profits;  
- considérant le rapport de février de la CREG qui confirme l’existence de surprofits et la possibilité de taxer 
ceux-ci; 
- considérant que les dispenses de précomptes professionnels atteignent un niveau historique, à savoir 
4,1 milliards d’euros et considérant que le gouvernement s’était engagé à passer ces dispenses au peigne 
fin pour les limiter; 
demande au gouvernement 
- de clarifier son objectif en matière de déficit public et de garantir que cet objectif ne sera pas un moyen 
d’appliquer de nouvelles mesures d’austérité sur le dos des citoyens; 
- d’établir un impôt sur la fortune ainsi qu’un impôt sur les surprofits des profiteurs de crise; 
- de revoir le tax shift du gouvernement Michel qui privera la Sécurité sociale de près de 9 milliards d’euros 
en 2027; 
- de permettre une liberté de négocier les salaires pour les syndicats en revoyant la loi de 1996 afin de per-
mettre des hausses de salaires et donc des hausses de cotisations sociales pour financer la sécurité sociale." 
 
Een eenvoudige motie werd ingediend door de dames Maggie De Block en Melissa Depraetere en de heren 
Servais Verherstraeten, Ahmed Laaouej, Benoît Piedboeuf, Wouter De Vriendt en Gilles Vanden Burre. 
Une motion pure et simple a été déposée par Mmes Maggie De Block et Melissa Depraetere et MM. Servais 
Verherstraeten, Ahmed Laaouej, Benoît Piedboeuf, Wouter De Vriendt et Gilles Vanden Burre. 
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Over de moties zal vanavond worden gestemd. De bespreking is gesloten. 
Le vote sur les motions aura lieu ce soir. La discussion est close. 
 

06 Prise en considération de propositions 

06 Inoverwegingneming van voorstellen 

 
Vous avez pris connaissance dans l'ordre du jour qui vous a été distribué de la liste des propositions dont la 
prise en considération est demandée.  
In de laatst rondgedeelde agenda komt een lijst van voorstellen voor waarvan de inoverwegingneming is 
gevraagd.  
 
S'il n'y a pas d'observations à ce sujet, je considère la prise en considération de ces propositions comme 
acquise. Je renvoie les propositions aux commissions compétentes conformément au Règlement. (art. 75, 
n° 5, Rgt)  
Indien er geen bezwaar is, beschouw ik de inoverwegingneming van deze voorstellen als aangenomen. Over-
eenkomstig het Reglement worden die voorstellen naar de bevoegde commissies verzonden. (art. 75, nr. 5, 
Rgt)  
 
Pas d'observation? (Non) 
Il en sera ainsi. 
 
Geen bezwaar? (Nee) 
Aldus wordt besloten. 
 

Votes nominatifs 

Naamstemmingen 

 

07 Motions déposées en conclusion de l'interpellation de Mme Kathleen Depoorter sur "Les retards 

dans les dossiers au Fonds des accidents médicaux" (n° 292) 

07 Moties ingediend tot besluit van de interpellatie van mevrouw Kathleen Depoorter over "De dossier-

achterstand bij het Fonds voor de medische ongevallen" (nr. 292) 
 
Cette interpellation a été développée en réunion publique de la commission de la Santé et de l'Égalité des 
chances du 12 juillet 2022. 
Deze interpellatie werd gehouden in de openbare vergadering van de commissie voor Gezondheid en Gelijke 
Kansen van 12 juli 2022. 
 
Deux motions ont été déposées (MOT n° 292/1): 
- une motion de recommandation a été déposée par Mme Kathleen Depoorter; 
- une motion pure et simple a été déposée par Mme Karin Jiroflée. 
Twee moties werden ingediend (MOT nr. 292/1): 
- een motie van aanbeveling werd ingediend door mevrouw Kathleen Depoorter; 
- een eenvoudige motie werd ingediend door mevrouw Karin Jiroflée. 
 
La motion pure et simple ayant la priorité de droit, je mets cette motion aux voix. 
Daar de eenvoudige motie van rechtswege voorrang heeft, breng ik deze motie in stemming. 
 
Quelqu'un demande-t-il la parole pour une déclaration avant le vote? 
Vraagt iemand het woord voor een stemverklaring? 
 

07.01  Kathleen Depoorter (N-VA): Mevrouw de voorzitster, heel even 

over de motie rond het Fonds voor medische ongevallen (FMO). Het is 
een bijzonder dossier. Ik neem jullie graag even mee in de tijd. 
 
Een jaar geleden kwam minister Vandenbroucke met een plan naar de 
Kamer waarin hij voor de slachtoffers sneller dossiers zou gaan afhan-
delen. Een jaar na datum wilde ik hem ondervragen. Toevallig was de 

07.01 Kathleen Depoorter (N-VA): 

Il y a un an, le ministre Vanden-
broucke a proposé un plan visant à 
accélérer la résorption de l'arriéré 
de traitement des dossiers du 
Fonds des accidents médicaux 
(FAM). Un an plus tard, j'ai  



 20/07/2022 CRIV 55 PLEN 201 
 

CHAMBRE-4E SESSION DE LA 55E LEGISLATURE 2021 2022 KAMER-4E ZITTING VAN DE 55E ZITTINGSPERIODE 

 

62 

directrice van het Fonds voor medische ongevallen net naar de com-
missie gekomen voor de patiëntendossiers. Zij had als opdracht num-
mer 1 voor het FMO het vergoeden van schade in gevallen van gezond-
heidszorg. 
 
Ik had de commissies herbeluisterd en de verslagen herlezen en had 
een aantal pertinente vragen voor de minister. Ik kreeg daarop ant-
woord, maar dat was volledig in discrepantie met de antwoorden van de 
directeur van het FMO en van de administrateur-generaal van het 
RIZIV. Ik diende een motie in en zou dit weer aankaarten in de plenaire 
vergadering. Maar in de Conferentie van voorzitters, mevrouw de voor-
zitster, verklaarde u mijn nieuwe motie onontvankelijk. 
 
Collega's, hoe kan het dat een parlementslid een interpellatie in plenaire 
vergadering wil houden op vraag van dat parlementslid en op basis van 
nieuwe feiten, waarbij de socialistische familie, waaronder de fractielei-
der van Vooruit, moet aangeven dat alle antwoorden reeds zijn gege-
ven. Nee, collega, de antwoorden waren er niet. Ik heb de minister daar 
duidelijk op gewezen en zal dan ook in het belang van alle slachtoffers, 
die nog altijd wachten op een vergoeding, die ondanks de extra subsidie 
aan het Fonds voor medische ongevallen van 3,3 miljoen euro, voor een 
achterstand van 116 uitbetaalde dossiers, in september terugkeren op 
dit dossier. Ik doe dat voor al die slachtoffers voor wie de minister aan 
aankondigingpolitiek heeft gedaan, maar die nog altijd zitten te wachten 
op de schadevergoeding waar zij recht op hebben, al drie, vier, of meer 
jaren. Is dat dan de nieuwe politieke cultuur? Men steekt liever alles in 
de doofpot dan echt te werken aan de dossiers. 
 
Collega's, ik nodig u uit onze motie goed te keuren. 
 

demandé au ministre où en était 
cette intention, mais il est apparu 
que ses réponses étaient en contra-
diction avec les déclarations du di-
recteur du FAM et de l'administra-
teur général de l'INAMI. J'ai dès lors 
désiré aborder à nouveau cette 
question, mais en Conférence des 
présidents, la présidente de la 
Chambre a déclaré que ma de-
mande d'interpellation était irrece-
vable. Il s'agit pourtant de faits nou-
veaux à propos desquels le ministre 
n'a pas encore donné de réponse. 
 
Je peux garantir à la Chambre que 
j'y reviendrai en septembre, dans 
l'intérêt de toutes les victimes qui 
doivent souvent patienter pendant 
de nombreuses années avant d'ob-
tenir une indemnisation du FAM et 
qui n'ont que faire de la politique 
d'annonces du ministre. J'invite 
donc les membres à soutenir ma 
motion. 
 

La présidente: Début du vote / Begin van de stemming. 
Tout le monde a-t-il voté et vérifié son vote? / Heeft iedereen gestemd en zijn stem nagekeken? 
Fin du vote / Einde van de stemming. 
Résultat du vote / Uitslag van de stemming. 
 

(Stemming/vote 1) 
Ja 79 Oui 
Nee 52 Non 
Onthoudingen 0 Abstentions 
Totaal 131 Total 

 
La motion pure et simple est adoptée. Par conséquent, la motion de recommandation est caduque. 
De eenvoudige motie is aangenomen. Bijgevolg vervalt de motie van aanbeveling. 
 

08 Motions déposées en conclusion de l'interpellation de Mme Kathleen Depoorter sur "Les coro-

nagaffes" (n° 293) 

08 Moties ingediend tot besluit van de interpellatie van mevrouw Kathleen Depoorter over "De corona-

blunders" (nr. 293) 
 
Cette interpellation a été développée en réunion publique de la commission de la Santé et de l'Égalité des 
chances du 12 juillet 2022. 
Deze interpellatie werd gehouden in de openbare vergadering van de commissie voor Gezondheid en Gelijke 
Kansen van 12 juli 2022. 
 
Deux motions ont été déposées (MOT n° 293/1): 
- une motion de recommandation a été déposée par Mme Kathleen Depoorter; 
- une motion pure et simple a été déposée par Mme Karin Jiroflée. 
Twee moties werden ingediend (MOT nr. 293/1): 
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- een motie van aanbeveling werd ingediend door mevrouw Kathleen Depoorter; 
- een eenvoudige motie werd ingediend door mevrouw Karin Jiroflée. 
 
La motion pure et simple ayant la priorité de droit, je mets cette motion aux voix. 
Daar de eenvoudige motie van rechtswege voorrang heeft, breng ik deze motie in stemming. 
 
Quelqu'un demande-t-il la parole pour une déclaration avant le vote? (Non) 
Vraagt iemand het woord voor een stemverklaring? (Nee) 
 
Début du vote / Begin van de stemming. 
Tout le monde a-t-il voté et vérifié son vote? / Heeft iedereen gestemd en zijn stem nagekeken? 
Fin du vote / Einde van de stemming. 
Résultat du vote / Uitslag van de stemming. 
 

(Stemming/vote 2) 
Ja 78 Oui 
Nee 52 Non 
Onthoudingen 0 Abstentions 
Totaal 130 Total 

 
La motion pure et simple est adoptée. Par conséquent, la motion de recommandation est caduque. 
De eenvoudige motie is aangenomen. Bijgevolg vervalt de motie van aanbeveling. 
 

09 Motions déposées en conclusion de l'interpellation de Mme Barbara Pas sur "Le rapport annuel du 

vice-gouverneur de Bruxelles et les infractions à la législation linguistique" (n° 297) 

09 Moties ingediend tot besluit van de interpellatie van mevrouw Barbara Pas over "Het jaarverslag van 

de vicegouverneur van Brussel en de taalwetovertredingen" (nr. 297) 
 
Cette interpellation a été développée en réunion publique de la commission de l'Intérieur, de la Sécurité, de 
la Migration et des Matières administratives du 13 juillet 2022. 
Deze interpellatie werd gehouden in de openbare vergadering van de commissie voor Binnenlandse Zaken, 
Veiligheid, Migratie en Bestuurszaken van 13 juli 2022. 
 
Deux motions ont été déposées (MOT n° 297/1): 
- une motion de recommandation a été déposée par Mme Barbara Pas; 
- une motion pure et simple a été déposée par M. Franky Demon. 
Twee moties werden ingediend (MOT nr. 297/1): 
- een motie van aanbeveling werd ingediend door mevrouw Barbara Pas; 
- een eenvoudige motie werd ingediend door de heer Franky Demon. 
 
La motion pure et simple ayant la priorité de droit, je mets cette motion aux voix. 
Daar de eenvoudige motie van rechtswege voorrang heeft, breng ik deze motie in stemming. 
 
Quelqu'un demande-t-il la parole pour une déclaration avant le vote?  
Vraagt iemand het woord voor een stemverklaring?  
 

09.01  Barbara Pas (VB): Collega's, ik heb naar jaarlijkse gewoonte de 

minister van Binnenlandse Zaken geïnterpelleerd over het rapport van 
de vicegouverneur van Brussel. Elk jaar worden de cijfers in zijn rapport 
namelijk slechter en slechter.  
 
In het jaarverslag van 2021 laat hij weten dat niet eens één aanwerving 
op drie in de 19 Brusselse gemeenten conform de taalwetgeving is. Er 
is een speciale vermelding voor de gemeente van onze collega Emir 
Kir, Sint-Joost-ten-Node. Zij slaagt er namelijk in om geen enkele be-
noeming of bevordering conform de taalwetgeving uit te voeren, 0 % 
voor 2021.Bij de 19 OCMW's van Brussel is de situatie nog erger dan 
bij de gemeentes. Daar verloopt een goede 11 % van de aanwervingen 

09.01  Barbara Pas (VB): Comme 

je le fais chaque année, j'ai inter-
pellé la ministre de l'Intérieur sur le 
rapport du vice-gouverneur de 
Bruxelles. Les chiffres empirent 
d'année en année. Moins d'un tiers 
des recrutements effectués dans les 
19 communes bruxelloises sont 
conformes à la législation linguis-
tique. Ce chiffre n'est même que de 
11% pour les CPAS. 
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volgens de taalwetgeving. Onze oud-collega Olivier Maingain uit Sint-
Lambrechts-Woluwe krijgt daar een speciale vermelding omdat zijn 
OCMW niet eens de verplichting nakomt om de aanwervingen, bevor-
deringen of benoemingen te melden aan de vicegouverneur. 
 
Als ik de minister daarover ondervraag, betreurt ze de situatie, net als 
haar voorganger, maar doet ze er vooral niets aan. Nochtans is een 
minister van Binnenlandse Zaken perfect bevoegd om de naleving van 
de taalwetgeving in Brussel af te dwingen. De vicegouverneur schorst 
en masse alles wat niet reglementair is, maar daaruit vloeien nul ver-
nietiging door de Brusselse autoriteiten voort. Meer dan vijf minuten po-
litieke moed is daarvoor echter niet nodig. Alle adviezen van de Raad 
van State geven ons gelijk dat de minister van Binnenlandse Zaken per-
fect de vernietigingsbevoegdheid kan weghalen bij de Brusselse auto-
riteiten en aan de vicegouverneur kan overdragen.  
 
We horen dan als flauw excuus dat het niet in het regeerakkoord staat. 
Dat is natuurlijk een heel flauw argument, want het is niet omdat iets in 
het regeerakkoord staat dat het gebeurt. Dat hebben we vandaag nog 
gezien met het responsabiliseringsmechanisme van de artsenquota. 
Dat staat namelijk wel in het regeerakkoord, maar dat komt er niet. Het 
is ook niet omdat het niet in het regeerakkoord staat dat Vivaldi het niet 
doet. Ik denk bijvoorbeeld aan de actieve repatriëring van IS-terroristes 
of het ruilen van terroristen met Iran via allerhande verdragen. Dat staat 
niet in het regeerakkoord, maar het gebeurt wel. 
 
Deze regering heeft duidelijk een zetje nodig om iets te doen aan die 
dramatische, schandalige situatie. U kunt dat zelf doen door de motie 
van aanbeveling die ik heb ingediend te steunen. 
 

La ministre déplore la situation mais 
cela s'arrête là. Elle n'agit pas, alors 
qu'elle est compétente pour impo-
ser le respect de la législation  
linguistique. Le vice-gouverneur 
suspend toutes les décisions non 
réglementaires, mais les autorités 
bruxelloises n'en ont cure et n'annu-
lent aucune décision. La ministre in-
voque comme piètre excuse que 
rien n'est mentionné à ce sujet dans 
l'accord de gouvernement. Comme 
si la Vivaldi ne prenait jamais au-
cune décision qui ne soit pas prévue 
dans l'accord de gouvernement ou 
n'omettait jamais de mettre en 
œuvre ce qui figure dans l'accord de 
gouvernement. 
 
Ce gouvernement a clairement be-
soin d'être incité à remédier à cette 
situation scandaleuse. Nous pou-
vons l'y inciter en adoptant ma mo-
tion de recommandation. 
 

La présidente: Début du vote / Begin van de stemming. 
Tout le monde a-t-il voté et vérifié son vote? / Heeft iedereen gestemd en zijn stem nagekeken? 
Fin du vote / Einde van de stemming. 
Résultat du vote / Uitslag van de stemming. 
 

(Stemming/vote 3) 
Ja 86 Oui 
Nee 46 Non 
Onthoudingen 0 Abstentions 
Totaal 132 Total 

 
La motion pure et simple est adoptée. Par conséquent, la motion de recommandation est caduque. 
De eenvoudige motie is aangenomen. Bijgevolg vervalt de motie van aanbeveling. 
 

10 Motions déposées en conclusion des interpellations de 

- M. Wim Van der Donckt sur "Le blocage de la réforme promise des pensions" (n° 304) 
- Mme Sofie Merckx sur "Le blocage de la réforme des pensions" (n° 307) 
- Mme Ellen Samyn sur "La réforme promise des pensions" (n° 308) 
- M. François De Smet sur "Le point sur les accords annoncés dans le cadre de la réforme des pensions" 
(n° 310) 

10 Moties ingediend tot besluit van de interpellaties van 

- de heer Wim Van der Donckt over "Het uitblijven van de beloofde pensioenhervorming" (n° 304) 
- mevrouw Sofie Merckx over "Het uitblijven van de pensioenhervorming" (n° 307) 
- mevrouw Ellen Samyn over "De beloofde pensioenhervorming" (n° 308) 
- de heer François De Smet over "De stand van zaken m.b.t. het aangekondigde akkoord over de pensi-
oenhervorming" (n° 310) 
 
Ces interpellations ont été développées en séance plénière du 14 juillet 2022. 
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Deze interpellaties werden gehouden in de plenaire vergadering van 14 juli 2022. 
 
Quatre motions ont été déposées (MOT n° 304/1): 
- une première motion de recommandation a été déposée par M. Wim Van der Donckt; 
- une deuxième motion de recommandation a été déposée par Mme Sofie Merckx; 
- une troisième motion de recommandation a été déposée par Mme Ellen Samyn; 
- une quatrième motion de recommandation a été déposée par M. François De Smet. 
Vier moties werden ingediend (MOT nr. 304/1): 
- een eerste motie van aanbeveling werd ingediend door de heer Wim Van der Donckt; 
- een tweede motie van aanbeveling werd ingediend door mevrouw Sofie Merckx; 
- een derde motie van aanbeveling werd ingediend door mevrouw Ellen Samyn; 
- een vierde motie van aanbeveling werd ingediend door de heer François De Smet. 
 
Si plusieurs motions de recommandation portent sur le même objet, celles déposées par des interpellateurs 
ont, lors du vote, la priorité de droit sur celles déposées par d’autres membres. L’ordre du vote est, pour 
chacune de ces deux catégories de motions, déterminé par l’ordre dans lequel celles-ci ont été déposées 
(art. 139, al. 2, Rgt). 
Zijn er verscheidene moties van aanbeveling over hetzelfde onderwerp ingediend, dan hebben de moties 
ingediend door interpellanten bij de stemming van rechtswege voorrang op de moties ingediend door andere 
leden. Binnen elke van beide categorieën wordt de volgorde van stemming bepaald door de volgorde van 
indiening (art. 139, tweede lid, Rgt). 
 
Je mets la première motion de recommandation, déposée par M. Wim Van der Donckt aux voix. 
Ik breng de eerste motie van aanbeveling, ingediend door de heer Wim Van der Donckt in stemming. 
 
Quelqu'un demande-t-il la parole pour une déclaration avant le vote? (Non) 
Vraagt iemand het woord voor een stemverklaring? (Nee) 
 
Début du vote / Begin van de stemming. 
Tout le monde a-t-il voté et vérifié son vote? / Heeft iedereen gestemd en zijn stem nagekeken? 
Fin du vote / Einde van de stemming. 
Résultat du vote / Uitslag van de stemming. 
 

(Stemming/vote 4) 
Ja 26 Oui 
Nee 106 Non 
Onthoudingen 0 Abstentions 
Totaal 132 Total 

 
La motion de recommandation n'est pas adoptée. 
De motie van aanbeveling wordt niet aangenomen. 
 
Je mets la deuxième motion de recommandation, déposée par Mme Sofie Merckx aux voix. 
Ik breng de tweede motie van aanbeveling, ingediend door mevrouw Sofie Merckx in stemming. 
 
Quelqu'un demande-t-il la parole pour une déclaration avant le vote? (Non) 
Vraagt iemand het woord voor een stemverklaring? (Nee) 
 
Début du vote / Begin van de stemming. 
Tout le monde a-t-il voté et vérifié son vote? / Heeft iedereen gestemd en zijn stem nagekeken? 
Fin du vote / Einde van de stemming. 
Résultat du vote / Uitslag van de stemming. 
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(Stemming/vote 5) 

Ja 13 Oui 
Nee 113 Non 
Onthoudingen 4 Abstentions 
Totaal 130 Total 

 
La motion de recommandation n'est pas adoptée. 
De motie van aanbeveling wordt niet aangenomen. 
 
Je mets la troisième motion de recommandation, déposée par Mme Ellen Samyn aux voix. 
Ik breng de derde motie van aanbeveling, ingediend door mevrouw Ellen Samyn in stemming. 
 
Quelqu'un demande-t-il la parole pour une déclaration avant le vote? (Non) 
Vraagt iemand het woord voor een stemverklaring? (Nee) 
 
Début du vote / Begin van de stemming. 
Tout le monde a-t-il voté et vérifié son vote? / Heeft iedereen gestemd en zijn stem nagekeken? 
Fin du vote / Einde van de stemming. 
Résultat du vote / Uitslag van de stemming. 
 

(Stemming/vote 6) 
Ja 35 Oui 
Nee 94 Non 
Onthoudingen 0 Abstentions 
Totaal 129 Total 

 
La motion de recommandation n'est pas adoptée. 
De motie van aanbeveling wordt niet aangenomen. 
 
Je mets la quatrième motion de recommandation, déposée par M. François De Smet aux voix. 
Ik breng de vierde motie van aanbeveling, ingediend door de heer François De Smet in stemming. 
 
Quelqu'un demande-t-il la parole pour une déclaration avant le vote? (Non) 
Vraagt iemand het woord voor een stemverklaring? (Nee) 
 
Début du vote / Begin van de stemming. 
Tout le monde a-t-il voté et vérifié son vote? / Heeft iedereen gestemd en zijn stem nagekeken? 
Fin du vote / Einde van de stemming. 
Résultat du vote / Uitslag van de stemming. 
 

(Stemming/vote 7) 
Ja 26 Oui 
Nee 106 Non 
Onthoudingen 0 Abstentions 
Totaal 132 Total 

 
La motion de recommandation n'est pas adoptée. 
De motie van aanbeveling wordt niet aangenomen. 
 

11 Motions déposées en conclusion des interpellations de 

- M. Sander Loones sur "Les signaux d'alarme concernant le budget ignorés par le gouvernement 
De Croo" (n° 312) 
- M. Kurt Ravyts sur "Les signaux d'alarme budgétaire contenus dans le récent rapport du Comité de 
monitoring" (n° 313) 
- Mme Sofie Merckx sur "Le rapport du Comité de monitoring commandé par le gouvernement concer-
nant le budget" (n° 315) 

11 Moties ingediend tot besluit van de interpellaties van 

- de heer Sander Loones over "Het negeren van de alarmbellen over de begroting door de regering-



CRIV 55 PLEN 201 20/07/2022  

 

CHAMBRE-4E SESSION DE LA 55E LEGISLATURE 2021 2022 KAMER-4E ZITTING VAN DE 55E ZITTINGSPERIODE 

 

67 

De Croo" (n° 312) 
- de heer Kurt Ravyts over "De budgettaire knipperlichten in het recente begrotingsrapport van het Mo-
nitoringcomité" (n° 313) 
- mevrouw Sofie Merckx over "Het begrotingsrapport dat de regering aan het Monitoringcomité heeft 
gevraagd" (n° 315) 
 
Ces interpellations ont été développées en séance plénière de ce jour. 
Deze interpellaties werden gehouden in de plenaire vergadering van heden. 
 
Trois motions ont été déposées (MOT n° 312/1): 
- une première motion de recommandation a été déposée par M. Sander Loones; 
- une deuxième motion de recommandation a été déposée par Mme Sofie Merckx; 
- une motion pure et simple a été déposée par Mmes Maggie De Block et Melissa Depraetere et MM. Servais 
Verherstraeten, Ahmed Laaouej, Benoît Piedboeuf, Wouter De Vriendt et Gilles Vanden Burre. 
Drie moties werden ingediend (MOT nr. 312/1): 
- een eerste motie van aanbeveling werd ingediend door de heer Sander Loones; 
- een tweede motie van aanbeveling werd ingediend door mevrouw Sofie Merckx; 
- een eenvoudige motie werd ingediend door de dames Maggie De Block en Melissa Depraetere en de heren 
Servais Verherstraeten, Ahmed Laaouej, Benoît Piedboeuf, Wouter De Vriendt en Gilles Vanden Burre. 
 
La motion pure et simple ayant la priorité de droit, je mets cette motion aux voix. 
Daar de eenvoudige motie van rechtswege voorrang heeft, breng ik deze motie in stemming. 
 
Quelqu'un demande-t-il la parole pour une déclaration avant le vote? (Non) 
Vraagt iemand het woord voor een stemverklaring? (Nee) 
 
Début du vote / Begin van de stemming. 
Tout le monde a-t-il voté et vérifié son vote? / Heeft iedereen gestemd en zijn stem nagekeken? 
Fin du vote / Einde van de stemming. 
Résultat du vote / Uitslag van de stemming. 
 

(Stemming/vote 8) 
Ja 80 Oui 
Nee 52 Non 
Onthoudingen 0 Abstentions 
Totaal 132 Total 

 
La motion pure et simple est adoptée. Par conséquent, les motions de recommandation sont caduques. 
De eenvoudige motie is aangenomen. Bijgevolg vervallen de moties van aanbeveling. 
 

12 Amendements et articles réservés du projet de loi portant assentiment aux actes internationaux sui-

vants: 1) la Convention entre le Royaume de Belgique et la République de l'Inde d'entraide judiciaire en 
matière pénale, faite à Bruxelles le 16 septembre 2021, et 2) le Traité entre le Royaume de Belgique et 
les Émirats arabes unis sur l'entraide judiciaire en matière pénale, fait à Abu Dhabi le 9 décembre 2021, 
et 3) le Traité entre le Royaume de Belgique et les Émirats arabes unis sur l'extradition, fait à Abu Dhabi 
le 9 décembre 2021, et 4) le Traité entre le Royaume de Belgique et la République islamique d'Iran sur le 
transfèrement de personnes condamnées, fait à Bruxelles le 11 mars 2022, et 5) le Protocole du 22 no-
vembre 2017 portant amendement au Protocole additionnel à la Convention sur le transfèrement des 
personnes condamnées, signé le 7 avril 2022 à Strasbourg (nouvel intitulé) (2784/1-5) 

12 Aangehouden amendementen en artikelen van het wetsontwerp houdende instemming met de vol-

gende internationale akten: 1) de Overeenkomst tussen het Koninkrijk België en de Republiek India 
inzake wederzijdse rechtshulp in strafzaken, gedaan te Brussel op 16 september 2021, en 2) het Verdrag 
tussen het Koninkrijk België en de Verenigde Arabische Emiraten inzake wederzijdse rechtshulp in 
strafzaken, gedaan te Abu Dhabi op 9 december 2021, en 3) het Verdrag tussen het Koninkrijk België en 
de Verenigde Arabische Emiraten inzake uitlevering, gedaan te Abu Dhabi op 9 december 2021, en 4) 
het Verdrag tussen het Koninkrijk België en de Islamitische Republiek Iran inzake overbrenging van 
veroordeelde personen, gedaan te Brussel op 11 maart 2022, en 5) het Protocol van 22 november 2017 
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tot wijziging van het Aanvullend Protocol bij het Verdrag inzake de overbrenging van gevonniste perso-
nen, ondertekend op 7 april 2022 te Straatsburg (nieuw opschrift) (2784/1-5) 
 
Vote sur les articles 2 à 4. (2784/4) 
Stemming over artikelen 2 tot 4. (2784/4) 
 
Quelqu'un demande-t-il la parole pour une déclaration avant le vote? (Non) 
Vraagt iemand het woord voor een stemverklaring? (Nee) 
 
Begin van de stemming / Début du vote. 
Heeft iedereen gestemd en zijn stem nagekeken? / Tout le monde a-t-il voté et vérifié son vote? 
Einde van de stemming / Fin du vote. 
Uitslag van de stemming / Résultat du vote. 
 

(Stemming/vote 9) 
Ja 131 Oui 
Nee 0 Non 
Onthoudingen 0 Abstentions 
Totaal 131 Total 

 
En conséquence, la Chambre adopte les articles 2 à 4, article par article. 
Bijgevolg neemt de Kamer de artikelen 2 tot 4 artikel per artikel aan. 
 
Vote sur les amendements réservés no 3 de A. Ponhtier cs, n° 4 de P. De Roover cs, n° 5 de G. Dallemagne 
et n° 6 de F. De Smet cs à l'article 5. (2784/5) 
Stemming over de aangehouden amendementen nr 3 van A. Ponthier, nr 4 van P. De Roover, nr 5 van G. 
Dallemagne en nr 6 van F. De Smet op artikel 5. (2784/5) 
 
Les amendements nos 3 à 6 visent tous à supprimer l'article 5, je vous propose de voter sur le maintien de 
l'article 5. 
Daar de amendementen nrs 3 tot 6 alle strekken tot het weglaten van artikel 5, stel ik u voor te stemmen over 
het behoud van artikel 5. 
 
Pas d'observation? (Non) 
Geen bezwaar? (Nee) 
 
Begin van de stemming / Début du vote. 
Heeft iedereen gestemd en zijn stem nagekeken? / Tout le monde a-t-il voté et vérifié son vote? 
Einde van de stemming / Fin du vote. 
Uitslag van de stemming / Résultat du vote. 
 

(Stemming/vote 10) 
Ja 79 Oui 
Nee 41 Non 
Onthoudingen 11 Abstentions 
Totaal 131 Total 

 
En conséquence, l'article 5 est adopté et les amendements sont rejetés. 
Bijgevolg is het artikel 5 aangenomen en zijn de amendementen verworpen. 
 

13 Ensemble du projet de loi portant assentiment aux actes internationaux suivants: 1) la Convention 

entre le Royaume de Belgique et la République de l'Inde d'entraide judiciaire en matière pénale, faite à 
Bruxelles le 16 septembre 2021, et 2) le Traité entre le Royaume de Belgique et les Émirats arabes unis 
sur l'entraide judiciaire en matière pénale, fait à Abu Dhabi le 9 décembre 2021, et 3) le Traité entre le 
Royaume de Belgique et les Émirats arabes unis sur l'extradition, fait à Abu Dhabi le 9 décembre 2021, 
et 4) le Traité entre le Royaume de Belgique et la République islamique d'Iran sur le transfèrement de 
personnes condamnées, fait à Bruxelles le 11 mars 2022, et 5) le Protocole du 22 novembre 2017 portant 
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amendement au Protocole additionnel à la Convention sur le transfèrement des personnes condam-
nées, signé le 7 avril 2022 à Strasbourg (nouvel intitulé) (2784/4) 

13 Geheel van het wetsontwerp houdende instemming met de volgende internationale akten: 1) de Over-

eenkomst tussen het Koninkrijk België en de Republiek India inzake wederzijdse rechtshulp in strafza-
ken, gedaan te Brussel op 16 september 2021, en 2) het Verdrag tussen het Koninkrijk België en de 
Verenigde Arabische Emiraten inzake wederzijdse rechtshulp in strafzaken, gedaan te Abu Dhabi op 
9 december 2021, en 3) het Verdrag tussen het Koninkrijk België en de Verenigde Arabische Emiraten 
inzake uitlevering, gedaan te Abu Dhabi op 9 december 2021, en 4) het Verdrag tussen het Koninkrijk 
België en de Islamitische Republiek Iran inzake overbrenging van veroordeelde personen, gedaan te 
Brussel op 11 maart 2022, en 5) het Protocol van 22 november 2017 tot wijziging van het Aanvullend 
Protocol bij het Verdrag inzake de overbrenging van gevonniste personen, ondertekend op 7 april 2022 
te Straatsburg (nieuw opschrift) (2784/4) 
 
Quelqu'un demande-t-il la parole pour une déclaration avant le vote?  
Vraagt iemand het woord voor een stemverklaring? 
 

13.01  Georges Dallemagne (Les Engagés): Madame la présidente, 

chers collègues, ce projet de loi et ce traité surtout conclu avec l'Iran et 
qui est soumis à notre vote n'est rien d'autre qu'un traité de libération 
de terroristes condamnés par la justice belge. Un tel instrument qui pro-
duit de tels effets, c'est sans précédent dans l'histoire du pays. Cela n'a 
pas d'équivalent en Europe.  
 
L'adoption de ce traité aura deux conséquences: la mise en danger de 
Belges et d'Européens sur nos territoires, qui pourront être la cible de 
terroristes tablant sur l'impunité, la mise en danger de Belges et d'Eu-
ropéens qui se rendront ou sont en Iran et qui pourront être arbitraire-
ment détenus, en vue d'être échangés contre des terroristes détenus 
chez nous. Voilà l'objet du vote de ce jour! 
 
Nous avons entendu beaucoup de choses dans les discussions, mais 
la vérité est que ce texte va inscrire dans le droit belge que nous 
sommes, désormais, un pays prêt à céder au chantage d'un État, qui 
prend nos citoyens en otages et commandite des attentats terroristes 
en Europe. Nous ne comprenons toujours pas la décision prise par le 
gouvernement de conclure ce traité et nous comprendrions encore 
moins que des collègues que nous respectons pour leur combat en fa-
veur des droits de l'homme, de la démocratie et de l'État de droit votent 
en faveur de ce texte. 
 

13.01  Georges Dallemagne (Les 

Engagés): Het verdrag met Iran dat 
in dit wetsontwerp vervat zit, is een 
verdrag voor de vrijlating van terro-
risten die door een Belgische  
rechtbank veroordeeld werden. Dat 
is zonder precedent in België en in 
heel Europa bestaat er geen equi-
valent. Dit zal Belgen en Europea-
nen in gevaar brengen die op ons 
grondgebied het doelwit kunnen 
vormen van terroristen, die erop zul-
len rekenen dat ze toch elke straf 
zullen ontlopen. Dit zal Belgen en 
Europeanen in gevaar brengen die 
in Iran willekeurig gearresteerd zul-
len kunnen worden om als ruilmid-
del te dienen en uitgewisseld te wor-
den tegen bij ons gedetineerde ter-
roristen. Met deze tekst wordt in het 
Belgische recht ingeschreven dat 
wij zwichten voor de chantage van 
een staat die terreuraanslagen fi-
nanciert. Wij begrijpen de beslissing 
van de regering niet en zouden nog 
minder begrijpen dat collega's die 
de mensenrechten en de rechts-
staat verdedigen, deze tekst zouden 
steunen. 
 

13.02  Peter De Roover (N-VA): Mevrouw de voorzitster, collega's, het 

is met wellicht grote droefheid dat wij het werkjaar zullen moeten afslui-
ten met wat een absoluut moreel dieptepunt dreigt te worden voor deze 
assemblee. Wij weten allemaal dat, wanneer de leden van de meerder-
heid in eer en geweten zouden kunnen stemmen, het resultaat anders 
zou zijn. Dat is gebleken tijdens de besprekingen in de commissie, waar 
ook leden van de meerderheid kritisch en afwijzend zijn geweest. 
 
Het debat dat wij gisteren hebben gehad, was een debat doorgaans op 
niveau. Op bepaalde ogenblikken is gebleken dat men zijn toevlucht 
heeft moeten nemen tot manifeste onwaarheden, bijvoorbeeld uitgesp-
roken door de heer Cogolati, om zichzelf achter een vijgenblad te  

13.02  Peter De Roover (N-VA): 

Nous terminons cet exercice sur 
une note morale basse. Si les 
membres de la majorité pouvaient 
voter en toute conscience, le résul-
tat serait différent. En commission, 
de nombreux membres ont tenu des 
propos critiques et réprobateurs. 
Lors des débats d'hier, certains, 
comme M. Cogolati, ont même dû 
recourir à des mensonges flagrants 
pour être en mesure aujourd'hui de 
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verschuilen en vandaag iets te doen wat mij emotioneert en waarvan zij 
van zichzelf weten dat het fundamenteel fout is. Het is fundamenteel 
fout. 
 
Wij kunnen het met elkaar voortdurend oneens zijn over allerhande on-
derwerpen. Wanneer wij echter vandaag dit land internationaal zullen 
positioneren als een vrijhaven voor door onze rechtbanken veroor-
deelde terroristen, hoop ik dat alle leden een heel slechte vakantie zul-
len hebben. 
 

faire quelque chose de fondamenta-
lement faux ici. Si nous position-
nons aujourd'hui notre pays comme 
un refuge pour des terroristes con-
damnés par nos tribunaux, je sou-
haite à tous les députés de mau-
vaises vacances. 
 

13.03  François De Smet (DéFI): Madame la présidente, je remercierai 

tout d'abord tous les collègues qui ont pris part au long débat hier et qui 
fut d'un bon niveau. Nous nous sommes mis dans une situation impos-
sible avec d'un côté des destins et de l'autre de grands principes. Mais 
il reste que, tout bien pesé, nous considérons, nous aussi, que la signa-
ture et l'approbation de ce traité sera une erreur, une faute. Je suis per-
suadé que certains membres de la majorité en sont pleinement con-
vaincus et ne vont pas tous voter ce texte avec plaisir. Je pense qu'il va 
nous exposer à des conséquences extrêmement dures et qu'il va en-
voyer un message terrible à l'Iran et au monde entier, selon lequel, dé-
sormais, la vie de nos ressortissants aura un prix. Et ça, c'est un précé-
dent regrettable. Nous ne pouvons nous y associer.  
 
Je vous remercie. 
 

13.03  François De Smet (DéFI): 

Het debat van gisteren was een de-
bat op niveau. Dit is een duivels di-
lemma: we moeten een verscheu-
rende keuze maken tussen grote 
principes en het lot van mensen. Wij 
menen evenwel dat het onderteke-
nen en goedkeuren van dit verdrag 
een verkeerde beslissing is. Som-
mige leden van de meerderheid zul-
len deze tekst slechts node goed-
keuren. De gevolgen van dit verdrag 
zijn zeer hard, en wat naar voren 
komt is de vreselijke boodschap dat 
het leven van onze landgenoten 
voortaan een prijs heeft. Dit is een 
betreurenswaardig precedent. Wij 
kunnen ons hier niet bij aansluiten. 
 

La présidente: Début du vote / Begin van de stemming. 
Tout le monde a-t-il voté et vérifié son vote? / Heeft iedereen gestemd en zijn stem nagekeken? 
Fin du vote / Einde van de stemming. 
Résultat du vote / Uitslag van de stemming. 
 

(Stemming/vote 11) 
Ja 79 Oui 
Nee 41 Non 
Onthoudingen 11 Abstentions 
Totaal 131 Total 

 
En conséquence, la Chambre adopte le projet de loi. Il sera soumis à la sanction royale. (2784/6) 
Bijgevolg neemt de Kamer het wetsontwerp aan. Het zal aan de Koning ter bekrachtiging worden voorgelegd. 
(2784/6) 
 
Reden van onthouding? (Nee) 
Raison d'abstention? (Non) 
 

13.04  Peter De Roover (N-VA): Schande! Scandaleux! 

 

 

(Brouhaha) 
(Tumult) 
 

 

La présidente: Je vous demande de respecter les opinions des uns et des autres, ce qui se fait dans une 
assemblée démocratiquement élue. Je vous remercie. 
 

14 Amendements et articles réservés du projet de loi visant à rendre la justice plus humaine, plus rapide 

et plus ferme II (2774/1-9) 

14 Aangehouden amendementen en artikelen van het wetsontwerp om justitie menselijker, sneller en 
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straffer te maken II (2774/1-9) 
 
Vote sur l'amendement n° 110 de Sophie De Wit cs tendant à supprimer l'article 42. (2774/9) 
Stemming over amendement nr. 110 van Sophie De Wit cs tot weglating van artikel 42. (2774/9) 
 
Begin van de stemming / Début du vote. 
Heeft iedereen gestemd en zijn stem nagekeken? / Tout le monde a-t-il voté et vérifié son vote? 
Einde van de stemming / Fin du vote. 
Uitslag van de stemming / Résultat du vote. 
 

(Stemming/vote 12) 
Ja 35 Oui 
Nee 93 Non 
Onthoudingen 2 Abstentions 
Totaal 130 Total 

 
En conséquence, l'amendement est rejeté. 
Bijgevolg is het amendement verworpen. 
 
Vote sur l'amendement n° 119 de Nabil Boukili à l'article 42. (2774/9) 
Stemming over amendement nr. 119 van Nabil Boukili op artikel 42. (2774/9) 
 
Begin van de stemming / Début du vote. 
Heeft iedereen gestemd en zijn stem nagekeken? / Tout le monde a-t-il voté et vérifié son vote? 
Einde van de stemming / Fin du vote. 
Uitslag van de stemming / Résultat du vote. 
 

(Stemming/vote 13) 
Ja 11 Oui 
Nee 118 Non 
Onthoudingen 0 Abstentions 
Totaal 129 Total 

 
En conséquence, l'amendement est rejeté et l'article 42 est adopté. 
Bijgevolg is het amendement verworpen en is artikel 42 aangenomen. 
 
Vote sur l'amendement n° 111 de Sophie De Wit cs tendant à supprimer l'article 49. (2774/9) 
Stemming over amendement nr. 111 van Sophie De Wit cs tot weglating van artikel 49. (2774/9) 
 
Begin van de stemming / Début du vote. 
Heeft iedereen gestemd en zijn stem nagekeken? / Tout le monde a-t-il voté et vérifié son vote? 
Einde van de stemming / Fin du vote. 
Uitslag van de stemming / Résultat du vote. 
 

(Stemming/vote 14) 

Ja 35 Oui 
Nee 97 Non 
Onthoudingen 0 Abstentions 
Totaal 132 Total 

 
En conséquence, l'amendement est rejeté et l'article 49 est adopté. 
Bijgevolg is het amendement verworpen en is artikel 49 aangenomen. 
 
Vote sur l'amendement n° 112 de Sophie De Wit cs tendant à supprimer l'article 50. (2774/9) 
Stemming over amendement nr. 112 van Sophie de Wit cs tot weglating van artikel 50. (2774/9) 
 
Mag de uitslag van de vorige stemming ook gelden voor deze stemming? (Ja) 
Peut-on considérer que le résultat du vote précédent est valable pour celui-ci? (Oui) 
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(Stemming/vote 14) 
 
En conséquence, l'amendement est rejeté et l'article 50 est adopté. 
Bijgevolg is het amendement verworpen en is artikel 50 aangenomen. 
 
Vote sur l'amendement n° 118 de Nabil Boukili tendant à insérer un article 54/1(n). (2774/9) 
Stemming over amendement nr. 118 van Nabil Boukili tot invoeging van een artikel 54/1(n). (2774/9) 
 
Begin van de stemming / Début du vote. 
Heeft iedereen gestemd en zijn stem nagekeken? / Tout le monde a-t-il voté et vérifié son vote? 
Einde van de stemming / Fin du vote. 
Uitslag van de stemming / Résultat du vote. 
 

(Stemming/vote 15) 
Ja 17 Oui 
Nee 114 Non 
Onthoudingen 0 Abstentions 
Totaal 131 Total 

 
En conséquence, l'amendement est rejeté. 
Bijgevolg is het amendement verworpen. 
 
Vote sur l'amendement n° 113 de Sophie De Wit cs tendant à supprimer l'article 63. (2774/9) 
Stemming over amendement nr. 113 van Sophie De Wit cs tot weglating van artikel 63. (2774/9) 
 
Begin van de stemming / Début du vote. 
Heeft iedereen gestemd en zijn stem nagekeken? / Tout le monde a-t-il voté et vérifié son vote? 
Einde van de stemming / Fin du vote. 
Uitslag van de stemming / Résultat du vote. 
 

(Stemming/vote 16) 
Ja 35 Oui 
Nee 93 Non 
Onthoudingen 2 Abstentions 
Totaal 130 Total 

 
En conséquence, l'amendement est rejeté et l'article 63 est adopté. 
Bijgevolg is het amendement verworpen en is artikel 63 aangenomen. 
 
Vote sur l'amendement n° 114 de Sophie De Wit cs tendant à supprimer l'article 64. (2774/9) 
Stemming over amendement nr. 114 van Sophie De Wit cs tot weglating van artikel 64. (2774/9) 
 
Mag de uitslag van de vorige stemming ook gelden voor deze stemming? (Ja) 
Peut-on considérer que le résultat du vote précédent est valable pour celui-ci? (Oui) 

 
(Stemming/vote 16) 
 
En conséquence, l'amendement est rejeté et l'article 64 est adopté. 
Bijgevolg is het amendement verworpen en is artikel 64 aangenomen. 
 
Vote sur l'amendement n° 115 de Sophie De Wit cs tendant à supprimer l'article 65. (2774/9) 
Stemming over amendement nr. 115 van Sophie De Wit cs tot weglating van artikel 65. (2774/9) 
 
Mag de uitslag van de vorige stemming ook gelden voor deze stemming? (Ja) 
Peut-on considérer que le résultat du vote précédent est valable pour celui-ci? (Oui) 
 
(Stemming/vote 16) 
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En conséquence, l'amendement est rejeté et l'article 65 est adopté. 
Bijgevolg is het amendement verworpen en is artikel 65 aangenomen. 
 
Vote sur l'amendement n° 116 de Sophie De Wit cs tendant à supprimer l'article 66. (2774/9) 
Stemming over amendement nr. 116 van Sophie De Wit cs tot weglating van artikel 66. (2774/9) 
 
Mag de uitslag van de vorige stemming ook gelden voor deze stemming? (Ja) 
Peut-on considérer que le résultat du vote précédent est valable pour celui-ci? (Oui) 
 
(Stemming/vote 16) 
 
En conséquence, l'amendement est rejeté et l'article 66 est adopté. 
Bijgevolg is het amendement verworpen en is artikel 66 aangenomen. 
 
Vote sur l'amendement n° 117 de Sophie De Wit cs tendant à supprimer l'article 71. (2774/9) 
Stemming over amendement nr. 117 van Sophie De Wit cs tot weglating van artikel 71. (2774/9) 
 
Mag de uitslag van de vorige stemming ook gelden voor deze stemming? (Ja) 
Peut-on considérer que le résultat du vote précédent est valable pour celui-ci? (Oui) 
 
(Stemming/vote 16) 
 
En conséquence, l'amendement est rejeté et l'article 71 est adopté. 
Bijgevolg is het amendement verworpen en is artikel 71 aangenomen. 
 

15 Ensemble du projet de loi visant à rendre la justice plus humaine, plus rapide et plus ferme II (2774/8) 

15 Geheel van het wetsontwerp om justitie menselijker, sneller en straffer te maken II (2774/8) 

 
Quelqu'un demande-t-il la parole pour une déclaration avant le vote? (Non) 
Vraagt iemand het woord voor een stemverklaring? (Nee) 
 
Begin van de stemming / Début du vote. 
Heeft iedereen gestemd en zijn stem nagekeken? / Tout le monde a-t-il voté et vérifié son vote? 
Einde van de stemming / Fin du vote. 
Uitslag van de stemming / Résultat du vote. 
 

(Stemming/vote 17) 
Ja 93 Oui 
Nee 34 Non 
Onthoudingen 4 Abstentions 
Totaal 131 Total 

 
En conséquence, la Chambre adopte le projet de loi. Il sera soumis à la sanction royale. (2774/10) 
Bijgevolg neemt de Kamer het wetsontwerp aan. Het zal aan de Koning ter bekrachtiging worden voorgelegd. 
(2774/10) 
 
Raison d'abstention? (Non) 
Reden van onthouding? (Nee) 
 

16 Amendements et articles réservés de la proposition de loi visant à introduire des règles générales 

de déclassification des pièces classifiées (nouvel intitulé) (2739/1-7) 

16 Aangehouden amendementen en artikelen van het wetsvoorstel tot invoering van een algemene de-

classificatieregeling van de geclassificeerde stukken (nieuw opschrift) (2739/1-7) 
 
Vote sur l'amendement n° 13 de Nabil Bouliki à l'article 6. (2739/7) 
Stemming over amendement nr. 13 van Nabil Bouliki op artikel 6. (2739/7) 
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Begin van de stemming / Début du vote. 
Heeft iedereen gestemd en zijn stem nagekeken? / Tout le monde a-t-il voté et vérifié son vote? 
Einde van de stemming / Fin du vote. 
Uitslag van de stemming / Résultat du vote. 
 

(Stemming/vote 18) 
Ja 13 Oui 
Nee 115 Non 
Onthoudingen 4 Abstentions 
Totaal 132 Total 

 
En conséquence, l'amendement est rejeté et l'article 6 est adopté. 
Bijgevolg is het amendement verworpen en is artikel 6 aangenomen. 
 
Vote sur l'amendement n° 14 de Nabil Bouliki à l'article 7. (2739/7) 
Stemming over amendement nr. 14 van Nabil Bouliki op artikel 7. (2739/7) 
 
Peut-on considérer que le résultat du vote précédent est valable pour celui-ci? (Oui) 
Mag de uitslag van de vorige stemming ook gelden voor deze stemming? (Ja) 
 
(Stemming/vote 18) 
 
En conséquence, l'amendement est rejeté et l'article 7 est adopté. 
Bijgevolg is het amendement verworpen en is artikel 7 aangenomen. 
 

17 Ensemble de la proposition de loi visant à introduire des règles générales de déclassification des 

pièces classifiées (nouvel intitulé) (2739/6) 

17 Geheel van het wetsvoorstel tot invoering van een algemene declassificatieregeling van de geclas-

sificeerde stukken (nieuw opschrift) (2739/6) 
 
Quelqu'un demande-t-il la parole pour une déclaration avant le vote? (Non) 
Vraagt iemand het woord voor een stemverklaring? (Nee) 
 
Begin van de stemming / Début du vote. 
Heeft iedereen gestemd en zijn stem nagekeken? / Tout le monde a-t-il voté et vérifié son vote? 
Einde van de stemming / Fin du vote. 
Uitslag van de stemming / Résultat du vote. 
 

(Stemming/vote 19) 
Ja 132 Oui 
Nee 0 Non 
Onthoudingen 0 Abstentions 
Totaal 132 Total 

 
En conséquence, la Chambre adopte la proposition de loi. Elle sera soumise en tant que projet de loi à la 
sanction royale. (2739/8) 
Bijgevolg neemt de Kamer het wetsvoorstel aan. Het zal als wetsontwerp aan de Koning ter bekrachtiging 
worden voorgelegd. (2739/8) 
 

18 Proposition de loi modifiant la loi du 8 août 1983 organisant un registre national des personnes phy-

siques et la loi du 19 juillet 1991 relative aux registres de la population, aux cartes d'identité, aux cartes 
des étrangers et aux documents de séjour afin que, dans l'exercice de leurs missions légales, les 
membres du Comité permanent P, du Service d'enquêtes des services de police et du personnel admi-
nistratif du Comité permanent P soient dispensés de l'obligation d'obtenir des autorisations pour accé-
der à des données à caractère personnel et les traiter (nouvel intitulé) (2504/4) 

18 Wetsvoorstel tot wijziging van de wet van 8 augustus 1983 tot regeling van een Rijksregister van de 

natuurlijke personen en van de wet van 19 juli 1991 betreffende de bevolkingsregisters, de identiteits-
kaarten, de vreemdelingenkaarten en de verblijfsdocumenten, teneinde de leden van het Vast Comité P, 
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van de dienst Enquêtes voor de politiediensten en van het administratief personeel van het Vast Co-
mité P vrij te stellen van het verkrijgen van machtigingen voor de toegang tot en verwerking van per-
soonsgegevens bij de uitoefening van hun wettelijke opdrachten (nieuw opschrift) (2504/4) 
 
Quelqu'un demande-t-il la parole pour une déclaration avant le vote? (Non) 
Vraagt iemand het woord voor een stemverklaring? (Nee) 
 
Begin van de stemming / Début du vote. 
Heeft iedereen gestemd en zijn stem nagekeken? / Tout le monde a-t-il voté et vérifié son vote? 
Einde van de stemming / Fin du vote. 
Uitslag van de stemming / Résultat du vote. 
 

(Stemming/vote 20) 
Ja 132 Oui 
Nee 0 Non 
Onthoudingen 0 Abstentions 
Totaal 132 Total 

 
En conséquence, la Chambre adopte la proposition de loi. Elle sera soumise en tant que projet de loi à la 
sanction royale. (2504/5) 
Bijgevolg neemt de Kamer het wetsvoorstel aan. Het zal als wetsontwerp aan de Koning ter bekrachtiging 
worden voorgelegd. (2504/5) 
 

19 Wetsontwerp tot wijziging van artikel 69 van de wetten op de Raad van State, gecoördineerd op 12 ja-

nuari 1973 (2790/3) 

19 Projet de loi modifiant l'article 69 des lois sur le Conseil d'État, coordonnées le 12 janvier 1973 

(2790/3) 
 
Quelqu'un demande-t-il la parole pour une déclaration avant le vote? (Non) 
Vraagt iemand het woord voor een stemverklaring? (Nee) 
 
Begin van de stemming / Début du vote. 
Heeft iedereen gestemd en zijn stem nagekeken? / Tout le monde a-t-il voté et vérifié son vote? 
Einde van de stemming / Fin du vote. 
Uitslag van de stemming / Résultat du vote. 
 

(Stemming/vote 21) 
Ja 132 Oui 
Nee 0 Non 
Onthoudingen 0 Abstentions 
Totaal 132 Total 

 
Bijgevolg neemt de Kamer het wetsontwerp aan. Het zal aan de Senaat worden overgezonden. (2790/4) 
En conséquence, la Chambre adopte le projet de loi. Il sera transmis au Sénat. (2790/4) 
 

20 Voorstel van resolutie waarbij het Rekenhof wordt verzocht de lopende en zogenaamde DBFM-pro-

jecten van de Regie der Gebouwen aan een audit te onderwerpen (nieuw opschrift) (2788/5) 

20 Proposition de résolution demandant à la Cour des comptes la réalisation d'un audit des projets dits 

DBFM en cours de la Régie des Bâtiments (2788/5) 
 
Quelqu'un demande-t-il la parole pour une déclaration avant le vote? (Non) 
Vraagt iemand het woord voor een stemverklaring? (Nee) 
 
Begin van de stemming / Début du vote. 
Heeft iedereen gestemd en zijn stem nagekeken? / Tout le monde a-t-il voté et vérifié son vote? 
Einde van de stemming / Fin du vote. 
Uitslag van de stemming / Résultat du vote. 
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(Stemming/vote 22) 

Ja 131 Oui 
Nee 0 Non 
Onthoudingen 0 Abstentions 
Totaal 131 Total 

 
Bijgevolg neemt de Kamer het voorstel van resolutie aan. Het zal ter kennis van de regering worden gebracht. 
(2788/6) 
En conséquence, la Chambre adopte la proposition de résolution. Il en sera donné connaissance au gouver-
nement. (2788/6) 
 

21 Proposition de loi modifiant la loi du 15 mai 2007 relative à la sécurité civile afin de permettre au 

conseil de zone de secours d'organiser des réunions électroniques à distance lorsque l'ordre du jour le 
permet (nouvel intitulé) (2639/4) 

21 Wetsvoorstel tot wijziging van de wet van 15 mei 2007 betreffende de civiele veiligheid, opdat de raad 

van de hulpverleningszone elektronische vergaderingen op afstand kan houden wanneer de agenda dat 
mogelijk maakt (2639/4) 
 
Quelqu'un demande-t-il la parole pour une déclaration avant le vote? (Non) 
Vraagt iemand het woord voor een stemverklaring? (Nee) 
 
Begin van de stemming / Début du vote. 
Heeft iedereen gestemd en zijn stem nagekeken? / Tout le monde a-t-il voté et vérifié son vote? 
Einde van de stemming / Fin du vote. 
Uitslag van de stemming / Résultat du vote. 
 

(Stemming/vote 23) 
Ja 131 Oui 
Nee 0 Non 
Onthoudingen 0 Abstentions 
Totaal 131 Total 

 
En conséquence, la Chambre adopte la proposition de loi. Elle sera soumise en tant que projet de loi à la 
sanction royale. (2639/5) 
Bijgevolg neemt de Kamer het wetsvoorstel aan. Het zal als wetsontwerp aan de Koning ter bekrachtiging 
worden voorgelegd. (2639/5) 
 

22 Aangehouden amendementen en artikel van het wetsontwerp tot wijziging van de wet van 15 decem-

ber 1980 betreffende de toegang tot het grondgebied, het verblijf, de vestiging en de verwijdering van 
vreemdelingen, wat betreft de onderzoekers, stagiairs en vrijwilligers (2761/1-6) 

22 Amendements et article réservés du projet de loi modifiant la loi du 15 décembre 1980 sur l'accès au 

territoire, le séjour, l'établissement et l'éloignement des étrangers en ce qui concerne les chercheurs, 
stagiaires et volontaires (2761/1-6) 
 
Stemming over amendement nr. 15 van Maxime Prévot tot invoeging van een artikel 7/1(n). (2761/6) 
Vote sur l'amendement n° 15 de Maxime Prévot tendant à insérer un article 7/1(n). (2761/6) 
 
Begin van de stemming / Début du vote. 
Heeft iedereen gestemd en zijn stem nagekeken? / Tout le monde a-t-il voté et vérifié son vote? 
Einde van de stemming / Fin du vote. 
Uitslag van de stemming / Résultat du vote. 
 

(Stemming/vote 24) 
Ja 17 Oui 
Nee 115 Non 
Onthoudingen 0 Abstentions 
Totaal 132 Total 
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Bijgevolg is het amendement verworpen. 
En conséquence, l'amendement est rejeté. 
 
Stemming over amendement nr. 14 van Theo Francken cs op artikel 32. (2761/6) 
Vote sur l'amendement n° 14 de Theo Francken cs à l'article 32. (2761/6) 
 
Begin van de stemming / Début du vote. 
Heeft iedereen gestemd en zijn stem nagekeken? / Tout le monde a-t-il voté et vérifié son vote? 
Einde van de stemming / Fin du vote. 
Uitslag van de stemming / Résultat du vote. 
 

(Stemming/vote 25) 
Ja 35 Oui 
Nee 97 Non 
Onthoudingen 0 Abstentions 
Totaal 132 Total 

 
Bijgevolg is het amendement verworpen en is artikel 32 aangenomen. 
En conséquence, l'amendement est rejeté et l'article 32 est adopté. 
 

23 Geheel van het wetsontwerp tot wijziging van de wet van 15 december 1980 betreffende de toegang 

tot het grondgebied, het verblijf, de vestiging en de verwijdering van vreemdelingen, wat betreft de on-
derzoekers, stagiairs en vrijwilligers (2761/5) 

23 Ensemble du projet de loi modifiant la loi du 15 décembre 1980 sur l'accès au territoire, le séjour, 

l'établissement et l'éloignement des étrangers en ce qui concerne les chercheurs, stagiaires et volon-
taires (2761/5) 
 
Quelqu'un demande-t-il la parole pour une déclaration avant le vote? (Non) 
Vraagt iemand het woord voor een stemverklaring? (Nee) 
 
Begin van de stemming / Début du vote. 
Heeft iedereen gestemd en zijn stem nagekeken? / Tout le monde a-t-il voté et vérifié son vote? 
Einde van de stemming / Fin du vote. 
Uitslag van de stemming / Résultat du vote. 
 

(Stemming/vote 26) 
Ja 117 Oui 
Nee 15 Non 
Onthoudingen 0 Abstentions 
Totaal 132 Total 

 
Bijgevolg neemt de Kamer het wetsontwerp aan. Het zal aan de Koning ter bekrachtiging worden voorgelegd. 
(2761/7) 
En conséquence, la Chambre adopte le projet de loi. Il sera soumis à la sanction royale. (2761/7) 
 

24 Projet de loi portant assentiment aux actes internationaux suivants: 1) Protocole au Traité de l'Atlan-

tique Nord sur l'accession de la République de Finlande, signé à Bruxelles le 5 juillet 2022; 2) Protocole 
au Traité de l'Atlantique Nord sur l'accession du Royaume de Suède, signé à Bruxelles le 5 juillet 2022 
(2816/1) 

24 Wetsontwerp houdende instemming met volgende internationale akten: 1) Protocol voor de toetre-

ding van de Republiek Finland tot de Noord-Atlantische Verdragsorganisatie, ondertekend te Brussel 
op 5 juli 2022; 2) Protocol voor de toetreding van het Koninkrijk Zweden tot de Noord-Atlantische Ver-
dragsorganisatie, ondertekend te Brussel op 5 juli 2022 (2816/1) 
 
Quelqu'un demande-t-il la parole pour une déclaration avant le vote? (Non) 
Vraagt iemand het woord voor een stemverklaring? (Nee) 
 
Begin van de stemming / Début du vote. 
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Heeft iedereen gestemd en zijn stem nagekeken? / Tout le monde a-t-il voté et vérifié son vote? 
Einde van de stemming / Fin du vote. 
Uitslag van de stemming / Résultat du vote. 
 

(Stemming/vote 27) 
Ja 121 Oui 
Nee 11 Non 
Onthoudingen 0 Abstentions 
Totaal 132 Total 

 
En conséquence, la Chambre adopte le projet de loi. Il sera soumis à la sanction royale. (2816/4) 
Bijgevolg neemt de Kamer het wetsontwerp aan. Het zal aan de Koning ter bekrachtiging worden voorgelegd. 
(2816/4) 
 

25 Proposition de loi portant dispositions diverses en matière de chômage temporaire (2798/5) 

25 Wetsvoorstel houdende diverse bepalingen inzake tijdelijke werkloosheid (2798/5) 

 
Quelqu'un demande-t-il la parole pour une déclaration avant le vote? (Non) 
Vraagt iemand het woord voor een stemverklaring? (Nee) 
 
Begin van de stemming / Début du vote. 
Heeft iedereen gestemd en zijn stem nagekeken? / Tout le monde a-t-il voté et vérifié son vote? 
Einde van de stemming / Fin du vote. 
Uitslag van de stemming / Résultat du vote. 
 

(Stemming/vote 28) 
Ja 84 Oui 
Nee 20 Non 
Onthoudingen 28 Abstentions 
Totaal 132 Total 

 
En conséquence, la Chambre adopte la proposition de loi. Elle sera soumise en tant que projet de loi à la 
sanction royale. (2798/6) 
Bijgevolg neemt de Kamer het wetsvoorstel aan. Het zal als wetsontwerp aan de Koning ter bekrachtiging 
worden voorgelegd. (2798/6) 
 
Raison d’abstention? (Non) 
Reden van onthouding? (Nee) 
 

26 Amendements et articles réservés du projet de loi modifiant la loi du 22 avril 2019 relative à la qualité 

de la pratique des soins de santé (2786/1-7) 

26 Aangehouden amendementen en artikelen van het wetsontwerp tot wijziging van de wet van 

22 april 2019 inzake de kwaliteitsvolle praktijkvoering in de gezondheidszorg (2786/1-7) 
 
Vote sur l'amendement n° 10 de Frieda Gijbels cs à l'article 3. (2786/7) 
Stemming over amendement nr. 10 van Frieda Gijbels cs op artikel 3. (2786/7) 
 
Begin van de stemming / Début du vote. 
Heeft iedereen gestemd en zijn stem nagekeken? / Tout le monde a-t-il voté et vérifié son vote? 
Einde van de stemming / Fin du vote. 
Uitslag van de stemming / Résultat du vote. 
 

(Stemming/vote 29) 
Ja 35 Oui 
Nee 92 Non 
Onthoudingen 4 Abstentions 
Totaal 131 Total 
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En conséquence, l'amendement est rejeté et l'article 3 est adopté. 
Bijgevolg is het amendement verworpen en is artikel 3 aangenomen. 
 
Vote sur l'amendement n° 11 de Frieda Gijbels cs à l'article 7. (2786/7) 
Stemming over amendement nr. 11 van Frieda Gijbels cs op artikel 7. (2786/7) 
 
Begin van de stemming / Début du vote. 
Heeft iedereen gestemd en zijn stem nagekeken? / Tout le monde a-t-il voté et vérifié son vote? 
Einde van de stemming / Fin du vote. 
Uitslag van de stemming / Résultat du vote. 
 

(Stemming/vote 30) 
Ja 39 Oui 
Nee 80 Non 
Onthoudingen 13 Abstentions 
Totaal 132 Total 

 
En conséquence, l'amendement est rejeté et l'article 7 est adopté. 
Bijgevolg is het amendement verworpen en is artikel 7 aangenomen. 
 
Vote sur l'amendement n° 12 de Frieda Gijbels cs tendant à insérer un article 8/1(n). (2786/7) 
Stemming over amendement nr. 12 van Frieda Gijbels cs tot invoeging van een artikel 8/1(n). (2786/7) 
 
Begin van de stemming / Début du vote. 
Heeft iedereen gestemd en zijn stem nagekeken? / Tout le monde a-t-il voté et vérifié son vote? 
Einde van de stemming / Fin du vote. 
Uitslag van de stemming / Résultat du vote. 
 

(Stemming/vote 31) 
Ja 18 Oui 
Nee 93 Non 
Onthoudingen 17 Abstentions 
Totaal 128 Total 

 
En conséquence, l'amendement est rejeté. 
Bijgevolg is het amendement verworpen. 
 
Vote sur l'amendement n° 13 de Frieda Gijbels cs à l'article 9. (2786/7) 
Stemming over amendement nr. 13 van Frieda Gijbels cs op artikel 9. (2786/7) 
 
Begin van de stemming / Début du vote. 
Heeft iedereen gestemd en zijn stem nagekeken? / Tout le monde a-t-il voté et vérifié son vote? 
Einde van de stemming / Fin du vote. 
Uitslag van de stemming / Résultat du vote. 
 

(Stemming/vote 32) 
Ja 34 Oui 
Nee 80 Non 
Onthoudingen 17 Abstentions 
Totaal 131 Total 

 
En conséquence, l'amendement est rejeté et l'article 9 est adopté. 
Bijgevolg is het amendement verworpen en is artikel 9 aangenomen. 
 
Vote sur l'amendement n° 14 de Frieda Gijbels cs à l'article 11. (2786/7) 
Stemming over amendement nr. 14 van Frieda Gijbels cs op artikel 11. (2786/7) 
 
Begin van de stemming / Début du vote. 
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Heeft iedereen gestemd en zijn stem nagekeken? / Tout le monde a-t-il voté et vérifié son vote? 
Einde van de stemming / Fin du vote. 
Uitslag van de stemming / Résultat du vote. 
 

(Stemming/vote 33) 
Ja 41 Oui 
Nee 91 Non 
Onthoudingen 0 Abstentions 
Totaal 132 Total 

 
En conséquence, l'amendement est rejeté et l'article 11 est adopté. 
Bijgevolg is het amendement verworpen en is artikel 11 aangenomen. 
 
Vote sur l'amendement n° 15 de Frieda Gijbels cs à l'article 13. (2786/7) 
Stemming over amendement nr. 15 van Frieda Gijbels cs op artikel 13. (2786/7) 
 
Begin van de stemming / Début du vote. 
Heeft iedereen gestemd en zijn stem nagekeken? / Tout le monde a-t-il voté et vérifié son vote? 
Einde van de stemming / Fin du vote. 
Uitslag van de stemming / Résultat du vote. 
 

(Stemming/vote 34) 
Ja 38 Oui 
Nee 93 Non 
Onthoudingen 0 Abstentions 
Totaal 131 Total 

 
En conséquence, l'amendement est rejeté et l'article 13 est adopté. 
Bijgevolg is het amendement verworpen en is artikel 13 aangenomen. 
 
Vote sur l'amendement n° 16 de Frieda Gijbels cs à l'article 14. (2786/7) 
Stemming over amendement nr. 16 van Frieda Gijbels cs op artikel 14. (2786/7) 
 
Begin van de stemming / Début du vote. 
Heeft iedereen gestemd en zijn stem nagekeken? / Tout le monde a-t-il voté et vérifié son vote? 
Einde van de stemming / Fin du vote. 
Uitslag van de stemming / Résultat du vote. 
 

(Stemming/vote 35) 
Ja 35 Oui 
Nee 91 Non 
Onthoudingen 6 Abstentions 
Totaal 132 Total 

 
En conséquence, l'amendement est rejeté et l'article 14 est adopté. 
Bijgevolg is het amendement verworpen en is artikel 14 aangenomen. 
 
Vote sur l'amendement n° 17 de Frieda Gijbels cs à l'article 17. (2786/7) 
Stemming over amendement nr. 17 van Frieda Gijbels cs op artikel 17. (2786/7) 
 
Begin van de stemming / Début du vote. 
Heeft iedereen gestemd en zijn stem nagekeken? / Tout le monde a-t-il voté et vérifié son vote? 
Einde van de stemming / Fin du vote. 
Uitslag van de stemming / Résultat du vote. 
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(Stemming/vote 36) 

Ja 41 Oui 
Nee 80 Non 
Onthoudingen 11 Abstentions 
Totaal 132 Total 

 
En conséquence, l'amendement est rejeté et l'article 17 est adopté. 
Bijgevolg is het amendement verworpen en is artikel 17 aangenomen. 
 
Vote sur l'amendement n° 18 de Frieda Gijbels cs tendant à insérer un article 26/1(n). (2786/7) 
Stemming over amendement nr. 18 van Frieda Gijbels cs tot invoeging van een artikel 26/1(n). (2786/7) 
 
Begin van de stemming / Début du vote. 
Heeft iedereen gestemd en zijn stem nagekeken? / Tout le monde a-t-il voté et vérifié son vote? 
Einde van de stemming / Fin du vote. 
Uitslag van de stemming / Résultat du vote. 
 

(Stemming/vote 37) 
Ja 35 Oui 
Nee 93 Non 
Onthoudingen 4 Abstentions 
Totaal 132 Total 

 
En conséquence, l'amendement est rejeté. 
Bijgevolg is het amendement verworpen. 
 

27 Ensemble du projet de loi modifiant la loi du 22 avril 2019 relative à la qualité de la pratique des soins 

de santé (2786/6) 

27 Geheel van het wetsontwerp tot wijziging van de wet van 22 april 2019 inzake de kwaliteitsvolle prak-

tijkvoering in de gezondheidszorg (2786/6) 
 
Quelqu'un demande-t-il la parole pour une déclaration avant le vote? (Non) 
Vraagt iemand het woord voor een stemverklaring? (Nee) 
 
Begin van de stemming / Début du vote. 
Heeft iedereen gestemd en zijn stem nagekeken? / Tout le monde a-t-il voté et vérifié son vote? 
Einde van de stemming / Fin du vote. 
Uitslag van de stemming / Résultat du vote. 
 

(Stemming/vote 38) 
Ja 93 Oui 
Nee 0 Non 
Onthoudingen 39 Abstentions 
Totaal 132 Total 

 
En conséquence, la Chambre adopte le projet de loi. Il sera soumis à la sanction royale. (2786/8) 
Bijgevolg neemt de Kamer het wetsontwerp aan. Het zal aan de Koning ter bekrachtiging worden voorgelegd. 
(2786/8) 
 
Raison d'abstention? (Non)  
Reden van onthouding? (Nee) 
 

28 Aangehouden amendementen en artikel van het wetsontwerp tot wijziging van diverse bepalingen 

betreffende de aanbodsbeheersing van gezondheidszorgberoepen (2801/1-8) 

28 Amendements et article réservés du projet de loi modifiant diverses dispositions relatives à la maî-

trise de l'offre des professions des soins de santé (2801/1-8) 
 
Stemming over amendement nr. 6 van Sofie Merckx tot invoeging van een artikel 1/1(n). (2801/8) 
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Vote sur l'amendement n° 6 de Sofie Merckx tendant à insérer un article 1/1(n). (2801/8) 
 
Begin van de stemming / Début du vote. 
Heeft iedereen gestemd en zijn stem nagekeken? / Tout le monde a-t-il voté et vérifié son vote? 
Einde van de stemming / Fin du vote. 
Uitslag van de stemming / Résultat du vote. 
 

(Stemming/vote 39) 
Ja 12 Oui 
Nee 114 Non 
Onthoudingen 4 Abstentions 
Totaal 130 Total 

 
Bijgevolg is het amendement verworpen. 
En conséquence, l'amendement est rejeté. 
 
Stemming over amendement nr. 7 van Sofie Merckx tot invoeging van een artikel 1/2(n). (2801/8) 
Vote sur l'amendement n° 7 de Sofie Merckx tendant à insérer un article 1/2(n). (2801/8) 
 
Begin van de stemming / Début du vote. 
Heeft iedereen gestemd en zijn stem nagekeken? / Tout le monde a-t-il voté et vérifié son vote? 
Einde van de stemming / Fin du vote. 
Uitslag van de stemming / Résultat du vote. 
 

(Stemming/vote 40) 
Ja 17 Oui 
Nee 113 Non 
Onthoudingen 0 Abstentions 
Totaal 130 Total 

 
Bijgevolg is het amendement verworpen. 
En conséquence, l'amendement est rejeté. 
 
Stemming over amendement nr. 3 van Catherine Fonck op artikel 3. (2801/8) 
Vote sur l'amendement n° 3 de Catherine Fonck à l'article 3. (2801/8) 
 
Begin van de stemming / Début du vote. 
Heeft iedereen gestemd en zijn stem nagekeken? / Tout le monde a-t-il voté et vérifié son vote? 
Einde van de stemming / Fin du vote. 
Uitslag van de stemming / Résultat du vote. 
 

(Stemming/vote 41) 
Ja 17 Oui 
Nee 115 Non 
Onthoudingen 0 Abstentions 
Totaal 132 Total 

 
Bijgevolg is het amendement verworpen. 
En conséquence, l'amendement est rejeté. 
 
Stemming over amendement nr. 5 van Sofie Merckx op artikel 3. (2801/8) 
Vote sur l'amendement n° 5 de Sofie Merckx à l'article 3. (2801/8) 
 
Begin van de stemming / Début du vote. 
Heeft iedereen gestemd en zijn stem nagekeken? / Tout le monde a-t-il voté et vérifié son vote? 
Einde van de stemming / Fin du vote. 
Uitslag van de stemming / Résultat du vote. 
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(Stemming/vote 42) 

Ja 17 Oui 
Nee 115 Non 
Onthoudingen 0 Abstentions 
Totaal 132 Total 

 
Bijgevolg is het amendement verworpen en is artikel 3 aangenomen. 
En conséquence, l'amendement est rejeté et l'article 3 est adopté. 
 
Stemming over amendement nr. 4 van Steven Creyelman cs tot invoeging van een artikel 4/1(n). (2801/8) 
Vote sur l'amendement n° 4 de Steven Creyelman cs tendant à insérer un article 4/1(n). (2801/8) 
 
Begin van de stemming / Début du vote. 
Heeft iedereen gestemd en zijn stem nagekeken? / Tout le monde a-t-il voté et vérifié son vote? 
Einde van de stemming / Fin du vote. 
Uitslag van de stemming / Résultat du vote. 
 

(Stemming/vote 43) 
Ja 35 Oui 
Nee 96 Non 
Onthoudingen 0 Abstentions 
Totaal 131 Total 

 
Bijgevolg is het amendement verworpen. 
En conséquence, l'amendement est rejeté. 
 

29 Ensemble du projet de loi modifiant diverses dispositions relatives à la maîtrise de l'offre des pro-

fessions des soins de santé (2801/1) 

29 Geheel van het wetsontwerp tot wijziging van diverse bepalingen betreffende de aanbodsbeheersing 

van gezondheidszorgberoepen (2801/1) 
 
Quelqu'un demande-t-il la parole pour une déclaration avant le vote? (Non) 
Vraagt iemand het woord voor een stemverklaring? (Nee) 
 
Begin van de stemming / Début du vote. 
Heeft iedereen gestemd en zijn stem nagekeken? / Tout le monde a-t-il voté et vérifié son vote? 
Einde van de stemming / Fin du vote. 
Uitslag van de stemming / Résultat du vote. 
 

(Stemming/vote 44) 
Ja 79 Oui 
Nee 39 Non 
Onthoudingen 13 Abstentions 
Totaal 131 Total 

 
En conséquence, la Chambre adopte le projet de loi. Il sera soumis à la sanction royale. (2801/9) 
Bijgevolg neemt de Kamer het wetsontwerp aan. Het zal aan de Koning ter bekrachtiging worden voorgelegd. 
(2801/9) 
 
Raison d'abstention? (Non)  
Reden van onthouding? (Nee) 
 

30 Allocution de la présidente 

30 Toespraak van de voorzitster 

 
Chers collègues, avant d'entamer ce dernier vote, je 
voudrais malgré l'heure, en ce jour de fête, puisque 
nous approchons de la fin de nos travaux, vous  

Beste collega's, ondanks het gevorderde uur wil ik, op 
deze nationale feestdag, en voor we overgaan tot de 
laatste stemming, graag nog enkele woorden tot u 
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adresser quelques mots. 
 
 
Depuis mars 2022, notre pays a quelque peu retrouvé 
un fonctionnement qu'on pourrait qualifier de normal, 
grâce à la fin des mesures prises par le gouvernement 
pour freiner la propagation de ce covid-19. 
 
Comme l’ensemble des Belges et comme toutes les 
institutions et entreprises publiques, notre assemblée 
a repris son fonctionnement en présentiel et nous 
avons été heureux de retrouver les sourires ou, par-
fois, les moues de chacun et de chacune. 
 
Un rapide coup d'œil sur l’année écoulée montre que 
nous ne sommes pas restés inactifs. 
 
 
Depuis septembre dernier, nous avons tenu 74 ses-
sions plénières, au cours desquelles les membres de 
la Chambre ont déposé plus de 750 questions d’ac-
tualité au gouvernement.  
 
Mais surtout, nous avons adopté un grand nombre de 
textes législatifs. Citons le projet de loi visant à rendre 
la justice plus humaine, plus rapide et plus ferme, le 
projet de loi organisant le verdissement fiscal et social 
de la mobilité, le projet de loi portant des mesures en 
vue de la hausse des prix de l'énergie en 2021 pour 
apporter un soutien financier aux ménages à faibles 
revenus et celui qui vise à moderniser le Code pénal 
sexuel afin de refléter les normes de la société d’au-
jourd’hui. 
 
 
 
Parallèlement, la commission spéciale "Passé colo-
nial" poursuit ses travaux afin d’examiner le passé co-
lonial de notre pays au Congo, au Rwanda et au Bu-
rundi dans le but de formuler des recommandations 
pour le futur. Nous attendons son rapport avec grand 
intérêt. Depuis février, la commission spéciale "Traite 
et Trafic des êtres humains" évalue la législation et la 
politique sur ce sujet. Elle déposera un rapport dont 
les conclusions et les recommandations seront sou-
mises au vote dans quelques mois. 
 

richten, nu het einde van onze werkzaamheden in 
zicht is. 
 
Sinds maart 2022 is de werking van ons land, dankzij 
de maatregelen van de regering om de verspreiding 
van het coronavirus tegen te gaan, weer in de normale 
plooi gevallen.  
 
Zoals alle Belgen en alle overheidsinstellingen en -be-
drijven is ook onze assemblee weer omgeschakeld op 
face to face vergaderen en werken. We konden elkaar 
eindelijk weer zien glimlachen en soms zelfs lachen.  
 
 
Een vluchtige blik op wat we tijdens het voorbije jaar 
gepresteerd hebben, leert ons dat we niet stilgezeten 
hebben. 
 
Sinds september vorig jaar hielden we 74 plenaire 
vergaderingen, waarin de Kamerleden de regering 
meer dan 750 actualiteitsvragen stelden.  
 
 
Maar we hebben vooral een groot aantal wetteksten 
aangenomen, zoals het wetsontwerp om justitie men-
selijker, sneller en straffer te maken; het wetsontwerp 
houdende fiscale en sociale vergroening van de mo-
biliteit; het wetsontwerp houdende maatregelen in het 
licht van de hoge energieprijzen in 2021, om de ge-
zinnen met een laag inkomen financiële steun te ver-
lenen; en het wetsontwerp houdende wijzigingen aan 
het Strafwetboek met betrekking tot het seksueel 
strafrecht, om het seksueel strafrecht te moderniseren 
en aan te passen aan de maatschappelijke normen 
van vandaag. 
 
Tegelijk zet de bijzondere commissie Koloniaal Verle-
den haar werkzaamheden voort teneinde klaarheid te 
verschaffen over Congo-Vrijstaat en het Belgische ko-
loniale verleden in Congo, Rwanda en Burundi, en 
hieruit lessen te trekken en aanbevelingen te formule-
ren voor de toekomst. We zien het verslag van de 
commissie met veel belangstelling tegemoet. Sinds 
februari evalueert de bijzondere commissie Mensen-
handel en Mensensmokkel de wetgeving en het be-
leid inzake mensenhandel en mensensmokkel. De 
conclusies en aanbevelingen in het verslag dat deze 
commissie zal indienen, zullen over enkele maanden 
in stemming gebracht worden.  
 

Chers collègues, de nombreuses résolutions ont éga-
lement été adoptées, dont celle précédant la COP26 
à Glasgow en novembre dernier, visant à fixer une 
nouvelle obligation belge en matière de financement 
international de la lutte contre le changement clima-
tique pour la période 2021-2025 et celle demandant 
d'inscrire le crime d'écocide dans le droit pénal inter-
national. Une résolution relative à l'État de droit et aux 

Beste collega’s, er werden ook vele resoluties aange-
nomen, waaronder een voorstel van resolutie in de 
aanloop naar de COP 26 in Glasgow in november 
jongstleden, waarin gevraagd wordt in een nieuwe 
Belgische verbintenis voor een internationale klimaat-
financiering voor de periode 2021-2025 te voorzien, 
en het voorstel van resolutie met de vraag om ecocide 
als misdaad op te nemen in het internationaal  
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droits des femmes en Pologne et à la défense des 
fondements de l'Union européenne n’est pas passée 
inaperçue et encore moins celle condamnant l'agres-
sion de l'Ukraine par la Fédération de Russie. 
 
 
 
Vous avez assisté à la visioconférence du président 
ukrainien Volodymyr Zelensky le 31 mars dans notre 
hémicycle. Il était important que les autorités parle-
mentaires et gouvernementales des Régions et des 
Communautés soient associées à cet événement qui 
concernait l’ensemble du pays. Ce moment où les 
deux Chambres réunies écoutent l’appel à l’aide d’un 
chef d’État en guerre est historique pour notre assem-
blée. Nous avons également reçu le président du Par-
lement ukrainien avec une délégation dans le cadre 
des démarches pour solliciter l’intégration de leur 
pays au processus d’adhésion à l’Union européenne. 
Cette rencontre a été l'occasion de parler de la solida-
rité de la population belge avec les victimes de la 
guerre, qui s'est traduite notamment dans l'accueil de 
réfugiés et la collecte de biens de première nécessité. 
La Chambre a elle aussi organisé une telle collecte. 
 
 
Outre le travail législatif au sens strict du terme, de 
nombreux efforts ont été déployés au cours de l'année 
écoulée pour améliorer le fonctionnement de notre 
plateforme de pétitions en ligne. Au cours de l’année 
parlementaire écoulée, 46 pétitions introduites sur 
notre plate-forme des pétitions ont été jugées rece-
vables, soit une augmentation de 50 % par rapport à 
l’année précédente, lors de son lancement. Par ail-
leurs, nous avons déjà organisé deux auditions au 
cours desquelles les auteurs des pétitions ont pu four-
nir des explications concernant leurs demandes. 
Deux sujets importants ont notamment été abordés: 
la pension à 1 500 euros et la norme salariale. 
 

strafrecht. De resolutie aangaande de rechtsstaat en 
de vrouwenrechten in Polen en de verdediging van de 
fundamenten van de Europese Unie kreeg ook de no-
dige aandacht en dat geldt zeker ook voor de resolutie 
betreffende de veroordeling van de agressie van de 
Russische Federatie jegens Oekraïne. 
 
U hebt de videoconferentie met de Oekraïense presi-
dent Volodymyr Zelensky op 31 maart in ons halfrond 
bijgewoond. Het was belangrijk dat de Gewest- en 
Gemeenschapsparlementen en -regeringen bij dat 
gebeuren betrokken werden, want het belangde het 
hele land aan. Beide Kamers luisterden toen verenigd 
naar de vraag om hulp van een staatshoofd van een 
land in oorlog. Dat was een historisch moment voor 
onze assemblee. Tevens hebben we de voorzitter van 
het Oekraïense Parlement en een delegatie ontvan-
gen in het kader van de demarches om Oekraïne toe 
te laten tot het proces voor toetreding tot de Europese 
Unie. Die bijeenkomst bood de gelegenheid om te 
spreken over de solidariteit van het Belgische volk 
met de slachtoffers van de oorlog, die onder andere 
heeft geleid tot de opvang van vluchtelingen en de in-
zameling van eerste levensbehoeften. Ook de Kamer 
heeft een dergelijke inzameling georganiseerd. 
 
Naast het wetgevende werk in de strikte zin van het 
woord werden er het afgelopen jaar heel wat inspan-
ningen geleverd om de werking van ons onlineplat-
form voor de indiening van petities te verbeteren. Het 
voorbije parlementaire jaar werden er op ons petitie-
platform 46 petities ontvankelijk bevonden. Dat is 
50 % meer dan het jaar voordien bij de lancering er-
van. Bovendien werden er al twee hoorzittingen ge-
houden waarbij de indieners van de petities hun ver-
zoeken konden toelichten. Er werden meer bepaald 
twee belangrijke onderwerpen aangekaart, het pensi-
oen van 1.500 euro en de loonnorm. 
 

Chers collègues, depuis la fin des mesures sanitaires, 
nous avons ressenti ce besoin de nous retrouver. 
Nous avons effectivement repris entièrement en pré-
sentiel depuis pas moins de quatre mois, et cela se 
ressent positivement sur nos activités. Il y a eu une 
hausse sensible du nombre d’événements organisés 
à la Chambre et un nombre impressionnant d’au-
diences à la Présidence. La quantité d’élèves qui ont 
visité notre institution a battu des records. Le Parle-
ment des Jeunes, la récente exposition "Authenticité" 
au péristyle et le petit-déjeuner équitable ont rencon-
tré un franc succès. Demain ou plutôt tout à l'heure, 
peut-être après quelques heures de sommeil, à l’oc-
casion de la Fête nationale, des milliers de visiteurs 
sont attendus pour notre Journée Portes Ouvertes. Le 
parcours habituel a été modulé et donnera désormais 
accès à la passerelle Tondo ainsi qu’à nos salles de 
commission hautement équipées du Forum. 

Beste collega's, na de opheffing van de coronamaat-
regelen wilden we elkaar graag weerzien. Al vier 
maanden werken en vergaderen we weer helemaal 
face to face, en dat heeft een positieve weerslag op 
onze werkzaamheden. Er werden opnieuw veel meer 
evenementen georganiseerd, en er kwam een indruk-
wekkend aantal personen op audiëntie in de ambts-
woning van de voorzitster. Een recordaantal leer-
lingen bezocht onze instelling. Het Jongerenparle-
ment, de recente tentoonstelling 'Authenticité' in het 
peristilium en het fairtradeontbijt konden op grote be-
langstelling rekenen. Morgen verwachten we duizen-
den bezoekers op onze opendeurdag naar aanleiding 
van de nationale feestdag. Het parcours werd geüp-
datet, en de vrije rondleiding voert de bezoekers 
voortaan ook naar de Tondo en de met geavanceerde 
technologie uitgeruste vergaderzalen in het Forumge-
bouw. 
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Plus que jamais, notre "maison de la démocratie" doit 
être ouverte sur le monde et totalement accessible à 
nos citoyennes et citoyens. Une maison où doit pou-
voir s’exprimer la diversité des opinions – gage d’un 
travail parlementaire sain – dans le respect mutuel et 
l’écoute. 
 
 
La Journée du bien-vivre ensemble dans la paix a 
aussi trouvé sa place de manière récurrente dans 
notre calendrier. Cette année, nous avons accueilli 
des représentants du groupe "Retissons du lien". Un 
groupe composé de familles concernées par l’enga-
gement d’un des leurs dans l’idéologie djihadiste, de 
personnes endeuillées ou rescapées des attentats de 
Paris et de Bruxelles et aussi d’intervenants de pre-
mière ligne. 
 
La lutte contre toutes les formes de discrimination, de 
haine ou de violence est et reste une priorité de notre 
pays. La Journée internationale de lutte contre l'ho-
mophobie, la transphobie et la biphobie était l’occa-
sion de rappeler qu’il faut balayer les préjugés et les 
violences qui existent encore à l’égard des personnes 
LGBTQIA+. La façade illuminée du Parlement fédéral, 
le drapeau arc-en-ciel qui y est suspendu et le pas-
sage pour piétons arc-en-ciel qui lui fait face de façon 
permanente sont autant de témoignages de notre en-
gagement. De plus, le 17 mai, avec ma collègue du 
Sénat, nous avons donné la parole aux membres de 
la communauté. 
 
 
Par ailleurs, la presse est à nouveau la bienvenue et 
fait d'ailleurs largement usage de cette possibilité re-
trouvée. Parmi les événements ayant suscité un inté-
rêt tout particulier de la presse, on peut bien sûr citer 
le discours déjà évoqué du président Zelensky, mais 
surtout la présence de certains experts associés à la 
Commission spéciale Passé colonial. La presse a lar-
gement couvert l’ensemble de nos débats, en particu-
lier sur la crise sanitaire et les complexités liées aux 
différentes décisions pour enrayer la propagation de 
ce satané virus. Toujours avides de bons mots des 
uns et des autres, elle a habilement relayé les débats 
des débuts de séance, en matière de pension récem-
ment, de crise énergétique ou de pouvoir d’achat no-
tamment. 
 

 
Meer dan ooit moet ons ‘huis van de democratie’ 
openstaan voor de buitenwereld en volledig toegan-
kelijk zijn voor onze burgers, het moet een huis zijn 
waarin de verscheidenheid van meningen – een waar-
borg voor gezond parlementair werk – tot uitdrukking 
kan komen, met wederzijds respect en luisterbereid-
heid.  
 
De Internationale Dag van het samenleven in vrede 
staat nu ook elk jaar op onze kalender. Dit jaar hebben 
we vertegenwoordigers van de groep Retissons du 
lien ontvangen. Deze groep bestaat uit gezinnen 
waarvan een van de leden de jihadistische ideologie 
aanhangt, uit personen die een dierbare verloren bij 
de aanslagen in Parijs en Brussel of die deze aansla-
gen overleefden, en uit eerstelijnshulpverleners. 
 
 
De strijd tegen elke vorm van discriminatie, haat of 
geweld is en blijft een prioriteit van ons land. Zo was 
de Internationale Dag tegen Homofobie, Transfobie 
en Bifobie, op 17 mei, de gelegenheid om er nog eens 
op te wijzen dat er komaf gemaakt moet worden met 
de vooroordelen over en het geweld tegen 
lhbtqia+'en. Ons commitment op dat vlak werd kracht 
bijgezet door de regenboogvlag die aan de gevel van 
het federaal Parlement uitgehangen werd en de ver-
lichting van de gevel in de regenboogkleuren, én door 
het gaybrapad tussen het Paleis der Natie en het Wa-
randepark. Op 17 mei hebben de voorzitster van de 
Senaat en ikzelf ook het woord gegeven aan verte-
genwoordigers van de lhbtqia+-community.   
 
De pers is ook weer welkom en maakt ook ruim ge-
bruik van die hervonden mogelijkheid. Onder de mo-
menten van verhevigde persbelangstelling waren er 
de reeds vermelde toespraak van president Zelensky, 
maar ook de aanwezigheid van sommige experten die 
betrokken zijn bij de werkzaamheden van de bijzon-
dere commissie Koloniaal Verleden. De pers heeft 
echter ook ruim aandacht besteed aan al onze debat-
ten, inzonderheid over de gezondheidscrisis en de 
complexe besluitvorming om de verspreiding van dat 
duivelse virus tegen te gaan. Voorts werden de debat-
ten in het begin van de vergaderingen, zoals onlangs 
nog over de pensioenen of over de energiecrisis en 
de koopdracht, snedig verslagen, waarbij de pers al-
tijd tuk was op de bons mots van dezen en genen. 
 

Depuis mon arrivée, je n’ai cessé de promouvoir dans 
mes échanges diplomatiques l’égalité des genres. Je 
vois que des efforts sont réalisés un peu partout dans 
le monde mais de grandes avancées doivent encore 
venir. Notre Parlement doit résolument s’y employer ! 
 
 
 

Beste collega’s, sinds mijn aantreden als Kamervoor-
zitster heb ik in mijn diplomatieke gesprekken  
onverdroten geijverd voor de bevordering van de gen-
dergelijkheid. Ik stel vast dat er bijna overal ter wereld 
inspanningen in die zin geleverd worden, maar er 
moeten nog grote stappen voorwaarts worden gezet. 
Ons Parlement moet daar resoluut zijn schouders on-
der zetten! 
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Nous avons eu, et nous en aurons encore, j’en suis 
certaine, des débats nourris. Ce débat démocratique 
est à l’image d’un parlement où toutes les sensibilités 
citoyennes se retrouvent. Alors oui, c’est parfois dur, 
mais notre volonté de consensus à toujours pris le 
dessus, et pour longtemps encore, je l’espère ! 
 
 
 
L’année parlementaire écoulée ne fut pas toujours fa-
cile. Notre assemblée a dû faire face à un nouveau 
rythme de travail en présentiel et à des changements 
comme le départ de notre greffier et la désignation 
d’une nouvelle équipe de hauts fonctionnaires pour 
accompagner notre travail. Mais nous pouvons être 
fiers de notre travail. En tant que Présidente de la 
Chambre, je tiens à vous remercier toutes et tous pour 
le travail constructif que nous avons pu mener en-
semble. 
 
Si nous avons pu continuer à faire ce travail dans les 
meilleures conditions possibles, c'est grâce au dé-
vouement et à la disponibilité du personnel de la 
Chambre au quotidien. Je tiens, une nouvelle fois, à 
remercier chaleureusement l’ensemble du personnel 
de la Chambre – et l’ensemble des services – d’avoir 
rendu possible le bon fonctionnement de notre as-
semblée durant cette période. Nos services remplis-
sent un rôle essentiel au profit des missions du Parle-
ment et de la démocratie dans notre pays ! (Applau-
dissements sur tous les bancs) 
 

 
We hebben levendige debatten gevoerd en ik ben er 
zeker van dat we ook in de toekomst nog de spreek-
woordelijke degens zullen kruisen. Het democratische 
debat weerspiegelt een parlement waar alle gevoelig-
heden van de burgers aan bod komen. Ja, dat is soms 
best moeilijk, maar ons streven naar een consensus 
heeft altijd de bovenhand gehaald, en ik hoop dat dat 
nog lang het geval zal zijn! 
 
Het afgelopen parlementaire jaar was niet steeds ge-
makkelijk. Onze assemblee heeft zich moeten aan-
passen aan een nieuw werkritme met face-to-facever-
gaderingen en aan veranderingen zoals het vertrek 
van de griffier en de aanstelling van een nieuw team 
van hoge ambtenaren die ons bijstaan in ons werk. 
Maar we mogen trots zijn op ons werk. Als Kamer-
voorzitster wil ik u allen danken voor het constructieve 
werk dat we samen hebben mogen verrichten. 
 
 
Dat we dat werk in de best denkbare omstandigheden 
konden blijven doen, was mogelijk dankzij de onver-
droten inzet en de beschikbaarheid van het personeel 
van de Kamer. Ik sta erop het voltallige personeel van 
de Kamer en alle diensten nogmaals hartelijk te dan-
ken: door hun werk was de goede werking van onze 
assemblee steeds gewaarborgd. Onze diensten spe-
len een essentiële rol in de uitvoering van de opdrach-
ten van het Parlement en voor de democratie in ons 
land! (Applaus op alle banken) 
 

Chers collègues, à la veille de cette pause estivale, je 
tiens donc à exprimer mes remerciements aux nou-
veaux greffier, greffier-adjoint et directrice générale 
des services de la Questure et à l'ensemble du per-
sonnel et des collaborateurs et collaboratrices de 
notre Assemblée. À toutes et tous, celles et ceux qui 
prolongent leur journée pour nos séances tardives, 
qui se lèvent tôt pour veiller à notre confort sur notre 
lieu de travail ou qui travaillent tout simplement avec 
motivation mais surtout, avec dévouement, en télétra-
vail ou sur place. (Applaudissements nourris sur tous 
les bancs) 
 

Beste collega's, aan de vooravond van dit zomerreces 
wil ik dan ook mijn hartelijke dank betuigen aan de 
nieuwe griffier, de adjunct-griffier en de nieuwe direc-
trice-generaal van de Quaestuurdiensten en aan alle 
personeelsleden en medewerkers van onze assem-
blee. Ik dank al diegenen die tot laat blijven doorwer-
ken voor onze lang uitlopende vergaderingen, al die-
genen die vroeg opstaan om ervoor te zorgen dat wij 
in comfortabele omstandigheden kunnen werken, of 
gewoon al diegenen die zich elke dag weer gemoti-
veerd en bovenal toegewijd inzetten, op kantoor of als 
telewerker. (Langdurig applaus op alle banken) 
 

Dank ten slotte aan de militaire commandant en aan 
het personeel dat voor onze veiligheid instaat in en 
om het Paleis der Natie. (Applaus) 
 
Ik wil ook een bijzonder woord van dank richten tot het 
team van vertalers en tolken, die mij heel vroeg en 
heel laat op de dag volgen en in elk geval hun best 
doen om onze woorden te vertalen, met koptelefoon 
of zonder, met microfoon of zonder. Ik dank hen van 
ganser harte voor hun betrokkenheid! (Applaus) 
 

Enfin, je tiens à remercier le commandant militaire et 
le personnel responsable de notre sécurité à l'intérieur 
et autour du Palais de la Nation. (Applaudissements) 
 
Je voudrais adresser un merci tout particulier à 
l'équipe des traducteurs et interprètes, qui me suivent 
très tôt et très tard, mais en tout cas qui font de leur 
mieux pour nous traduire, avec casque, sans casque, 
avec micro, sans micro. Bref, merci vraiment pour leur 
implication! (Applaudissements) 
 

Je vous souhaite, à vous, à vos collaborateurs et à Ik wens u allen, uw medewerkers en uw gezin een 
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vos familles, des vacances vivifiantes: nous en avons 
vraiment tous grand besoin! 
 
Je souhaite également au premier ministre, aux 
membres du gouvernement – et je demande à 
Mme la ministre ou à la secrétaire d'État d'en faire 
part, bien entendu – ainsi qu'aux membres de leurs 
cabinets d’excellentes vacances. 
 
Portez-vous bien, prenez soin de vous et rendez-vous 
en septembre! (Applaudissements sur tous les bancs) 
 

verkwikkende en welverdiende vakantie: we zijn er al-
lemaal hard aan toe!  
 
Ook de eerste minister, de leden van de regering – en 
ik vraag de minister of de staatssecretaris hier hun die 
boodschap door te geven – en hun kabinetsmedewer-
kers wens ik een prettige vakantie toe. 
 
 
Blijf gezond, zorg goed voor uzelf, en tot in september. 
Ik dank u. (Applaus op alle banken) 
 

Votes nominatifs (continuation) 

Naamstemmingen (voortzetting) 

 

31 Proposition de rejet par la commission des Affaires sociales, de l'Emploi et des Pensions de la pro-

position de loi modifiant l'arrêté royal du 18 avril 1974 déterminant les modalités générales d'exécution 
de la loi du 4 janvier 1974 relative aux jours fériés, en ce qui concerne le remplacement du 21 juillet en 
tant que jour férié légal par les jours fériés des communautés (1466/1-4) 

31 Voorstel tot verwerping door de commissie voor Sociale Zaken, Werk en Pensioenen van het wets-

voorstel tot wijziging van het koninklijk besluit van 18 april 1974 tot bepaling van de algemene wijze van 
uitvoering van de wet van 4 januari 1974 betreffende de feestdagen, voor wat betreft de vervanging van 
21 juli als wettelijke feestdag door de feestdagen van de gemeenschappen (1466/1-4) 
 
Quelqu'un demande-t-il la parole pour une déclaration avant le vote? (Non) 
Vraagt iemand het woord voor een stemverklaring? (Nee) 
 
Begin van de stemming / Début du vote. 
Heeft iedereen gestemd en zijn stem nagekeken? / Tout le monde a-t-il voté et vérifié son vote? 
Einde van de stemming / Fin du vote. 
Uitslag van de stemming / Résultat du vote. 
 

(Stemming/vote 45) 
Ja 95 Oui 
Nee 35 Non 
Onthoudingen 0 Abstentions 
Totaal 130 Total 

 
En conséquence, la Chambre adopte la proposition de rejet. La proposition de loi n° 1466/1 est donc rejetée. 
Bijgevolg neemt de Kamer het voorstel tot verwerping aan. Het wetsvoorstel nr. 1466/1 is dus verworpen. 
 
La séance est levée. Prochaine séance le jeudi 22 septembre 2022 à 14 h 15. 
De vergadering wordt gesloten. Volgende vergadering donderdag 22 september 2022 om 14.15 uur. 
 
La séance est levée le jeudi 21 juillet 2022 à 00 h 40. 
De vergadering wordt gesloten op donderdag 21 juli 2022 om 00.40 uur. 
 

 

L'annexe est reprise dans une brochure séparée, portant le numéro CRIV 55 PLEN 201 annexe. 
 
De bijlage is opgenomen in een aparte brochure met nummer CRIV 55 PLEN 201 bijlage. 
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DETAIL DES VOTES NOMINATIFS 

 

DETAIL VAN DE NAAMSTEMMINGEN 

 

  
Vote nominatif - Naamstemming: 001 
 
 

Oui          079 Ja 

 
Aouasti Khalil, Bacquelaine Daniel, Bayet Hugues, Beke Wouter, Ben Achour Malik, Bogaert Hendrik, Bom-
bled Christophe, Bonaventure Chanelle, Briers Jan, Burton Emmanuel, Calvo Kristof, Chanson Julie, Cogo-
lati Samuel, Cornet Cécile, Creemers Barbara, De Block Maggie, De Caluwé Robby, Defossé Guillaume, 
De Jonge Tania, de Laveleye Séverine, Delizée Jean-Marc, De Maegd Michel, Demon Franky, Depraetere 
Melissa, De Vriendt Wouter, Dewael Patrick, Dierick Leen, Ducarme Denis, Farih Nawal, Flahaut André, 
Gabriëls Katja, Geens Koen, Goffin Philippe, Hanus Mélissa, Hennuy Laurence, Hugon Claire, Jiroflée Ka-
rin, Kir Emir, Laaouej Ahmed, Lacroix Christophe, Lanjri Nahima, Leroy Marie-Colline, Leysen Christian, 
Liekens Goedele, Marghem Marie-Christine, Moyaers Bert, Muylle Nathalie, Parent Nicolas, Piedboeuf Be-
noît, Pillen Jasper, Pisman Kathleen, Pivin Philippe, Platteau Eva, Prévot Patrick, Reuter Florence, Reynaert 
Vicky, Rigot Hervé, Scourneau Vincent, Segers Ben, Senesael Daniel, Taquin Caroline, Thémont Sophie, 
Thiébaut Eric, Tillieux Eliane, Vajda Olivier, Vanbesien Dieter, Van den Bergh Jef, Vandenbroucke Joris, 
Vanden Burre Gilles, Vandenput Tim, Van Hecke Stefaan, Van Hoof Els, Vanpeborgh Gitta, Vanrobaeys 
Anja, Verduyckt Kris, Verhaert Marianne, Verherstraeten Servais, Vicaire Albert, Zanchetta Laurence 
 

Non          052 Nee 

 
Anseeuw Björn, Boukili Nabil, Bury Katleen, Buysrogge Peter, Claes Mieke, Creyelman Steven, Daems 
Greet, Dallemagne Georges, D'Amico Roberto, Dedecker Jean-Marie, Depoorter Kathleen, Depoortere 
Ortwin, De Roover Peter, De Smet François, De Vuyst Steven, De Wit Sophie, Dewulf Nathalie, D'Haese 
Christoph, Dillen Marijke, Fonck Catherine, Francken Theo, Gijbels Frieda, Gilissen Erik, Hedebouw Raoul, 
Ingels Yngvild, Loones Sander, Matz Vanessa, Merckx Sofie, Mertens Peter, Metsu Koen, Moscufo Nadia, 
Pas Barbara, Ponthier Annick, Prévot Maxime, Raskin Wouter, Ravyts Kurt, Rohonyi Sophie, Safai Darya, 
Samyn Ellen, Sneppe Dominiek, Troosters Frank, Van Bossuyt Anneleen, Van der Donckt Wim, Van Hees 
Marco, Van Langenhove Dries, Van Lommel Reccino, Van Peel Valerie, Van Vaerenbergh Kristien, Verreyt 
Hans, Vindevoghel Maria, Warmoes Thierry, Wollants Bert 
 

Abstentions  000 Onthoudingen 

 
 
Vote nominatif - Naamstemming: 002 
 
 

Oui          078 Ja 

 
Aouasti Khalil, Bacquelaine Daniel, Bayet Hugues, Beke Wouter, Ben Achour Malik, Bogaert Hendrik, Bom-
bled Christophe, Bonaventure Chanelle, Briers Jan, Burton Emmanuel, Calvo Kristof, Chanson Julie, Cogo-
lati Samuel, Cornet Cécile, Creemers Barbara, De Block Maggie, De Caluwé Robby, Defossé Guillaume, 
De Jonge Tania, de Laveleye Séverine, Delizée Jean-Marc, De Maegd Michel, Demon Franky, Depraetere 
Melissa, De Vriendt Wouter, Dewael Patrick, Dierick Leen, Ducarme Denis, Farih Nawal, Flahaut André, 
Gabriëls Katja, Geens Koen, Goffin Philippe, Hanus Mélissa, Hennuy Laurence, Hugon Claire, Jiroflée Ka-
rin, Kir Emir, Laaouej Ahmed, Lacroix Christophe, Lanjri Nahima, Leroy Marie-Colline, Leysen Christian, 
Liekens Goedele, Marghem Marie-Christine, Moyaers Bert, Muylle Nathalie, Parent Nicolas, Piedboeuf Be-
noît, Pillen Jasper, Pisman Kathleen, Pivin Philippe, Platteau Eva, Prévot Patrick, Reuter Florence, Reynaert 
Vicky, Rigot Hervé, Scourneau Vincent, Segers Ben, Senesael Daniel, Taquin Caroline, Thémont Sophie, 
Thiébaut Eric, Tillieux Eliane, Vajda Olivier, Van den Bergh Jef, Vandenbroucke Joris, Vanden Burre Gilles, 
Vandenput Tim, Van Hecke Stefaan, Van Hoof Els, Vanpeborgh Gitta, Vanrobaeys Anja, Verduyckt Kris, 
Verhaert Marianne, Verherstraeten Servais, Vicaire Albert, Zanchetta Laurence 
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Non          052 Nee 

 
Anseeuw Björn, Boukili Nabil, Bury Katleen, Buysrogge Peter, Claes Mieke, Creyelman Steven, Daems 
Greet, Dallemagne Georges, D'Amico Roberto, Dedecker Jean-Marie, Depoorter Kathleen, Depoortere 
Ortwin, De Roover Peter, De Smet François, De Vuyst Steven, De Wit Sophie, Dewulf Nathalie, D'Haese 
Christoph, Dillen Marijke, Fonck Catherine, Francken Theo, Gijbels Frieda, Gilissen Erik, Hedebouw Raoul, 
Ingels Yngvild, Loones Sander, Matz Vanessa, Merckx Sofie, Mertens Peter, Metsu Koen, Moscufo Nadia, 
Pas Barbara, Ponthier Annick, Prévot Maxime, Raskin Wouter, Ravyts Kurt, Rohonyi Sophie, Safai Darya, 
Samyn Ellen, Sneppe Dominiek, Troosters Frank, Van Bossuyt Anneleen, Van der Donckt Wim, Van Hees 
Marco, Van Langenhove Dries, Van Lommel Reccino, Van Peel Valerie, Van Vaerenbergh Kristien, Verreyt 
Hans, Vindevoghel Maria, Warmoes Thierry, Wollants Bert 
 

Abstentions  000 Onthoudingen 

 
 
Vote nominatif - Naamstemming: 003 
 
 

Oui          086 Ja 

 
Aouasti Khalil, Bacquelaine Daniel, Bayet Hugues, Beke Wouter, Ben Achour Malik, Bogaert Hendrik, Bom-
bled Christophe, Bonaventure Chanelle, Briers Jan, Burton Emmanuel, Calvo Kristof, Chanson Julie, Cogo-
lati Samuel, Cornet Cécile, Creemers Barbara, Dallemagne Georges, De Block Maggie, De Caluwé Robby, 
Defossé Guillaume, De Jonge Tania, de Laveleye Séverine, Delizée Jean-Marc, De Maegd Michel, Demon 
Franky, Depraetere Melissa, De Smet François, De Vriendt Wouter, Dewael Patrick, Dierick Leen, Ducarme 
Denis, Farih Nawal, Flahaut André, Fonck Catherine, Gabriëls Katja, Geens Koen, Goffin Philippe, Hanus 
Mélissa, Hennuy Laurence, Hugon Claire, Jiroflée Karin, Kir Emir, Laaouej Ahmed, Lachaert Egbert, Lacroix 
Christophe, Lanjri Nahima, Leroy Marie-Colline, Leysen Christian, Liekens Goedele, Marghem Marie-Chris-
tine, Matz Vanessa, Moyaers Bert, Muylle Nathalie, Parent Nicolas, Piedboeuf Benoît, Pillen Jasper, Pisman 
Kathleen, Pivin Philippe, Platteau Eva, Prévot Maxime, Prévot Patrick, Reuter Florence, Reynaert Vicky, 
Rigot Hervé, Rohonyi Sophie, Scourneau Vincent, Segers Ben, Senesael Daniel, Taquin Caroline, Thémont 
Sophie, Thiébaut Eric, Tillieux Eliane, Vajda Olivier, Vanbesien Dieter, Van den Bergh Jef, Vandenbroucke 
Joris, Vanden Burre Gilles, Vandenput Tim, Van Hecke Stefaan, Van Hoof Els, Vanpeborgh Gitta, Vanro-
baeys Anja, Verduyckt Kris, Verhaert Marianne, Verherstraeten Servais, Vicaire Albert, Zanchetta Laurence 
 

Non          046 Nee 

 
Anseeuw Björn, Boukili Nabil, Bury Katleen, Buysrogge Peter, Claes Mieke, Creyelman Steven, Daems 
Greet, D'Amico Roberto, Dedecker Jean-Marie, Depoorter Kathleen, Depoortere Ortwin, De Roover Peter, 
De Vuyst Steven, De Wit Sophie, Dewulf Nathalie, D'Haese Christoph, Dillen Marijke, Francken Theo, Gij-
bels Frieda, Gilissen Erik, Hedebouw Raoul, Ingels Yngvild, Loones Sander, Merckx Sofie, Mertens Peter, 
Metsu Koen, Moscufo Nadia, Pas Barbara, Ponthier Annick, Raskin Wouter, Ravyts Kurt, Safai Darya, 
Samyn Ellen, Sneppe Dominiek, Troosters Frank, Van Bossuyt Anneleen, Van der Donckt Wim, Van Hees 
Marco, Van Langenhove Dries, Van Lommel Reccino, Van Peel Valerie, Van Vaerenbergh Kristien, Verreyt 
Hans, Vindevoghel Maria, Warmoes Thierry, Wollants Bert 
 

Abstentions  000 Onthoudingen 

 
 
Vote nominatif - Naamstemming: 004 
 
 

Oui          026 Ja 
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Anseeuw Björn, Buysrogge Peter, Claes Mieke, Dallemagne Georges, Dedecker Jean-Marie, Depoorter 
Kathleen, De Roover Peter, De Smet François, De Wit Sophie, D'Haese Christoph, Fonck Catherine, Franc-
ken Theo, Gijbels Frieda, Ingels Yngvild, Loones Sander, Matz Vanessa, Metsu Koen, Prévot Maxime, Ras-
kin Wouter, Rohonyi Sophie, Safai Darya, Van Bossuyt Anneleen, Van der Donckt Wim, Van Peel Valerie, 
Van Vaerenbergh Kristien, Wollants Bert 
 

Non          106 Nee 

 
Aouasti Khalil, Bacquelaine Daniel, Bayet Hugues, Beke Wouter, Ben Achour Malik, Bogaert Hendrik, Bom-
bled Christophe, Bonaventure Chanelle, Boukili Nabil, Briers Jan, Burton Emmanuel, Bury Katleen, Calvo 
Kristof, Chanson Julie, Cogolati Samuel, Cornet Cécile, Creemers Barbara, Creyelman Steven, Daems 
Greet, D'Amico Roberto, De Block Maggie, De Caluwé Robby, Defossé Guillaume, De Jonge Tania, de 
Laveleye Séverine, Delizée Jean-Marc, De Maegd Michel, Demon Franky, Depoortere Ortwin, Depraetere 
Melissa, De Vriendt Wouter, De Vuyst Steven, Dewael Patrick, Dewulf Nathalie, Dierick Leen, Dillen Marijke, 
Ducarme Denis, Farih Nawal, Flahaut André, Gabriëls Katja, Geens Koen, Gilissen Erik, Goffin Philippe, 
Hanus Mélissa, Hedebouw Raoul, Hennuy Laurence, Hugon Claire, Jiroflée Karin, Kir Emir, Laaouej Ahmed, 
Lachaert Egbert, Lacroix Christophe, Lanjri Nahima, Leroy Marie-Colline, Leysen Christian, Liekens Goe-
dele, Marghem Marie-Christine, Merckx Sofie, Mertens Peter, Moscufo Nadia, Moyaers Bert, Muylle Natha-
lie, Parent Nicolas, Pas Barbara, Piedboeuf Benoît, Pillen Jasper, Pisman Kathleen, Pivin Philippe, Platteau 
Eva, Ponthier Annick, Prévot Patrick, Ravyts Kurt, Reuter Florence, Reynaert Vicky, Rigot Hervé, Samyn 
Ellen, Scourneau Vincent, Segers Ben, Senesael Daniel, Sneppe Dominiek, Taquin Caroline, Thémont So-
phie, Thiébaut Eric, Tillieux Eliane, Troosters Frank, Vajda Olivier, Vanbesien Dieter, Van den Bergh Jef, 
Vandenbroucke Joris, Vanden Burre Gilles, Vandenput Tim, Van Hecke Stefaan, Van Hees Marco, Van 
Hoof Els, Van Langenhove Dries, Van Lommel Reccino, Vanpeborgh Gitta, Vanrobaeys Anja, Verduyckt 
Kris, Verhaert Marianne, Verherstraeten Servais, Verreyt Hans, Vicaire Albert, Vindevoghel Maria, War-
moes Thierry, Zanchetta Laurence 
 

Abstentions  000 Onthoudingen 

 
 
Vote nominatif - Naamstemming: 005 
 
 

Oui          013 Ja 

 
Boukili Nabil, Daems Greet, D'Amico Roberto, De Smet François, De Vuyst Steven, Hedebouw Raoul, 
Merckx Sofie, Mertens Peter, Moscufo Nadia, Rohonyi Sophie, Van Hees Marco, Vindevoghel Maria, War-
moes Thierry 
 

Non          113 Nee 

 
Anseeuw Björn, Aouasti Khalil, Bacquelaine Daniel, Bayet Hugues, Beke Wouter, Ben Achour Malik, Bo-
gaert Hendrik, Bombled Christophe, Bonaventure Chanelle, Briers Jan, Burton Emmanuel, Bury Katleen, 
Buysrogge Peter, Calvo Kristof, Chanson Julie, Claes Mieke, Cogolati Samuel, Cornet Cécile, Creemers 
Barbara, Creyelman Steven, De Block Maggie, De Caluwé Robby, Dedecker Jean-Marie, Defossé Guil-
laume, De Jonge Tania, de Laveleye Séverine, Delizée Jean-Marc, De Maegd Michel, Demon Franky, De-
poortere Ortwin, Depraetere Melissa, De Roover Peter, De Vriendt Wouter, Dewael Patrick, De Wit Sophie, 
Dewulf Nathalie, D'Haese Christoph, Dierick Leen, Dillen Marijke, Ducarme Denis, Farih Nawal, Flahaut 
André, Francken Theo, Gabriëls Katja, Gijbels Frieda, Gilissen Erik, Goffin Philippe, Hanus Mélissa, Hennuy 
Laurence, Hugon Claire, Ingels Yngvild, Jiroflée Karin, Kir Emir, Laaouej Ahmed, Lachaert Egbert, Lacroix 
Christophe, Lanjri Nahima, Leroy Marie-Colline, Leysen Christian, Liekens Goedele, Loones Sander, 
Marghem Marie-Christine, Metsu Koen, Moyaers Bert, Muylle Nathalie, Parent Nicolas, Pas Barbara, Pied-
boeuf Benoît, Pillen Jasper, Pisman Kathleen, Pivin Philippe, Platteau Eva, Ponthier Annick, Prévot Patrick, 
Raskin Wouter, Ravyts Kurt, Reuter Florence, Reynaert Vicky, Rigot Hervé, Safai Darya, Samyn Ellen, 
Scourneau Vincent, Segers Ben, Senesael Daniel, Sneppe Dominiek, Taquin Caroline, Thémont Sophie, 
Thiébaut Eric, Tillieux Eliane, Troosters Frank, Vajda Olivier, Vanbesien Dieter, Van Bossuyt Anneleen, Van 
den Bergh Jef, Vandenbroucke Joris, Vanden Burre Gilles, Vandenput Tim, Van der Donckt Wim, Van 
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Hecke Stefaan, Van Hoof Els, Van Langenhove Dries, Van Lommel Reccino, Vanpeborgh Gitta, Van Peel 
Valerie, Vanrobaeys Anja, Van Vaerenbergh Kristien, Verduyckt Kris, Verhaert Marianne, Verherstraeten 
Servais, Verreyt Hans, Vicaire Albert, Wollants Bert, Zanchetta Laurence 
 

Abstentions  004 Onthoudingen 

 
Dallemagne Georges, Fonck Catherine, Matz Vanessa, Prévot Maxime 
 
 
Vote nominatif - Naamstemming: 006 
 
 

Oui          035 Ja 

 
Anseeuw Björn, Bury Katleen, Buysrogge Peter, Claes Mieke, Creyelman Steven, Dedecker Jean-Marie, 
Depoorter Kathleen, Depoortere Ortwin, De Roover Peter, De Wit Sophie, Dewulf Nathalie, D'Haese Chris-
toph, Dillen Marijke, Francken Theo, Gijbels Frieda, Gilissen Erik, Ingels Yngvild, Loones Sander, Metsu 
Koen, Pas Barbara, Ponthier Annick, Raskin Wouter, Ravyts Kurt, Safai Darya, Samyn Ellen, Sneppe Do-
miniek, Troosters Frank, Van Bossuyt Anneleen, Van der Donckt Wim, Van Langenhove Dries, Van Lommel 
Reccino, Van Peel Valerie, Van Vaerenbergh Kristien, Verreyt Hans, Wollants Bert 
 

Non          094 Nee 

 
Aouasti Khalil, Bacquelaine Daniel, Bayet Hugues, Beke Wouter, Ben Achour Malik, Bogaert Hendrik, Bom-
bled Christophe, Bonaventure Chanelle, Boukili Nabil, Briers Jan, Burton Emmanuel, Calvo Kristof, Chan-
son Julie, Cogolati Samuel, Cornet Cécile, Creemers Barbara, Daems Greet, Dallemagne Georges, D-
Amico Roberto, De Block Maggie, De Caluwé Robby, Defossé Guillaume, De Jonge Tania, de Laveleye 
Séverine, Delizée Jean-Marc, De Maegd Michel, Demon Franky, Depraetere Melissa, De Smet François, 
De Vriendt Wouter, De Vuyst Steven, Dewael Patrick, Dierick Leen, Ducarme Denis, Farih Nawal, Flahaut 
André, Fonck Catherine, Gabriëls Katja, Goffin Philippe, Hanus Mélissa, Hedebouw Raoul, Hennuy Lau-
rence, Hugon Claire, Jiroflée Karin, Laaouej Ahmed, Lachaert Egbert, Lacroix Christophe, Lanjri Nahima, 
Leroy Marie-Colline, Leysen Christian, Liekens Goedele, Marghem Marie-Christine, Merckx Sofie, Mertens 
Peter, Moscufo Nadia, Moyaers Bert, Muylle Nathalie, Parent Nicolas, Piedboeuf Benoît, Pillen Jasper, Pis-
man Kathleen, Pivin Philippe, Platteau Eva, Prévot Maxime, Prévot Patrick, Reuter Florence, Reynaert 
Vicky, Rigot Hervé, Rohonyi Sophie, Scourneau Vincent, Segers Ben, Senesael Daniel, Taquin Caroline, 
Thémont Sophie, Thiébaut Eric, Tillieux Eliane, Vajda Olivier, Vanbesien Dieter, Van den Bergh Jef, Van-
denbroucke Joris, Vanden Burre Gilles, Vandenput Tim, Van Hecke Stefaan, Van Hees Marco, Van Hoof 
Els, Vanpeborgh Gitta, Vanrobaeys Anja, Verduyckt Kris, Verhaert Marianne, Verherstraeten Servais, Vi-
caire Albert, Vindevoghel Maria, Warmoes Thierry, Zanchetta Laurence 
 

Abstentions  000 Onthoudingen 

 
 
Vote nominatif - Naamstemming: 007 
 
 

Oui          026 Ja 

 
Anseeuw Björn, Buysrogge Peter, Claes Mieke, Dallemagne Georges, Dedecker Jean-Marie, Depoorter 
Kathleen, De Roover Peter, De Smet François, De Wit Sophie, D'Haese Christoph, Fonck Catherine, Franc-
ken Theo, Gijbels Frieda, Ingels Yngvild, Loones Sander, Matz Vanessa, Metsu Koen, Prévot Maxime, Ras-
kin Wouter, Rohonyi Sophie, Safai Darya, Van Bossuyt Anneleen, Van der Donckt Wim, Van Peel Valerie, 
Van Vaerenbergh Kristien, Wollants Bert 
 

Non          106 Nee 
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Aouasti Khalil, Bacquelaine Daniel, Bayet Hugues, Beke Wouter, Ben Achour Malik, Bogaert Hendrik, Bom-
bled Christophe, Bonaventure Chanelle, Boukili Nabil, Briers Jan, Burton Emmanuel, Bury Katleen, Calvo 
Kristof, Chanson Julie, Cogolati Samuel, Cornet Cécile, Creemers Barbara, Creyelman Steven, Daems 
Greet, D'Amico Roberto, De Block Maggie, De Caluwé Robby, Defossé Guillaume, De Jonge Tania, de 
Laveleye Séverine, Delizée Jean-Marc, De Maegd Michel, Demon Franky, Depoortere Ortwin, Depraetere 
Melissa, De Vriendt Wouter, De Vuyst Steven, Dewael Patrick, Dewulf Nathalie, Dierick Leen, Dillen Marijke, 
Ducarme Denis, Farih Nawal, Flahaut André, Gabriëls Katja, Geens Koen, Gilissen Erik, Goffin Philippe, 
Hanus Mélissa, Hedebouw Raoul, Hennuy Laurence, Hugon Claire, Jiroflée Karin, Kir Emir, Laaouej Ahmed, 
Lachaert Egbert, Lacroix Christophe, Lanjri Nahima, Leroy Marie-Colline, Leysen Christian, Liekens Goe-
dele, Marghem Marie-Christine, Merckx Sofie, Mertens Peter, Moscufo Nadia, Moyaers Bert, Muylle Natha-
lie, Parent Nicolas, Pas Barbara, Piedboeuf Benoît, Pillen Jasper, Pisman Kathleen, Pivin Philippe, Platteau 
Eva, Ponthier Annick, Prévot Patrick, Ravyts Kurt, Reuter Florence, Reynaert Vicky, Rigot Hervé, Samyn 
Ellen, Scourneau Vincent, Segers Ben, Senesael Daniel, Sneppe Dominiek, Taquin Caroline, Thémont So-
phie, Thiébaut Eric, Tillieux Eliane, Troosters Frank, Vajda Olivier, Vanbesien Dieter, Van den Bergh Jef, 
Vandenbroucke Joris, Vanden Burre Gilles, Vandenput Tim, Van Hecke Stefaan, Van Hees Marco, Van 
Hoof Els, Van Langenhove Dries, Van Lommel Reccino, Vanpeborgh Gitta, Vanrobaeys Anja, Verduyckt 
Kris, Verhaert Marianne, Verherstraeten Servais, Verreyt Hans, Vicaire Albert, Vindevoghel Maria, War-
moes Thierry, Zanchetta Laurence 
 

Abstentions  000 Onthoudingen 

 
 
Vote nominatif - Naamstemming: 008 
 
 

Oui          080 Ja 

 
Aouasti Khalil, Bacquelaine Daniel, Bayet Hugues, Beke Wouter, Ben Achour Malik, Bogaert Hendrik, Bom-
bled Christophe, Bonaventure Chanelle, Briers Jan, Burton Emmanuel, Calvo Kristof, Chanson Julie, Cogo-
lati Samuel, Cornet Cécile, Creemers Barbara, De Block Maggie, De Caluwé Robby, Defossé Guillaume, 
De Jonge Tania, de Laveleye Séverine, Delizée Jean-Marc, De Maegd Michel, Demon Franky, Depraetere 
Melissa, De Vriendt Wouter, Dewael Patrick, Dierick Leen, Ducarme Denis, Farih Nawal, Flahaut André, 
Gabriëls Katja, Geens Koen, Goffin Philippe, Hanus Mélissa, Hennuy Laurence, Hugon Claire, Jiroflée Ka-
rin, Kir Emir, Laaouej Ahmed, Lachaert Egbert, Lacroix Christophe, Lanjri Nahima, Leroy Marie-Colline, 
Leysen Christian, Liekens Goedele, Marghem Marie-Christine, Moyaers Bert, Muylle Nathalie, Parent Nico-
las, Piedboeuf Benoît, Pillen Jasper, Pisman Kathleen, Pivin Philippe, Platteau Eva, Prévot Patrick, Reuter 
Florence, Reynaert Vicky, Rigot Hervé, Scourneau Vincent, Segers Ben, Senesael Daniel, Taquin Caroline, 
Thémont Sophie, Thiébaut Eric, Tillieux Eliane, Vajda Olivier, Vanbesien Dieter, Van den Bergh Jef, Van-
denbroucke Joris, Vanden Burre Gilles, Vandenput Tim, Van Hecke Stefaan, Van Hoof Els, Vanpeborgh 
Gitta, Vanrobaeys Anja, Verduyckt Kris, Verhaert Marianne, Verherstraeten Servais, Vicaire Albert, Zan-
chetta Laurence 
 

Non          052 Nee 

 
Anseeuw Björn, Boukili Nabil, Bury Katleen, Buysrogge Peter, Claes Mieke, Creyelman Steven, Daems 
Greet, Dallemagne Georges, D'Amico Roberto, Dedecker Jean-Marie, Depoorter Kathleen, Depoortere 
Ortwin, De Roover Peter, De Smet François, De Vuyst Steven, De Wit Sophie, Dewulf Nathalie, D'Haese 
Christoph, Dillen Marijke, Fonck Catherine, Francken Theo, Gijbels Frieda, Gilissen Erik, Hedebouw Raoul, 
Ingels Yngvild, Loones Sander, Matz Vanessa, Merckx Sofie, Mertens Peter, Metsu Koen, Moscufo Nadia, 
Pas Barbara, Ponthier Annick, Prévot Maxime, Raskin Wouter, Ravyts Kurt, Rohonyi Sophie, Safai Darya, 
Samyn Ellen, Sneppe Dominiek, Troosters Frank, Van Bossuyt Anneleen, Van der Donckt Wim, Van Hees 
Marco, Van Langenhove Dries, Van Lommel Reccino, Van Peel Valerie, Van Vaerenbergh Kristien, Verreyt 
Hans, Vindevoghel Maria, Warmoes Thierry, Wollants Bert 
 

Abstentions  000 Onthoudingen 
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Vote nominatif - Naamstemming: 009 
 
 

Oui          131 Ja 

 
Anseeuw Björn, Aouasti Khalil, Bacquelaine Daniel, Bayet Hugues, Beke Wouter, Ben Achour Malik, Bo-
gaert Hendrik, Bombled Christophe, Bonaventure Chanelle, Boukili Nabil, Briers Jan, Burton Emmanuel, 
Bury Katleen, Buysrogge Peter, Calvo Kristof, Chanson Julie, Claes Mieke, Cogolati Samuel, Cornet Cécile, 
Creemers Barbara, Creyelman Steven, Daems Greet, Dallemagne Georges, D'Amico Roberto, De Block 
Maggie, De Caluwé Robby, Dedecker Jean-Marie, Defossé Guillaume, De Jonge Tania, de Laveleye Sé-
verine, Delizée Jean-Marc, De Maegd Michel, Demon Franky, Depoorter Kathleen, Depoortere Ortwin, De-
praetere Melissa, De Roover Peter, De Smet François, De Vriendt Wouter, De Vuyst Steven, Dewael Pa-
trick, De Wit Sophie, Dewulf Nathalie, D'Haese Christoph, Dierick Leen, Dillen Marijke, Farih Nawal, Flahaut 
André, Fonck Catherine, Francken Theo, Gabriëls Katja, Geens Koen, Gijbels Frieda, Gilissen Erik, Goffin 
Philippe, Hanus Mélissa, Hedebouw Raoul, Hennuy Laurence, Hugon Claire, Ingels Yngvild, Jiroflée Karin, 
Kir Emir, Laaouej Ahmed, Lachaert Egbert, Lacroix Christophe, Lanjri Nahima, Leroy Marie-Colline, Leysen 
Christian, Liekens Goedele, Loones Sander, Marghem Marie-Christine, Matz Vanessa, Merckx Sofie, Mer-
tens Peter, Metsu Koen, Moscufo Nadia, Moyaers Bert, Muylle Nathalie, Parent Nicolas, Pas Barbara, Pied-
boeuf Benoît, Pillen Jasper, Pisman Kathleen, Pivin Philippe, Platteau Eva, Ponthier Annick, Prévot Maxime, 
Prévot Patrick, Raskin Wouter, Ravyts Kurt, Reuter Florence, Reynaert Vicky, Rigot Hervé, Rohonyi Sophie, 
Safai Darya, Samyn Ellen, Scourneau Vincent, Segers Ben, Senesael Daniel, Sneppe Dominiek, Taquin 
Caroline, Thémont Sophie, Thiébaut Eric, Tillieux Eliane, Troosters Frank, Vajda Olivier, Vanbesien Dieter, 
Van Bossuyt Anneleen, Van den Bergh Jef, Vandenbroucke Joris, Vanden Burre Gilles, Vandenput Tim, 
Van der Donckt Wim, Van Hecke Stefaan, Van Hees Marco, Van Hoof Els, Van Langenhove Dries, Van 
Lommel Reccino, Vanpeborgh Gitta, Van Peel Valerie, Vanrobaeys Anja, Van Vaerenbergh Kristien, Ver-
duyckt Kris, Verhaert Marianne, Verherstraeten Servais, Verreyt Hans, Vicaire Albert, Vindevoghel Maria, 
Warmoes Thierry, Wollants Bert, Zanchetta Laurence 
 

Non          000 Nee 

 

Abstentions  000 Onthoudingen 

 
 
Vote nominatif - Naamstemming: 010 
 
 

Oui          079 Ja 

 
Aouasti Khalil, Bacquelaine Daniel, Bayet Hugues, Beke Wouter, Ben Achour Malik, Bogaert Hendrik, Bom-
bled Christophe, Bonaventure Chanelle, Briers Jan, Burton Emmanuel, Calvo Kristof, Chanson Julie, Cogo-
lati Samuel, Cornet Cécile, Creemers Barbara, De Block Maggie, De Caluwé Robby, Defossé Guillaume, 
De Jonge Tania, de Laveleye Séverine, Delizée Jean-Marc, De Maegd Michel, Demon Franky, Depraetere 
Melissa, De Vriendt Wouter, Dewael Patrick, Dierick Leen, Farih Nawal, Flahaut André, Gabriëls Katja, 
Geens Koen, Goffin Philippe, Hanus Mélissa, Hennuy Laurence, Hugon Claire, Jiroflée Karin, Kir Emir, 
Laaouej Ahmed, Lachaert Egbert, Lacroix Christophe, Lanjri Nahima, Leroy Marie-Colline, Leysen Christian, 
Liekens Goedele, Marghem Marie-Christine, Moyaers Bert, Muylle Nathalie, Parent Nicolas, Piedboeuf Be-
noît, Pillen Jasper, Pisman Kathleen, Pivin Philippe, Platteau Eva, Prévot Patrick, Reuter Florence, Reynaert 
Vicky, Rigot Hervé, Scourneau Vincent, Segers Ben, Senesael Daniel, Taquin Caroline, Thémont Sophie, 
Thiébaut Eric, Tillieux Eliane, Vajda Olivier, Vanbesien Dieter, Van den Bergh Jef, Vandenbroucke Joris, 
Vanden Burre Gilles, Vandenput Tim, Van Hecke Stefaan, Van Hoof Els, Vanpeborgh Gitta, Vanrobaeys 
Anja, Verduyckt Kris, Verhaert Marianne, Verherstraeten Servais, Vicaire Albert, Zanchetta Laurence 
 

Non          041 Nee 

 
Anseeuw Björn, Bury Katleen, Buysrogge Peter, Claes Mieke, Creyelman Steven, Dallemagne Georges, 
Dedecker Jean-Marie, Depoorter Kathleen, Depoortere Ortwin, De Roover Peter, De Smet François, De Wit 
Sophie, Dewulf Nathalie, D'Haese Christoph, Dillen Marijke, Fonck Catherine, Francken Theo, Gijbels 
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Frieda, Gilissen Erik, Ingels Yngvild, Loones Sander, Matz Vanessa, Metsu Koen, Pas Barbara, Ponthier 
Annick, Prévot Maxime, Raskin Wouter, Ravyts Kurt, Rohonyi Sophie, Safai Darya, Samyn Ellen, Sneppe 
Dominiek, Troosters Frank, Van Bossuyt Anneleen, Van der Donckt Wim, Van Langenhove Dries, Van Lom-
mel Reccino, Van Peel Valerie, Van Vaerenbergh Kristien, Verreyt Hans, Wollants Bert 
 

Abstentions  011 Onthoudingen 

 
Boukili Nabil, Daems Greet, D'Amico Roberto, De Vuyst Steven, Hedebouw Raoul, Merckx Sofie, Mertens 
Peter, Moscufo Nadia, Van Hees Marco, Vindevoghel Maria, Warmoes Thierry 
 
 
Vote nominatif - Naamstemming: 011 
 
 

Oui          079 Ja 

 
Aouasti Khalil, Bacquelaine Daniel, Bayet Hugues, Beke Wouter, Ben Achour Malik, Bogaert Hendrik, Bom-
bled Christophe, Bonaventure Chanelle, Briers Jan, Burton Emmanuel, Calvo Kristof, Chanson Julie, Cogo-
lati Samuel, Cornet Cécile, Creemers Barbara, De Block Maggie, De Caluwé Robby, Defossé Guillaume, 
De Jonge Tania, de Laveleye Séverine, Delizée Jean-Marc, De Maegd Michel, Demon Franky, Depraetere 
Melissa, De Vriendt Wouter, Dewael Patrick, Dierick Leen, Farih Nawal, Flahaut André, Gabriëls Katja, 
Geens Koen, Goffin Philippe, Hanus Mélissa, Hennuy Laurence, Hugon Claire, Jiroflée Karin, Kir Emir, 
Laaouej Ahmed, Lachaert Egbert, Lacroix Christophe, Lanjri Nahima, Leroy Marie-Colline, Leysen Christian, 
Liekens Goedele, Marghem Marie-Christine, Moyaers Bert, Muylle Nathalie, Parent Nicolas, Piedboeuf Be-
noît, Pillen Jasper, Pisman Kathleen, Pivin Philippe, Platteau Eva, Prévot Patrick, Reuter Florence, Reynaert 
Vicky, Rigot Hervé, Scourneau Vincent, Segers Ben, Senesael Daniel, Taquin Caroline, Thémont Sophie, 
Thiébaut Eric, Tillieux Eliane, Vajda Olivier, Vanbesien Dieter, Van den Bergh Jef, Vandenbroucke Joris, 
Vanden Burre Gilles, Vandenput Tim, Van Hecke Stefaan, Van Hoof Els, Vanpeborgh Gitta, Vanrobaeys 
Anja, Verduyckt Kris, Verhaert Marianne, Verherstraeten Servais, Vicaire Albert, Zanchetta Laurence 
 

Non          041 Nee 

 
Anseeuw Björn, Bury Katleen, Buysrogge Peter, Claes Mieke, Creyelman Steven, Dallemagne Georges, 
Dedecker Jean-Marie, Depoorter Kathleen, Depoortere Ortwin, De Roover Peter, De Smet François, De Wit 
Sophie, Dewulf Nathalie, D'Haese Christoph, Dillen Marijke, Fonck Catherine, Francken Theo, Gijbels 
Frieda, Gilissen Erik, Ingels Yngvild, Loones Sander, Matz Vanessa, Metsu Koen, Pas Barbara, Ponthier 
Annick, Prévot Maxime, Raskin Wouter, Ravyts Kurt, Rohonyi Sophie, Safai Darya, Samyn Ellen, Sneppe 
Dominiek, Troosters Frank, Van Bossuyt Anneleen, Van der Donckt Wim, Van Langenhove Dries, Van Lom-
mel Reccino, Van Peel Valerie, Van Vaerenbergh Kristien, Verreyt Hans, Wollants Bert 
 

Abstentions  011 Onthoudingen 

 
Boukili Nabil, Daems Greet, D'Amico Roberto, De Vuyst Steven, Hedebouw Raoul, Merckx Sofie, Mertens 
Peter, Moscufo Nadia, Van Hees Marco, Vindevoghel Maria, Warmoes Thierry 
 
 
Vote nominatif - Naamstemming: 012 
 
 

Oui          035 Ja 

 
Anseeuw Björn, Bury Katleen, Buysrogge Peter, Claes Mieke, Creyelman Steven, Dedecker Jean-Marie, 
Depoorter Kathleen, Depoortere Ortwin, De Roover Peter, De Wit Sophie, Dewulf Nathalie, D'Haese Chris-
toph, Dillen Marijke, Francken Theo, Gijbels Frieda, Gilissen Erik, Ingels Yngvild, Loones Sander, Metsu 
Koen, Pas Barbara, Ponthier Annick, Raskin Wouter, Ravyts Kurt, Safai Darya, Samyn Ellen, Sneppe Do-
miniek, Troosters Frank, Van Bossuyt Anneleen, Van der Donckt Wim, Van Langenhove Dries, Van Lommel 
Reccino, Van Peel Valerie, Van Vaerenbergh Kristien, Verreyt Hans, Wollants Bert 
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Non          093 Nee 

 
Aouasti Khalil, Bacquelaine Daniel, Bayet Hugues, Ben Achour Malik, Bogaert Hendrik, Bombled Chris-
tophe, Bonaventure Chanelle, Boukili Nabil, Briers Jan, Burton Emmanuel, Calvo Kristof, Chanson Julie, 
Cogolati Samuel, Cornet Cécile, Creemers Barbara, Daems Greet, Dallemagne Georges, D'Amico Roberto, 
De Block Maggie, De Caluwé Robby, Defossé Guillaume, De Jonge Tania, de Laveleye Séverine, Delizée 
Jean-Marc, De Maegd Michel, Demon Franky, Depraetere Melissa, De Vriendt Wouter, De Vuyst Steven, 
Dewael Patrick, Dierick Leen, Farih Nawal, Flahaut André, Fonck Catherine, Gabriëls Katja, Geens Koen, 
Goffin Philippe, Hanus Mélissa, Hedebouw Raoul, Hennuy Laurence, Hugon Claire, Jiroflée Karin, Kir Emir, 
Laaouej Ahmed, Lachaert Egbert, Lacroix Christophe, Lanjri Nahima, Leroy Marie-Colline, Leysen Christian, 
Liekens Goedele, Marghem Marie-Christine, Matz Vanessa, Merckx Sofie, Mertens Peter, Moscufo Nadia, 
Moyaers Bert, Muylle Nathalie, Parent Nicolas, Piedboeuf Benoît, Pillen Jasper, Pisman Kathleen, Pivin 
Philippe, Platteau Eva, Prévot Maxime, Prévot Patrick, Reuter Florence, Reynaert Vicky, Rigot Hervé, 
Scourneau Vincent, Segers Ben, Senesael Daniel, Taquin Caroline, Thémont Sophie, Thiébaut Eric, Tillieux 
Eliane, Vajda Olivier, Vanbesien Dieter, Van den Bergh Jef, Vandenbroucke Joris, Vanden Burre Gilles, 
Vandenput Tim, Van Hecke Stefaan, Van Hees Marco, Van Hoof Els, Vanpeborgh Gitta, Vanrobaeys Anja, 
Verduyckt Kris, Verhaert Marianne, Verherstraeten Servais, Vicaire Albert, Vindevoghel Maria, Warmoes 
Thierry, Zanchetta Laurence 
 

Abstentions  002 Onthoudingen 

 
De Smet François, Rohonyi Sophie 
 
 
Vote nominatif - Naamstemming: 013 
 
 

Oui          011 Ja 

 
Boukili Nabil, Daems Greet, D'Amico Roberto, De Vuyst Steven, Hedebouw Raoul, Merckx Sofie, Mertens 
Peter, Moscufo Nadia, Van Hees Marco, Vindevoghel Maria, Warmoes Thierry 
 

Non          118 Nee 

 
Anseeuw Björn, Aouasti Khalil, Bayet Hugues, Beke Wouter, Ben Achour Malik, Bogaert Hendrik, Bombled 
Christophe, Bonaventure Chanelle, Briers Jan, Burton Emmanuel, Bury Katleen, Buysrogge Peter, Calvo 
Kristof, Chanson Julie, Claes Mieke, Cogolati Samuel, Cornet Cécile, Creemers Barbara, Creyelman Ste-
ven, Dallemagne Georges, De Block Maggie, De Caluwé Robby, Dedecker Jean-Marie, Defossé Guillaume, 
De Jonge Tania, de Laveleye Séverine, Delizée Jean-Marc, De Maegd Michel, Demon Franky, Depoorter 
Kathleen, Depoortere Ortwin, Depraetere Melissa, De Roover Peter, De Smet François, De Vriendt Wouter, 
Dewael Patrick, De Wit Sophie, Dewulf Nathalie, D'Haese Christoph, Dierick Leen, Dillen Marijke, Farih 
Nawal, Flahaut André, Fonck Catherine, Francken Theo, Gabriëls Katja, Gijbels Frieda, Gilissen Erik, Goffin 
Philippe, Hanus Mélissa, Hennuy Laurence, Hugon Claire, Ingels Yngvild, Jiroflée Karin, Kir Emir, Laaouej 
Ahmed, Lachaert Egbert, Lacroix Christophe, Lanjri Nahima, Leroy Marie-Colline, Leysen Christian, Liekens 
Goedele, Loones Sander, Marghem Marie-Christine, Matz Vanessa, Metsu Koen, Moyaers Bert, Muylle 
Nathalie, Parent Nicolas, Pas Barbara, Piedboeuf Benoît, Pillen Jasper, Pisman Kathleen, Pivin Philippe, 
Platteau Eva, Ponthier Annick, Prévot Maxime, Prévot Patrick, Raskin Wouter, Ravyts Kurt, Reuter Flo-
rence, Reynaert Vicky, Rigot Hervé, Rohonyi Sophie, Safai Darya, Samyn Ellen, Scourneau Vincent, Segers 
Ben, Senesael Daniel, Sneppe Dominiek, Taquin Caroline, Thémont Sophie, Thiébaut Eric, Tillieux Eliane, 
Troosters Frank, Vajda Olivier, Vanbesien Dieter, Van Bossuyt Anneleen, Van den Bergh Jef, Vanden-
broucke Joris, Vanden Burre Gilles, Vandenput Tim, Van der Donckt Wim, Van Hecke Stefaan, Van Hoof 
Els, Van Langenhove Dries, Van Lommel Reccino, Vanpeborgh Gitta, Van Peel Valerie, Vanrobaeys Anja, 
Van Vaerenbergh Kristien, Verduyckt Kris, Verhaert Marianne, Verherstraeten Servais, Verreyt Hans, Vi-
caire Albert, Wollants Bert, Zanchetta Laurence 
 

Abstentions  000 Onthoudingen 
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Vote nominatif - Naamstemming: 014 
 
 

Oui          035 Ja 

 
Anseeuw Björn, Bury Katleen, Buysrogge Peter, Claes Mieke, Creyelman Steven, Dedecker Jean-Marie, 
Depoorter Kathleen, Depoortere Ortwin, De Roover Peter, De Wit Sophie, Dewulf Nathalie, D'Haese Chris-
toph, Dillen Marijke, Francken Theo, Gijbels Frieda, Gilissen Erik, Ingels Yngvild, Loones Sander, Metsu 
Koen, Pas Barbara, Ponthier Annick, Raskin Wouter, Ravyts Kurt, Safai Darya, Samyn Ellen, Sneppe Do-
miniek, Troosters Frank, Van Bossuyt Anneleen, Van der Donckt Wim, Van Langenhove Dries, Van Lommel 
Reccino, Van Peel Valerie, Van Vaerenbergh Kristien, Verreyt Hans, Wollants Bert 
 

Non          097 Nee 

 
Aouasti Khalil, Bacquelaine Daniel, Bayet Hugues, Beke Wouter, Ben Achour Malik, Bogaert Hendrik, Bom-
bled Christophe, Bonaventure Chanelle, Boukili Nabil, Briers Jan, Burton Emmanuel, Calvo Kristof, Chan-
son Julie, Cogolati Samuel, Cornet Cécile, Creemers Barbara, Daems Greet, Dallemagne Georges, D-
Amico Roberto, De Block Maggie, De Caluwé Robby, Defossé Guillaume, De Jonge Tania, de Laveleye 
Séverine, Delizée Jean-Marc, De Maegd Michel, Demon Franky, Depraetere Melissa, De Smet François, 
De Vriendt Wouter, De Vuyst Steven, Dewael Patrick, Dierick Leen, Ducarme Denis, Farih Nawal, Flahaut 
André, Fonck Catherine, Gabriëls Katja, Geens Koen, Goffin Philippe, Hanus Mélissa, Hedebouw Raoul, 
Hennuy Laurence, Hugon Claire, Jiroflée Karin, Kir Emir, Laaouej Ahmed, Lachaert Egbert, Lacroix Chris-
tophe, Lanjri Nahima, Leroy Marie-Colline, Leysen Christian, Liekens Goedele, Marghem Marie-Christine, 
Matz Vanessa, Merckx Sofie, Mertens Peter, Moscufo Nadia, Moyaers Bert, Muylle Nathalie, Parent Nicolas, 
Piedboeuf Benoît, Pillen Jasper, Pisman Kathleen, Pivin Philippe, Platteau Eva, Prévot Maxime, Prévot 
Patrick, Reuter Florence, Reynaert Vicky, Rigot Hervé, Rohonyi Sophie, Scourneau Vincent, Segers Ben, 
Senesael Daniel, Taquin Caroline, Thémont Sophie, Thiébaut Eric, Tillieux Eliane, Vajda Olivier, Vanbesien 
Dieter, Van den Bergh Jef, Vandenbroucke Joris, Vanden Burre Gilles, Vandenput Tim, Van Hecke Stefaan, 
Van Hees Marco, Van Hoof Els, Vanpeborgh Gitta, Vanrobaeys Anja, Verduyckt Kris, Verhaert Marianne, 
Verherstraeten Servais, Vicaire Albert, Vindevoghel Maria, Warmoes Thierry, Zanchetta Laurence 
 

Abstentions  000 Onthoudingen 

 
 
Vote nominatif - Naamstemming: 015 
 
 

Oui          017 Ja 

 
Boukili Nabil, Daems Greet, Dallemagne Georges, D'Amico Roberto, De Smet François, De Vuyst Steven, 
Fonck Catherine, Hedebouw Raoul, Matz Vanessa, Merckx Sofie, Mertens Peter, Moscufo Nadia, Prévot 
Maxime, Rohonyi Sophie, Van Hees Marco, Vindevoghel Maria, Warmoes Thierry 
 

Non          114 Nee 

 
Anseeuw Björn, Aouasti Khalil, Bacquelaine Daniel, Bayet Hugues, Beke Wouter, Ben Achour Malik, Bo-
gaert Hendrik, Bombled Christophe, Bonaventure Chanelle, Briers Jan, Burton Emmanuel, Bury Katleen, 
Buysrogge Peter, Calvo Kristof, Chanson Julie, Claes Mieke, Cogolati Samuel, Cornet Cécile, Creemers 
Barbara, Creyelman Steven, De Block Maggie, De Caluwé Robby, Dedecker Jean-Marie, Defossé Guil-
laume, De Jonge Tania, de Laveleye Séverine, Delizée Jean-Marc, De Maegd Michel, Demon Franky, De-
poorter Kathleen, Depoortere Ortwin, Depraetere Melissa, De Roover Peter, De Vriendt Wouter, Dewael 
Patrick, De Wit Sophie, Dewulf Nathalie, D'Haese Christoph, Dierick Leen, Dillen Marijke, Ducarme Denis, 
Farih Nawal, Flahaut André, Francken Theo, Gabriëls Katja, Geens Koen, Gijbels Frieda, Gilissen Erik, 
Goffin Philippe, Hanus Mélissa, Hennuy Laurence, Hugon Claire, Ingels Yngvild, Jiroflée Karin, Kir Emir, 
Laaouej Ahmed, Lachaert Egbert, Lacroix Christophe, Lanjri Nahima, Leroy Marie-Colline, Leysen Christian, 
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Liekens Goedele, Loones Sander, Marghem Marie-Christine, Metsu Koen, Moyaers Bert, Muylle Nathalie, 
Parent Nicolas, Pas Barbara, Piedboeuf Benoît, Pillen Jasper, Pisman Kathleen, Pivin Philippe, Platteau 
Eva, Ponthier Annick, Prévot Patrick, Raskin Wouter, Ravyts Kurt, Reuter Florence, Reynaert Vicky, Rigot 
Hervé, Safai Darya, Samyn Ellen, Scourneau Vincent, Segers Ben, Senesael Daniel, Sneppe Dominiek, 
Taquin Caroline, Thémont Sophie, Thiébaut Eric, Tillieux Eliane, Troosters Frank, Vajda Olivier, Vanbesien 
Dieter, Van Bossuyt Anneleen, Van den Bergh Jef, Vandenbroucke Joris, Vanden Burre Gilles, Vandenput 
Tim, Van der Donckt Wim, Van Hecke Stefaan, Van Hoof Els, Van Langenhove Dries, Van Lommel Reccino, 
Vanpeborgh Gitta, Van Peel Valerie, Vanrobaeys Anja, Van Vaerenbergh Kristien, Verduyckt Kris, Ver-
herstraeten Servais, Verreyt Hans, Vicaire Albert, Wollants Bert, Zanchetta Laurence 
 

Abstentions  000 Onthoudingen 

 
 
Vote nominatif - Naamstemming: 016 
 
 

Oui          035 Ja 

 
Anseeuw Björn, Bury Katleen, Buysrogge Peter, Claes Mieke, Creyelman Steven, Dedecker Jean-Marie, 
Depoorter Kathleen, Depoortere Ortwin, De Roover Peter, De Wit Sophie, Dewulf Nathalie, D'Haese Chris-
toph, Dillen Marijke, Francken Theo, Gijbels Frieda, Gilissen Erik, Ingels Yngvild, Loones Sander, Metsu 
Koen, Pas Barbara, Ponthier Annick, Raskin Wouter, Ravyts Kurt, Safai Darya, Samyn Ellen, Sneppe Do-
miniek, Troosters Frank, Van Bossuyt Anneleen, Van der Donckt Wim, Van Langenhove Dries, Van Lommel 
Reccino, Van Peel Valerie, Van Vaerenbergh Kristien, Verreyt Hans, Wollants Bert 
 

Non          093 Nee 

 
Aouasti Khalil, Bacquelaine Daniel, Bayet Hugues, Beke Wouter, Ben Achour Malik, Bogaert Hendrik, Bom-
bled Christophe, Bonaventure Chanelle, Boukili Nabil, Briers Jan, Burton Emmanuel, Calvo Kristof, Chan-
son Julie, Cogolati Samuel, Cornet Cécile, Creemers Barbara, Daems Greet, Dallemagne Georges, D-
Amico Roberto, De Block Maggie, Defossé Guillaume, De Jonge Tania, de Laveleye Séverine, Delizée 
Jean-Marc, De Maegd Michel, Demon Franky, Depraetere Melissa, De Vriendt Wouter, De Vuyst Steven, 
Dewael Patrick, Dierick Leen, Ducarme Denis, Farih Nawal, Flahaut André, Fonck Catherine, Gabriëls Katja, 
Geens Koen, Goffin Philippe, Hanus Mélissa, Hedebouw Raoul, Hennuy Laurence, Hugon Claire, Jiroflée 
Karin, Kir Emir, Laaouej Ahmed, Lacroix Christophe, Lanjri Nahima, Leroy Marie-Colline, Leysen Christian, 
Liekens Goedele, Marghem Marie-Christine, Matz Vanessa, Merckx Sofie, Mertens Peter, Moscufo Nadia, 
Moyaers Bert, Muylle Nathalie, Parent Nicolas, Piedboeuf Benoît, Pillen Jasper, Pisman Kathleen, Pivin 
Philippe, Platteau Eva, Prévot Maxime, Prévot Patrick, Reuter Florence, Reynaert Vicky, Rigot Hervé, 
Scourneau Vincent, Segers Ben, Senesael Daniel, Taquin Caroline, Thémont Sophie, Thiébaut Eric, Tillieux 
Eliane, Vajda Olivier, Vanbesien Dieter, Van den Bergh Jef, Vandenbroucke Joris, Vanden Burre Gilles, 
Vandenput Tim, Van Hecke Stefaan, Van Hees Marco, Van Hoof Els, Vanpeborgh Gitta, Vanrobaeys Anja, 
Verduyckt Kris, Verhaert Marianne, Verherstraeten Servais, Vicaire Albert, Vindevoghel Maria, Warmoes 
Thierry, Zanchetta Laurence 
 

Abstentions  002 Onthoudingen 

 
De Smet François, Rohonyi Sophie 
 
 
Vote nominatif - Naamstemming: 017 
 
 

Oui          093 Ja 

 
Aouasti Khalil, Bacquelaine Daniel, Bayet Hugues, Beke Wouter, Ben Achour Malik, Bogaert Hendrik, 
Bombled Christophe, Bonaventure Chanelle, Boukili Nabil, Briers Jan, Burton Emmanuel, Calvo Kristof, 
Chanson Julie, Cogolati Samuel, Cornet Cécile, Creemers Barbara, Daems Greet, D'Amico Roberto, De 
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Block Maggie, De Caluwé Robby, Defossé Guillaume, De Jonge Tania, de Laveleye Séverine, Delizée 
Jean-Marc, De Maegd Michel, Demon Franky, Depraetere Melissa, De Smet François, De Vriendt Wouter, 
De Vuyst Steven, Dewael Patrick, Dierick Leen, Ducarme Denis, Farih Nawal, Flahaut André, Gabriëls 
Katja, Geens Koen, Goffin Philippe, Hanus Mélissa, Hedebouw Raoul, Hennuy Laurence, Hugon Claire, 
Jiroflée Karin, Kir Emir, Laaouej Ahmed, Lachaert Egbert, Lacroix Christophe, Lanjri Nahima, Leroy Marie-
Colline, Leysen Christian, Liekens Goedele, Marghem Marie-Christine, Merckx Sofie, Mertens Peter, Mos-
cufo Nadia, Moyaers Bert, Muylle Nathalie, Parent Nicolas, Piedboeuf Benoît, Pillen Jasper, Pisman Ka-
thleen, Pivin Philippe, Platteau Eva, Prévot Patrick, Reuter Florence, Reynaert Vicky, Rigot Hervé, Rohonyi 
Sophie, Scourneau Vincent, Segers Ben, Senesael Daniel, Taquin Caroline, Thémont Sophie, Thiébaut 
Eric, Tillieux Eliane, Vajda Olivier, Vanbesien Dieter, Van den Bergh Jef, Vandenbroucke Joris, Vanden 
Burre Gilles, Vandenput Tim, Van Hecke Stefaan, Van Hees Marco, Van Hoof Els, Vanpeborgh Gitta, Van-
robaeys Anja, Verduyckt Kris, Verhaert Marianne, Verherstraeten Servais, Vicaire Albert, Vindevoghel Ma-
ria, Warmoes Thierry, Zanchetta Laurence 
 

Non          034 Nee 

 
Anseeuw Björn, Bury Katleen, Buysrogge Peter, Claes Mieke, Creyelman Steven, Dedecker Jean-Marie, 
Depoorter Kathleen, Depoortere Ortwin, De Roover Peter, De Wit Sophie, Dewulf Nathalie, D'Haese Chris-
toph, Dillen Marijke, Francken Theo, Gijbels Frieda, Gilissen Erik, Ingels Yngvild, Loones Sander, Metsu 
Koen, Pas Barbara, Ponthier Annick, Raskin Wouter, Ravyts Kurt, Samyn Ellen, Sneppe Dominiek, Troos-
ters Frank, Van Bossuyt Anneleen, Van der Donckt Wim, Van Langenhove Dries, Van Lommel Reccino, 
Van Peel Valerie, Van Vaerenbergh Kristien, Verreyt Hans, Wollants Bert 
 

Abstentions  004 Onthoudingen 

 
Dallemagne Georges, Fonck Catherine, Matz Vanessa, Prévot Maxime 
 
 
Vote nominatif - Naamstemming: 018 
 
 

Oui          013 Ja 

 
Boukili Nabil, Daems Greet, D'Amico Roberto, De Smet François, De Vuyst Steven, Hedebouw Raoul, 
Merckx Sofie, Mertens Peter, Moscufo Nadia, Rohonyi Sophie, Van Hees Marco, Vindevoghel Maria, 
Warmoes Thierry 
 

Non          115 Nee 

 
Anseeuw Björn, Aouasti Khalil, Bacquelaine Daniel, Bayet Hugues, Beke Wouter, Ben Achour Malik, Bo-
gaert Hendrik, Bombled Christophe, Bonaventure Chanelle, Briers Jan, Burton Emmanuel, Bury Katleen, 
Buysrogge Peter, Calvo Kristof, Chanson Julie, Claes Mieke, Cogolati Samuel, Cornet Cécile, Creemers 
Barbara, Creyelman Steven, De Block Maggie, De Caluwé Robby, Dedecker Jean-Marie, Defossé Guil-
laume, De Jonge Tania, de Laveleye Séverine, Delizée Jean-Marc, De Maegd Michel, Demon Franky, De-
poorter Kathleen, Depoortere Ortwin, Depraetere Melissa, De Roover Peter, De Vriendt Wouter, Dewael 
Patrick, De Wit Sophie, Dewulf Nathalie, D'Haese Christoph, Dierick Leen, Dillen Marijke, Ducarme Denis, 
Farih Nawal, Flahaut André, Francken Theo, Gabriëls Katja, Geens Koen, Gijbels Frieda, Gilissen Erik, 
Goffin Philippe, Hanus Mélissa, Hennuy Laurence, Hugon Claire, Ingels Yngvild, Jiroflée Karin, Kir Emir, 
Laaouej Ahmed, Lachaert Egbert, Lacroix Christophe, Lanjri Nahima, Leroy Marie-Colline, Leysen Christian, 
Liekens Goedele, Loones Sander, Marghem Marie-Christine, Metsu Koen, Moyaers Bert, Muylle Nathalie, 
Parent Nicolas, Pas Barbara, Piedboeuf Benoît, Pillen Jasper, Pisman Kathleen, Pivin Philippe, Platteau 
Eva, Ponthier Annick, Prévot Patrick, Raskin Wouter, Ravyts Kurt, Reuter Florence, Reynaert Vicky, Rigot 
Hervé, Safai Darya, Samyn Ellen, Scourneau Vincent, Segers Ben, Senesael Daniel, Sneppe Dominiek, 
Taquin Caroline, Thémont Sophie, Thiébaut Eric, Tillieux Eliane, Troosters Frank, Vajda Olivier, Vanbesien 
Dieter, Van Bossuyt Anneleen, Van den Bergh Jef, Vandenbroucke Joris, Vanden Burre Gilles, Vandenput 
Tim, Van der Donckt Wim, Van Hecke Stefaan, Van Hoof Els, Van Langenhove Dries, Van Lommel Reccino, 
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Vanpeborgh Gitta, Van Peel Valerie, Vanrobaeys Anja, Van Vaerenbergh Kristien, Verduyckt Kris, Verhaert 
Marianne, Verherstraeten Servais, Verreyt Hans, Vicaire Albert, Wollants Bert, Zanchetta Laurence 
 

Abstentions  004 Onthoudingen 

 
Dallemagne Georges, Fonck Catherine, Matz Vanessa, Prévot Maxime 
 
 
Vote nominatif - Naamstemming: 019 
 
 

Oui          132 Ja 

 
Anseeuw Björn, Aouasti Khalil, Bacquelaine Daniel, Bayet Hugues, Beke Wouter, Ben Achour Malik, Bo-
gaert Hendrik, Bombled Christophe, Bonaventure Chanelle, Boukili Nabil, Briers Jan, Burton Emmanuel, 
Bury Katleen, Buysrogge Peter, Calvo Kristof, Chanson Julie, Claes Mieke, Cogolati Samuel, Cornet Cécile, 
Creemers Barbara, Creyelman Steven, Daems Greet, Dallemagne Georges, D'Amico Roberto, De Block 
Maggie, De Caluwé Robby, Dedecker Jean-Marie, Defossé Guillaume, De Jonge Tania, de Laveleye Sé-
verine, Delizée Jean-Marc, De Maegd Michel, Demon Franky, Depoorter Kathleen, Depoortere Ortwin, 
Depraetere Melissa, De Roover Peter, De Smet François, De Vriendt Wouter, De Vuyst Steven, Dewael 
Patrick, De Wit Sophie, Dewulf Nathalie, D'Haese Christoph, Dierick Leen, Dillen Marijke, Ducarme Denis, 
Farih Nawal, Flahaut André, Fonck Catherine, Francken Theo, Gabriëls Katja, Geens Koen, Gijbels Frieda, 
Gilissen Erik, Goffin Philippe, Hanus Mélissa, Hedebouw Raoul, Hennuy Laurence, Hugon Claire, Ingels 
Yngvild, Jiroflée Karin, Kir Emir, Laaouej Ahmed, Lachaert Egbert, Lacroix Christophe, Lanjri Nahima, Leroy 
Marie-Colline, Leysen Christian, Liekens Goedele, Loones Sander, Marghem Marie-Christine, Matz Va-
nessa, Merckx Sofie, Mertens Peter, Metsu Koen, Moscufo Nadia, Moyaers Bert, Muylle Nathalie, Parent 
Nicolas, Pas Barbara, Piedboeuf Benoît, Pillen Jasper, Pisman Kathleen, Pivin Philippe, Platteau Eva, Pon-
thier Annick, Prévot Maxime, Prévot Patrick, Raskin Wouter, Ravyts Kurt, Reuter Florence, Reynaert Vicky, 
Rigot Hervé, Rohonyi Sophie, Safai Darya, Samyn Ellen, Scourneau Vincent, Segers Ben, Senesael Daniel, 
Sneppe Dominiek, Taquin Caroline, Thémont Sophie, Thiébaut Eric, Tillieux Eliane, Troosters Frank, Vajda 
Olivier, Vanbesien Dieter, Van Bossuyt Anneleen, Van den Bergh Jef, Vandenbroucke Joris, Vanden Burre 
Gilles, Vandenput Tim, Van der Donckt Wim, Van Hecke Stefaan, Van Hees Marco, Van Hoof Els, Van 
Langenhove Dries, Van Lommel Reccino, Vanpeborgh Gitta, Van Peel Valerie, Vanrobaeys Anja, Van Vae-
renbergh Kristien, Verduyckt Kris, Verhaert Marianne, Verherstraeten Servais, Verreyt Hans, Vicaire Albert, 
Vindevoghel Maria, Warmoes Thierry, Wollants Bert, Zanchetta Laurence 
 

Non          000 Nee 

 

Abstentions  000 Onthoudingen 

 
 
Vote nominatif - Naamstemming: 020 
 
 

Oui          132 Ja 

 
Anseeuw Björn, Aouasti Khalil, Bacquelaine Daniel, Bayet Hugues, Beke Wouter, Ben Achour Malik, Bo-
gaert Hendrik, Bombled Christophe, Bonaventure Chanelle, Boukili Nabil, Briers Jan, Burton Emmanuel, 
Bury Katleen, Buysrogge Peter, Calvo Kristof, Chanson Julie, Claes Mieke, Cogolati Samuel, Cornet Cécile, 
Creemers Barbara, Creyelman Steven, Daems Greet, Dallemagne Georges, D'Amico Roberto, De Block 
Maggie, De Caluwé Robby, Dedecker Jean-Marie, Defossé Guillaume, De Jonge Tania, de Laveleye Sé-
verine, Delizée Jean-Marc, De Maegd Michel, Demon Franky, Depoorter Kathleen, Depoortere Ortwin, De-
praetere Melissa, De Roover Peter, De Smet François, De Vriendt Wouter, De Vuyst Steven, Dewael Pa-
trick, De Wit Sophie, Dewulf Nathalie, D'Haese Christoph, Dierick Leen, Dillen Marijke, Ducarme Denis, 
Farih Nawal, Flahaut André, Fonck Catherine, Francken Theo, Gabriëls Katja, Geens Koen, Gijbels Frieda, 
Gilissen Erik, Goffin Philippe, Hanus Mélissa, Hedebouw Raoul, Hennuy Laurence, Hugon Claire, Ingels 
Yngvild, Jiroflée Karin, Kir Emir, Laaouej Ahmed, Lachaert Egbert, Lacroix Christophe, Lanjri Nahima, Leroy 
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Marie-Colline, Leysen Christian, Liekens Goedele, Loones Sander, Marghem Marie-Christine, Matz Va-
nessa, Merckx Sofie, Mertens Peter, Metsu Koen, Moscufo Nadia, Moyaers Bert, Muylle Nathalie, Parent 
Nicolas, Pas Barbara, Piedboeuf Benoît, Pillen Jasper, Pisman Kathleen, Pivin Philippe, Platteau Eva, 
Ponthier Annick, Prévot Maxime, Prévot Patrick, Raskin Wouter, Ravyts Kurt, Reuter Florence, Reynaert 
Vicky, Rigot Hervé, Rohonyi Sophie, Safai Darya, Samyn Ellen, Scourneau Vincent, Segers Ben, Senesael 
Daniel, Sneppe Dominiek, Taquin Caroline, Thémont Sophie, Thiébaut Eric, Tillieux Eliane, Troosters Frank, 
Vajda Olivier, Vanbesien Dieter, Van Bossuyt Anneleen, Van den Bergh Jef, Vandenbroucke Joris, Vanden 
Burre Gilles, Vandenput Tim, Van der Donckt Wim, Van Hecke Stefaan, Van Hees Marco, Van Hoof Els, 
Van Langenhove Dries, Van Lommel Reccino, Vanpeborgh Gitta, Van Peel Valerie, Vanrobaeys Anja, Van 
Vaerenbergh Kristien, Verduyckt Kris, Verhaert Marianne, Verherstraeten Servais, Verreyt Hans, Vicaire 
Albert, Vindevoghel Maria, Warmoes Thierry, Wollants Bert, Zanchetta Laurence 
 

Non          000 Nee 

 

Abstentions  000 Onthoudingen 

 
 
Vote nominatif - Naamstemming: 021 
 
 

Oui          132 Ja 

 
Anseeuw Björn, Aouasti Khalil, Bacquelaine Daniel, Bayet Hugues, Beke Wouter, Ben Achour Malik, Bo-
gaert Hendrik, Bombled Christophe, Bonaventure Chanelle, Boukili Nabil, Briers Jan, Burton Emmanuel, 
Bury Katleen, Buysrogge Peter, Calvo Kristof, Chanson Julie, Claes Mieke, Cogolati Samuel, Cornet Cécile, 
Creemers Barbara, Creyelman Steven, Daems Greet, Dallemagne Georges, D'Amico Roberto, De Block 
Maggie, De Caluwé Robby, Dedecker Jean-Marie, Defossé Guillaume, De Jonge Tania, de Laveleye Sé-
verine, Delizée Jean-Marc, De Maegd Michel, Demon Franky, Depoorter Kathleen, Depoortere Ortwin, De-
praetere Melissa, De Roover Peter, De Smet François, De Vriendt Wouter, De Vuyst Steven, Dewael Pa-
trick, De Wit Sophie, Dewulf Nathalie, D'Haese Christoph, Dierick Leen, Dillen Marijke, Ducarme Denis, 
Farih Nawal, Flahaut André, Fonck Catherine, Francken Theo, Gabriëls Katja, Geens Koen, Gijbels Frieda, 
Gilissen Erik, Goffin Philippe, Hanus Mélissa, Hedebouw Raoul, Hennuy Laurence, Hugon Claire, Ingels 
Yngvild, Jiroflée Karin, Kir Emir, Laaouej Ahmed, Lachaert Egbert, Lacroix Christophe, Lanjri Nahima, Leroy 
Marie-Colline, Leysen Christian, Liekens Goedele, Loones Sander, Marghem Marie-Christine, Matz Va-
nessa, Merckx Sofie, Mertens Peter, Metsu Koen, Moscufo Nadia, Moyaers Bert, Muylle Nathalie, Parent 
Nicolas, Pas Barbara, Piedboeuf Benoît, Pillen Jasper, Pisman Kathleen, Pivin Philippe, Platteau Eva, 
Ponthier Annick, Prévot Maxime, Prévot Patrick, Raskin Wouter, Ravyts Kurt, Reuter Florence, Reynaert 
Vicky, Rigot Hervé, Rohonyi Sophie, Safai Darya, Samyn Ellen, Scourneau Vincent, Segers Ben, Senesael 
Daniel, Sneppe Dominiek, Taquin Caroline, Thémont Sophie, Thiébaut Eric, Tillieux Eliane, Troosters Frank, 
Vajda Olivier, Vanbesien Dieter, Van Bossuyt Anneleen, Van den Bergh Jef, Vandenbroucke Joris, Vanden 
Burre Gilles, Vandenput Tim, Van der Donckt Wim, Van Hecke Stefaan, Van Hees Marco, Van Hoof Els, 
Van Langenhove Dries, Van Lommel Reccino, Vanpeborgh Gitta, Van Peel Valerie, Vanrobaeys Anja, Van 
Vaerenbergh Kristien, Verduyckt Kris, Verhaert Marianne, Verherstraeten Servais, Verreyt Hans, Vicaire 
Albert, Vindevoghel Maria, Warmoes Thierry, Wollants Bert, Zanchetta Laurence 
 

Non          000 Nee 

 

Abstentions  000 Onthoudingen 

 
 
Vote nominatif - Naamstemming: 022 
 
 

Oui          131 Ja 

 



 20/07/2022 CRIV 55 PLEN 201 
 

CHAMBRE-4E SESSION DE LA 55E LEGISLATURE 2021 2022 KAMER-4E ZITTING VAN DE 55E ZITTINGSPERIODE 

 

102 

Anseeuw Björn, Aouasti Khalil, Bacquelaine Daniel, Bayet Hugues, Beke Wouter, Ben Achour Malik, Bo-
gaert Hendrik, Bombled Christophe, Bonaventure Chanelle, Boukili Nabil, Briers Jan, Burton Emmanuel, 
Bury Katleen, Buysrogge Peter, Calvo Kristof, Chanson Julie, Claes Mieke, Cogolati Samuel, Cornet Cécile, 
Creemers Barbara, Creyelman Steven, Daems Greet, Dallemagne Georges, D'Amico Roberto, De Block 
Maggie, De Caluwé Robby, Dedecker Jean-Marie, Defossé Guillaume, De Jonge Tania, de Laveleye Sé-
verine, Delizée Jean-Marc, De Maegd Michel, Demon Franky, Depoorter Kathleen, Depoortere Ortwin, De-
praetere Melissa, De Roover Peter, De Smet François, De Vriendt Wouter, De Vuyst Steven, Dewael Pa-
trick, De Wit Sophie, Dewulf Nathalie, D'Haese Christoph, Dierick Leen, Dillen Marijke, Ducarme Denis, 
Farih Nawal, Flahaut André, Fonck Catherine, Francken Theo, Gabriëls Katja, Geens Koen, Gijbels Frieda, 
Gilissen Erik, Goffin Philippe, Hanus Mélissa, Hedebouw Raoul, Hennuy Laurence, Hugon Claire, Ingels 
Yngvild, Jiroflée Karin, Kir Emir, Laaouej Ahmed, Lachaert Egbert, Lacroix Christophe, Lanjri Nahima, Leroy 
Marie-Colline, Leysen Christian, Loones Sander, Marghem Marie-Christine, Matz Vanessa, Merckx Sofie, 
Mertens Peter, Metsu Koen, Moscufo Nadia, Moyaers Bert, Muylle Nathalie, Parent Nicolas, Pas Barbara, 
Piedboeuf Benoît, Pillen Jasper, Pisman Kathleen, Pivin Philippe, Platteau Eva, Ponthier Annick, Prévot 
Maxime, Prévot Patrick, Raskin Wouter, Ravyts Kurt, Reuter Florence, Reynaert Vicky, Rigot Hervé, Roho-
nyi Sophie, Safai Darya, Samyn Ellen, Scourneau Vincent, Segers Ben, Senesael Daniel, Sneppe Dominiek, 
Taquin Caroline, Thémont Sophie, Thiébaut Eric, Tillieux Eliane, Troosters Frank, Vajda Olivier, Vanbesien 
Dieter, Van Bossuyt Anneleen, Van den Bergh Jef, Vandenbroucke Joris, Vanden Burre Gilles, Vandenput 
Tim, Van der Donckt Wim, Van Hecke Stefaan, Van Hees Marco, Van Hoof Els, Van Langenhove Dries, 
Van Lommel Reccino, Vanpeborgh Gitta, Van Peel Valerie, Vanrobaeys Anja, Van Vaerenbergh Kristien, 
Verduyckt Kris, Verhaert Marianne, Verherstraeten Servais, Verreyt Hans, Vicaire Albert, Vindevoghel Ma-
ria, Warmoes Thierry, Wollants Bert, Zanchetta Laurence 
 

Non          000 Nee 

 

Abstentions  000 Onthoudingen 

 
 
Vote nominatif - Naamstemming: 023 
 
 

Oui          131 Ja 

 
Anseeuw Björn, Aouasti Khalil, Bacquelaine Daniel, Bayet Hugues, Beke Wouter, Ben Achour Malik, Bo-
gaert Hendrik, Bombled Christophe, Bonaventure Chanelle, Boukili Nabil, Briers Jan, Burton Emmanuel, 
Bury Katleen, Buysrogge Peter, Calvo Kristof, Chanson Julie, Claes Mieke, Cogolati Samuel, Cornet Cécile, 
Creemers Barbara, Creyelman Steven, Daems Greet, Dallemagne Georges, D'Amico Roberto, De Block 
Maggie, De Caluwé Robby, Dedecker Jean-Marie, Defossé Guillaume, De Jonge Tania, de Laveleye Sé-
verine, Delizée Jean-Marc, De Maegd Michel, Demon Franky, Depoorter Kathleen, Depoortere Ortwin, De-
praetere Melissa, De Roover Peter, De Smet François, De Vriendt Wouter, De Vuyst Steven, Dewael Pa-
trick, De Wit Sophie, Dewulf Nathalie, D'Haese Christoph, Dierick Leen, Dillen Marijke, Ducarme Denis, 
Farih Nawal, Flahaut André, Fonck Catherine, Francken Theo, Gabriëls Katja, Gijbels Frieda, Gilissen Erik, 
Goffin Philippe, Hanus Mélissa, Hedebouw Raoul, Hennuy Laurence, Hugon Claire, Ingels Yngvild, Jiroflée 
Karin, Kir Emir, Laaouej Ahmed, Lachaert Egbert, Lacroix Christophe, Lanjri Nahima, Leroy Marie-Colline, 
Leysen Christian, Liekens Goedele, Loones Sander, Marghem Marie-Christine, Matz Vanessa, Merckx So-
fie, Mertens Peter, Metsu Koen, Moscufo Nadia, Moyaers Bert, Muylle Nathalie, Parent Nicolas, Pas Bar-
bara, Piedboeuf Benoît, Pillen Jasper, Pisman Kathleen, Pivin Philippe, Platteau Eva, Ponthier Annick, Pré-
vot Maxime, Prévot Patrick, Raskin Wouter, Ravyts Kurt, Reuter Florence, Reynaert Vicky, Rigot Hervé, 
Rohonyi Sophie, Safai Darya, Samyn Ellen, Scourneau Vincent, Segers Ben, Senesael Daniel, Sneppe 
Dominiek, Taquin Caroline, Thémont Sophie, Thiébaut Eric, Tillieux Eliane, Troosters Frank, Vajda Olivier, 
Vanbesien Dieter, Van Bossuyt Anneleen, Van den Bergh Jef, Vandenbroucke Joris, Vanden Burre Gilles, 
Vandenput Tim, Van der Donckt Wim, Van Hecke Stefaan, Van Hees Marco, Van Hoof Els, Van Langen-
hove Dries, Van Lommel Reccino, Vanpeborgh Gitta, Van Peel Valerie, Vanrobaeys Anja, Van Vaerenbergh 
Kristien, Verduyckt Kris, Verhaert Marianne, Verherstraeten Servais, Verreyt Hans, Vicaire Albert, Vinde-
voghel Maria, Warmoes Thierry, Wollants Bert, Zanchetta Laurence 
 

Non          000 Nee 
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Abstentions  000 Onthoudingen 

 
 
Vote nominatif - Naamstemming: 024 
 
 

Oui          017 Ja 

 
Boukili Nabil, Daems Greet, Dallemagne Georges, D'Amico Roberto, De Smet François, De Vuyst Steven, 
Fonck Catherine, Hedebouw Raoul, Matz Vanessa, Merckx Sofie, Mertens Peter, Moscufo Nadia, Prévot 
Maxime, Rohonyi Sophie, Van Hees Marco, Vindevoghel Maria, Warmoes Thierry 
 

Non          115 Nee 

 
Anseeuw Björn, Aouasti Khalil, Bacquelaine Daniel, Bayet Hugues, Beke Wouter, Ben Achour Malik, Bo-
gaert Hendrik, Bombled Christophe, Bonaventure Chanelle, Briers Jan, Burton Emmanuel, Bury Katleen, 
Buysrogge Peter, Calvo Kristof, Chanson Julie, Claes Mieke, Cogolati Samuel, Cornet Cécile, Creemers 
Barbara, Creyelman Steven, De Block Maggie, De Caluwé Robby, Dedecker Jean-Marie, Defossé Guil-
laume, De Jonge Tania, de Laveleye Séverine, Delizée Jean-Marc, De Maegd Michel, Demon Franky, De-
poorter Kathleen, Depoortere Ortwin, Depraetere Melissa, De Roover Peter, De Vriendt Wouter, Dewael 
Patrick, De Wit Sophie, Dewulf Nathalie, D'Haese Christoph, Dierick Leen, Dillen Marijke, Ducarme Denis, 
Farih Nawal, Flahaut André, Francken Theo, Gabriëls Katja, Geens Koen, Gijbels Frieda, Gilissen Erik, 
Goffin Philippe, Hanus Mélissa, Hennuy Laurence, Hugon Claire, Ingels Yngvild, Jiroflée Karin, Kir Emir, 
Laaouej Ahmed, Lachaert Egbert, Lacroix Christophe, Lanjri Nahima, Leroy Marie-Colline, Leysen Christian, 
Liekens Goedele, Loones Sander, Marghem Marie-Christine, Metsu Koen, Moyaers Bert, Muylle Nathalie, 
Parent Nicolas, Pas Barbara, Piedboeuf Benoît, Pillen Jasper, Pisman Kathleen, Pivin Philippe, Platteau 
Eva, Ponthier Annick, Prévot Patrick, Raskin Wouter, Ravyts Kurt, Reuter Florence, Reynaert Vicky, Rigot 
Hervé, Safai Darya, Samyn Ellen, Scourneau Vincent, Segers Ben, Senesael Daniel, Sneppe Dominiek, 
Taquin Caroline, Thémont Sophie, Thiébaut Eric, Tillieux Eliane, Troosters Frank, Vajda Olivier, Vanbesien 
Dieter, Van Bossuyt Anneleen, Van den Bergh Jef, Vandenbroucke Joris, Vanden Burre Gilles, Vandenput 
Tim, Van der Donckt Wim, Van Hecke Stefaan, Van Hoof Els, Van Langenhove Dries, Van Lommel Reccino, 
Vanpeborgh Gitta, Van Peel Valerie, Vanrobaeys Anja, Van Vaerenbergh Kristien, Verduyckt Kris, Verhaert 
Marianne, Verherstraeten Servais, Verreyt Hans, Vicaire Albert, Wollants Bert, Zanchetta Laurence 
 

Abstentions  000 Onthoudingen 

 
 
Vote nominatif - Naamstemming: 025 
 
 

Oui          035 Ja 

 
Anseeuw Björn, Bury Katleen, Buysrogge Peter, Claes Mieke, Creyelman Steven, Dedecker Jean-Marie, 
Depoorter Kathleen, Depoortere Ortwin, De Roover Peter, De Wit Sophie, Dewulf Nathalie, D'Haese Chris-
toph, Dillen Marijke, Francken Theo, Gijbels Frieda, Gilissen Erik, Ingels Yngvild, Loones Sander, Metsu 
Koen, Pas Barbara, Ponthier Annick, Raskin Wouter, Ravyts Kurt, Safai Darya, Samyn Ellen, Sneppe Do-
miniek, Troosters Frank, Van Bossuyt Anneleen, Van der Donckt Wim, Van Langenhove Dries, Van Lommel 
Reccino, Van Peel Valerie, Van Vaerenbergh Kristien, Verreyt Hans, Wollants Bert 
 

Non          097 Nee 

 
Aouasti Khalil, Bacquelaine Daniel, Bayet Hugues, Beke Wouter, Ben Achour Malik, Bogaert Hendrik, Bom-
bled Christophe, Bonaventure Chanelle, Boukili Nabil, Briers Jan, Burton Emmanuel, Calvo Kristof, Chan-
son Julie, Cogolati Samuel, Cornet Cécile, Creemers Barbara, Daems Greet, Dallemagne Georges, D-
Amico Roberto, De Block Maggie, De Caluwé Robby, Defossé Guillaume, De Jonge Tania, de Laveleye 
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Séverine, Delizée Jean-Marc, De Maegd Michel, Demon Franky, Depraetere Melissa, De Smet François, 
De Vriendt Wouter, De Vuyst Steven, Dewael Patrick, Dierick Leen, Ducarme Denis, Farih Nawal, Flahaut 
André, Fonck Catherine, Gabriëls Katja, Geens Koen, Goffin Philippe, Hanus Mélissa, Hedebouw Raoul, 
Hennuy Laurence, Hugon Claire, Jiroflée Karin, Kir Emir, Laaouej Ahmed, Lachaert Egbert, Lacroix Chris-
tophe, Lanjri Nahima, Leroy Marie-Colline, Leysen Christian, Liekens Goedele, Marghem Marie-Christine, 
Matz Vanessa, Merckx Sofie, Mertens Peter, Moscufo Nadia, Moyaers Bert, Muylle Nathalie, Parent Nicolas, 
Piedboeuf Benoît, Pillen Jasper, Pisman Kathleen, Pivin Philippe, Platteau Eva, Prévot Maxime, Prévot 
Patrick, Reuter Florence, Reynaert Vicky, Rigot Hervé, Rohonyi Sophie, Scourneau Vincent, Segers Ben, 
Senesael Daniel, Taquin Caroline, Thémont Sophie, Thiébaut Eric, Tillieux Eliane, Vajda Olivier, Vanbesien 
Dieter, Van den Bergh Jef, Vandenbroucke Joris, Vanden Burre Gilles, Vandenput Tim, Van Hecke Stefaan, 
Van Hees Marco, Van Hoof Els, Vanpeborgh Gitta, Vanrobaeys Anja, Verduyckt Kris, Verhaert Marianne, 
Verherstraeten Servais, Vicaire Albert, Vindevoghel Maria, Warmoes Thierry, Zanchetta Laurence 
 

Abstentions  000 Onthoudingen 

 
 
Vote nominatif - Naamstemming: 026 
 
 

Oui          117 Ja 

 
Anseeuw Björn, Aouasti Khalil, Bacquelaine Daniel, Bayet Hugues, Beke Wouter, Ben Achour Malik, Bo-
gaert Hendrik, Bombled Christophe, Bonaventure Chanelle, Boukili Nabil, Briers Jan, Burton Emmanuel, 
Buysrogge Peter, Calvo Kristof, Chanson Julie, Claes Mieke, Cogolati Samuel, Cornet Cécile, Creemers 
Barbara, Daems Greet, Dallemagne Georges, D'Amico Roberto, De Block Maggie, De Caluwé Robby, De-
decker Jean-Marie, Defossé Guillaume, De Jonge Tania, de Laveleye Séverine, Delizée Jean-Marc, De 
Maegd Michel, Demon Franky, Depoorter Kathleen, Depraetere Melissa, De Roover Peter, De Smet Fran-
çois, De Vriendt Wouter, De Vuyst Steven, Dewael Patrick, De Wit Sophie, D'Haese Christoph, Dierick Leen, 
Ducarme Denis, Farih Nawal, Flahaut André, Fonck Catherine, Francken Theo, Gabriëls Katja, Geens 
Koen, Gijbels Frieda, Goffin Philippe, Hanus Mélissa, Hedebouw Raoul, Hennuy Laurence, Hugon Claire, 
Ingels Yngvild, Jiroflée Karin, Kir Emir, Laaouej Ahmed, Lachaert Egbert, Lacroix Christophe, Lanjri Nahima, 
Leroy Marie-Colline, Leysen Christian, Liekens Goedele, Loones Sander, Marghem Marie-Christine, Matz 
Vanessa, Merckx Sofie, Mertens Peter, Metsu Koen, Moscufo Nadia, Moyaers Bert, Muylle Nathalie, Parent 
Nicolas, Piedboeuf Benoît, Pillen Jasper, Pisman Kathleen, Pivin Philippe, Platteau Eva, Prévot Maxime, 
Prévot Patrick, Raskin Wouter, Reuter Florence, Reynaert Vicky, Rigot Hervé, Rohonyi Sophie, Safai Darya, 
Scourneau Vincent, Segers Ben, Senesael Daniel, Taquin Caroline, Thémont Sophie, Thiébaut Eric, Tillieux 
Eliane, Vajda Olivier, Vanbesien Dieter, Van Bossuyt Anneleen, Van den Bergh Jef, Vandenbroucke Joris, 
Vanden Burre Gilles, Vandenput Tim, Van der Donckt Wim, Van Hecke Stefaan, Van Hees Marco, Van Hoof 
Els, Vanpeborgh Gitta, Van Peel Valerie, Vanrobaeys Anja, Van Vaerenbergh Kristien, Verduyckt Kris, Ver-
haert Marianne, Verherstraeten Servais, Vicaire Albert, Vindevoghel Maria, Warmoes Thierry, Wollants Bert, 
Zanchetta Laurence 
 

Non          015 Nee 

 
Bury Katleen, Creyelman Steven, Depoortere Ortwin, Dewulf Nathalie, Dillen Marijke, Gilissen Erik, Pas 
Barbara, Ponthier Annick, Ravyts Kurt, Samyn Ellen, Sneppe Dominiek, Troosters Frank, Van Langenhove 
Dries, Van Lommel Reccino, Verreyt Hans 
 

Abstentions  000 Onthoudingen 

 
 
Vote nominatif - Naamstemming: 027 
 
 

Oui          121 Ja 
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Anseeuw Björn, Aouasti Khalil, Bacquelaine Daniel, Bayet Hugues, Beke Wouter, Ben Achour Malik, Bo-
gaert Hendrik, Bombled Christophe, Bonaventure Chanelle, Briers Jan, Burton Emmanuel, Bury Katleen, 
Buysrogge Peter, Calvo Kristof, Chanson Julie, Claes Mieke, Cogolati Samuel, Cornet Cécile, Creemers 
Barbara, Creyelman Steven, Dallemagne Georges, De Block Maggie, De Caluwé Robby, Dedecker Jean-
Marie, Defossé Guillaume, De Jonge Tania, de Laveleye Séverine, Delizée Jean-Marc, De Maegd Michel, 
Demon Franky, Depoorter Kathleen, Depoortere Ortwin, Depraetere Melissa, De Roover Peter, De Smet 
François, De Vriendt Wouter, Dewael Patrick, De Wit Sophie, Dewulf Nathalie, D'Haese Christoph, Dierick 
Leen, Dillen Marijke, Ducarme Denis, Farih Nawal, Flahaut André, Fonck Catherine, Francken Theo, Gabri-
els Katja, Geens Koen, Gijbels Frieda, Gilissen Erik, Goffin Philippe, Hanus Mélissa, Hennuy Laurence, 
Hugon Claire, Ingels Yngvild, Jiroflée Karin, Kir Emir, Laaouej Ahmed, Lachaert Egbert, Lacroix Christophe, 
Lanjri Nahima, Leroy Marie-Colline, Leysen Christian, Liekens Goedele, Loones Sander, Marghem Marie-
Christine, Matz Vanessa, Metsu Koen, Moyaers Bert, Muylle Nathalie, Parent Nicolas, Pas Barbara, Pied-
boeuf Benoît, Pillen Jasper, Pisman Kathleen, Pivin Philippe, Platteau Eva, Ponthier Annick, Prévot Maxime, 
Prévot Patrick, Raskin Wouter, Ravyts Kurt, Reuter Florence, Reynaert Vicky, Rigot Hervé, Rohonyi Sophie, 
Safai Darya, Samyn Ellen, Scourneau Vincent, Segers Ben, Senesael Daniel, Sneppe Dominiek, Taquin 
Caroline, Thémont Sophie, Thiébaut Eric, Tillieux Eliane, Troosters Frank, Vajda Olivier, Vanbesien Dieter, 
Van Bossuyt Anneleen, Van den Bergh Jef, Vandenbroucke Joris, Vanden Burre Gilles, Vandenput Tim, 
Van der Donckt Wim, Van Hecke Stefaan, Van Hoof Els, Van Langenhove Dries, Van Lommel Reccino, 
Vanpeborgh Gitta, Van Peel Valerie, Vanrobaeys Anja, Van Vaerenbergh Kristien, Verduyckt Kris, Verhaert 
Marianne, Verherstraeten Servais, Verreyt Hans, Vicaire Albert, Wollants Bert, Zanchetta Laurence 
 

Non          011 Nee 

 
Boukili Nabil, Daems Greet, D'Amico Roberto, De Vuyst Steven, Hedebouw Raoul, Merckx Sofie, Mertens 
Peter, Moscufo Nadia, Van Hees Marco, Vindevoghel Maria, Warmoes Thierry 
 

Abstentions  000 Onthoudingen 

 
 
Vote nominatif - Naamstemming: 028 
 
 

Oui          084 Ja 

 
Aouasti Khalil, Bacquelaine Daniel, Bayet Hugues, Beke Wouter, Ben Achour Malik, Bogaert Hendrik, Bom-
bled Christophe, Bonaventure Chanelle, Briers Jan, Burton Emmanuel, Calvo Kristof, Chanson Julie, Cogo-
lati Samuel, Cornet Cécile, Creemers Barbara, Dallemagne Georges, De Block Maggie, De Caluwé Robby, 
Defossé Guillaume, De Jonge Tania, de Laveleye Séverine, Delizée Jean-Marc, De Maegd Michel, Demon 
Franky, Depraetere Melissa, De Vriendt Wouter, Dewael Patrick, Dierick Leen, Ducarme Denis, Farih Na-
wal, Flahaut André, Fonck Catherine, Gabriëls Katja, Geens Koen, Goffin Philippe, Hanus Mélissa, Hennuy 
Laurence, Hugon Claire, Jiroflée Karin, Kir Emir, Laaouej Ahmed, Lachaert Egbert, Lacroix Christophe, 
Lanjri Nahima, Leroy Marie-Colline, Leysen Christian, Liekens Goedele, Marghem Marie-Christine, Matz 
Vanessa, Moyaers Bert, Muylle Nathalie, Parent Nicolas, Piedboeuf Benoît, Pillen Jasper, Pisman Kathleen, 
Pivin Philippe, Platteau Eva, Prévot Maxime, Prévot Patrick, Reuter Florence, Reynaert Vicky, Rigot Hervé, 
Scourneau Vincent, Segers Ben, Senesael Daniel, Taquin Caroline, Thémont Sophie, Thiébaut Eric, Tillieux 
Eliane, Vajda Olivier, Vanbesien Dieter, Van den Bergh Jef, Vandenbroucke Joris, Vanden Burre Gilles, 
Vandenput Tim, Van Hecke Stefaan, Van Hoof Els, Vanpeborgh Gitta, Vanrobaeys Anja, Verduyckt Kris, 
Verhaert Marianne, Verherstraeten Servais, Vicaire Albert, Zanchetta Laurence 
 

Non          020 Nee 

 
Anseeuw Björn, Buysrogge Peter, Claes Mieke, Dedecker Jean-Marie, Depoorter Kathleen, De Roover Pe-
ter, De Wit Sophie, D'Haese Christoph, Francken Theo, Gijbels Frieda, Ingels Yngvild, Loones Sander, 
Metsu Koen, Raskin Wouter, Safai Darya, Van Bossuyt Anneleen, Van der Donckt Wim, Van Peel Valerie, 
Van Vaerenbergh Kristien, Wollants Bert 
 

Abstentions  028 Onthoudingen 
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Boukili Nabil, Bury Katleen, Creyelman Steven, Daems Greet, D'Amico Roberto, Depoortere Ortwin, De 
Smet François, De Vuyst Steven, Dewulf Nathalie, Dillen Marijke, Gilissen Erik, Hedebouw Raoul, Merckx 
Sofie, Mertens Peter, Moscufo Nadia, Pas Barbara, Ponthier Annick, Ravyts Kurt, Rohonyi Sophie, Samyn 
Ellen, Sneppe Dominiek, Troosters Frank, Van Hees Marco, Van Langenhove Dries, Van Lommel Reccino, 
Verreyt Hans, Vindevoghel Maria, Warmoes Thierry 
 
 
Vote nominatif - Naamstemming: 029 
 
 

Oui          035 Ja 

 
Anseeuw Björn, Bury Katleen, Buysrogge Peter, Claes Mieke, Creyelman Steven, Dedecker Jean-Marie, 
Depoorter Kathleen, Depoortere Ortwin, De Roover Peter, De Wit Sophie, Dewulf Nathalie, D'Haese Chris-
toph, Dillen Marijke, Francken Theo, Gijbels Frieda, Gilissen Erik, Ingels Yngvild, Loones Sander, Metsu 
Koen, Pas Barbara, Ponthier Annick, Raskin Wouter, Ravyts Kurt, Safai Darya, Samyn Ellen, Sneppe Do-
miniek, Troosters Frank, Van Bossuyt Anneleen, Van der Donckt Wim, Van Langenhove Dries, Van Lommel 
Reccino, Van Peel Valerie, Van Vaerenbergh Kristien, Verreyt Hans, Wollants Bert 
 

Non          092 Nee 

 
Aouasti Khalil, Bacquelaine Daniel, Bayet Hugues, Beke Wouter, Bogaert Hendrik, Bombled Christophe, 
Bonaventure Chanelle, Boukili Nabil, Briers Jan, Burton Emmanuel, Calvo Kristof, Chanson Julie, Cogolati 
Samuel, Cornet Cécile, Creemers Barbara, Daems Greet, D'Amico Roberto, De Block Maggie, De Caluwé 
Robby, Defossé Guillaume, De Jonge Tania, de Laveleye Séverine, Delizée Jean-Marc, De Maegd Michel, 
Demon Franky, Depraetere Melissa, De Smet François, De Vriendt Wouter, De Vuyst Steven, Dewael Pa-
trick, Dierick Leen, Ducarme Denis, Farih Nawal, Flahaut André, Gabriëls Katja, Geens Koen, Goffin Phi-
lippe, Hanus Mélissa, Hedebouw Raoul, Hennuy Laurence, Hugon Claire, Jiroflée Karin, Kir Emir, Laaouej 
Ahmed, Lachaert Egbert, Lacroix Christophe, Lanjri Nahima, Leroy Marie-Colline, Leysen Christian, Liekens 
Goedele, Marghem Marie-Christine, Merckx Sofie, Mertens Peter, Moscufo Nadia, Moyaers Bert, Muylle 
Nathalie, Parent Nicolas, Piedboeuf Benoît, Pillen Jasper, Pisman Kathleen, Pivin Philippe, Platteau Eva, 
Prévot Patrick, Reuter Florence, Reynaert Vicky, Rigot Hervé, Rohonyi Sophie, Scourneau Vincent, Segers 
Ben, Senesael Daniel, Taquin Caroline, Thémont Sophie, Thiébaut Eric, Tillieux Eliane, Vajda Olivier, Van-
besien Dieter, Van den Bergh Jef, Vandenbroucke Joris, Vanden Burre Gilles, Vandenput Tim, Van Hecke 
Stefaan, Van Hees Marco, Van Hoof Els, Vanpeborgh Gitta, Vanrobaeys Anja, Verduyckt Kris, Verhaert 
Marianne, Verherstraeten Servais, Vicaire Albert, Vindevoghel Maria, Warmoes Thierry, Zanchetta Lau-
rence 
 

Abstentions  004 Onthoudingen 

 
Dallemagne Georges, Fonck Catherine, Matz Vanessa, Prévot Maxime 
 
 
Vote nominatif - Naamstemming: 030 
 
 

Oui          039 Ja 

 
Anseeuw Björn, Bury Katleen, Buysrogge Peter, Claes Mieke, Creyelman Steven, Dallemagne Georges, 
Dedecker Jean-Marie, Depoorter Kathleen, Depoortere Ortwin, De Roover Peter, De Wit Sophie, Dewulf 
Nathalie, D'Haese Christoph, Dillen Marijke, Fonck Catherine, Francken Theo, Gijbels Frieda, Gilissen Erik, 
Ingels Yngvild, Loones Sander, Matz Vanessa, Metsu Koen, Pas Barbara, Ponthier Annick, Prévot Maxime, 
Raskin Wouter, Ravyts Kurt, Safai Darya, Samyn Ellen, Sneppe Dominiek, Troosters Frank, Van Bossuyt 
Anneleen, Van der Donckt Wim, Van Langenhove Dries, Van Lommel Reccino, Van Peel Valerie, Van 
Vaerenbergh Kristien, Verreyt Hans, Wollants Bert 
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Non          080 Nee 

 
Aouasti Khalil, Bacquelaine Daniel, Bayet Hugues, Beke Wouter, Ben Achour Malik, Bogaert Hendrik, Bom-
bled Christophe, Bonaventure Chanelle, Briers Jan, Burton Emmanuel, Calvo Kristof, Chanson Julie, Cogo-
lati Samuel, Cornet Cécile, Creemers Barbara, De Block Maggie, De Caluwé Robby, Defossé Guillaume, 
De Jonge Tania, de Laveleye Séverine, Delizée Jean-Marc, De Maegd Michel, Demon Franky, Depraetere 
Melissa, De Vriendt Wouter, Dewael Patrick, Dierick Leen, Ducarme Denis, Farih Nawal, Flahaut André, 
Gabriëls Katja, Geens Koen, Goffin Philippe, Hanus Mélissa, Hennuy Laurence, Hugon Claire, Jiroflée Ka-
rin, Kir Emir, Laaouej Ahmed, Lachaert Egbert, Lacroix Christophe, Lanjri Nahima, Leroy Marie-Colline, 
Leysen Christian, Liekens Goedele, Marghem Marie-Christine, Moyaers Bert, Muylle Nathalie, Parent Nico-
las, Piedboeuf Benoît, Pillen Jasper, Pisman Kathleen, Pivin Philippe, Platteau Eva, Prévot Patrick, Reuter 
Florence, Reynaert Vicky, Rigot Hervé, Scourneau Vincent, Segers Ben, Senesael Daniel, Taquin Caroline, 
Thémont Sophie, Thiébaut Eric, Tillieux Eliane, Vajda Olivier, Vanbesien Dieter, Van den Bergh Jef, Van-
denbroucke Joris, Vanden Burre Gilles, Vandenput Tim, Van Hecke Stefaan, Van Hoof Els, Vanpeborgh 
Gitta, Vanrobaeys Anja, Verduyckt Kris, Verhaert Marianne, Verherstraeten Servais, Vicaire Albert, Zan-
chetta Laurence 
 

Abstentions  013 Onthoudingen 

 
Boukili Nabil, Daems Greet, D'Amico Roberto, De Smet François, De Vuyst Steven, Hedebouw Raoul, 
Merckx Sofie, Mertens Peter, Moscufo Nadia, Rohonyi Sophie, Van Hees Marco, Vindevoghel Maria, War-
moes Thierry 
 
 
Vote nominatif - Naamstemming: 031 
 
 

Oui          018 Ja 

 
Anseeuw Björn, Buysrogge Peter, Claes Mieke, Dedecker Jean-Marie, Depoorter Kathleen, De Roover Pe-
ter, De Wit Sophie, D'Haese Christoph, Gijbels Frieda, Ingels Yngvild, Metsu Koen, Raskin Wouter, Safai 
Darya, Van Bossuyt Anneleen, Van der Donckt Wim, Van Peel Valerie, Van Vaerenbergh Kristien, Wollants 
Bert 
 

Non          093 Nee 

 
Aouasti Khalil, Bacquelaine Daniel, Bayet Hugues, Beke Wouter, Ben Achour Malik, Bombled Christophe, 
Bonaventure Chanelle, Boukili Nabil, Briers Jan, Burton Emmanuel, Calvo Kristof, Chanson Julie, Cogolati 
Samuel, Cornet Cécile, Creemers Barbara, Daems Greet, Dallemagne Georges, D'Amico Roberto, De Block 
Maggie, De Caluwé Robby, Defossé Guillaume, De Jonge Tania, de Laveleye Séverine, Delizée Jean-Marc, 
De Maegd Michel, Demon Franky, Depraetere Melissa, De Vriendt Wouter, De Vuyst Steven, Dewael Pa-
trick, Dierick Leen, Ducarme Denis, Farih Nawal, Flahaut André, Fonck Catherine, Gabriëls Katja, Geens 
Koen, Goffin Philippe, Hanus Mélissa, Hedebouw Raoul, Hennuy Laurence, Hugon Claire, Jiroflée Karin, 
Kir Emir, Laaouej Ahmed, Lachaert Egbert, Lacroix Christophe, Leroy Marie-Colline, Leysen Christian, Lie-
kens Goedele, Marghem Marie-Christine, Matz Vanessa, Merckx Sofie, Mertens Peter, Moscufo Nadia, 
Moyaers Bert, Muylle Nathalie, Parent Nicolas, Piedboeuf Benoît, Pillen Jasper, Pisman Kathleen, Pivin 
Philippe, Platteau Eva, Prévot Maxime, Prévot Patrick, Reuter Florence, Reynaert Vicky, Rigot Hervé, 
Scourneau Vincent, Segers Ben, Senesael Daniel, Taquin Caroline, Thémont Sophie, Thiébaut Eric, Tillieux 
Eliane, Vajda Olivier, Vanbesien Dieter, Van den Bergh Jef, Vandenbroucke Joris, Vanden Burre Gilles, 
Vandenput Tim, Van Hecke Stefaan, Van Hees Marco, Van Hoof Els, Vanpeborgh Gitta, Vanrobaeys Anja, 
Verduyckt Kris, Verhaert Marianne, Verherstraeten Servais, Vicaire Albert, Vindevoghel Maria, Warmoes 
Thierry, Zanchetta Laurence 
 

Abstentions  017 Onthoudingen 
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Bury Katleen, Creyelman Steven, Depoortere Ortwin, De Smet François, Dewulf Nathalie, Dillen Marijke, 
Gilissen Erik, Pas Barbara, Ponthier Annick, Ravyts Kurt, Rohonyi Sophie, Samyn Ellen, Sneppe Dominiek, 
Troosters Frank, Van Langenhove Dries, Van Lommel Reccino, Verreyt Hans 
 
 
Vote nominatif - Naamstemming: 032 
 
 

Oui          034 Ja 

 
Anseeuw Björn, Bury Katleen, Buysrogge Peter, Claes Mieke, Creyelman Steven, Dedecker Jean-Marie, 
Depoorter Kathleen, Depoortere Ortwin, De Roover Peter, De Wit Sophie, Dewulf Nathalie, D'Haese Chris-
toph, Dillen Marijke, Francken Theo, Gijbels Frieda, Gilissen Erik, Ingels Yngvild, Loones Sander, Metsu 
Koen, Pas Barbara, Ponthier Annick, Raskin Wouter, Ravyts Kurt, Safai Darya, Samyn Ellen, Sneppe Do-
miniek, Troosters Frank, Van Bossuyt Anneleen, Van der Donckt Wim, Van Langenhove Dries, Van Lommel 
Reccino, Van Peel Valerie, Verreyt Hans, Wollants Bert 
 

Non          080 Nee 

 
Aouasti Khalil, Bacquelaine Daniel, Bayet Hugues, Beke Wouter, Ben Achour Malik, Bogaert Hendrik, Bom-
bled Christophe, Bonaventure Chanelle, Briers Jan, Burton Emmanuel, Calvo Kristof, Chanson Julie, Cogo-
lati Samuel, Cornet Cécile, Creemers Barbara, De Block Maggie, De Caluwé Robby, Defossé Guillaume, 
De Jonge Tania, de Laveleye Séverine, Delizée Jean-Marc, De Maegd Michel, Demon Franky, Depraetere 
Melissa, De Vriendt Wouter, Dewael Patrick, Dierick Leen, Ducarme Denis, Farih Nawal, Flahaut André, 
Gabriëls Katja, Geens Koen, Goffin Philippe, Hanus Mélissa, Hennuy Laurence, Hugon Claire, Jiroflée Ka-
rin, Kir Emir, Laaouej Ahmed, Lachaert Egbert, Lacroix Christophe, Lanjri Nahima, Leroy Marie-Colline, 
Leysen Christian, Liekens Goedele, Marghem Marie-Christine, Moyaers Bert, Muylle Nathalie, Parent Nico-
las, Piedboeuf Benoît, Pillen Jasper, Pisman Kathleen, Pivin Philippe, Platteau Eva, Prévot Patrick, Reuter 
Florence, Reynaert Vicky, Rigot Hervé, Scourneau Vincent, Segers Ben, Senesael Daniel, Taquin Caroline, 
Thémont Sophie, Thiébaut Eric, Tillieux Eliane, Vajda Olivier, Vanbesien Dieter, Van den Bergh Jef, Van-
denbroucke Joris, Vanden Burre Gilles, Vandenput Tim, Van Hecke Stefaan, Van Hoof Els, Vanpeborgh 
Gitta, Vanrobaeys Anja, Verduyckt Kris, Verhaert Marianne, Verherstraeten Servais, Vicaire Albert, Zan-
chetta Laurence 
 

Abstentions  017 Onthoudingen 

 
Boukili Nabil, Daems Greet, Dallemagne Georges, D'Amico Roberto, De Smet François, De Vuyst Steven, 
Fonck Catherine, Hedebouw Raoul, Matz Vanessa, Merckx Sofie, Mertens Peter, Moscufo Nadia, Prévot 
Maxime, Rohonyi Sophie, Van Hees Marco, Vindevoghel Maria, Warmoes Thierry 
 
 
Vote nominatif - Naamstemming: 033 
 
 

Oui          041 Ja 

 
Anseeuw Björn, Bury Katleen, Buysrogge Peter, Claes Mieke, Creyelman Steven, Dallemagne Georges, 
Dedecker Jean-Marie, Depoorter Kathleen, Depoortere Ortwin, De Roover Peter, De Smet François, De Wit 
Sophie, Dewulf Nathalie, D'Haese Christoph, Dillen Marijke, Fonck Catherine, Francken Theo, Gijbels 
Frieda, Gilissen Erik, Ingels Yngvild, Loones Sander, Matz Vanessa, Metsu Koen, Pas Barbara, Ponthier 
Annick, Prévot Maxime, Raskin Wouter, Ravyts Kurt, Rohonyi Sophie, Safai Darya, Samyn Ellen, Sneppe 
Dominiek, Troosters Frank, Van Bossuyt Anneleen, Van der Donckt Wim, Van Langenhove Dries, Van Lom-
mel Reccino, Van Peel Valerie, Van Vaerenbergh Kristien, Verreyt Hans, Wollants Bert 
 

Non          091 Nee 
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Aouasti Khalil, Bacquelaine Daniel, Bayet Hugues, Beke Wouter, Ben Achour Malik, Bogaert Hendrik, Bom-
bled Christophe, Bonaventure Chanelle, Boukili Nabil, Briers Jan, Burton Emmanuel, Calvo Kristof, Chan-
son Julie, Cogolati Samuel, Cornet Cécile, Creemers Barbara, Daems Greet, D'Amico Roberto, De Block 
Maggie, De Caluwé Robby, Defossé Guillaume, De Jonge Tania, de Laveleye Séverine, Delizée Jean-Marc, 
De Maegd Michel, Demon Franky, Depraetere Melissa, De Vriendt Wouter, De Vuyst Steven, Dewael Pa-
trick, Dierick Leen, Ducarme Denis, Farih Nawal, Flahaut André, Gabriëls Katja, Geens Koen, Goffin Phi-
lippe, Hanus Mélissa, Hedebouw Raoul, Hennuy Laurence, Hugon Claire, Jiroflée Karin, Kir Emir, Laaouej 
Ahmed, Lachaert Egbert, Lacroix Christophe, Lanjri Nahima, Leroy Marie-Colline, Leysen Christian, Liekens 
Goedele, Marghem Marie-Christine, Merckx Sofie, Mertens Peter, Moscufo Nadia, Moyaers Bert, Muylle 
Nathalie, Parent Nicolas, Piedboeuf Benoît, Pillen Jasper, Pisman Kathleen, Pivin Philippe, Platteau Eva, 
Prévot Patrick, Reuter Florence, Reynaert Vicky, Rigot Hervé, Scourneau Vincent, Segers Ben, Senesael 
Daniel, Taquin Caroline, Thémont Sophie, Thiébaut Eric, Tillieux Eliane, Vajda Olivier, Vanbesien Dieter, 
Van den Bergh Jef, Vandenbroucke Joris, Vanden Burre Gilles, Vandenput Tim, Van Hecke Stefaan, Van 
Hees Marco, Van Hoof Els, Vanpeborgh Gitta, Vanrobaeys Anja, Verduyckt Kris, Verhaert Marianne, Ver-
herstraeten Servais, Vicaire Albert, Vindevoghel Maria, Warmoes Thierry, Zanchetta Laurence 
 

Abstentions  000 Onthoudingen 

 
 
Vote nominatif - Naamstemming: 034 
 
 

Oui          038 Ja 

 
Anseeuw Björn, Bury Katleen, Buysrogge Peter, Claes Mieke, Creyelman Steven, Dallemagne Georges, 
Dedecker Jean-Marie, Depoorter Kathleen, Depoortere Ortwin, De Roover Peter, De Wit Sophie, Dewulf 
Nathalie, D'Haese Christoph, Dillen Marijke, Fonck Catherine, Francken Theo, Gijbels Frieda, Gilissen Erik, 
Ingels Yngvild, Loones Sander, Matz Vanessa, Metsu Koen, Pas Barbara, Ponthier Annick, Prévot Maxime, 
Raskin Wouter, Ravyts Kurt, Safai Darya, Samyn Ellen, Sneppe Dominiek, Troosters Frank, Van Bossuyt 
Anneleen, Van der Donckt Wim, Van Langenhove Dries, Van Lommel Reccino, Van Peel Valerie, Verreyt 
Hans, Wollants Bert 
 

Non          093 Nee 

 
Aouasti Khalil, Bacquelaine Daniel, Bayet Hugues, Beke Wouter, Ben Achour Malik, Bogaert Hendrik, Bom-
bled Christophe, Bonaventure Chanelle, Boukili Nabil, Briers Jan, Burton Emmanuel, Calvo Kristof, Chan-
son Julie, Cogolati Samuel, Cornet Cécile, Creemers Barbara, Daems Greet, D'Amico Roberto, De Block 
Maggie, De Caluwé Robby, Defossé Guillaume, De Jonge Tania, de Laveleye Séverine, Delizée Jean-Marc, 
De Maegd Michel, Demon Franky, Depraetere Melissa, De Smet François, De Vriendt Wouter, De Vuyst 
Steven, Dewael Patrick, Dierick Leen, Ducarme Denis, Farih Nawal, Flahaut André, Gabriëls Katja, Geens 
Koen, Goffin Philippe, Hanus Mélissa, Hedebouw Raoul, Hennuy Laurence, Hugon Claire, Jiroflée Karin, 
Kir Emir, Laaouej Ahmed, Lachaert Egbert, Lacroix Christophe, Lanjri Nahima, Leroy Marie-Colline, Leysen 
Christian, Liekens Goedele, Marghem Marie-Christine, Merckx Sofie, Mertens Peter, Moscufo Nadia, 
Moyaers Bert, Muylle Nathalie, Parent Nicolas, Piedboeuf Benoît, Pillen Jasper, Pisman Kathleen, Pivin 
Philippe, Platteau Eva, Prévot Patrick, Reuter Florence, Reynaert Vicky, Rigot Hervé, Rohonyi Sophie, 
Scourneau Vincent, Segers Ben, Senesael Daniel, Taquin Caroline, Thémont Sophie, Thiébaut Eric, Tillieux 
Eliane, Vajda Olivier, Vanbesien Dieter, Van den Bergh Jef, Vandenbroucke Joris, Vanden Burre Gilles, 
Vandenput Tim, Van Hecke Stefaan, Van Hees Marco, Van Hoof Els, Vanpeborgh Gitta, Vanrobaeys Anja, 
Verduyckt Kris, Verhaert Marianne, Verherstraeten Servais, Vicaire Albert, Vindevoghel Maria, Warmoes 
Thierry, Zanchetta Laurence 
 

Abstentions  000 Onthoudingen 

 
 
Vote nominatif - Naamstemming: 035 
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Oui          035 Ja 

 
Anseeuw Björn, Bury Katleen, Buysrogge Peter, Claes Mieke, Creyelman Steven, Dedecker Jean-Marie, 
Depoorter Kathleen, Depoortere Ortwin, De Roover Peter, De Wit Sophie, Dewulf Nathalie, D'Haese Chris-
toph, Dillen Marijke, Francken Theo, Gijbels Frieda, Gilissen Erik, Ingels Yngvild, Loones Sander, Metsu 
Koen, Pas Barbara, Ponthier Annick, Raskin Wouter, Ravyts Kurt, Safai Darya, Samyn Ellen, Sneppe Do-
miniek, Troosters Frank, Van Bossuyt Anneleen, Van der Donckt Wim, Van Langenhove Dries, Van Lommel 
Reccino, Van Peel Valerie, Van Vaerenbergh Kristien, Verreyt Hans, Wollants Bert 
 

Non          091 Nee 

 
Aouasti Khalil, Bacquelaine Daniel, Bayet Hugues, Beke Wouter, Ben Achour Malik, Bogaert Hendrik, Bom-
bled Christophe, Bonaventure Chanelle, Boukili Nabil, Briers Jan, Burton Emmanuel, Calvo Kristof, Chan-
son Julie, Cogolati Samuel, Cornet Cécile, Creemers Barbara, Daems Greet, D'Amico Roberto, De Block 
Maggie, De Caluwé Robby, Defossé Guillaume, De Jonge Tania, de Laveleye Séverine, Delizée Jean-Marc, 
De Maegd Michel, Demon Franky, Depraetere Melissa, De Vriendt Wouter, De Vuyst Steven, Dewael Pa-
trick, Dierick Leen, Ducarme Denis, Farih Nawal, Flahaut André, Gabriëls Katja, Geens Koen, Goffin Phi-
lippe, Hanus Mélissa, Hedebouw Raoul, Hennuy Laurence, Hugon Claire, Jiroflée Karin, Kir Emir, Laaouej 
Ahmed, Lachaert Egbert, Lacroix Christophe, Lanjri Nahima, Leroy Marie-Colline, Leysen Christian, Liekens 
Goedele, Marghem Marie-Christine, Merckx Sofie, Mertens Peter, Moscufo Nadia, Moyaers Bert, Muylle 
Nathalie, Parent Nicolas, Piedboeuf Benoît, Pillen Jasper, Pisman Kathleen, Pivin Philippe, Platteau Eva, 
Prévot Patrick, Reuter Florence, Reynaert Vicky, Rigot Hervé, Scourneau Vincent, Segers Ben, Senesael 
Daniel, Taquin Caroline, Thémont Sophie, Thiébaut Eric, Tillieux Eliane, Vajda Olivier, Vanbesien Dieter, 
Van den Bergh Jef, Vandenbroucke Joris, Vanden Burre Gilles, Vandenput Tim, Van Hecke Stefaan, Van 
Hees Marco, Van Hoof Els, Vanpeborgh Gitta, Vanrobaeys Anja, Verduyckt Kris, Verhaert Marianne, Ver-
herstraeten Servais, Vicaire Albert, Vindevoghel Maria, Warmoes Thierry, Zanchetta Laurence 
 

Abstentions  006 Onthoudingen 

 
Dallemagne Georges, De Smet François, Fonck Catherine, Matz Vanessa, Prévot Maxime, Rohonyi Sophie 
 
 
Vote nominatif - Naamstemming: 036 
 
 

Oui          041 Ja 

 
Anseeuw Björn, Bury Katleen, Buysrogge Peter, Claes Mieke, Creyelman Steven, Dallemagne Georges, 
Dedecker Jean-Marie, Depoorter Kathleen, Depoortere Ortwin, De Roover Peter, De Smet François, De Wit 
Sophie, Dewulf Nathalie, D'Haese Christoph, Dillen Marijke, Fonck Catherine, Francken Theo, Gijbels 
Frieda, Gilissen Erik, Ingels Yngvild, Loones Sander, Matz Vanessa, Metsu Koen, Pas Barbara, Ponthier 
Annick, Prévot Maxime, Raskin Wouter, Ravyts Kurt, Rohonyi Sophie, Safai Darya, Samyn Ellen, Sneppe 
Dominiek, Troosters Frank, Van Bossuyt Anneleen, Van der Donckt Wim, Van Langenhove Dries, Van Lom-
mel Reccino, Van Peel Valerie, Van Vaerenbergh Kristien, Verreyt Hans, Wollants Bert 
 

Non          080 Nee 

 
Aouasti Khalil, Bacquelaine Daniel, Bayet Hugues, Beke Wouter, Ben Achour Malik, Bogaert Hendrik, 
Bombled Christophe, Bonaventure Chanelle, Briers Jan, Burton Emmanuel, Calvo Kristof, Chanson Julie, 
Cogolati Samuel, Cornet Cécile, Creemers Barbara, De Block Maggie, De Caluwé Robby, Defossé Guil-
laume, De Jonge Tania, de Laveleye Séverine, Delizée Jean-Marc, De Maegd Michel, Demon Franky, 
Depraetere Melissa, De Vriendt Wouter, Dewael Patrick, Dierick Leen, Ducarme Denis, Farih Nawal, Fla-
haut André, Gabriëls Katja, Geens Koen, Goffin Philippe, Hanus Mélissa, Hennuy Laurence, Hugon Claire, 
Jiroflée Karin, Kir Emir, Laaouej Ahmed, Lachaert Egbert, Lacroix Christophe, Lanjri Nahima, Leroy Marie-
Colline, Leysen Christian, Liekens Goedele, Marghem Marie-Christine, Moyaers Bert, Muylle Nathalie, Pa-
rent Nicolas, Piedboeuf Benoît, Pillen Jasper, Pisman Kathleen, Pivin Philippe, Platteau Eva, Prévot Patrick, 
Reuter Florence, Reynaert Vicky, Rigot Hervé, Scourneau Vincent, Segers Ben, Senesael Daniel, Taquin 
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Caroline, Thémont Sophie, Thiébaut Eric, Tillieux Eliane, Vajda Olivier, Vanbesien Dieter, Van den Bergh 
Jef, Vandenbroucke Joris, Vanden Burre Gilles, Vandenput Tim, Van Hecke Stefaan, Van Hoof Els, Vanpe-
borgh Gitta, Vanrobaeys Anja, Verduyckt Kris, Verhaert Marianne, Verherstraeten Servais, Vicaire Albert, 
Zanchetta Laurence 
 

Abstentions  011 Onthoudingen 

 
Boukili Nabil, Daems Greet, D'Amico Roberto, De Vuyst Steven, Hedebouw Raoul, Merckx Sofie, Mertens 
Peter, Moscufo Nadia, Van Hees Marco, Vindevoghel Maria, Warmoes Thierry 
 
 
Vote nominatif - Naamstemming: 037 
 
 

Oui          035 Ja 

 
Anseeuw Björn, Bury Katleen, Buysrogge Peter, Claes Mieke, Creyelman Steven, Dedecker Jean-Marie, 
Depoorter Kathleen, Depoortere Ortwin, De Roover Peter, De Wit Sophie, Dewulf Nathalie, D'Haese Chris-
toph, Dillen Marijke, Francken Theo, Gijbels Frieda, Gilissen Erik, Ingels Yngvild, Loones Sander, Metsu 
Koen, Pas Barbara, Ponthier Annick, Raskin Wouter, Ravyts Kurt, Safai Darya, Samyn Ellen, Sneppe Do-
miniek, Troosters Frank, Van Bossuyt Anneleen, Van der Donckt Wim, Van Langenhove Dries, Van Lommel 
Reccino, Van Peel Valerie, Van Vaerenbergh Kristien, Verreyt Hans, Wollants Bert 
 

Non          093 Nee 

 
Aouasti Khalil, Bacquelaine Daniel, Bayet Hugues, Beke Wouter, Ben Achour Malik, Bogaert Hendrik, 
Bombled Christophe, Bonaventure Chanelle, Boukili Nabil, Briers Jan, Burton Emmanuel, Calvo Kristof, 
Chanson Julie, Cogolati Samuel, Cornet Cécile, Creemers Barbara, Daems Greet, D'Amico Roberto, De 
Block Maggie, De Caluwé Robby, Defossé Guillaume, De Jonge Tania, de Laveleye Séverine, Delizée 
Jean-Marc, De Maegd Michel, Demon Franky, Depraetere Melissa, De Smet François, De Vriendt Wouter, 
De Vuyst Steven, Dewael Patrick, Dierick Leen, Ducarme Denis, Farih Nawal, Flahaut André, Gabriëls 
Katja, Geens Koen, Goffin Philippe, Hanus Mélissa, Hedebouw Raoul, Hennuy Laurence, Hugon Claire, 
Jiroflée Karin, Kir Emir, Laaouej Ahmed, Lachaert Egbert, Lacroix Christophe, Lanjri Nahima, Leroy Marie-
Colline, Leysen Christian, Liekens Goedele, Marghem Marie-Christine, Merckx Sofie, Mertens Peter, Mos-
cufo Nadia, Moyaers Bert, Muylle Nathalie, Parent Nicolas, Piedboeuf Benoît, Pillen Jasper, Pisman Ka-
thleen, Pivin Philippe, Platteau Eva, Prévot Patrick, Reuter Florence, Reynaert Vicky, Rigot Hervé, Rohonyi 
Sophie, Scourneau Vincent, Segers Ben, Senesael Daniel, Taquin Caroline, Thémont Sophie, Thiébaut 
Eric, Tillieux Eliane, Vajda Olivier, Vanbesien Dieter, Van den Bergh Jef, Vandenbroucke Joris, Vanden 
Burre Gilles, Vandenput Tim, Van Hecke Stefaan, Van Hees Marco, Van Hoof Els, Vanpeborgh Gitta, Van-
robaeys Anja, Verduyckt Kris, Verhaert Marianne, Verherstraeten Servais, Vicaire Albert, Vindevoghel Ma-
ria, Warmoes Thierry, Zanchetta Laurence 
 

Abstentions  004 Onthoudingen 

 
Dallemagne Georges, Fonck Catherine, Matz Vanessa, Prévot Maxime 
 
 
Vote nominatif - Naamstemming: 038 
 
 

Oui          093 Ja 

 
Aouasti Khalil, Bacquelaine Daniel, Bayet Hugues, Beke Wouter, Ben Achour Malik, Bogaert Hendrik, 
Bombled Christophe, Bonaventure Chanelle, Boukili Nabil, Briers Jan, Burton Emmanuel, Calvo Kristof, 
Chanson Julie, Cogolati Samuel, Cornet Cécile, Creemers Barbara, Daems Greet, D'Amico Roberto, De 
Block Maggie, De Caluwé Robby, Defossé Guillaume, De Jonge Tania, de Laveleye Séverine, Delizée 
Jean-Marc, De Maegd Michel, Demon Franky, Depraetere Melissa, De Smet François, De Vriendt Wouter, 
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De Vuyst Steven, Dewael Patrick, Dierick Leen, Ducarme Denis, Farih Nawal, Flahaut André, Gabriëls 
Katja, Geens Koen, Goffin Philippe, Hanus Mélissa, Hedebouw Raoul, Hennuy Laurence, Hugon Claire, 
Jiroflée Karin, Kir Emir, Laaouej Ahmed, Lachaert Egbert, Lacroix Christophe, Lanjri Nahima, Leroy Marie-
Colline, Leysen Christian, Liekens Goedele, Marghem Marie-Christine, Merckx Sofie, Mertens Peter, Mos-
cufo Nadia, Moyaers Bert, Muylle Nathalie, Parent Nicolas, Piedboeuf Benoît, Pillen Jasper, Pisman Ka-
thleen, Pivin Philippe, Platteau Eva, Prévot Patrick, Reuter Florence, Reynaert Vicky, Rigot Hervé, Rohonyi 
Sophie, Scourneau Vincent, Segers Ben, Senesael Daniel, Taquin Caroline, Thémont Sophie, Thiébaut 
Eric, Tillieux Eliane, Vajda Olivier, Vanbesien Dieter, Van den Bergh Jef, Vandenbroucke Joris, Vanden 
Burre Gilles, Vandenput Tim, Van Hecke Stefaan, Van Hees Marco, Van Hoof Els, Vanpeborgh Gitta, Van-
robaeys Anja, Verduyckt Kris, Verhaert Marianne, Verherstraeten Servais, Vicaire Albert, Vindevoghel Ma-
ria, Warmoes Thierry, Zanchetta Laurence 
 

Non          000 Nee 

 

Abstentions  039 Onthoudingen 

 
Anseeuw Björn, Bury Katleen, Buysrogge Peter, Claes Mieke, Creyelman Steven, Dallemagne Georges, 
Dedecker Jean-Marie, Depoorter Kathleen, Depoortere Ortwin, De Roover Peter, De Wit Sophie, Dewulf 
Nathalie, D'Haese Christoph, Dillen Marijke, Fonck Catherine, Francken Theo, Gijbels Frieda, Gilissen Erik, 
Ingels Yngvild, Loones Sander, Matz Vanessa, Metsu Koen, Pas Barbara, Ponthier Annick, Prévot Maxime, 
Raskin Wouter, Ravyts Kurt, Safai Darya, Samyn Ellen, Sneppe Dominiek, Troosters Frank, Van Bossuyt 
Anneleen, Van der Donckt Wim, Van Langenhove Dries, Van Lommel Reccino, Van Peel Valerie, Van Vae-
renbergh Kristien, Verreyt Hans, Wollants Bert 
 
 
Vote nominatif - Naamstemming: 039 
 
 

Oui          012 Ja 

 
Boukili Nabil, Daems Greet, D'Amico Roberto, De Smet François, De Vuyst Steven, Hedebouw Raoul, 
Merckx Sofie, Mertens Peter, Moscufo Nadia, Rohonyi Sophie, Vindevoghel Maria, Warmoes Thierry 
 

Non          114 Nee 

 
Anseeuw Björn, Aouasti Khalil, Bacquelaine Daniel, Bayet Hugues, Beke Wouter, Ben Achour Malik, Bo-
gaert Hendrik, Bombled Christophe, Bonaventure Chanelle, Briers Jan, Burton Emmanuel, Bury Katleen, 
Buysrogge Peter, Calvo Kristof, Chanson Julie, Claes Mieke, Cogolati Samuel, Cornet Cécile, Creemers 
Barbara, De Block Maggie, De Caluwé Robby, Dedecker Jean-Marie, Defossé Guillaume, De Jonge Tania, 
de Laveleye Séverine, Delizée Jean-Marc, De Maegd Michel, Demon Franky, Depoorter Kathleen, Depoor-
tere Ortwin, Depraetere Melissa, De Roover Peter, De Vriendt Wouter, Dewael Patrick, De Wit Sophie, 
Dewulf Nathalie, D'Haese Christoph, Dierick Leen, Dillen Marijke, Ducarme Denis, Farih Nawal, Flahaut 
André, Francken Theo, Gabriëls Katja, Geens Koen, Gijbels Frieda, Gilissen Erik, Goffin Philippe, Hanus 
Mélissa, Hennuy Laurence, Hugon Claire, Ingels Yngvild, Jiroflée Karin, Kir Emir, Laaouej Ahmed, Lachaert 
Egbert, Lacroix Christophe, Lanjri Nahima, Leroy Marie-Colline, Leysen Christian, Liekens Goedele, Loones 
Sander, Marghem Marie-Christine, Metsu Koen, Moyaers Bert, Muylle Nathalie, Parent Nicolas, Pas Bar-
bara, Piedboeuf Benoît, Pillen Jasper, Pisman Kathleen, Pivin Philippe, Platteau Eva, Ponthier Annick, Pré-
vot Patrick, Raskin Wouter, Ravyts Kurt, Reuter Florence, Reynaert Vicky, Rigot Hervé, Safai Darya, Samyn 
Ellen, Scourneau Vincent, Segers Ben, Senesael Daniel, Sneppe Dominiek, Taquin Caroline, Thémont So-
phie, Thiébaut Eric, Tillieux Eliane, Troosters Frank, Vajda Olivier, Vanbesien Dieter, Van Bossuyt An-
neleen, Van den Bergh Jef, Vandenbroucke Joris, Vanden Burre Gilles, Vandenput Tim, Van der Donckt 
Wim, Van Hecke Stefaan, Van Hoof Els, Van Langenhove Dries, Van Lommel Reccino, Vanpeborgh Gitta, 
Van Peel Valerie, Vanrobaeys Anja, Van Vaerenbergh Kristien, Verduyckt Kris, Verhaert Marianne, Ver-
herstraeten Servais, Verreyt Hans, Vicaire Albert, Wollants Bert, Zanchetta Laurence 
 

Abstentions  004 Onthoudingen 
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Dallemagne Georges, Fonck Catherine, Matz Vanessa, Prévot Maxime 
 
 
Vote nominatif - Naamstemming: 040 
 
 

Oui          017 Ja 

 
Boukili Nabil, Daems Greet, Dallemagne Georges, D'Amico Roberto, De Smet François, De Vuyst Steven, 
Fonck Catherine, Hedebouw Raoul, Matz Vanessa, Merckx Sofie, Mertens Peter, Moscufo Nadia, Prévot 
Maxime, Rohonyi Sophie, Van Hees Marco, Vindevoghel Maria, Warmoes Thierry 
 

Non          113 Nee 

 
Aouasti Khalil, Bacquelaine Daniel, Bayet Hugues, Beke Wouter, Ben Achour Malik, Bogaert Hendrik, 
Bombled Christophe, Bonaventure Chanelle, Briers Jan, Burton Emmanuel, Bury Katleen, Buysrogge Peter, 
Calvo Kristof, Chanson Julie, Claes Mieke, Cogolati Samuel, Cornet Cécile, Creemers Barbara, Creyelman 
Steven, De Block Maggie, De Caluwé Robby, Dedecker Jean-Marie, Defossé Guillaume, De Jonge Tania, 
de Laveleye Séverine, Delizée Jean-Marc, De Maegd Michel, Demon Franky, Depoorter Kathleen, Depoor-
tere Ortwin, Depraetere Melissa, De Roover Peter, De Vriendt Wouter, Dewael Patrick, De Wit Sophie, 
Dewulf Nathalie, D'Haese Christoph, Dierick Leen, Dillen Marijke, Ducarme Denis, Farih Nawal, Flahaut 
André, Francken Theo, Gabriëls Katja, Geens Koen, Gijbels Frieda, Gilissen Erik, Goffin Philippe, Hanus 
Mélissa, Hennuy Laurence, Hugon Claire, Ingels Yngvild, Jiroflée Karin, Kir Emir, Laaouej Ahmed, Lachaert 
Egbert, Lacroix Christophe, Lanjri Nahima, Leroy Marie-Colline, Leysen Christian, Liekens Goedele, Loones 
Sander, Marghem Marie-Christine, Metsu Koen, Moyaers Bert, Muylle Nathalie, Parent Nicolas, Pas Bar-
bara, Piedboeuf Benoît, Pillen Jasper, Pisman Kathleen, Pivin Philippe, Platteau Eva, Ponthier Annick, Pré-
vot Patrick, Raskin Wouter, Ravyts Kurt, Reuter Florence, Reynaert Vicky, Rigot Hervé, Samyn Ellen, Scour-
neau Vincent, Segers Ben, Senesael Daniel, Sneppe Dominiek, Taquin Caroline, Thémont Sophie, Thiébaut 
Eric, Tillieux Eliane, Troosters Frank, Vajda Olivier, Vanbesien Dieter, Van Bossuyt Anneleen, Van den 
Bergh Jef, Vandenbroucke Joris, Vanden Burre Gilles, Vandenput Tim, Van der Donckt Wim, Van Hecke 
Stefaan, Van Hoof Els, Van Langenhove Dries, Van Lommel Reccino, Vanpeborgh Gitta, Van Peel Valerie, 
Vanrobaeys Anja, Van Vaerenbergh Kristien, Verduyckt Kris, Verhaert Marianne, Verherstraeten Servais, 
Verreyt Hans, Vicaire Albert, Wollants Bert, Zanchetta Laurence 
 

Abstentions  000 Onthoudingen 

 
 
Vote nominatif - Naamstemming: 041 
 
 

Oui          017 Ja 

 
Boukili Nabil, Daems Greet, Dallemagne Georges, D'Amico Roberto, De Smet François, De Vuyst Steven, 
Fonck Catherine, Hedebouw Raoul, Matz Vanessa, Merckx Sofie, Mertens Peter, Moscufo Nadia, Prévot 
Maxime, Rohonyi Sophie, Van Hees Marco, Vindevoghel Maria, Warmoes Thierry 
 

Non          115 Nee 

 
Anseeuw Björn, Aouasti Khalil, Bacquelaine Daniel, Bayet Hugues, Beke Wouter, Ben Achour Malik, Bo-
gaert Hendrik, Bombled Christophe, Bonaventure Chanelle, Briers Jan, Burton Emmanuel, Bury Katleen, 
Buysrogge Peter, Calvo Kristof, Chanson Julie, Claes Mieke, Cogolati Samuel, Cornet Cécile, Creemers 
Barbara, Creyelman Steven, De Block Maggie, De Caluwé Robby, Dedecker Jean-Marie, Defossé Guil-
laume, De Jonge Tania, de Laveleye Séverine, Delizée Jean-Marc, De Maegd Michel, Demon Franky, De-
poorter Kathleen, Depoortere Ortwin, Depraetere Melissa, De Roover Peter, De Vriendt Wouter, Dewael 
Patrick, De Wit Sophie, Dewulf Nathalie, D'Haese Christoph, Dierick Leen, Dillen Marijke, Ducarme Denis, 
Farih Nawal, Flahaut André, Francken Theo, Gabriëls Katja, Geens Koen, Gijbels Frieda, Gilissen Erik, 
Goffin Philippe, Hanus Mélissa, Hennuy Laurence, Hugon Claire, Ingels Yngvild, Jiroflée Karin, Kir Emir, 
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Laaouej Ahmed, Lachaert Egbert, Lacroix Christophe, Lanjri Nahima, Leroy Marie-Colline, Leysen Christian, 
Liekens Goedele, Loones Sander, Marghem Marie-Christine, Metsu Koen, Moyaers Bert, Muylle Nathalie, 
Parent Nicolas, Pas Barbara, Piedboeuf Benoît, Pillen Jasper, Pisman Kathleen, Pivin Philippe, Platteau 
Eva, Ponthier Annick, Prévot Patrick, Raskin Wouter, Ravyts Kurt, Reuter Florence, Reynaert Vicky, Rigot 
Hervé, Safai Darya, Samyn Ellen, Scourneau Vincent, Segers Ben, Senesael Daniel, Sneppe Dominiek, 
Taquin Caroline, Thémont Sophie, Thiébaut Eric, Tillieux Eliane, Troosters Frank, Vajda Olivier, Vanbesien 
Dieter, Van Bossuyt Anneleen, Van den Bergh Jef, Vandenbroucke Joris, Vanden Burre Gilles, Vandenput 
Tim, Van der Donckt Wim, Van Hecke Stefaan, Van Hoof Els, Van Langenhove Dries, Van Lommel Reccino, 
Vanpeborgh Gitta, Van Peel Valerie, Vanrobaeys Anja, Van Vaerenbergh Kristien, Verduyckt Kris, Verhaert 
Marianne, Verherstraeten Servais, Verreyt Hans, Vicaire Albert, Wollants Bert, Zanchetta Laurence 
 

Abstentions  000 Onthoudingen 

 
 
Vote nominatif - Naamstemming: 042 
 
 

Oui          017 Ja 

 
Boukili Nabil, Daems Greet, Dallemagne Georges, D'Amico Roberto, De Smet François, De Vuyst Steven, 
Fonck Catherine, Hedebouw Raoul, Matz Vanessa, Merckx Sofie, Mertens Peter, Moscufo Nadia, Prévot 
Maxime, Rohonyi Sophie, Van Hees Marco, Vindevoghel Maria, Warmoes Thierry 
 

Non          115 Nee 

 
Anseeuw Björn, Aouasti Khalil, Bacquelaine Daniel, Bayet Hugues, Beke Wouter, Ben Achour Malik, Bo-
gaert Hendrik, Bombled Christophe, Bonaventure Chanelle, Briers Jan, Burton Emmanuel, Bury Katleen, 
Buysrogge Peter, Calvo Kristof, Chanson Julie, Claes Mieke, Cogolati Samuel, Cornet Cécile, Creemers 
Barbara, Creyelman Steven, De Block Maggie, De Caluwé Robby, Dedecker Jean-Marie, Defossé Guil-
laume, De Jonge Tania, de Laveleye Séverine, Delizée Jean-Marc, De Maegd Michel, Demon Franky, De-
poorter Kathleen, Depoortere Ortwin, Depraetere Melissa, De Roover Peter, De Vriendt Wouter, Dewael 
Patrick, De Wit Sophie, Dewulf Nathalie, D'Haese Christoph, Dierick Leen, Dillen Marijke, Ducarme Denis, 
Farih Nawal, Flahaut André, Francken Theo, Gabriëls Katja, Geens Koen, Gijbels Frieda, Gilissen Erik, 
Goffin Philippe, Hanus Mélissa, Hennuy Laurence, Hugon Claire, Ingels Yngvild, Jiroflée Karin, Kir Emir, 
Laaouej Ahmed, Lachaert Egbert, Lacroix Christophe, Lanjri Nahima, Leroy Marie-Colline, Leysen Christian, 
Liekens Goedele, Loones Sander, Marghem Marie-Christine, Metsu Koen, Moyaers Bert, Muylle Nathalie, 
Parent Nicolas, Pas Barbara, Piedboeuf Benoît, Pillen Jasper, Pisman Kathleen, Pivin Philippe, Platteau 
Eva, Ponthier Annick, Prévot Patrick, Raskin Wouter, Ravyts Kurt, Reuter Florence, Reynaert Vicky, Rigot 
Hervé, Safai Darya, Samyn Ellen, Scourneau Vincent, Segers Ben, Senesael Daniel, Sneppe Dominiek, 
Taquin Caroline, Thémont Sophie, Thiébaut Eric, Tillieux Eliane, Troosters Frank, Vajda Olivier, Vanbesien 
Dieter, Van Bossuyt Anneleen, Van den Bergh Jef, Vandenbroucke Joris, Vanden Burre Gilles, Vandenput 
Tim, Van der Donckt Wim, Van Hecke Stefaan, Van Hoof Els, Van Langenhove Dries, Van Lommel Reccino, 
Vanpeborgh Gitta, Van Peel Valerie, Vanrobaeys Anja, Van Vaerenbergh Kristien, Verduyckt Kris, Verhaert 
Marianne, Verherstraeten Servais, Verreyt Hans, Vicaire Albert, Wollants Bert, Zanchetta Laurence 
 

Abstentions  000 Onthoudingen 

 
 
Vote nominatif - Naamstemming: 043 
 
 

Oui          035 Ja 

 
Anseeuw Björn, Bury Katleen, Buysrogge Peter, Claes Mieke, Creyelman Steven, Dedecker Jean-Marie, 
Depoorter Kathleen, Depoortere Ortwin, De Roover Peter, De Wit Sophie, Dewulf Nathalie, D'Haese Chris-
toph, Dillen Marijke, Francken Theo, Gijbels Frieda, Gilissen Erik, Ingels Yngvild, Loones Sander, Metsu 
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Koen, Pas Barbara, Ponthier Annick, Raskin Wouter, Ravyts Kurt, Safai Darya, Samyn Ellen, Sneppe Do-
miniek, Troosters Frank, Van Bossuyt Anneleen, Van der Donckt Wim, Van Langenhove Dries, Van Lommel 
Reccino, Van Peel Valerie, Van Vaerenbergh Kristien, Verreyt Hans, Wollants Bert 
 

Non          096 Nee 

 
Aouasti Khalil, Bacquelaine Daniel, Beke Wouter, Ben Achour Malik, Bogaert Hendrik, Bombled Christophe, 
Bonaventure Chanelle, Boukili Nabil, Briers Jan, Burton Emmanuel, Calvo Kristof, Chanson Julie, Cogolati 
Samuel, Cornet Cécile, Creemers Barbara, Daems Greet, Dallemagne Georges, D'Amico Roberto, De Block 
Maggie, De Caluwé Robby, Defossé Guillaume, De Jonge Tania, de Laveleye Séverine, Delizée Jean-Marc, 
De Maegd Michel, Demon Franky, Depraetere Melissa, De Smet François, De Vriendt Wouter, De Vuyst 
Steven, Dewael Patrick, Dierick Leen, Ducarme Denis, Farih Nawal, Flahaut André, Fonck Catherine, Gabri-
els Katja, Geens Koen, Goffin Philippe, Hanus Mélissa, Hedebouw Raoul, Hennuy Laurence, Hugon Claire, 
Jiroflée Karin, Kir Emir, Laaouej Ahmed, Lachaert Egbert, Lacroix Christophe, Lanjri Nahima, Leroy Marie-
Colline, Leysen Christian, Liekens Goedele, Marghem Marie-Christine, Matz Vanessa, Merckx Sofie, Mer-
tens Peter, Moscufo Nadia, Moyaers Bert, Muylle Nathalie, Parent Nicolas, Piedboeuf Benoît, Pillen Jasper, 
Pisman Kathleen, Pivin Philippe, Platteau Eva, Prévot Maxime, Prévot Patrick, Reuter Florence, Reynaert 
Vicky, Rigot Hervé, Rohonyi Sophie, Scourneau Vincent, Segers Ben, Senesael Daniel, Taquin Caroline, 
Thémont Sophie, Thiébaut Eric, Tillieux Eliane, Vajda Olivier, Vanbesien Dieter, Van den Bergh Jef, Van-
denbroucke Joris, Vanden Burre Gilles, Vandenput Tim, Van Hecke Stefaan, Van Hees Marco, Van Hoof 
Els, Vanpeborgh Gitta, Vanrobaeys Anja, Verduyckt Kris, Verhaert Marianne, Verherstraeten Servais, Vi-
caire Albert, Vindevoghel Maria, Warmoes Thierry, Zanchetta Laurence 
 

Abstentions  000 Onthoudingen 

 
 
Vote nominatif - Naamstemming: 044 
 
 

Oui          079 Ja 

 
Aouasti Khalil, Bacquelaine Daniel, Bayet Hugues, Beke Wouter, Ben Achour Malik, Bombled Christophe, 
Bonaventure Chanelle, Briers Jan, Burton Emmanuel, Calvo Kristof, Chanson Julie, Cogolati Samuel, Cor-
net Cécile, Creemers Barbara, De Block Maggie, De Caluwé Robby, Defossé Guillaume, De Jonge Tania, 
de Laveleye Séverine, Delizée Jean-Marc, De Maegd Michel, Demon Franky, Depraetere Melissa, De 
Vriendt Wouter, Dewael Patrick, Dierick Leen, Ducarme Denis, Farih Nawal, Flahaut André, Gabriëls Katja, 
Geens Koen, Goffin Philippe, Hanus Mélissa, Hennuy Laurence, Hugon Claire, Jiroflée Karin, Kir Emir, 
Laaouej Ahmed, Lachaert Egbert, Lacroix Christophe, Lanjri Nahima, Leroy Marie-Colline, Leysen Christian, 
Liekens Goedele, Marghem Marie-Christine, Moyaers Bert, Muylle Nathalie, Parent Nicolas, Piedboeuf Be-
noît, Pillen Jasper, Pisman Kathleen, Pivin Philippe, Platteau Eva, Prévot Patrick, Reuter Florence, Reynaert 
Vicky, Rigot Hervé, Scourneau Vincent, Segers Ben, Senesael Daniel, Taquin Caroline, Thémont Sophie, 
Thiébaut Eric, Tillieux Eliane, Vajda Olivier, Vanbesien Dieter, Van den Bergh Jef, Vandenbroucke Joris, 
Vanden Burre Gilles, Vandenput Tim, Van Hecke Stefaan, Van Hoof Els, Vanpeborgh Gitta, Vanrobaeys 
Anja, Verduyckt Kris, Verhaert Marianne, Verherstraeten Servais, Vicaire Albert, Zanchetta Laurence 
 

Non          039 Nee 

 
Anseeuw Björn, Bury Katleen, Buysrogge Peter, Claes Mieke, Creyelman Steven, Dallemagne Georges, 
Dedecker Jean-Marie, Depoorter Kathleen, Depoortere Ortwin, De Roover Peter, De Wit Sophie, Dewulf 
Nathalie, D'Haese Christoph, Dillen Marijke, Fonck Catherine, Francken Theo, Gijbels Frieda, Gilissen Erik, 
Ingels Yngvild, Loones Sander, Matz Vanessa, Metsu Koen, Pas Barbara, Ponthier Annick, Prévot Maxime, 
Raskin Wouter, Ravyts Kurt, Safai Darya, Samyn Ellen, Sneppe Dominiek, Troosters Frank, Van Bossuyt 
Anneleen, Van der Donckt Wim, Van Langenhove Dries, Van Lommel Reccino, Van Peel Valerie, Van 
Vaerenbergh Kristien, Verreyt Hans, Wollants Bert 
 

Abstentions  013 Onthoudingen 
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Boukili Nabil, Daems Greet, D'Amico Roberto, De Smet François, De Vuyst Steven, Hedebouw Raoul, 
Merckx Sofie, Mertens Peter, Moscufo Nadia, Rohonyi Sophie, Van Hees Marco, Vindevoghel Maria, War-
moes Thierry 
 
 
Vote nominatif - Naamstemming: 045 
 
 

Oui          095 Ja 

 
Aouasti Khalil, Bacquelaine Daniel, Bayet Hugues, Beke Wouter, Ben Achour Malik, Bogaert Hendrik, Bom-
bled Christophe, Bonaventure Chanelle, Boukili Nabil, Briers Jan, Burton Emmanuel, Calvo Kristof, Chan-
son Julie, Cogolati Samuel, Cornet Cécile, Creemers Barbara, Daems Greet, Dallemagne Georges, D-
Amico Roberto, De Block Maggie, De Caluwé Robby, Defossé Guillaume, De Jonge Tania, de Laveleye 
Séverine, Delizée Jean-Marc, De Maegd Michel, Demon Franky, Depraetere Melissa, De Smet François, 
De Vriendt Wouter, De Vuyst Steven, Dewael Patrick, Dierick Leen, Ducarme Denis, Farih Nawal, Flahaut 
André, Fonck Catherine, Gabriëls Katja, Goffin Philippe, Hanus Mélissa, Hedebouw Raoul, Hennuy Lau-
rence, Hugon Claire, Jiroflée Karin, Kir Emir, Laaouej Ahmed, Lachaert Egbert, Lacroix Christophe, Lanjri 
Nahima, Leroy Marie-Colline, Leysen Christian, Liekens Goedele, Marghem Marie-Christine, Matz Vanessa, 
Merckx Sofie, Mertens Peter, Moscufo Nadia, Moyaers Bert, Muylle Nathalie, Parent Nicolas, Piedboeuf 
Benoît, Pillen Jasper, Pisman Kathleen, Pivin Philippe, Platteau Eva, Prévot Maxime, Prévot Patrick, Reuter 
Florence, Reynaert Vicky, Rigot Hervé, Rohonyi Sophie, Scourneau Vincent, Segers Ben, Senesael Daniel, 
Taquin Caroline, Thémont Sophie, Thiébaut Eric, Tillieux Eliane, Vajda Olivier, Vanbesien Dieter, Van den 
Bergh Jef, Vandenbroucke Joris, Vandenput Tim, Van Hecke Stefaan, Van Hees Marco, Van Hoof Els, 
Vanpeborgh Gitta, Vanrobaeys Anja, Verduyckt Kris, Verhaert Marianne, Verherstraeten Servais, Vicaire 
Albert, Vindevoghel Maria, Warmoes Thierry, Zanchetta Laurence 
 

Non          035 Nee 

 
Anseeuw Björn, Bury Katleen, Buysrogge Peter, Claes Mieke, Creyelman Steven, Dedecker Jean-Marie, 
Depoorter Kathleen, Depoortere Ortwin, De Roover Peter, De Wit Sophie, Dewulf Nathalie, D'Haese Chris-
toph, Dillen Marijke, Francken Theo, Gijbels Frieda, Gilissen Erik, Ingels Yngvild, Loones Sander, Metsu 
Koen, Pas Barbara, Ponthier Annick, Raskin Wouter, Ravyts Kurt, Safai Darya, Samyn Ellen, Sneppe Do-
miniek, Troosters Frank, Van Bossuyt Anneleen, Van der Donckt Wim, Van Langenhove Dries, Van Lommel 
Reccino, Van Peel Valerie, Van Vaerenbergh Kristien, Verreyt Hans, Wollants Bert 
 

Abstentions  000 Onthoudingen 
 

 
 


